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Arbeiderpartiet i Bergen 

PROTOKOLL 

Årsmøtet 2016 

 

 

Til stede: 94 m/stemmerett,  uten stemmerett  

Dato: 7. februar 2015  

 
År 2016, den 6. februar kl. 10.00, ble det avholdt årsmøte i Arbeiderpartiet i Bergen. 

Årsmøtet ble holdt i Kongressalen, Folkets Hus. 

 

 

SAK 1 ÅPNING 

 
 Leder, Hallgeir Utne Hatlevik holdt minnetale og åpningstale.      

Partifeller som var gått bort i årsmøteperioden ble minnet med ett minutts stillhet. 

 

 Dagsorden: 

 

1. Åpning: a) Minneord v/ Hallgeir Utne Hatlevik  

  b) Åpningstale v/ Hallgeir Utne Hatlevik 

  c) Godkjenning av dagsorden 

  d) Godkjenning av forretningsorden 

  e) Godkjenning av fullmakter 

 

2. Konstituering: a) Valg av 2 dirigenter 

  b) Valg av 2 sekretærer 

c)  Valg av tellekorps 

d)  Valg av redaksjonskomité  

 

Kulturinnslag, Hyssingen produksjonsskole 

 

3. Innkomne forslag 

 

4. Beretning 2015 a) Beretning for Arbeiderpartiet i Bergen 

  b) Kontrollkomiteens beretning 

5. Regnskap 2015 a) Revisors beretning 

  b) Kontrollkomiteens beretning 

6. Budsjett 2016 

7. Politisk debatt  

8. Vedtektsendringer 
 

1. Vedtektsendringer med forslag til vedtak fra styret 

2. Vedtektsendringer innsendt fra lagene 

9. Innstilling fra redaksjonskomiteen 

10. Valg i henhold til vedtekter 

11. Avslutning 

 

 

b)  Dagsorden 

      Dagsorden enstemmig godkjent. 

c)  Forretningsorden enstemmig godkjent    

  d)  Innkomne fullmakter enstemmig godkjent. 

 

 

Registreringer av fullmakter var avsluttet en time etter møtestart og det var 

da 94 til stede med stemmerett. 
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SAK 2 KONSTITUERING 

   
a) Etter forslag fra partistyret ble følgende foreslått til dirigenter:  

Marte Mjøs Persen og Mads Kleven  

 Vedtak:  Enstemmig valgt. 

 

b) Etter forslag fra partistyret ble følgende foreslått til sekretærer:  

Stein Ove Lien og Elisabeth Refvik 

Vedtak:  Enstemmig valgt. 

 

c) Etter forslag fra partistyret ble følgende foreslått til tellekorps:   

     Øyvind Slemdal, Siw-Anita Lien og May Britt Tabak. 

Vedtak:  Enstemmig valgt. 

 

d) Etter forslag fra partistyret ble følgende foreslått til redaksjonskomite:  

Øystein Hassel – leder, Endre Tvinnerheim, Magne Blom, Reidar Staalensen, Atle 

Rasmussen, Kine Bratlid Dale, Sonja Irene Dyrkorn, Linge Berggreen Jacobsen, Linda 

Lein, Emil Engø (AUF), Emil Gadolin – sekretær 

Vedtak:  Enstemmig valgt. 

 

 

 

SAK 3 INNKOMNE FORSLAG 
 

Forslag fremmet av styret i Arbeiderpartiet i Bergen  

 

1. Sjøforsvarets musikkorps 

Forslag til vedtak: Forslaget vedtas. Oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti. 

 
Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

 

2. Sjøheimevernet 

Forslag til vedtak: Forslaget vedtas. Oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

 

3. Fremtidig samferdsel på Vestlandet 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Ordet hadde:  Geir Dale, Rasmus Haugen Sandvik 

 

Vedtak:  Forslaget ble oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

4. Arbeiderpartiet trenger et studentnettverk  

Forslag til vedtak: Forslaget vedtas. Oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

 

Forslag til årsmøtet til Arbeiderpartiet i Bergen fra Åsane Arbeiderparti  
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5. Krise i olje- og verftsindustrien 

Forslag til vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

 

6. Sosialdumping – solidaransvar 

Forslag til vedtak: Forslaget vedtas. Oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

 

7. Forslag om opparbeidelse av sykkelområde ved Flaktveit Idrettsklubb i Åsane Bydel. 

Forslag til vedtak: Intensjonene i forslaget støttes. Oversendes Bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

 

8. Åsane kulturhus 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes. Oversendes Bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

 

9. Folkehelse - behov for nye turveier og nærmiljøanlegg i Åsane 

Forslag til vedtak: Intensjonene i forslaget støttes. Oversendes Bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

 

10. Rolland svømmebasseng 

Forslag til vedtak: Arbeiderpartiet i Bergen vil utsette nedlegging av bassenget til ny skole er 

nærmere realisering. Oversendes Bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

 

11. Ang skolebruksplanen 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes. Oversendes Bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

 

12. Nyborgstunellen  

Forslag til vedtak: Forslaget støttes. Oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Ordet hadde: Anna Elisa Tryti 

 

Anna Elisa Tryti foreslo å oversende forslaget til redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Forslaget ble oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

Forslag til årsmøtet til Arbeiderpartiet i Bergen fra Fyllingsdalen Arbeidersamfunn  
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13. Nedskriving av Arbeiderpartiet i Bergen sin historie 

Forslag til vedtak: Arbeiderpartiet i Bergen ber styret nedsette en historiegruppe som skal 

A kartlegge arkivmateriale B utarbeide forslag til hvordan AiBs historien kan ivaretas. Utvalget 

bes legge frem sin rapport på årsmøte i 2017.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

 

14. Arbeiderpartiet vil etablere en samlet tjeneste for demente og pårørende. 

Forslag til vedtak: Forslaget er dekket av kommunevalgprogrammet, derfor avvises dette.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

 

15. Det må settes av budsjettmidler til en frivillighetssentral i Fyllingsdalen 

Forslag til vedtak: Oversendes Bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

 

16. Servicelinje for transport av eldre og bevegelseshemmede i Fyllingsdalen bydel 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes. Oversendes Bystyregruppen/fylkestingsgruppen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

 

17. Aktivitetssenter i Fyllingsdalen 

Forslag til vedtak: Intensjonene i forslaget støttes. Oversendes Bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

 

18. Byutvikling i Fyllingsdalen 

Forslag til vedtak: Dette må sees i sammenheng med ny kommunedelplan. I dette arbeidet må 

partilagene trekkes inn. Oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

 

19. Demokratisk sikring av handelsavtaler 

Forslag til vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

 

20. Tannhelsetjenesten – fortsatt en fylkeskommunal tjeneste 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes, og oversendes Fylkestingsgruppen. 

 
Ordet hadde:  Rasmus L. Rasmussen 
 
Rasmus L. Rasmussen foreslo at forslaget også ble oversendt til årsmøtet i Hordaland 
AP. 
 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt med tilleggsforslag frå Rasmus L. Rasmussen. 
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21. Bedre sikring av våre arkiver og historie 

Forslag til vedtak: Arbeiderpartiet i Bergen ber styret nedsette en historiegruppe som skal 

A kartlegge arkivmateriale B utarbeide forslag til hvordan AiBs historien kan ivaretas. Utvalget 

bes legge frem sin rapport på årsmøte i 2017.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

 

22. Bedre liv for MS-pasienter 

Forslag til vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.   

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

 

23. Nasjonalt Senter for Sykehjemsmedisin 

Forslag til vedtak: Et slikt senter er etablert ved UiB (SEFAS), men senteret har ikke nasjonal 

status. Styret støtter forslaget. Oversendes Stortingsgruppen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

 

24. Tilrettelegge vederlagsfrie forsamlingshus til politiske parti 

Forslag til vedtak: Forslaget sees i sammenheng med kommende bydelsreform. Oversendes 

bystyregruppen.    

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

 

25. Bedre busstilbud til Varden 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes, og oversendes Fylkestingsgruppen 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

 

26. Partiansatte i AP kan ikke stille til valg 

Forslag til vedtak: Forslaget avvises. Dette forslaget er ikke forenelig med Arbeiderpartiets 

alminnelige bestemmelser §13. Ingen enkeltgrupper som er medlem i organisasjonen kan 

ekskluderes fra å bli nominert på Arbeiderpartiets lister. Inhabilitet følger av pkt. 19 i samme 

paragraf. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

 

27. AP krever fortgang i arbeidet med ny lov mot personforfølgelse 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes, og oversendes Stortingsgruppen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

 

28. Lyssetting og benker i Kanadaskogen 

Forslag til vedtak: Oversendes Bystyregruppen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

Forslag til årsmøte til Arbeiderpartiet i Bergen fra Sosialdemokratisk forum 
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29. Et bedre vern for ofre av menneskehandel 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes, og oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

30. Møt fosforkrisen tidlig! 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes, og oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

Forslag til årsmøte til Arbeiderpartiet i Bergen fra Årstad Arbeidersamfunn 

 

31. Ringvei øst 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen.   

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

32. Mindemyren / Wergeland  

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

33. Slettebakken Idrettsområde mm 

Forslag til vedtak: Oversendes Bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

34. Forbud Fyrverkeri  

Forslag til vedtak: Forslaget støttes. Oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

35. Begrens bruk av unødvendig varetektsfengsling 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes. Oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

Forslag til årsmøte til Arbeiderpartiet i Bergen fra Astud 

 

36. Normalisering av boligskatt 

Forslag til vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

37. Hybeltilsyn 

Forslag til vedtak: Forslaget avvises. Det vises ellers til SSB og det arbeid som gjøres der.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

38. Vi trenger en nasjonal satsing på migrasjonsøkonomi 

Forslag til vedtak: Forslaget avvises.Det vises elles til SSB og det arbeid som gjøres der.  

 

Ordet hadde: Rasmus Haugen Sandvik 

 

Rasmus Haugen Sandvik foreslo forslaget vedtatt. 
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Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt.  Forslag frå Rasmus Haugen Sandvik falt. 

 

39. Flytte finanstilsynet til Bergen 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes. Oversendes Hordaland Arbeiderparti.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

40. Bergen kommune trenger en studentsatsing 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes, og oversendes bystyregruppen 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

41. Flere studentboliger på Grønneviksøren 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

42. Unisextoaletter må bli normen i samfunnet 

Forslag til vedtak: Forslaget avvises.  

 

Ordet hadde:  Rasmus Haugen Sandvik. 

 

Rasmus Haugen Sandvik foreslo forslaget vedtatt. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. Forslag frå Rasmus Haugen Sandvik falt. 

 

43. Elbilfordeler tilknyttet boligsoneparkering må bort 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

44. Barnefordeling til barnets beste 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes, og oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

Forslag til årsmøte til Arbeiderpartiet i Bergen fra Laksevåg Arbeidersamfund 

 

45. Arbeidstidsutvalg 

Forslag til vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

46. Bibliotek i Indre Laksevåg 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

47. Svømmebasseng i ny(e) skole(r) på Laksevåg 

Forslag til vedtak: Bystyret i møte 20. januar 2016 vedtok plan for fremtidig skole, uten basseng. 

Forslaget blir derfor ikke behandlet.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 
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48. Økt satsing og evaluering av yrkesfagopplæringen.         

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

49. Finlands 110 års jubileum 

Forslag til vedtak: Forslaget avvises.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

Forslag til årsmøte til Arbeiderpartiet i Bergen fra Bergenhus Arbeiderparti 

 

50. Økende arbeidsledighet  

Forslag til vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

51. Totalfredning av sjøørretfiske i sjø hele året i Hordaland. 

Forslag til vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

52. Utfylling i sjøen ved Saltkompaniet i Sandviken. 

Forslag til vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

53. Flyktninger og asylsøkere 

Forslag til vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

Forslag til årsmøte til Arbeiderpartiet i Bergen fra Universitetslaget 

 

54. Norsk oppfølging av klimaavtalen i Paris 

Forslag til vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

55. Styrking av bibliotekene i Bergen 

Forslag til vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

56. Nedsetting av referansegruppe for å samle partiets historie i Bergen 

Forslag til vedtak: Arbeiderpartiet i Bergen ber styret nedsette en historiegruppe som skal 

A kartlegge arkivmateriale B utarbeide forslag til hvordan AiBs historien kan ivaretas. Utvalget 

bes legge frem sin rapport på årsmøte i 2017.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

57. Nei til målehysteriet 

Forslag til vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 



- 9 - 

 

58. Bydelsreform 

Forslag til vedtak: Forslaget avvises. Det er vedtatt politikk, både i programmet og 

byrådsplattformen. Arbeiderpartiet har videre fått bystyret med på en merknad for 2016 

budsjettet som sier at Byrådet skal starte arbeidet i inneværende år.  

 
Ordet hadde:  Ole-Jørgen Johannessen 
 
Ole-Jørgen Johannessen foreslo forslaget vedtatt. 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. Forslag frå Ole-Jørgen Johannessen falt. 

 

Forslag til årsmøte til Arbeiderpartiet i Bergen fra Arna Arbeiderpartilag 

 

59. Endring av permitteringsregimet 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

60. Endring i ferietillegg for dagpengemottakere 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen 

  

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

61. Forslag vedrørende lokalisering av fremtidig logistikknutepunkt - og godshavn i 

Bergensregionen 

Forslag til vedtak: Forslaget avvises. Arbeiderpartiet i Bergen skal ha et representantskapsmøte 

som tar stilling til dette spørsmålet i mars 2016. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

 

62. La Reza bli! 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen.  

 
Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

Forslag til årsmøte til Arbeiderpartiet i Bergen fra Bergen AUF 

 

63. Endring av mattepensum på barne- og ungdomsskolen 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

64. Donorstatus 

Forslag til vedtak: Forslaget avvises. Styret mener dette er en uheldig sammenblanding, selv om 

intensjonen er god.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

65. Multiresistente bakterier - helsevesenets største utfordring!  

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 
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66. Veien mot fornybarsamfunnet 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

67. Styrking av politikkopplæringen i ungdomsskolen 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

68. TISA/TTIP 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

69. Renere byluft! 

Forslag til vedtak: Forslaget avvises. Dette er vedtatt politikk 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

70. Den store migrasjonen – hva kan vi gjøre bedre? 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

71. Fri rett til å være folkevalgt! 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

Forslag til årsmøte til Arbeiderpartiet i Bergen fra Fana Arbeiderparti 

 

72. Bergensbanen 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

73. Logistikknutepunkt i Bergensregionen 

Forslag til vedtak: Forslaget avvises. Arbeiderpartiet i Bergen skal ha et representantskapsmøte 

som tar stilling til dette spørsmålet i mars 2016. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

74. Eldreomsorg 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes. Oversendes bystyregruppen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

75. Flere spesialskoleplasser i Bergen kommune. 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen.   

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

Forslag til årsmøte til Arbeiderpartiet i Bergen fra Fagbevegelsens partilag  
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76. Arbeid til alle – et krafttak mot ledighet! 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

77. Dele, og fordele? 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

78. Stamveiforbindelse mellom Bergen og Oslo 

Forslag til vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

79. Faste ansettelser 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes, og oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

80. Arbeiderpartiet skal legge til rette for økt bruk av biogass som drivstoff  

Forslag til vedtak: Forslaget avvises. Bergen Kommune skal sette i gang BIOgass anlegg i 2017.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

Forslag til årsmøte til Arbeiderpartiet i Bergen fra Bergen Arbeidersamfund  

 

81. Legetjenester og andre kommunale helsetjenester i Bergen 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes og oversendes Bystyregruppen.  

 

Ordet hadde:  Rune Bakervik 

 

Vedtak:  Forslaget oversendes det nye styret. 

 

82. Enslige mindreårige asylsøkere 

Forslag til vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

83. Et godt og inkluderende møte med Bergen 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

84. Mobbing i skolen 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Arbeiderpartiets forslag til tiltak: http://www.arbeiderpartiet.no/Aktuelt/Utdanning/Arbeiderpartiet-med-

strakstiltak-mot-mobbing 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

85. Retten til å søke asyl i Norge 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

http://www.arbeiderpartiet.no/Aktuelt/Utdanning/Arbeiderpartiet-med-strakstiltak-mot-mobbing
http://www.arbeiderpartiet.no/Aktuelt/Utdanning/Arbeiderpartiet-med-strakstiltak-mot-mobbing
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86. Endringer i friskoleloven 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen.  

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

 

Forslag til årsmøte til Arbeiderpartiet i Bergen fra Bergen Arbeidersamfund  

 

87. Akademia som motor i kunnskapssamfunnet, velferdsutviklingen og demokratiet 

Forslag til vedtak: Forslaget vedtas.  Oversendes årsmøtet i Hordaland.   

 
Ordet hadde:  Steinar Sætre 

 

Steinar Sætre foreslo forslaget oversendt til redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Forslaget oversendt redaksjonskomiteen. 

 

88. TV2 må forbli i Bergen 

Forslag til vedtak: Forslaget vedtas, oversendes stortingsgruppen.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

 

 

 

SAK 4 BERETNING 2015 
 

Hallgeir Utne Hatlevik la frem beretning på vegne av styret. 

 

Ordet hadde: Arne Jakobsen, Kjell Mjåtveit, Ole-Jørgen Johannessen 

 

Vedtak: Beretning for 2015 enstemmig godkjent.   

  

 Dirigenten refererte kontrollkomiteens beretning. 

 

 

 

 

SAK 5 REGNSKAP 2015 
 

Dirigenten refererte revisors beretning og leste opp kontrollkomiteens beretning. 

Kasserer, May Britt Tabak, gikk gjennom regnskapet og orienterte om situasjonen vedr. 

Tårnhjørnefondet. 

 

Ordet hadde: Terje Ohnstad, May Britt Tabak, Hallgeir Utne Hatlevik 

 

Vedtak: Regnskap for 2015 enstemmig godkjent. 

 

 

 

SAK 6  BUDSJETT 2016 

 
 Kasserer, May Britt Tabak, la frem budsjett for 2016. 

 

 Ordet hadde:  Ronja Breisnes, Pål H. Thorsen, May Britt Tabak 

 

Vedtak: Budsjett for 2016 godkjent.  
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SAK 7  POLITISK DEBATT – INNLEDNING VED JONAS GAHR STØRE 
 

Ordet hadde:  Emil Engø, Arne Jakobsen, Rune Bakervik, Atle Monclair, Viljar Kjeilen, Leonora 

Hjelle, Harald Schjelderup, Ayat Breivik, Atle Rasmussen, Anna Elisa Tryti, Nils Gunnar 

Knudsen, Henrik Drivenes, Øyvind Slemdal, Øyvind Hartveit, Anne Gine Hestetun, Natacha 

Rivera, Oddmund Søilen, Rasmus Haugen Sandvik, Arne Jakobsen (2. gang), Geir Steinar Dale, 

Gro Berge, Ruth Grung, Arild Holt-Jensen, Marte Mjøs Persen, Jan Fer, Emily Milde, Svein 

Hindal, Matias Birkeland, Mads Kleven, Jette Christensen, Arild Olav Sævig, Linn Kristin Engø, 

Eigil Knutsen, Sverre Næss, Arne Bendik Rekve, Terje Ohnstad, Steinar Sætre, Siri Knapskog, 

Rolf Jens Brunstad, Arild Frantzen, Ole Jørgen Johannessen, Stig Høisæther, Hallgeir Hatlevik, 

Arild Frantzen (2. gang), Peter Hatlebakk, Pål Hafstad Thorsen, Line Jacobsen 

 

 

Etter debatten ble det spilt en hilsningsfilm fra byråd Dag Inge Ulstein. Erlend Horn skulle være 

personlig tilstede for å ha gjestehilsen, men var blitt syk.  Han sendte hilsen til årsmøtet og 

beklaget, men håpet å bli invitert neste år. 

 

 

 

SAK 8  VEDTEKTSENDRINGER 
 

Fullstendig årsmøtedokument vedr. vedtektsendringer ligger som vedlegg til protokollen. 

 

Leder Hallgeir Utne Hatlevik, la frem og redegjorde for styrets innstilling til nye vedtekter. 

 

Det var nå 92 tilstede med stemmerett. 

 

1 Formål 
 

§1.2 

 

Enstemmig komitéforslag til §1.2: 

§1.2 Kommunepartiet skal i samarbeid med partilagene arbeide for Arbeiderpartiet etter de 

retningslinjer som partiet lokalt og sentralt har lagt fram i program, vedtekter og vedtak. 

Bestemmelsene i § 1 – 17 er å anse som vedtekter som utfyller Arbeiderpartiets lover og 

retningslinjer. 

 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas.  

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

2 Organisasjon 
 

§2.1. 

 

Enstemmig komitéforslag til §2.1: 

§2.1 Arbeiderpartiet i Bergen består av partilag og AUF-lag. Tilmelding skjer skriftlig til 

partistyret. Det må være minst 10 medlemmer for å etablere et nytt partilag.  

 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

§2.2. 
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Forslag til §2.2: 

§2.2 Partilag dannes etter godkjenning av årsmøtet i kommunepartiet. Partilag kan dannes for å 

dekke et geografisk område (bydelslag), på en arbeidsplass eller i fagforeninger (faglag) eller av 

en gruppe medlemmer med et spesielt interesseområde (forum). AUF-lag organiseres etter AUF 

sine vedtekter.  

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

3 Årsmøte 
 

§3.1. 

 

Enstemmig komitéforslag til §3.1: 

§3.1 Kommunepartiets representantskap holder årsmøte innen utgangen av februar måned. 

Representantene innkalles med minst 6 ukers varsel. Forslag som ønskes behandlet på årsmøtet, må 

være styret i hende senest 14 dager før årsmøtet (med unntak av vedtektsendringer, jfr. § 16.2). 

Årsmøtet behandler årsmelding, regnskap, innkomne forslag og budsjett for kommende periode. 

 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 

Styrets nye innstilling: Styret opprettholder den opprinnelige ordlyden i §3.1 

 

Vedtak:  Etter som styret trakk sin første innstilling var vedtektene tilbake til orginalutgave. Det 

ble derfor ingen votering under dette punktet. 

 

 

§3.2. 

 

Enstemmig komitéforslag til §3.2: 

§3.2 Årsmøtet velger et styre på 9 medlemmer og 2 varamedlemmer. Blant de 9 medlemmene 

velges leder, politisk nestleder, organisatorisk nestleder, kasserer, studieleder og kvinnekontakt. 

Politisk nestleder er leders stedfortreder. I tillegg tiltrer Bergen AUF styret med ett medlem som 

har tale-, forslags- og stemmerett. Styrets funksjonstid er på 1 år. 

1 representant fra bystyregruppen, 1 representant fra byrådet (når dette er aktuelt) og 1 

representant fra fylkestingsgruppen tiltrer styret med tale- og forslagsrett. 

 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 

Styrets nye innstilling: Organisatorisk nestleder er også sekretær i styret.  

 

Vedtak:  Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. Organisatorisk nestleder er også 

sekretær i styret.  

 

§3.4. 

 

Enstemmig komitéforslag til §3.4: 

§3.4 Årsmøtet velger utsendinger til Hordaland Arbeiderpartis årsmøter og representantskap etter 

fylkespartiets vedtekter. 

 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

§3.6. 

 

Enstemmig komitéforslag til §3.6: 
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§3.6 På årsmøtet året før et kommunevalg, etter forslag fra styret, velges en programkomité 

bestående av 6 medlemmer og en nominasjonskomité på 8 medlemmer. I tillegg tiltrer Bergen 

AUF programkomité og nominasjonskomité med ett medlem som har tale-, forslags- og 

stemmerett. 

 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

§3.7. 

 

Enstemmig komitéforslag til §3.7: 

§3.7 Årsmøtet velger, etter forslag fra styret, en valgkomité på 8 medlemmer. I tillegg tiltrer 

Bergen AUF valgkomité med ett medlem som har tale-, forslags- og stemmerett. Valgkomitéen 

skal fremme innstilling til årsmøtet om de valg som er nevnt i denne paragrafen. Valgkomitéen 

skal dessuten, etter forslag fra lagene og partistyret, innstille på valg av utsendinger til Hordaland 

Arbeiderpartis årsmøter, representantskap og nominasjonsmøte. Styret fremmer forslag på 

kandidater til nominasjonskomité i Hordaland Arbeiderparti. 

 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

§3.8. 

 

Enstemmig komitéforslag til §3.8: 

§3.8 Årsmøtet velger et suppleringsutvalg på 3 medlemmer som skal behandle eventuelle 

suppleringsvalg til kommunale komitéer, styrer, råd og utvalg som oppnevnes av bystyret. 

Utvalget sammensettes slik: 1 fra bystyregruppen, etter innstilling fra gruppen – 1 fra partistyret – 

1 som ikke er medlem av partistyret eller bystyregruppen.  

 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 

 

Vedtak:  Partistyrets  innstilling vedtatt. 

 

 

§3.10  

 

Styrets nye innstilling: Ekstraordinært årsmøte skal kunngjøres minst fire uker før det avholdes, 

og møtet kan kun behandle de saker som det fremgår av sakslista ved kunngjøring om 

ekstraordinært årsmøte.  

 

Vedtak:  Partistyrets nye innstilling vedtatt. 

 

 

3.12. 

 

Enstemmig komitéforslag til §3.12: 

§3.12 Partilagene skal avholde sine årsmøter senest 14 dager før kommunepartiets årsmøte (jfr. 

3.1.). Forberedende redaksjonskomité for innkomne forslag til årsmøte i kommunepartiet velges i 

representantskapet minst 3 uker før årsmøte. 

 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 
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4 Representantskap 

 
§4.1  

 

Representantskapet er kommunepartiets høyeste myndighet mellom årsmøtene, og tar avgjørelser 

i alle saker som ikke er tillagt partistyret eller bystyregruppen. Representantskapets oppgave er å 

vedta politiske og organisatoriske forslag og å drive politikkutforming for Arbeiderpartiet i 

Bergen. 

 

Dissensforslag fra Rasmus Haugen Sandvik til §4.1: 

Endre §4.1 til: Representantskapet er kommunepartiets høyeste myndighet mellom årsmøtene, og 

tar avgjørelser i alle saker som ikke er tillagt partistyret eller bystyregruppen. 

 

Styrets innstilling: Dissens forkastes - Med 7 stemmer ble dissensen forkastet. 1 støttet dissensen.   

 

Ordet hadde: Rasmus Haugen Sandvik,  

 

Vedtak:  § 4.1 forblir som den er i gjeldende vedtekter.  Dissensen fikk 15 stemmer og falt. 

 

 

§4.2 , §4.3, gammel 4.4, gammel 4.5. 

 

Enstemmig komitéforslag til §4.3, gammel §4.4 og gammel §4.5 som over står som et punkt: 

§4.3 Partilagene velger sine representanter til Representantskapet etter følgende formel: 1 

representant for hver påbegynt 15. medlem, men med minst 10 medlemmer for å få 

representasjon. Ved dobbeltmedlemsskap i de lag/organisasjoner som er representert i 

Representantskapet, skal medlemskapet bare telles med i et av lagene når beregningen av 

lagenes/organisasjonenes representasjon i Representantskapet skal foretas. 

 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. TREKKES 

 

Styrets nye innstilling: Setning som starter med Ved dobbeltmedlemskap osv. avvises 

 

Vedtak:  Partistyrets nye innstilling vedtatt. 

 

 

§4.14  

 

Styrets nye innstilling: Ordet Nominasjonskomite endres til Innstillingsutvalg. 

 

Vedtak:  Partistyrets nye innstilling vedtatt. 

 

 

§4.15 

 

Enstemmig komitéforslag til ny §4.15: 

§4.15 Når godkjent referat fra representantskapsmøter foreligger, skal disse legges ut på 

Arbeiderpartiet i Bergen sin nettside. 

 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

Ny §4.16 

 

Dissensforslag fra Rasmus Haugen Sandvik og Steinar Sætre til ny §4.16: 
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§4.16 Bystyregruppen, fylkestingsgruppen og styret i Arbeiderpartiet i Bergen orienterer 

representantskapet om sin virksomhet siden forrige representantskapsmøte, fortrinnsvis skriftlig i 

forkant av representantskapsmøter, subsidiært muntlig i møtene. 

 

Styrets innstilling: Dissens forkastes - Med 7 stemmer ble dissensen forkastet. 1 støttet dissensen.   

 

Ordet hadde: Rasmus Haugen Sandvik 

 

Vedtak:  Dissensen fikk 27 og ble forkastet. 

 

5 Styret 

 

§5.1 

 

Dissensforslag fra Rasmus Haugen Sandvik til §5.1: 

Endre §5.1 til: Styret skal forvalte representantskapets vilje mellom representantskapsmøtene, og 

lede det daglige arbeidet. Styret har ansvar for partiets økonomi og forbereder 

representantskapsmøter. Styret skal sikre en god kontakt mellom bystyregruppen og partilagene. 

 

Styrets innstilling: Dissens forkastes - Med 7 stemmer ble dissensen forkastet. 1 støttet dissensen. 

 

Ordet hadde:  Rasmus Haugen Sandvik 

 

Vedtak:  Dissensen ble forkastet. 

 

 

§5.2  

 

Styrets nye innstilling: Setning endres til følgende: Tiltredende medlemmer, med unntak av 

partisekretær og leder av bystyregruppen, velges av de respektive gruppene. 

 

Vedtak:  Partistyrets nye innstilling vedtatt. 

 

  

§5.3. 

 

Enstemmig komitéforslag til §5.3: 

§5.3 Leder, politisk nestleder og organisatorisk nestleder utgjør arbeidsutvalget. Arbeidsutvalget 

forbereder styremøtene og har ansvar for å holde styret fortløpende orientert om viktige saker. 

Arbeidsutvalget kan enstemmig fatte endelig vedtak i saker av mindre prinsipiell betydning og i 

saker hvor styret har delegert myndighet til Arbeidsutvalget. Dersom Arbeidsutvalget benytter 

denne fullmakten skal dette protokollføres og fremlegges for styret til orientering.  

 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas.  

 

Vedtak:  Partistyrets nye innstilling vedtatt. 

 

 

§5.4. 

 

Enstemmig komitéforslag til §5.4: 

§5.4 Styret skal hvert år oppnevne et organisasjonsutvalg og et studieutvalg med henholdsvis 

organisatorisk nestleder og studieleder fra styret som ledere i utvalgene. Partisekretæren tiltrer 

utvalgene ved behov. 

Styret kan videre opprette ad hoc utvalg etter behov. 

Organisasjonsutvalget skal gjennomgå kommunepartiets vedtekter og eventuelt foreslå endringer, 

og ellers planlegge kampanjeaktiviteter for styret og partilagene.  
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Studieutvalget skal planlegge og drive informasjons- og opplæringsvirksomhet i samarbeid med 

styret, partilagene og AOF Hordaland. 

 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas.  

 

Vedtak:  Partistyrets nye innstilling vedtatt. 

 

 

§5.5. 

 

Enstemmig komitéforslag til §5.5: 

§5.5 Partisekretæren fører møteprotokoll fra styrets og representantskapets møter. Protokollene 

godkjennes av henholdsvis styret og representantskapet. 

 

Styrets innstilling: Styret tiltrer ikke innstillingen. 

 

Vedtak:  Innstillingen fra komiteen falt. 

 

 

6 Habilitet 

 

Enstemmig komitéforslag til §6.1: 

§6.1 Et medlem av nominasjons- eller valgkomité er å anse som inhabil når vedkommende er 

foreslått nominert og ønsker nominasjon. Nominasjons- og valgkomitéen skal vurdere 

vedkommende sin habilitet når han/hun er eller har vært gift eller samboer med, eller har et nært 

slektskap med foreslått person. I tilfeller hvor et medlem av nominasjons- eller valgkomitéen blir 

vurdert som inhabil skal vedkommende tre ut av komitéen og varamedlem skal tre inn som nytt 

fast medlem i komitéen. Dersom tvil skal endelig avgjørelse tas av kontrollkomitéen. 

 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas.  

 

Styrets nye innstilling:  

1. Legge inn ny setning nr. 3: Et medlem av en nominasjonskomité ved kommunestyrevalg er å 

anse som inhabil når han/hun er foreslått nominert på uthevet («forhåndskumulert») plass og ikke 

selv har erklært seg uaktuell som kandidat. 

 

2. Styrets nye innstilling: Siste setning strykes. 

 

Vedtak:  Partistyrets nye innstillinger vedtatt. 

 

8 Nominasjoner 

 

§8.1  

 

Enstemmig komitéforslag til §8.1: 

§8.1 Representantskapet fastsetter tidsfrister for nominasjonsprosessen. Disse tidsfristene må 

sikre at partilagene får tid til å behandle og levere forslag. 

 

a) Ved kommunevalg får partilagene frist for å melde inn kandidater fra eget og eventuelt andres 

lag, i prioritert rekkefølge. 

b) Ved fylkestingsvalg og stortingsvalg får partilagene frist til å melde inn kandidater fra Bergen. 

c) Nominasjonskomitéen skal vurdere alle innkomne forslag likt, uavhengig av hvor mange 

ganger enkeltpersoner er foreslått. 

 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas.  

 

Styrets nye tilleggsinnstilling: punkt c endres til Nominasjonskomite/Innstillingsutvalg 
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Vedtak:  Partistyrets innstilling, og tilleggsinnstilling vedtatt. 

 

 

§8.2  

 

Dissensforslag fra Rasmus Haugen Sandvik, Steinar Sætre og May-Brit Nordås tillegg til §8.2: 

Tillegg: Kandidater som ikke er aktivt rangert på endelig valgliste i kommunevalget skal settes 

opp i tilfeldig rekkefølge. 

 

Styrets innstilling: Dissens forkastes. Med 4 stemmer ble dissensen forkastet (leder brukte sin 

dobbeltstemme). 4 støttet innstillingen. 

 

Ordet hadde:  Rasmus Haugen Sandvik, Hallgeir Utne Hatlevik, Natacha Rivera Vallebona, May 

Britt Tabak 

 

Vedtak:  Partistyrets  innstilling vedtatt.  Dissensen fikk 21 stemmer. 

 

 

§8.3  

 

Styrets nye innstilling: Stryke ordene både stortingsvalg i 1 linje.  

Styrets nye innstilling: Ny siste setning i §8.3: Etter innstilling fra styret, velger årsmøtet 

Innstillingsutvalg foran stortingsvalg. 

 

Vedtak:  Partistyrets nye innstillinger vedtatt. 

 

 

§8.4  

 

Styrets nye innstilling: Ordet Nominasjonskomite erstattes med ordet Innstillingsutvalget. 

 

Vedtak:  Partistyrets nye innstilling vedtatt. 

 

 

§8.5  

 

Styrets nye innstilling: Ordet Innstillingsutvalg skal stå etter ordet nominasjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets nye innstilling vedtatt. 

 

 

§8.6  

 

Styrets nye innstilling: Ordet Innstillingsutvalg skal stå etter ordet nominasjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets nye innstilling vedtatt. 

 

 

§8.7  

 

Styrets nye innstilling: Ordet Innstillingsutvalg skal stå etter ordet nominasjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets nye innstilling vedtatt. 

 

 

Ny §8.X 

 

Dissensforslag fra Rasmus Haugen Sandvik - ny §8.X: 
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Nytt punkt §8.X: Forslag på kandidater og innspill på kandidater skal leveres 

nominasjonskomiteen på en slik måte at de kan gjøres kjent for partistyret og lokallagene. Alle 

forslag på kandidater fremlegges for organisasjonen sammen med nominasjonskomiteens 

foreløpige listeforslag. Alle innspill på kandidater fremlegges for organisasjonen sammen med 

nominasjonskomiteens endelige innstilling. 

 

Styrets innstilling: Dissens forkastes - Med 7 stemmer ble dissensen forkastet. 1 støttet dissensen. 

 

Ordet hadde:  Rasmus Haugen Sandvik, Steinar Sætre, Hallgeir Utne Hatlevik 

 

Vedtak:  Forslaget fikk 37 stemmer. Ny §8.X ble ikke vedtatt. 

 

 

§8.8  

 

Styrets nye innstilling:  

 

1. Nytt tilleggs punkt § 8.8 med følgende tekst:  

Kommunepartiet kan foreta nominasjon av ordførerkandidat, varaordførerkandidat og 

byrådslederkandidat før resten av lista nomineres. Kommunepartiet skal i så fall ha fastsatt dette 

som en del av nominasjonsprosessen. Forhåndsnominasjonen skal foretas av medlemsmøtet eller 

representantskapet. Nominasjonskomiteens innstilling til disse plassene må bekjentgjøres før 

møte. Nominasjon av disse plassene er å anse som endelige og kan ikke tas opp igjen på 

nominasjonsmøtet der nominasjon av de øvrige plassene på lista skal foretas. 

 

2. nytt pkt. §8.9: Beholdet teksten fra 8.8 med følgende tillegg: Ved forhåndsnominasjon av 

ordførerkandidat, varaordførerkandidat og byrådslederkandidat, må ikke 

kommunevalgprogrammet sluttbehandles før disse er nominert. Den endelig listen kan ikke 

endres 

 

Vedtak:  Partistyrets nye innstillinger vedtatt. 

 

9 Bystyregruppen 

 

§9.3  

 

Styrets nye innstilling: Gruppen er ansvarlig ovenfor kommunepartiet. 

 

Vedtak:  Partistyrets nye innstilling vedtatt. 

 

 

§9.4  

 

Enstemmig komitéforslag til §9.4: 

§9.4 Bystyregruppen ordner sitt arbeid i henhold til program, lover og vedtak. 

 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 

 

Vedtak:  Partistyrets  innstilling vedtatt. 

 

 

§9.5  

 

Enstemmig komitéforslag til §9.5: 

§9.5 Partileder, inntil 2 andre styremedlemmer, partilagslederne, partisekretær og AUFs 

representant i partistyret kan møte i bystyregruppen med tale- og forslagsrett.  

 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 
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Styrets nye innstilling: Endres til tale- forslag- og stemmerett. 

 

Ordet hadde: Hallgeir Utne Hatlevik 

 

Vedtak:  Hallgeir Utne Hatlevik trakk styrets innstillig. Ingen avstemming. 

 

 

§9.6  

 

Enstemmig komitéforslag til §9.6: 

§9.6 Partileder og partisekretær tiltrer gruppestyret med tale- og forslagsrett.  

 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 

 

Ny innstilling fra styret:  Partileder tiltrer gruppestyret med tale, forslags og stemmerett.  

Partisekretær tiltrer med tale- og forslagsrett. 

 

Vedtak:  Partistyrets nye innstilling vedtatt. 

 

 

§9.X 

 

Styrets nye innstilling: Legge inn et nytt § med følgende tekst:  

 

Vedtak i kommunestyregruppa eller kommunepartiet ved årsmøtet eller representantskapet er 

bindende ved behandling i kommunestyret dersom det behandlende organ ikke har vedtatt noe 

annet. 

 

Vedtak:  Partistyrets nye innstilling vedtatt. 

 

10 Fagligpolitisk arbeid 

 

§10.2  

 

Enstemmig komitéforslag til §10.2: 

§10.2 Komitéens sammensetning og arbeidsoppgaver er nedfelt i sentrale retningslinjer mellom 

LO og Arbeiderpartiet. 

 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas.  

 

Vedtak:  Partistyrets  innstilling vedtatt. 

 

 

11 Lagsledersamling 

 

§11.1  

 

Enstemmig komitéforslag til §11.1: 

§11.1 Arbeiderpartiet i Bergen skal ha lagsledersamlinger minst 1 gang i halvåret. 

 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 

 

Vedtak:  Partistyrets nye innstilling vedtatt. 

 



- 22 - 

12 Tårnhjørnefondets statutter 

 

§12.4  

Disponering av fondets avkastning 

 

Enstemmig komitéforslag til §12.4: 

§12.4 Disponering av fondets avkastning 

Det kan tas ut et årlig beløp på inntil 5 % av porteføljen, med de begrensninger som følger av pkt 

12.2. 

Av det uttatte beløp disponeres kr 150.000,- til Aktivitetsfond til aktiviteter i partilagene.  

Aktivitetsfondet justeres opp til kr 150.000 ved årsmøtets behandling av årsbudsjettet. Resten av 

beløpet disponeres av styret ved oppsett av budsjett. 

 

Styrets innstilling: Styret tiltrer ikke innstillingen. 

 

Forslag fra styret 

§12.4 – siste avsnitt og siste setning endres til: 

Fondets realverdi skal ikke bli forringet. Ved beregning av verdi skal basisåret 01.01.2003 legges 

til grunn, justert for konsumprisindeks.  

 

Styrets innstilling: Styret tiltrer og foreslår at endringen vedtas.  

 

Vedtak:  Komiteforslag vedr. disponering av avkasting, falt.  Styrets innstilling til siste avsnitt og 

siste setning, vedtatt. 

 

 

§12.5  

 

Enstemmig komitéforslag til §12.5: 

§12.5 Regnskap for fondet 

Det skal føres eget regnskap for fondet som skal revideres av revisor og legges frem for 

godkjenning av årsmøtet i Arbeiderpartiet i Bergen. Fondets realverdi i forhold til grunnkapital 

skal fremgå av årlige regnskap.  

 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 

 

Vedtak:  Partistyrets nye innstilling vedtatt. 

 

13 Revisjon 

 

§13.1  

 

Enstemmig komitéforslag til §13.1 og tillegg av kapittel 14: 

Endring: Flytte alt som angår kontrollkomitéen til eget kapittel 14. 

 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 

 

Vedtak:  Partistyrets nye innstilling vedtatt. 

 

14 Kontrollkomité 

 

§14.1 Årsmøtet velger en kontrollkomité på 3 medlemmer med 2 varamedlemmer som har som 

oppgave å kontrollere om de økonomiske beslutninger og vedtak er gjort i henhold til gjeldende 

vedtekter og andre styringsdokumenter. 

 

§14.2 Referat fra styremøter og representantskapsmøter sendes kontrollkomitéens medlemmer 

fortløpende. 
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§14.3 Kontrollkomitéen gjennomgår protokollene, årsmelding og regnskap og legger frem 

beretning på årsmøtet.  

 

§14.4 Kontrollkomitéen skal avgi beretning til årsmøtet om sitt arbeid. 

 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

16 Vedtektsendringer 

 

Ny § 16.2 

 

Enstemmig komitéforslag til nytt punkt §16.2: 

§16.2 Endringer av vedtektene må fremmes til styret i Arbeiderpartiet i Bergen innen 1. 

november og gjøres kjent for partilagene innen 20. november for å kunne behandles på årsmøtet i 

februar påfølgende år. 

 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 

 

Styrets nye innstilling: Styret avviser forslaget.  

 

Vedtak:  Partistyrets nye innstilling vedtatt. 

 

 

 

 

Vedtektsendringer innsendt fra lagene: 
 

 

Forslagsstiller: Fyllingsdalen Arbeiderparti 

 

Vi foreslår at punkt 6 om HABILITET skal følge forvaltningsloven. Det betyr at AP og tillitsvalgte 

i Arbeiderpartiet skal følge forvaltningsloven, som også omfatter politisk tillitsvalgte. 

 

Styrets innstilling: Styret foreslår at dette forslaget avvises. Vår organisasjon er ikke et offentlig 

organ eller organisasjon. Forvaltningslovens bestemmelser gjelder offentlige institusjoner og 

offentlige ansatte. Arbeiderpartiet har i § 11 pkt. 13 bestemmelser for dette.  

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

Forslagsstiller: Fyllingsdalen Arbeiderparti 

 

Seniorutvalget sin representasjon i AP i Bergen 

Tekst:  Endringsforslag til nye vedtekter for Arbeiderpartiet i Bergen: 

 

Tilleggsforslag § 3.2: 

Seniorutvalget tiltrer styret med ett medlem som har tale-, forslags og stemmerett 

Styrets innstilling: Forslaget avvises.  

 

Ordet hadde:  Arne Jakobsen, Hallgeir Utne Hatlevik, Steinar Sætre, Veslemøy Gullachsen, Kari 

Grønnestad 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 
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Tilleggsforslag § 3.4: 

Seniorutvalget sikres representasjon blant utsendingene til Hordaland Arbeiderpartis årsmøter og 

representantskap med 2 medlemmer. 

 

Partistyrets innstilling: Forslaget avvises. Representasjon kommer kun fra organisasjonsleddet.  

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

Forslagsstiller: Fyllingsdalen Arbeiderparti 

 

§ 4 Representantskap 

Seniorutvalgets representasjon i representantskapet anses å være dekket inn under § 4.2 den 

generelle tale- og forslagsrett for alle partimedlemmer. 

 

Partistyrets innstilling: Styret foreslår at dette forslaget avvises. Seniorene er medlem i 

partilagene og er representert utfra dette medlemskapet. Vi viser eller til Arbeiderpartiets 

vedtekter § 4.  

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

Forslagsstiller: Arbeiderpartiets Universitetslag 

 

Nominasjonsprosess til stortingsvalget 

For å sikre en bredest mulig deltakelse av Arbeiderpartiets medlemmer i nominasjonsprosessen til 

stortingsvalget 2017, foreslår Universitetslaget at det legges opp til en forhåndsnominasjon. 

Modell for et slikt opplegg som sikrer medlemmenes innflytelse, finner man i det opplegget som 

Oslopartiet har brukt tidligere. 

 

Partistyrets innstilling: Forslaget avvises. Viser for øvrig til styrets vedtektsendringsforslag.  

 

Ordet hadde:  Ole-Jørgen Johannessen, Hallgeir Utne Hatlevik 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

 

SAK 9 INNSTILLING FRA REDAKSJONSKOMITEEN 
 

Øystein Hassel la frem - og redegjorde for, flertallsinnstilling fra redaksjonskomiteen.   

Atle Rasmussen redegjorde for mindretallsdissensene. 

 

Det var nå 87 delegater med stemmerett. 

 

Ordet hadde: Arne Jakobsen 

 

 
Under innstilling fra redaksjonskomiteen ble midlertidig innstilling fra redaksjonskomiteen 

(utsendt før årsmøtet) lagt til grunn for behandlingen, sammen med endelig innstilling fra 

redaksjonskomiteen (utdelt i møtet). 
 

Redaksjonskomiteen foreslo at følgende forslag avvises: 

 

36 – Normalisering av boligskatt 

62 – La Reza bli! 

63 – Endring av mattepensum på barne- og ungdomsskolen 

75 – Flere spesialskoleplasser i Bergen kommune 

78 – Stamveiforbindelse mellom Bergen og Oslo 
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Vedtak:  Forslagene ble avvist. 

 

 

Redaksjonskomiteen foreslo at følgende forslag oversendes bystyregruppen: 

 

18 – Byutvikling i Fyllingsdalen 

32 – Mindemyren / Wergeland 

43 – Elbilfordeler tilknyttet boligsoneparkering må bort 

52 – Utfylling i sjøen ved Saltkompaniet i Sandviken 

 

Vedtak:  Forslagene ble oversendt bystyregruppen. 

 

 

Enkeltforslag med ny tekst fra redaksjonskomiteen: (ny tekst i årsmøtedokumentet 

«Midlertidig innstilling fra redaksjonskomiteen» som ligger som vedlegg til protokollen) 

 

 

22. Bedre liv for MS-pasienter 
Redaksjonskomiteens innstilling: Forslaget vedtas og oversendes årsmøtet i Hordaland 

Arbeiderparti. 

 

Vedtak:  Forslaget vedtatt med ny tekst fra redaksjonskomiteen. 

 

 

41. Flere studentboliger på Grønneviksøren 

Redaksjonskomiteens innstilling: Forslaget vedtas og oversendes bystyregruppen. 

 

Anna Elisa Tryti: 

Siste setning:  «nær studiestedene i kommunene og i tilknytning til sentra med god 

kollektivbetjening» 

 

Vedtak:  Forslaget vedtatt med ny tekst fra redaksjonskomiteen med følgende tekst på linje 71: 

…og i tilknytning til sentre med god kollektivbetjening. 

 

 

45. Arbeidstidsutvalg 
Redaksjonskomiteens innstilling: Forslaget vedtas og oversendes årsmøtet i HAP. 

 

Vedtak:  Forslaget vedtatt med ny tekst fra redaksjonskomiteen. 

 

48. Økt satsing og evaluering av yrkesfagopplæringen 
Redaksjonskomiteens innstilling: Forslaget vedtas og oversendes årsmøtet i HAP. 

 

Vedtak:  Forslaget vedtatt med ny tekst fra redaksjonskomiteen. 

 

 

51. Totalfredning av sjøørretfiske i sjø hele året i Hordaland 
Redaksjonskomiteens innstilling: Forslaget vedtas og oversendes årsmøtet i HAP. 

 

Vedtak:  Forslaget vedtatt med ny tekst fra redaksjonskomiteen. 

 

 

57. Nei til målehysteriet 
Redaksjonskomiteens innstilling: Forslaget vedtas og oversendes årsmøtet i HAP. 

 

Pål Hafstad Thorsen: 

Alternativt forslag:  Arbeiderpartiet i Bergen ber stortingsgruppen fremme forslag i stortinget om 

at nasjonale prøver evalueres.  Samtidig oppfordres bystyregruppen til å se nærmere på nasjonale 
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prøver i forbindelse med jakten på tidstyver i bergensskolen og i forbindelse med 

forenklingutvalgets rapport. 

 

Vedtak:  Forslaget vedtatt med ny tekst fra redaksjonskomiteen og følgende nye tekst i linje 184: 

Følgende forslag vedtas og oversendes årsmøtet i HAP, stortingsgruppen og bystyregruppen. 

Nytt kulepunkt på linje 211: 

 at bystyregruppen må se nærmere på nasjonale prøver i arbeidet med jakten på tidstyver i 

bergensskolen og i forbindelse med forenklingsutvalgets rapport  

Forslag fra Pål Hafstad Thorsen anses som delvis ivaretatt. 

 

65. Multiresistente bakterier – helsevesenets største utfordring! 
Redaksjonskomiteens innstilling: Forslaget vedtas og oversendes årsmøtet i HAP. 

 

Vedtak:  Forslaget vedtatt med ny tekst fra redaksjonskomiteen. 

 

 

67. Styrking av politikkopplæringen i ungdomsskolen 
Redaksjonskomiteens innstilling: Forslaget vedtas og oversendes bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Forslaget vedtatt med ny tekst fra redaksjonskomiteen. 

 

 

71. Fri rett til å være folkevalgt! 

Redaksjonskomiteens innstilling: Arbeiderpartiet i Bergen støtter intensjonen i det opprinnelige 

forslaget om at studiesteder i større grad må legge til rette for at folkevalgte studenter skal ha 

mulighet til å skjøtte sitt verv som folkevalgt. Oversendes stortingsgruppen. 

 

Øyvind Slemdal: 

Redaksjonskomiteens forslag 71:  Legge til og forslaget vedtas «til slutt» 

 

Redaksjonskomiteen foreslo å erstatte linje 328-329 med: at studiestedene må så langt det lar seg 

gjøre legge til rette for at studenter skal kunne skjøtte sine folkevalgte verv på linje med andre 

folkevalgte. 

 

Rasmus Rasmussen hadde ordet. 

Rasmus Rasmussen opprettholdt det opprinnelige kulepunktet linje 328. 

 

Vedtak:  Forslaget vedtatt med ny tekst fra redaksjonskomiteen. Linje 301-303 erstattes med: 

Følgende forslag vedtas og oversendes årsmøtet i HAP og stortingsgruppen. 

Forslag fra Rasmus Rasmussen vedtatt med 59 stemmer.  

 

 

77. Dele, og fordele? 
Redaksjonskomiteens innstilling: Forslaget vedtas og oversendes årsmøtet i HAP. 

 

Vedtak:  Forslaget vedtatt med ny tekst fra redaksjonskomiteen. 

 

 

84. Mobbing i skolen 
Redaksjonskomiteens innstilling: Forslaget vedtas og oversendes bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Forslaget vedtatt med ny tekst fra redaksjonskomiteen. 

 

 

86. Endringer i friskoleloven 
Redaksjonskomiteens innstilling: Følgende forslag vedtas og oversendes årsmøtet i HAP: 

 

Øyvind Hartveit: 

Legge til kulepunkt på linje 469: 

Statsstøtten til alle privatskoler blir fjernet. 
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Linn Kristin Engø:  

I Bergen er 70% av alle barnehagene eid og drevet av forskjellige private aktører. Per dags dato 

har disse høyere pedagogtetthet enn de offentlige barnehagene, men voksentettheten er jevnt over 

lavere. For Arbeiderpartiet i Bergen er det et mål at alle barn skal få et trygt og godt, pedagogisk 

tilbud i barnehagen sin. Det sikrer vi blant annet gjennom gode og funksjonelle barnehagebygg, 

dyktige pedagoger og nok voksenpersoner. 

 

Fra 2016 skal offentlige og private barnehager likebehandles økonomisk. Det betyr at tilskuddet 

de offentlige barnehagene får per barn nå også vil tilfalle de private. Dette på tross av at de 

private barnehagene utbetaler lavere pensjon enn de offentlige barnehagene. Arbeiderpartiet i 

Bergen mener at økonomisk likebehandling må bety at man skal kunne stille samme objektive 

kvalitetskriterier til de private barnehagene og sikre at disse følges opp gjennom tilsyn.  

 

Utfordringen med dagens system er at Barnehagelovens bestemmelser om arealnorm kun er 

veiledende for både kommunale og private barnehager, mens bystyrets regler for areal per barn 

kun gjelder offentlige barnehager. Utover adgang til å godkjenne oppstart av nye barnehager har 

ikke det offentlige innflytelse over tilbudet i de private barnehagene. I Bergen er vi avhengige 

private aktører for å kunne tilby et tilfredsstillende barnehagetilbud til byens familier, likevel er 

det flere eksempler på at den manglende råderetten over 70% av barnehagene gjør det utfordrende 

for kommunen å planlegge, samt drive det offentlige barnehagetilbudet. Regjeringen arbeider nå 

med en ny barnehagelov, her bør det slås fast felles retningslinjer for arealkrav, inntaksregler, 

voksentetthet og pedagogtetthet i både offentlige og private barnehager. 

Arbeiderpartiet i Bergen mener derfor at: 

 Regjeringen må legge opp til en felles arealnorm for offentlige og private barnehager  

 Private barnehager, i likhet med de offentlige, må forplikte seg til å prioritere barn med 

lovfestet rett til barnehageplass  

 Det må lovfestes felles krav til voksentetthet og pedagogtetthet i de offentlige og de private 

barnehagene 

 Rammeoverføringer fra staten til kommunene må ta høyde for variasjon i andel private 

barnehager 

 

Ordet hadde Henrik Drivenes. 

 

Henrik Drivenes oppretthold forslaget fremmet av Øyvind Hartveit. 

 

Vedtak:  Forslaget vedtatt med ny tekst fra redaksjonskomiteen. Øyvind Hartveit/Henrik 

Drivenes sitt forslag falt. Forsalget fra Linn Kristin Engø kommer i egen uttalelse. 

 

 

89. Akademia som motor i kunnskapssamfunnet, velferdsutviklingen og demokratiet 

 
Peter Hatlebakk: 

Linje 2148: Stryk Arbeidslivsrelevans av de ulike studiene er lite avklart, og til dels lite vektlagt. 

Begrunnelse:  Arbeidslivsrelevans bør ikke settes opp som et eneste, generelt kriterium for å 

vurdere verdien av et fagmiljø eller et studietilbud. Mange teoretiske fagretninger har høy 

vitenskaplig, økonomisk, kulurell og sosial verdi, uten å være direkte rettet inn mot 

arbeidsmarkedet. 

Linje 2117: Stryk: Vi må kunne forvente bedre utdanning pr krone investert. 

Begrunnelse: Dette er et utsagn uten empirisk fundering, eller egnet målestokk. Ikke egnet for 

vedtak. 

Linje 2122-2123: Forskningsproduksjonen i Norge er ikke god nok sett i forhold til antall tilsatte i 

faglige stillinger. 

Begrunnelse: Dette er et utsagn uten empirisk fundering, eller egnet målestokk. Ikke egnet for 

vedtak. 

Linje 2159-2160: Omformulere: Det er behov at for undervisere og norske studenter tilegner seg 

bedre interkulturell kompetanse, utover engelskspråklige land til Vi lever i massemigrasjonens og 

globaliseringens tidsalder. Derfor må kultur- og språkfagene styrkes ved de norske 
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utdanningsinstitusjonene. 

Linje 2188: Styk: Lage finansieringskriterier som er oppgavebasert og helt institusjonsnøytrale. 

Begrunnelse: Å løskoble finansieringen av høyere utdannelse fullstendig fra politiske formål 

knyttet til sted – som aktiv næringspolitikk, distriktspolitikk, faglig institusjonsdeling og 

lignende, er å svekke den politiske styringsdyktigheten resolusjonen innledningsvis søker å 

styrke.  Virkningene ved en enda mer utstrakt regelstyring er uforutsigbare, og beror helt på 

hvordan reglene utformes. Erfaringene med slik regelstyrt finansiering i mindre komplekse deler 

av offentlig sektor er ikke gode. 

Linje 2213: Delvis stryking: Innføre systemer for styrket lokal kontroll med kvaliteten på den 

pedagogiske tilbudet som gis studentene. 

Begrunnelse:  Pedagogisk kontroll skjer best nær undervisningssituasjonen. 

Linje 2266-8: Endringer: Utvikle en personalpolitikk som gjør satsingen på forskerkarriere mer 

attraktiv for studentene, basert på fast tilsetting som dominerende hovedregel, og allmenngjøring 

av det akademiske stillingsvernet til alle forsker- og foreleserstillinger. 

Begrunnelse for endring: Det er særskilt behov for stillingsvern i akademiske yrker – dels for å 

unngå forskningsbias ofra jobbusikkerhet, dels for å sikre de akademiske institusjonenes 

samfunnsoppdrag som selvstendig korrektiv til stat og marked.  Dette akademiske stillingsvernet 

bør komme alle akademisk ansatte til de. I dag er midlertidighetsgraden ved universitetene i 

Bergen og Oslo ca 28%, mot ca. 8% i arbeidsstokken for øvrig. 

Linje 2204 flg: Stryk Gi nokut et særlig ansvar for å følge opp studier som viser unormalt høyt 

frafall eller strykprosent. 

Begrunnelse: Nokut er et uegnet instrument for å utføre en slik tilsyns- og oppfølgingsrolle, som 

de siste seks årenes erfaring med pilotprosjekter viser. Forslaget innebærer økte rapporterings- og 

dokumentasjonskrav som trekker bort oppmerksomhet fra undervisning og forskning. 

Undervisningsinstitusjonene selv bør gjøre dette arbeidet – som i dag. 

Linje 2310 flg: Stryk At finansieringsmodellen inkluderer sterkere insentiver for 

studentfjennomstrømming. 

Alternativt: At finansieringsmodellen endres for å fi svakere insentiver for 

studentgjennomstrømming enn i dag. 

Begrunnelse: Siden Kvalitetsreformen har 40% av finansieringen for bevilgede studieplasser vært 

progresjonsbaserte midler, som institusjonene får etter uteksaminering av kandidater. Siden 

mange institusoner har høyere studenttall enn antallet bevilgede studieplasser – UiB har ca 8800 

bevilgede plasser, man faktisk 13 500 studenter, eksempelvis – en insentivene for å øke 

studentgjennomstrømning enda kraftigere, særlig ved utdannelsesinstitusjoner med liten 

forskningsvirksomhet. Det er allminnelig kjent at dette utgjør et kraftig press på kvaliteten ved 

studiene, fordi både undervisningsopplegg, eksaminasjon blir preget av institusjonens 

finansieringsbehov. 

Linjer 2333: Endring: At det nedsettes et nytt utvalg for høyere utdannelse for å trekke veksler 

påerfaringene fra de siste femten årene ulike norske universitetsreformer, og de enda mer 

omfattende universitetsreformene i Danmark og Sverige. Formålet er en mer demokratisk, 

rasjonell og mindre byråkratisk styringsstruktur ved institusjonene. 

Begrunnelse:  Det er lite utredninsarbeid om struktur i høyere utdannelse fra det siste tiåret, og 

som resolusjonen peker til, er det blant annet dårlig statistisk grunnlag for en moden, overveiet 

reform. Eksisterende utredningsarbeid fant typisk sted i perioden 1997-2005, og bærer preg av 

tidens new public management-tenkning. Siden 1990-årene er slike reformer i våre naboland blitt 

grundig evaluert, og det er erfaring vi bør legge til rette for at bør få prege noske refomer 

fremover. Stjernøreformen ble lagt på hyllen av den rød-grønne regjeringen i 2008, fordi den ble 

oppfattet nær universelt som uhensiktsmessig i UH-sektoren, og fordi den i for liten grad trakk 

veksler på mislykkede reformer med samme tendens i de nordiske landene. 

Linje 2337: Stryk: Utvide nokuts mandat til å omfatte direkte faglig kvalitetskontroll med 

sanksjonsmulighet av de utdanningstilbudene som gis, og etablere nokut som en del av et nytt 

direktorat for høyere utdanning- og forskning. 

Begrunnelse: Det finnes allerede et organ for kvalitetskontroll med forskning og utdanning, i 

form av Norsk Forskningsråd, som også er et direktorat. Tilsyn og kvalitetskontroll bør utføres av 

forskere, pedagoger og studenter, ikke byråkrater, og nokut er derfor et (enda) dårligere egnet 

organ for evaluering og oppfølging av UH-sektoren enn Forskningsrådet.  Forslaget om 

ytterligere et direktorat for området er i motstrid til resolusjonens innledende formål om styrket 

politisk ledelse av UH-sektoren. 
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Linje 2374: Tillegg i ekstra bompepunkt: Finansieringsrammene for Studentsamskipnadenes 

studentboligbygging bør styrkes per boenhet, slik at det kan bygges studentboliger av noen 

kvalitet. 

Begrunnelse: For å få statsstøtte, kan samlet kostnad ved å bygge studentboliger ikke overstige 

800000 kroner per boenhet.  Denne rammen er for liten til at Studentsamskipnadene bygger 

kvalitetsboliger. 

 

Vedtak:  Forslag 87, Akademia, oversendes det nye styret, sammen med forslag fra Peter 

Hatlebakk. Styret skal behandle dette å sende dette til årsmøtet i Hordaland AP 2016. 

 

 
Helt nytt forslag, Krav til ny barnehagelov 

 

I Bergen er 70% av alle barnehagene eid og drevet av forskjellige private aktører. Per dags dato 

har disse høyere pedagogtetthet enn de offentlige barnehagene, men voksentettheten er jevnt over 

lavere. For Arbeiderpartiet i Bergen er det et mål at alle barn skal få et trygt og godt, pedagogisk 

tilbud i barnehagen sin. Det sikrer vi blant annet gjennom gode og funksjonelle barnehagebygg, 

dyktige pedagoger og nok voksenpersoner. 

 

Fra 2016 skal offentlige og private barnehager likebehandles økonomisk. Det betyr at tilskuddet 

de offentlige barnehagene får per barn nå også vil tilfalle de private. Dette på tross av at de 

private barnehagene utbetaler lavere pensjon enn de offentlige barnehagene. Arbeiderpartiet i 

Bergen mener at økonomisk likebehandling må bety at man skal kunne stille samme objektive 

kvalitetskriterier til de private barnehagene og sikre at disse følges opp gjennom tilsyn.  

 

Utfordringen med dagens system er at Barnehagelovens bestemmelser om arealnorm kun er 

veiledende for både kommunale og private barnehager, mens bystyrets regler for areal per barn 

kun gjelder offentlige barnehager. Utover adgang til å godkjenne oppstart av nye barnehager har 

ikke det offentlige innflytelse over tilbudet i de private barnehagene. I Bergen er vi avhengige 

private aktører for å kunne tilby et tilfredsstillende barnehagetilbud til byens familier, likevel er 

det flere eksempler på at den manglende råderetten over 70 % av barnehagene gjør det 

utfordrende for kommunen å planlegge, samt drive det offentlige barnehagetilbudet. Regjeringen 

arbeider nå med en ny barnehagelov, her bør det slås fast felles retningslinjer for arealkrav, 

inntaksregler, voksentetthet og pedagogtetthet i både offentlige og private barnehager. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener derfor at: 

 Regjeringen må legge opp til en felles arealnorm for offentlige og private barnehager  

 Private barnehager, i likhet med de offentlige, må forplikte seg til å prioritere barn med 

lovfestet rett til barnehageplass  

 Det må lovfestes felles krav til voksentetthet og pedagogtetthet i de offentlige og de private 

barnehagene 

 Rammeoverføringer fra staten til kommunene må ta høyde for variasjon i andel private 

barnehager 

 

Vedtak:  Forslaget vedtas og oversendes årsmøtet i Hordaland AP. 

 

 
Uttalelser: 

Redaksjonskomiteen innstiller på at følgende uttalelser vedtas: 

 

Arbeid til alle – industri, klima og miljø 
Ivaretar forslag 5, 50, 54, 66, 76 

Redaksjonskomiteens innstilling:  

Vedtas og oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti. 

 

Arild Franzen: 

Stryk linje 518 til 527 

Legg til linje 530: … og kraftkrevende industri 
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Rasmus Haugen Sandvik foreslo: Stryk kulepunkt på linje 588. 

   

Ordet hadde:  Ayat Breivik (ba om skriftlig avstemming, ble nedstemt) 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens flertallsforslag vedtatt. Forslag fra Arild Franzen om å stryke 

kulepunkt ble avvist. Forslag om å endre linje 530 ble vedtatt. 

Forslag fra Rasmus Haugen Sandvik avvist. 

Dissens linje 541mindretallsinnstillingen fikk 36 stemmer og falt. 

Dissens linje 601mindretallsinnstillingen falt. 

 

 

Uttalelse nr. 2: Permitteringer 
Ivaretar forslag 5, 50, 59, 60, 76 

Redaksjonskomiteens innstilling:  

Vedtas og oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens forslag vedtatt. 

 

 

Uttalelse nr. 3: Asyl- og flyktningpolitikk 
Ivaretar forslag 53, 70, 82, 83, 85 

Redaksjonskomiteens innstilling:  

Vedtas og oversendes stortingsgruppen og årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti. 

 

Forslag fra Arne Jakobsen: 

Årsmøtet i Arbeiderpartiet har i sitt årsmøte 6. februar 2016 vedtatt følgende uttalelse: 

Årsmøtet reagerer kraftig på Høyre/FrP-regjeringens praksis og opptreden i saker som gjelder 

utsendelse av asylanter og flyktninger. Det er en lite verdig og inhuman praksis. Årsmøtet har 

også merket seg Sylvia Listhaug slette håndtering av sakene. 

Videre reagerer årsmøtet på at Høyre/FrP-regjeringen har gitt uttrykk at kirkeasylanter kan hentes 

ut av norsk politi. Å bruke norsk politi til å fjerne asylanter fra kirker, minner ikke så lite om den 

praksis som ble ført av okkupasjonsmakten i Norge under verdenskrigen 1940-45. 

Som bergenser vil vi også slå tvil om statsminister Erna Solbergs dømmekraft. Dette samsvarer 

langt fra de ideer hennes bysbarn, Nordahl Grieg hegnet om. 

 

Ordet hadde:  Arne Jakobsen 

 

Redaksjonskomiteen innstilte på å avvise forslag fra Arne Jakobsen. 

 

Arne Jakobsen opprettholdt sitt forslag. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens forslag vedtatt.  Forslag fra Arne Jakobsen fikk 2 stemmer og 

falt. 

 

 

Uttalelse nr. 4: Nei til feilslåtte innstramninger 

Ivaretar forslag 70 og 85 

Redaksjonskomiteens innstilling:  

Vedtas og oversendes stortingsgruppen og årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti. 
 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens forslag vedtatt. 

 

 

Uttalelse nr. 5: Samferdsel på Vestlandet 

Ivaretar forslag 3, 31, 72 

Redaksjonskomiteens innstilling:  

Vedtas og oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti. 
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Geir Dale: 

Linje 1057, sette punktum etter «hovedtraseene». Stryke resten av teksten i linje 1057 og 

1058. Ny tekst etter «Odda-Bergen» i linje 1060. 

En slik KVU bør igangsettes snarest.   

Arbeiderpartiet i Bergen ønsker en tilknytning som ikke fører til ytterligere kanalisering 

av trafikk inn mot Bergen Sør. 

En mulig tilknytning er mot E16. 

 

Anna Elisa Tryti:  

Setning linje 1097, nest siste kulepunkt: 

«og få på plass en KVU for strekningen Odda-Bergen». 

 

Arild Franzen: 

Stryk kulepunkt 1087, Nyborgstunnel. 

 

Arne Jakobsen:   
 «Uttalelsen forsterkes med følgende: Årsmøte vil særlig understreke at en vei- og 

jernbaneløsning fra Arna til Voss må prioriteres høyt i kommende NTP. Formuleringen om at 

Bergen går inn for Hordalandsdiagonalen utgår. (Den er allerede avvist av regjeringen)» 

 
Vedtak:  Redaksjonskomiteens forslag vedtatt med følgende endringer: 

Linje 1095 erstattes med følgende kulepunkt:  

Arbeide for at E16 (med parallell vei- og jernbaneutbygging) og E39 blir ferdig utbygd. 

Linje 1055-1060 erstattes med:  

Arbeiderpartiet i Bergen støtter konklusjonen i øst/vest-utredningen om å satse på to hovedtraseer 

mellom Øst- og Vestlandet. Et viktig mål for øst-vestforbindelser er tryggere og mer pålitelig 

1057 veitransport vinterstid. E134 Haukelifjell bør være en av hovedtraseene. Arbeiderpartiet i 

Bergen beklager at regjeringen har valgt ikke å gjennomføre KVU for strekningen 1060 Odda-

Bergen. En slik KVU bør igangsettes snarest. Arbeiderpartiet i Bergen ønsker en tilknytning som 

ikke fører til ytterligere kanalisering av trafikk inn mot Bergen sør. En mulig tilknytning er mot 

E16.  

Legge til følgende tekst på linje 1097: 

(..) og få på plass en KVU for strekningen Odda-Bergen. 

 

 

Uttalelse nr. 6: TTIP/TISA 
Ivaretar forslag 19 og 68 

Redaksjonskomiteens innstilling:  

Vedtas og oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti. 

 

Arne Bendik Rekvi: 

Uttale nr. 6:  Stryke kulepunkt 2: «si nei til TTIP og TISA» 

 

Ordet hadde: Arne Bendik Rekvi 

 

Arne Bendik Rekvi opprettholdt sitt forslag. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens forslag vedtatt.  Forslaget fra Arne Bendik Rekvi falt. 

 

 

Uttalelse nr. 7: Bibliotektilbudet i Bergen 

Ivaretar forslag 46 og 55 

Redaksjonskomiteens innstilling:  

Vedtas og oversendes bystyregruppen. 

 

Siri Knapskog: 
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Ynskjer å legge til følgjande etter line 1175 (nytt kulepunkt): 

«Årsmøtet ber byrådet arbeide aktivt for etablering av flere filialer og søndagsåpne 

bibliotek, allerede i forbindelse med budsjettarbeidet for 2017» 

 
Vedtak:  Redaksjonskomiteens forslag vedtatt. Forslag fra Siri Knapskog avvist, ansett ivaretatt i 

forslaget. 

 

 

Forslag som avvises til fordel for uttalelsene utarbeidet av redaksjonskomiteen: 

3, 5, 12, 19, 31, 46, 50, 53, 54, 55, 59, 60, 66, 68, 70, 72, 76, 82, 83, 85 

 
Vedtak:  Godkjent. 

 
 

Det nye styret fikk fullmakt til å gjøre redaksjonelle endringer i uttalelsene. 

 

 

 

SAK 12 VALG I HENHOLD TIL VEDTEKTER 

  
Marte Mjøs Persen redegjorde for arbeidet i valgkomiteen og la frem valgkomiteens innstilling.   

 

Partistyret 2015: 

 

Funksjon Navn 

  

Leder  Hallgeir Utne Hatlevik 

Politisk nestleder Heidi Lindebotten 

Organisatorisk nestleder Emil Gadolin 

Kasserer May Britt Tabak 

Studieleder Rasmus Haugen Sandvik 

Kvinnekontakt Kari Bernardini 

Styremedlem Atle Rasmussen 

Styremedlem Karl Johan Kirkebø 

Styremedlem Line Berggren Jacobsen 

1. vara Natacha Vallebona 

2. vara Stein Ove Lien 

 

Vedtak:  Enstemmig valgt.   

 

 

Kontrollkomité: 

 

Funksjon Navn 

  

Leder: Ingunn Lovise Borgen Hansen 

Medlem: Ole-Jørgen Johannessen 

Medlem: Terje Ohnstad 

Varamedlem: Rolf Lønningen 

Varamedlem: Kari Lahn Knutsen 

 

Vedtak:  Enstemmig valgt.   

 

 

Suppleringsutvalg: 

 

Aud Søilen  
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Vedtak:  Enstemmig valgt.   

 

 

Innstilling på AP i Bergen sine delegater til årsmøtet i Hordaland AP 2016: 

 
PARTILAG Representanter Vara 

ARBEIDERPARTIETS UNIVERSITETSLAG   1. Ole-Jørgen Johannessen 
2. Ruth Brudvik 

Steinar Sætre 
Siri Knapskog 

ARBEIDERPARTIETS STUDENTLAG  3. Rasmus Haugen Sandvik 
4. Line B. Jacobsen 

Andreas Øren Olsbø 
Sol Sandvik 

ARNA ARBEIDERPARTILAG 5. Nils Gunnar Knutsen 
6. Marit Austnes  

John Brattåker 
Elisabeth M. Engelsen  
Geir Dale  
Kari M. Nygard 

BERGEN ARBEIDERSAMFUNN  7. Linn Kristin Engø 
8. Rasmus Laupsa Rasmussen 
9. Ellen Liljedahl Stavseth 
10. Hamdi Sæter 

Britt Viola Danielsen 
Øyvind Gill 

BERGENHUS ARBEIDERPARTI 11. Torgeir Toppe  
12. Jette Lunemann Hansen  
13. Reidar Staalensen  

Siw-Anita Lien 
Andreas Haugane 
Liv Øye  
Christian Raknes  

BØNES OG SØREIDE ARBEIDERPARTILAG   14. Rolf Lønningen  Eirik Buen  
Terje Kvamme  

FANA ARBEIDERPARTI  15. May Britt Tabak 
16. Øystein Hassel 
17. Inger Johanne Seim  
18. Nils Tarlebø 

Sissel Anita Farnes 
Knut Gullaksen 
Haakon Ben Schrøder 
Dagny Gullaksen 

FAGBEVEGELSENS PARTILAG  19. Mads Kleven  
20. Linn Katrin Pilskog  
21. Arne Jæger 

Bodil H. Vedå  
Tor Andreas Bremnes 
Vilde Stokken 

FYLLINGSDALEN ARBEIDERSAMFUNN 22. Liv-Wigdis Smith  
23. Karl-Johan Kirkebø  

Beate Tvedt Johannessen 
Arild Olav Sævig  

FISKERI- OG FORSKNINGSFAGLIG PARTILAG 24. Øivind Bergh 
 

Åshild Hauge 
Kjell Bakkeplass  

KOMMUNEANSATTES PARTILAG  25. Toril Helland  Lillian Vangberg  

LAKSEVÅG ARBEIDERSAMFUNN 26. Natacha Vallebona 
27. Jostein Nygård 
28. Torvald Gran  

Kari Lahn Knudsen 
Eli B. Storvik 
Magne Blom 
Kjell Mjaatvedt 
Siren Lundekvam 

SOSIALDEMOKRATISK FORUM 29. Linda Lein  
 

Kari Bernardini 
Jørgen Lien  
Runar Slethei 
Torgeir Gimse 

ÅRSTAD ARBEIDERSAMFUNN 30.  Arild Franzen  
31. Joril Christensen  

Rønnaug Frøiland 
Kjersti Borge Aase  
Nikolas Dale 

ÅSANE ARBEIDERPARTI  32. May-Britt Nordås  
33. Ronny Njaastad 

Lillian Vangberg 
Kari Grønnestad 

BERGEN AUF  34. Emil André Engø 
35. Ayat Al-Obaidi Breivik 
36. Matias Birkeland 
37. Solveig Frantzen Fosse 
38. Leonora Helle 
39. Sverre Andreas Næss 
40. Eirik Texe 
41. Victorie Emilie Johannessen 
42. Jan Fer 

Emily Minde  
Viljar Kjeilen 
Ronja Breisnes 
Shady Abusaada 
Andrea Krûger 
 
 

STYRET I ARBEIDERPARTIET I BERGEN 43. Hallgeir Utne Hatlevik 
44. Heidi Lindebotten 
45. Emil Gadolin  
46. Kari Bernardini 
47. Harald Schjelderup 
48. Pål Hafstad Thorsen 
49. Anna Elisa Tryti 
50. Rune Bakervik 
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51. Marte Mjøs Persen 
52. Lubna Jaffery 
53. Atle Rasmussen 

 

 Vararepresentanter: 

 
Kvinner:  Menn:  
1. Lillian Vangberg 1. Stein Ove Lien 

2. Kristin Akslebreg  2. Roger Valhammer 

3. Ronja L. Breisnes 3. Geir Dale 

4. Sonja Dyrkorn 4. Thor Brekkeflat 

5. Beate Tvedt Johannessen 5. Stig Hammersland 

6. Margareth Eilifsen 6. Endre Tvinnereim 

7. Ragnhild Hoff Eilertsen 7. Jan Davidsen  

8. Rigmor Heggdal 8. Shady Abusaada 

9. Veman Abdulaziz 9. Per E. Stiegler 

10. Anne Charlotte Valaker Bruheim 10. Rolf Jens Brunstad 

 

Vedtak:  Enstemmig valgt.   

 

 

Innstilling på AP i Bergen sine delegater til Representantskapet i Hordaland AP 2016: 

 
PARTILAG Representanter Vara 

Arbeiderpartiets Universitetslag  1. Ole-Jørgen Johannessen 
2. Ruth Brudvik 

Steinar Sætre 
Issam Aarag 
Siri Knapskog 
Linn Iversen 

Arna Arbeiderparti  3. Nils Gunnar Knutsen  John Brattåker  
Marit Austnes  
Elisabeth M. Engelsen  
Geir Dale 

Bergen Arbeidersamfund  4. Linn Kristin Engø  
5. Rasmus Laupsa Rasmussen  

Ellen Liljedahl Stavseth  
Hamdi Sæther  

Bergenhus Arbeiderparti  6. Torgeir Toppe  
7. Jette Lunemann Hansen 

 

Reidar Staalesen  
Siw-Anita Lien 
Christian Raknes 
Arne Jakob Vik Olsen 

Fana Arbeiderparti  8. May Britt Tabak 
9. Øystein Hassen  

Inger-Johanne Seim  
Nils Tarlebø  

Fagbevegelsens partilag  10. Mads Kleven  
11. Linn Katrin Pilskog 

 

Arne Jæger 
Bodil H. Vedå 
Tor Andreas Bremnes 
Vilde Stokken 

Fyllingsdalen Arbeidersamfunn  12. Arild Olav Sævig 
13. Beate Tvedt Johannessen  

Karl Johan Kirkebø 
Liv-Wigdis Smith  

Laksevåg Arbeiderparti  14. Roberto Tanaia 
15. Natacha Valebona 

 

Jostein Nygård 
Eli Beate Storvik  
Kari Lahn Knudsen 
Anders Noranger 

Årstad Arbeidersamfunn  16. Arild Franzen Joril Christensen  
Rønnaug Frøiland  
Kjersti Borge Aase   

Åsane Arbeiderparti  17. Gro Berge  
18. May-Brit Nordås  

Ronny Njåstad 
Lillian Vangberg  

Bergen AUF  19. Emil Engø 
20. Ayat Breivik 
21. Matias Birkeland 
22. Solveig Fosse 

Leonora Helle 
Sverre Næss 
Eirik Texe 
Victorie Emilie  
Jan Fer 

Arbeiderpartiet i Bergen 23. Hallgeir Utne Hatlevik 
24. Heidi Lindebotten 
25. Emil Gadolin  
26. Kari Bernardine  

 

 

 Vararepresentanter: 
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Vedtak:  Enstemmig valgt.   

                      

 

INNSTILLING FRA PARTYSTYRET PÅ VALGKOMITE 2016: 

 

Kristin Akselberg – leder 

Lillian Vangberg 

Roberto Tania 

Arne Jæger 

Arild Sævig 

Marte Mjøs Persen 

Inger-Johanne Seim 

Ole Jørgen Johannessen 

AUF representant 

 

Vedtak:  Enstemmig valgt.   
 

 

INNSTILLING FRA PARTYSTYRET PÅ INNSTILLINGSUTVALG 2016: 

 

Leder av AiB - leder komiteen  

Rune Bakervik  

Gro Berge 

Ruth Brudvik 

Mads Kleven 

Kristin Akselberg 

Liv W Smith 

Øystein Hassel  

Bergen AUF 

 

Vedtak:  Enstemmig valgt.   
 

 

 

SAK 13 AVSLUTNING 
 

Hallgeir Utne Hatlevik takket for tilliten.  Han takket dem som gikk ut av styret og han takket 

årsmøtet og årsmøtefunksjonærer for et godt gjennomført møte. 

 

Møtet ble avsluttet med å synge Internasjonalen. 

 

Møtet slutt kl.  18.25. 
 

 

 

 

Stein Ove Lien Elisabeth Refvik 

sekretær sekretær 
 

Kvinner: Menn 

1. Marte Mjøs Persen 1. Harald Schjelderup   

2. Anna Elisa Tryti 2. Pål Hafstad Thorsen 

3. Lubna Jaffery 3. Rune Bakervik 

4. Lillian Vangberg 4. Atle Rasmussen 

5. Kristin Akslebreg  5. Roald Kvamme  

6. Ronja L. Breisnes 6. Stein Ove Lien 

7. Sonja Dyrkorn 7. Roger Valhammer 

8. Beate Tvedt Johannessen 8. Geir Dale 

9. Margareth Eilifsen 9. Thor Brekkeflat 

10. Ragnhild Hoff Eilertsen 10. Stig Hammersland 
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Forslag fremmet av styret i Arbeiderpartiet i Bergen  1 

1. Sjøforsvarets musikkorps 2 

Forsvarssjefen har kommet med råd som kan bety nedleggelse av Sjøforsvarets musikkorps, I 3 

stortingsmelding 33 – Kultur og forsvar gikk et enstemmig Storting innfor å ikke kutte flere korps  4 

frem til 2020. Et samlet musikkmiljø oppfordrer politisk ledelse til å opprettholde Forsvarets musikk 5 

på dagens nivå, og bygge ut korpsene i tråd med tidligere anbefalinger i Stortingsmelding 33 (2008-6 

2009). Forsvarsmusikken som kulturinstitusjon er altfor betydningsfull til at den kan reduseres til et 7 

rent forsvarspolitisk spørsmål. Forsvarskorpsene utfører et betydelig arbeid som Konsertkorps, på 8 

festivaler og festspill, nasjonalt og internasjonalt, på minnestunder, i medaljeseremonier,  9 

begravelser, på eldreinstitusjoner, i barnehager og skoler. De holder et profesjonelt nivå, der 10 

medlemmene har årelang utøvende musikkutdanning. Korpsene holder i dag samlet ca. 700 11 

konserter pr. år. Med ett sentralisert korps, med antall årsverk begrenset oppad til 100, vil 12 

produksjonen bli drastisk redusert. Samtidig vil reisekostnadene kunne bli langt større enn i dag 13 

dersom ett korps skal ivareta oppdrag rundt i hele landet. Mesteparten av forsvarskorpsenes 14 

virksomhet foregår i dag utenfor hovedstaden.  15 

Forsvarskorpsenes kunstneriske virksomhet har stor betydning for det profesjonelle, lokale 16 

musikklivet. En marginalisering av korpsene vil f.eks. ramme symfoniorkestrenes virke, som Bergen 17 

Filharmoniske, der de leier inn profesjonelle musikere fra Forsvarets korps ved store oppsettinger 18 

Forsvarskorpsene har i sine respektive regioner stor samfunnsmessig nytte, bl. a. som bærebjelke 19 

for andre kulturaktiviteter. De utfører en rekke oppgaver som lærere for barn og unge. De ivaretar 20 

et omfattende instruktørarbeid og er involvert i teateroppsetninger, korprosjekter og drift av 21 

barne- og ungdomskorps. Ca. 70.000 spiller i amatørkorps her i landet. For disse bidrar 22 

Forsvarsmusikken til nivåheving, som forbilder, mentorer og dirigenter. Forsvarsmusikken har et 23 

tett samarbeid med kulturskolene, der talentfull ungdom får være solister med korpset. Å møte 24 

profesjonelle rollemodeller betyr mye for den kunstneriske utviklingen hos unge talenter. 25 

Forsvarets fem korps er av stor betydning for musikkutdanningskjeden i Norge. De er viktige 26 

arbeidsplasser for utøvende musikere som utdannes ved Norges musikkhøgskole og universitetene 27 

(UiT, NTNU, UiB, UiS, UiA). Forsvarsmusikken er også sentral praksisarena underveis i utdanningen. 28 

Flere av medlemmene har bistillinger ved studiestedene. En nedbemanning vil ha alvorlige 29 

ringvirkninger for rekruttering til utdanningsinstitusjonene og kvaliteten på studiemiljøene. 30 

Forslag til vedtak: Forslaget vedtas. Oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti 31 

 32 

2. Sjøheimevernet 33 

Sjøheimevernet er delt inn i 17 områder, som har avtaler om rekvirering av sivile båter ved øvelser, 34 

og i tilfelle skarp situasjon. Av dagens Heimevern på 42.000 mannskaper, er rundt 1700 av dem 35 

tilknyttet Sjøheimevernet. Det foreløpige forslaget er å legge ned hele Sjøheimevernet, som også 36 

har et kurs- og kompetansesenter i Bergen, og selge alle bygninger og materiell. Rundt 50 ansatte 37 

berøres.  38 

Det er viktig at oppgavene ivaretas. Det er ikke mulig for Kystvakten eller Marinen å holde oversikt 39 

over hele kysten. Sjøheimevernet var for inntil noen år siden tre ganger dagens størrelse. 40 

Organisasjonen har vært kritisert for å være lite kraftfull, med manglende båter og utstyr. 41 
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 42 

De fire innsatsstyrkene er i Oslofjord under HV01, Bergen HV09, Trondheim HV12 og i Harstad HV16. 43 

Kun båtene til innsatsstyrkene har våpen. De har ventet nyere båter. Sjøheimevernsområdene er 44 

organisert under totalt ni av landets heimevernsdistrikter. Dermed rammes hele HV-strukturen hvis 45 

Sjøheimevernet legges ned. Kun de to innlandsdistriktene HV03 på Kongsberg og HV 05 på Elverum 46 

har ikke sjøheimevern. 47 

Arbeiderpartiet i Bergen vil at sjøheimevernet skal fremdeles ha en plass i total forsvaret, og 48 

budsjetteten skal stå i forhold til dette.  49 

Forslag til vedtak: Forslaget vedtas. Oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti. 50 

 51 

3. Fremtidig samferdsel på Vestlandet 52 

Arbeiderpartiet ønsker et trygt, effektivt og miljø- og klimavennlig transportsystem for Bergen og 53 

regionen som helhet, med gode kommunikasjonslinjer til regionsentra på Vestlandet og til andre 54 

landsdeler. Regionen og et større Vestland er avhengig av at Bergen og Bergensområdet fungerer 55 

som vekstmotor. 56 

En bærekraftig utvikling i byene er en forutsetning for å nå Norges klimamål.  En målsetning for 57 

Bergen må være å redusere klimagassutslippene med 50% i perioden 1991-2030. Dette betyr at 58 

fotgjengere, syklister, buss og bane skal ha prioritet fremfor privatbilen. Veksten i transportbehovet 59 

i Bergen må løses ved kollektivtransport, sykling eller gange.  60 

Kollektivtilbudet i Bergen må bygges ut og takstene holdes lave. Arbeiderpartiet vil arbeide for økt 61 

statlig finansiering til utbygging og drift av kollektive transportmidler. Statens andel, som i perioden 62 

fra 2002-2015, har vært på 15 %, bør økes til 70% for å gi rask utbygging av bybane, sykkel- og 63 

gangveier. 64 

Arbeidet med en bymiljøavtale for Bergen må forseres. Det er behov for store investeringer i årene 65 

som kommer med bybanen til Fyllingsdalen og Åsane, videreutvikling av gå- og sykkelbyen, 66 

Nyborgstunellen og Ringveg øst. Når Statens vegvesen leverer sin utredning på dette i første kvartal 67 

2016, må en arbeide for gjennomføring av tiltakene i neste rullering NTP.  68 

Bergen trenger fleksible permanente virkemidler og strakstiltak for å bedre luftkvaliteten, særlig i 69 

kalde og tørre perioder. Ved siden av tidsdifferensierte bompengesatser med flerdobling av taksten 70 

på dager med høy luftforurensing, vil Bergen også innføre miljødifferensierte bompenger og etablere 71 

lav- og nullutslippsoner. Arbeidet med å elektrifisere havnen bør prioriteres og skip vises bort fra 72 

havnen ved høy forurensing.  73 

Arbeiderpartiet i Bergen ønsker mest mulig parallell planlegging og utbygging av bybane til 74 

Fyllingsdalen og Åsane, og med avklaring av effektiv kollektivbetjening av Sotra, eventuelt en bybane. 75 

Mest mulig sammenhengende kollektivtraseer må reguleres på nye og etablerte vegsystem inn mot 76 

Bergen. Dimensjoneringen av nye vegsamband må være tilpasset en utvikling som reduserer 77 

personbiltransporten og gir kollektivtrafikken prioritet. Regionale vegsamband må være del av et 78 

helhetlig hovedvegsystem som føres utenom bysentrum gjennom et funksjonelt ringvegsystem, der 79 

ny Ringveg øst blir sentral for å lede trafikken utenom Bergen sentrum. 80 

Et viktig mål for øst-vestforbindelser er tryggere og mer pålitelig vegtransport vinterstid. 81 

Arbeiderpartiet mener at E134 Haukeli må prioriteres som et nasjonalt hovedsamband mellom øst og 82 

vest. Både Hordaland fylkeskommune og Bergen kommune ønsker dette. Med utbygging av ferjefri 83 

E39 mellom Stavanger og Bergen, vil E134 Haugesund - Sandvika bli en god vei for området mellom 84 

Stavanger og Bergen. På sikt må det bygges en diagonal fra E134 mot Bergen. En slik diagonal vil gi 85 
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stor trafikk, betydelig kortere reisetid og kunne gi store regionale effekter i fylket. Når det er aktuelt 86 

å gjennomføre en KVU for aktuelle traseer for E134 Jøsendal - Bergen, må samtlige mulige 87 

diagonaltraséer vurderes.  88 

Vestlandet trenger flere samband i tillegg til E134. Før Arbeiderpartiet i Bergen velger ny øst-vest 89 

trase, vil partiet ha en grundig prosess før konkludering kommer i nasjonal Transportplan (2018-90 

2027). Det vises til KVU som er forventet å foreligge utpå høsten, som skal se Hemsedalalternativet 91 

opp mot Rv 7 som framtidig trase vest – øst. Avstander, trygghet, reisetid, betjening av folkerike 92 

regioner, bærekraftig og nyttetransport blir viktige kriterier. Prinsippavgjørelsen for K5 er avklarende 93 

for andre traseer øst-vest. For øvrig vil E16 til Voss, parallelt med bygging av bane, samt nytt 94 

Sotrasamband og E39 fra Os være viktige samband. E39 Hordfast er viktig for å styrke 95 

Vestlandsregionen og binde sammen Bergen-Stavanger til en tilnærmet felles bo- og arbeidsregion 96 

med 1 mill mennesker.  97 

Arbeiderpartiet vil styrke togets konkurransekraft både på person- og godstransport, med en raskere 98 

togforbindelse øst –vest. Med intercityløsning til Voss og Ringeriksbane vil Bergensbanen med en 99 

reisetid ned mot 4 timer bli konkurransedyktig med fly på strekningen Bergen-Oslo. Moderniseringen 100 

av Bergensbanen vil også styrke jernbanens konkurransekraft i godsmarkedet.  101 

Arbeiderpartiet støtter konklusjonen i øst/vest utredelsen om å satse på to hovedtraseer mellom øst 102 

og Vestlandet, der den ene er E-134 som en av hovedtraseen, med E-134 som sørlig line, medregna 103 

påkobling til Bergen. Arbeiderpartiet vil be om en vurdering av om E134 som har sitt vestlige 104 

endepunkt Haugesund, også får en arm fra Jøsendal i Odda kommune og til Bergen. Denne må sees i 105 

sammenheng med KVU arbeidet for RV7 (Hardangervidda) og Rv 52 (Hemsedal).  106 

Arbeiderpartiet i Bergen vil: 107 

• Få på plass en bymiljøavtale for Bergen med 70% statlig andel 108 

• Prioritere utbygging og drift av kollektive trafikkmidler, gang- og sykkelveger 109 

• Legge til rette for flere innfartsparkeringsplasser ved hovedinnfartsårene 110 

• Arbeide for rimeligere billettpriser til kollektivtransporten 111 

• Innføre miljødifferensierte bompenger og lav og nullutslippsoner, øke bomtakstene på dager 112 

med høg luftforurensing 113 

• Elektrifisere havnene 114 

• Planlegge og bygge ut bybane til Fyllingsdalen og Åsane mest mulig parallelt 115 

• Starte reguleringsarbeid for Nyborgstunnell og utrede Ringveg øst 116 

• Arbeide for at fremtidig løsning for ringvei øst ikke medfører at man «flytter» problemet med 117 

inversjon og dårlig luftkvalitet fra Bergensdalen til Arna.  118 

• Arbeide for økt statlig andel på Sotrasambandet 119 

• Regulere mest mulig sammenhengende kollektivfelt på innfartsårene til Bergen 120 

• Arbeide for at E-16 og E-39 blir ferdig utbygd, jf vegvesenets øst/vest utredning og i tråd med 121 

regjeringens kunngjøring av 08.12.2015 om utbygging av Arna-Voss.  122 

• Arbeide for at E-134 blir en av de fremtidige hovedforbindelse mellom øst-vest, i tråd med de 123 

utredninger som er lagt frem  124 

• Velge ny hovedforbindelse øst-vest etter at utredning (navn) med sammenligning av 125 

alternativ RV 7 og Hemsedal foreligger til høst 2016 126 

• At beslutningsgrunnlaget for politiske vedtak skal favne bredest mulig.  127 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen.  128 

 129 

4. Arbeiderpartiet trenger et studentnettverk  130 

Studentene utgjør en viktig velgergruppe og ressurs for arbeiderbevegelsen, og det er viktig at  131 

studentene er en samlet og sterk gruppe innad i partiorganisasjonen, men også attraktiv for  132 
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studenter utad. Arbeiderpartiet og AUF bør til enhver tid organisere seg på en måte som i størst  133 

mulig grad bidrar til at vi oppnår de overordnede målene gjennomslag og politikkutvikling. Ut fra  134 

dagens situasjon ser vi derfor behov for å endre måten studentaktiviteten organiseres på i  135 

bevegelsen lokalt og nasjonalt. 136 

Som gruppe har studenter videre en del fellestrekk som skiller dem fra andre: De har ofte liten lokal 137 

tilhørighet, de har spesielle interessefelt og svært høy kapasitet til å drive politisk arbeid.  138 

Alle disse momentene gjør at studenter må sees som en spesiell gruppe for Arbeiderpartiet. Liten 139 

lokal tilhørighet gjør at den ordinære geografiske lagsstrukturen oppleves konstruert, spesielle 140 

interessefelt passer ikke nødvendigvis godt overens med partiets hovedprofil og høy kapasitet krever 141 

ressurser som den normale partistrukturen ikke tar høyde for. Alt dette får tydeligst utslag i de store 142 

byene, hvor studentmiljøene ofte er betydelige. 143 

For å løse alle de overnevnte problemstillingene og dermed utløse det fulle potensialet studenter kan 144 

ha for Arbeiderpartiet bør studenter organiseres i Studentlag under Arbeiderpartiet, med en nasjonal 145 

overbygging i form av et nettverk. 146 

Studentlag vil for alle formål fungere som forumlag under gjeldende bestemmelse i vedtektene. Slike 147 

studentlag vil da oppstå der det er ønske om det fra studentmassen. De steder hvor det ikke er 148 

mange nok, eller de organiserer seg på annet vis er det også helt greit. 149 

Erfaringsmessig er det liten tvil om at studentlag har et aktivitetsnivå som er til stor gunst for partiet, 150 

og studenter får til mye med lite midler. Likevel er ikke lokallagenes tilskuddsordninger innrettet for å 151 

ta høyde for hyppig foredrags- og debattvirksomhet, som er med på å utvikle politikk i partiet. For å 152 

løse dette mener Arbeiderpartiet i Bergen at det bør etableres et formelt nasjonalt studentnettverk i 153 

Arbeiderpartiet, hvor studentlag automatisk er deltakere. Målet med et nasjonalt nettverk er at man 154 

da kan gi særlige bevilgninger til nettverket, og ikke rokke ved den ellers normale finansieringen av 155 

lokallag. 156 

Vi mener ikke det er hensiktsmessig at nettverket skal ha representasjonsrett i kraft av å være ett 157 

nettverk, men at det først og fremst skal være en organisatorisk formalisering av studentaktiviteten i 158 

Arbeiderpartiet. 159 

Nettverkets arbeidsutvalg bør bestå av én representant fra hver landsdel som har studentlag. 160 

For politisk aktive studenter er også geografi utfordrende når man sitter som folkevalgt i en 161 

kommune, men studerer midlertidig i en annen. Arbeiderpartiet i Bergen mener derfor at det bør 162 

være mulig å ha dobbelt medlemsskap i et geografisk lag, og i et studentlag. I disse tilfellene bør 163 

studentlagsmedlemsskapet ikke utløse stemmerett i overordnede organer, eller telle ved beregning 164 

av lagenes/organisasjonenes representasjon i representantskap og lignende. 165 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 166 

• Studenter lokalt bør være organisert som lokallag under Arbeiderpartiet i kommunen der 167 

studiestedet ligger. 168 

• Studentlagene bør hete ”Arbeiderpartiets studentlag i (studiested)”. 169 

• Det bør opprettes et nasjonalt nettverk for studenter, med et arbeidsutvalg bestående av 170 

en valgt representant fra hver region (Nord, Midt-Norge, Sør, Øst og Vest). 171 

• Nettverkets navn bør være Arbeiderpartiets Studenter, ettersom dette både er egnet  172 

som navn på et nettverk, og som en enhet utad. 173 

• Arbeidsutvalget for nettverket bør ha økonomisk og administrativt ansvar for det  174 

nasjonale studentnettverket. 175 

• Nettverket skal arrangere en nasjonal studentkonferanse hvert år. 176 
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• Studentnettverket nasjonalt vil trenge økonomisk støtte, og midler til studentnettverket  177 

og studentaktivitet bør være en nasjonal budsjettsak, og dermed ikke påvirke lokale 178 

fordelinger av midler. 179 

Forslag til vedtak: Forslaget vedtas. Oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti.  180 

 181 

Forslag til årsmøte til Arbeiderpartiet i Bergen fra Åsane arbeiderparti 182 

 183 

5. Krise i olje- og verftsindustrien 184 

Allerede i september kom overskriftene om at over 25 000 jobber er forsvunnet i oljebransjen siste 185 

halvannet år. Allikevel kommer det jevnt og trutt nye overskrifter med oppsigelser og reduksjoner. 186 

Tilbakemeldingene fra bransjen er at 2016 blir et hardt og vanskelig år. Til tross for dette uttaler Olje 187 

og energiminister Tord Lien at det ikke er noen krise i oljeindustrien. Dette står i skarp kontrast til alle 188 

de som er blitt arbeidsledig og som kommer til å bli arbeidsledig. 189 

Det er en rekke tiltak som kan og må settes inn. Blant annet må bedriftenes mulighet til å holde på 190 

kompetansen styrkes, staten må bruke sine eierandeler i Statoil aktivt, det må settes i gang tiltak for 191 

å gjennomføre det grønne skifte, samt at god gammeldags (moderne) motkonjunkturpolitikk må 192 

iverksettes. 193 

Statoil har gjennomført drastiske kutt siste par årene, effektivisering av eget selskap og 194 

leverandørindustrien har det vært behov for, men ikke i den størrelsesorden det er gjennomført. 195 

Mye av kuttene er gjort for å kunne betale aksjeutbytte og dermed tilfredsstille børsene og 196 

børskursen. Paradokset er at den norske stat eier over 70 % av aksjene gjennom Olje og 197 

Energidepartementet 67 % og Folketrygdfondet 3,4 %. 198 

Arbeiderpartiet krever at staten bruker sin eierandel aktivt og krever at Statoil gjennomfører 199 

følgende: 200 

• Oppgraderer Mongstad raffineriet for å ta imot og raffinere Johan Sverdrup oljen. 201 

• Gjennomføre nødvendig og forebyggende vedlikehold på offshoreinstallasjoner, om 202 

nødvendig kun som motkonjunkturpolitikk. 203 

• Gjennomføre tidskritiske investeringsbeslutninger for å øke feltenes levetid og 204 

utvinningsgrad. 205 

• Gi utbyggerne muligheter til å produsere større deler av leveransene hjemme.  206 

For at bedriftene skal stå rustet til fremtidige oppdrag, samt å kunne bidra til det grønne skifte, er det 207 

viktig at de gis mulighet til å beholde kompetansen i dårlige tider. Det er dermed et stort behov for å 208 

bedre permitteringsregelverket. 209 

Dette må gjøres gjennom å: 210 

• Utvide lengden av permitteringstiden til 52 uker. 211 

• Kutte bedriftenes lønnsplikt dager til 5. 212 

• Åpne for rullerende permitteringer uten at dette skal øke kostnadene. 213 

• Åpne for muligheten til å ta kurs når en er permittert uten å miste dagpengene. 214 

• Tilpasse beregningsgrunnlaget for lønnsplikt ved permittering slik at belastningen på 215 

næringer som har rotasjonsordninger blir lik øvrige næringer 216 

Alle tegn tyder på at oljealderen i Norge er på retur, men ikke slik at det vil bli bråstopp. Dette er noe 217 

som kommer til å skje over et tidsrom på 50 – 100 år. Det er da viktig at det iverksettes en aktiv 218 

politikk for å gjennomføre det grønne skifte. Blant annet viser ferske beregninger av erfaringstall fra 219 
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batterifergen Amper at 84 ferger på 61 strekninger kan kjøres på batteri og ytterligere 43 ferger på 220 

32 strekninger egner seg for hybridferger der batterier kombineres med vanlig diesel eller gass. 221 

Arbeiderpartiet krever at staten gjennomfører følgende: 222 

• Bidrar til finansiering og tilrettelegging til utbygging av landstrøm både i havnene og på 223 

skipene. 224 

• For alle fergestrekninger som går ut på anbud skal det være en forutsetning at det 225 

benyttes nullutslippsferger.  226 

• Investerer i nye kystvaktfartøyer som bygges i Norge.  227 

• Bidra i større grad til forskning og utvikling av andre energibærere, slik som for eksempel 228 

hydrogen. 229 

Forslag til vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  230 

 231 

6. Sosialdumping – solidaransvar 232 

Solidaransvar er et godt virkemiddel i kampen for å sikre at utenlandske arbeidstakere får norske 233 

lønns- og arbeidsvilkår, og er regulert i allmenngjøringsloven. Normalt kontrakts regime, ved for 234 

eksempel et bygg, er at en bestiller (byggherre) sitter ut oppdraget til en hovedleverandør, som igjen 235 

bruker underleverandører på de ulike delene (fagene) av oppdraget. Hele leverandørkjeden til og  236 

med hovedleverandør er da omfattet av solidaransvar og manglende lønn kan rettes mot alle  237 

oppover i kjeden.  238 

Når solidaransvar ble innført ble det i Ot.prp.nr.88 (2008–2009) Om lov om endringer i 239 

allmenngjøringsloven m.m. (solidaransvar mv.) drøftet inngående om også bestiller skulle omfattes 240 

av solidaransvar. Konklusjonen var at en ikke så behovet for å innføre det, men at det kunne bli 241 

nødvendig i fremtiden at også bestiller ble omfattet av solidaransvar. Blant annet sier 242 

odelstingsproposisjonen følgende: 243 

Det kan også komme til å vise seg at solidaransvaret ikke treffer der det burde, eller at omgåelser blir 244 

et problem. Som en sikkerhetsventil foreslår departementet at det inntas en hjemmel i 245 

allmenngjøringsloven som åpner for at det ved forskrift skal kunne bestemmes at også bestiller skal 246 

være omfattet dersom særlige hensyn tilsier det. 247 

Dette ble regulert inn i allmenngjøringslovens § 13 med følgende tekst: 248 

Departementet kan også gi forskrift om at virksomhet som bestiller et produkt eller et resultat, skal 249 

omfattes av solidaransvaret dersom særlige hensyn tilsier det. 250 

I dag ser en at en enkelte bestillere bruker et kontraktsregime hvor en sitter de ulike delene direkte  251 

ut til leverandørene. Dette i seg selv er positivt ved at de ulike leverandørene blir direkte knyttet mot 252 

bestiller og en unngår lange leverandør kjeder. De negative konsekvensene er at bestiller/byggherre 253 

unndrar seg solidaransvar for arbeidstakere ansatt hos leverandører i bedriftene som har kontrakt 254 

direkte kontrakt, og at de ikke vil være omfattet av solidaransvar i det hele tatt.  255 

Konkret forslag 256 

• Arbeiderpartiet mener derfor at det må utarbeides en forskrift som gjør at også bestiller 257 

omfattes av solidaransvar. 258 

Forslag til vedtak: Forslaget vedtas. Oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti.  259 

 260 
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7. Forslag om opparbeidelse av sykkel område ved Flaktveit Idrettsklubb i Åsane 261 

Bydel. 262 

ISette sykkel i fokus og spesielt rettet mot sykling av barn og unge, og på idretten - sykkel.  Bergen 263 

kommune skal bli en sykkelby og skal øke bruken av sykkelen som framkomstmiddel.  264 

Åsane bydel er pr nå den bydelen med minst bruk av sykkelen i befolkningen i Bergen. For å bidra til 265 

økning må det finnes områder der en kan leke/bruke/trene på og i sykkel i Åsane. Dette på et 266 

barneperspektiv, ungdomsperspektiv, på et familieperspektiv og i et idrettsperspektiv. Et allsidig 267 

område som skal gi inspirasjon til allsidig bruk av sykkel og som kan bidra til at barn og unge vil tenke 268 

sykkel når man skal velge blant transportmuligheter i nærmiljø og de litt lengre distansene. 269 

Undersøkelser viser at vi foretrekker bil til transport i nærmiljøet når avstanden til transportstedet 270 

overstiger 600 meter. Ikke bra. Jeg tror at vi i Åsane bydel må i større grad definere våre egne behov 271 

og ikke nødvendigvis tenke at alle transport MÅ tenkes sentrum. Folk flest i Åsane foretar mest  272 

interne forflytninger innen bydelen. Da må en ha en struktur og tilrettelegging slik at en enkelt kan 273 

gjøre dette uten bil. Slik som det er nå MÅ du være en dreven syklist for å håndtere deg i Åsane med 274 

sykkel. Slik at terskelen for å begynne må endres. Det må gjøres mindre komplisert og enklere. Ved f 275 

eksempel skilting, veimarkering og egne øvelsesområder. 276 

Konkret forslag. 277 

• Opparbeide området rundt Flaktveit idrettslag. Her kan det bygges en velodrom m.m. for  278 

å få et trygt øvingsområde på sykkel. Det vil være et tilbud til alle aldre og alle kategorier 279 

syklister. Men først og fremst til yngre Åsane boere som vil kunne tilegne seg sykkel-280 

ferdigheter og sykkelglede. Til bruk i hverdagen. 281 

• Et allsidig område vil kunne inneholde ulendt terreng, en velodrom, grus og småveier,  282 

noen «stoppesteder» med benker. Muligheter for å oppsøke andre aktivitetsområder  283 

som fotballbaner, lekeplasser, løpeområder, gjerne inneareal, grønt områder (fri  284 

områder), vann mm. Vi tror at en må tilrettelegge for at barn og foreldre må kunne ha  285 

felles utfoldelse. I praksis vil det si at begge parter må ha utbytte av aktivitetsområdet. Et 286 

område der familier tar med seg både sykkelen, fotballen, nær sagt fiskestang og 287 

matpakken for å tilbringe fritid. «Stoppested» der dagens avis kan medbringes og barn vil 288 

finne igjen pusten. Yngre barn leker stykkevis og delt. I praksis vil det medføre at en må  289 

ha tilgang til dette. Altså det vi mener dette området har fra før av, men ved å tilføre 290 

sykkelområder vil det kunne bli mer komplett. Med det sterke fokuset Bergen kommune 291 

har på sykkel, så tror jeg at området rundt Flaktveit ville ha et enormt potensiale til å  292 

fronte dette. Og ikke minst med et perspektiv på at den oppvoksende generasjon vil 293 

etablere sykkel som en del av sitt transportalternativ. 294 

Forslag til vedtak: Intensjonene i forslaget støttes. Oversendes Bystyregruppen. 295 

 296 

8. Åsane kulturhus 297 

Bergen kommune må intensivere arbeidet med å få på plass en intensjonsavtale med Hordaland 298 

fylkeskommune om realisering av samlokaliseringsprosjektet med Åsane videregående skole. 299 

Fylkeskommunen skal behandle fremtidig skolebruksplan for de videregående skolene i 2016. Det er 300 

avgjørende viktig at en slik avtale blir en del av den fremtidige nye skolen i Åsane.  301 

Det er videre viktig at driftsmidlene som Bergen kommune har satt av i økonomiplanen følges opp 302 

videre.  303 

Kulturlivet i Åsane er opptatt at det snarest mulig må komme et realiseringsvedtak i bystyret om 304 

fremtidig kulturhus lokalisert sentral i Åsane. Det er viktig at brukerne blir godt involvert i den 305 

videre prosessen.  306 
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• Åsane Arbeiderparti ber bystyregruppen følge opp dette arbeidet i bystyret.  307 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes. Oversendes Bystyregruppen. 308 

 309 

9. Folkehelse - behov for nye turveier og nærmiljøanlegg i Åsane 310 

En bydel på vel 40 000 innbyggere har behov for at det investeres i flere turveier, turstier og 311 

nærmiljøanlegg. I friluftsmeldingen 2005 til 2009 ble det skissert mange behov, både nye 312 

investeringer og rehabiliteringer av eksisterende anlegg. Først og fremst vi Åsane Arbeiderparti følge 313 

opp Grønt byrom, og da særlig området knyttet til Rollandsparken. Beboerne i dette området har 314 

blitt lovet lenge at noe skulle skje, men ved sist budsjett, ble alt strøket. Vårt nye byråd kunne ikke 315 

gjøre noe for 2016, men det er veldig viktig at vi prioriterer dette inn mot 2017.  316 

Et annet område som Åsane Arbeiderparti ønsker å løfte frem er turveien mellom Toppe-317 

Ulsetstemma og Ulset. En turvei her vil åpne opp for at man gå/sykle fra Toppe/Mjølkeråen/Morvik 318 

området og til Myrdal. Denne turveien vil gjøre det slik at det kan bli gangavstand for beboerne i 319 

dette området inn mot det sentrale området i Åsane. Mange barn, unge bruker tilbudene der. 320 

Grunneierne som eier der traseen går har avgitt eiendom til dette foretaket. Videre er det slik at noe 321 

av veien er allerede påbegynt pga. av at en grunneier skal ta ut skog i området. Dette er skog som ble 322 

ødelagt av Nina. Videre har kommunen godkjent en reguleringsplan for Salhusvegen, disse skal etter 323 

planen etablere et lokalt pukkverk i anleggsperioden. Det gjør at det vil bli tilgjengelig stein i området 324 

som kan brukes. Det betyr kort transport av overskuddsmasser.  325 

Forslag til vedtak: Intensjonene i forslaget støttes. Oversendes Bystyregruppen. 326 

 327 

10. Rolland svømmebasseng 328 

Åsane Arbeiderparti er bekymret for situasjonen med basseng fasiliteter i bydelen.  329 

Byrådet har i den nye Skolebruksplanen for 2016 – 2030 foreslått å legge ned svømmebassenget i 330 

Rollandshallen. 331 

Dette er et tiltak som vil ha svært negative effekter for Åsane bydel. Svømmehallen benyttes i dag av 332 

hele ni ulike skoler. I tillegg benyttes den av Skolefritidsordningen (SFO) på Rolland, Åsane Allidrett 333 

og Åstveit Svømmeklubb. Fra vinteren 2016 er det også planlagt at svømmehallen skal benyttes av 334 

barnehagebarn. 335 

Avvikles svømmehallen vil all denne aktiviteten måtte foregå andre steder. At svømmetilbudet da 336 

opprettholdes på samme nivå er lite realistisk. Åstveithallen er i dag fullbelagt og er ikke et reelt 337 

alternativ. Konsekvensen vil være et sterkt redusert svømmetilbud i bydelen. Elevene på Rolland som  338 

i dag har et regelmessig svømmetilbud fra 2 til 7 trinn vil miste dette. De åtte omkringliggende  339 

skolene som benytter svømmehallen vil måtte kjempe om tid i andre bassenger. Elever i bydelen vil 340 

oppleve redusert tid til svømmeopplæring og lengre reisetid når de først får tilgang til basseng. 341 

Tilbudet svømmeklubben har på kveldstid for barn i hele bydelen vil trolig forsvinne helt. Da  342 

forsvinner også hele rekrutteringsgrunnlaget til Åstveit Svømmeklubb. 343 

Byrådet argumenterer med at hallen ikke tilfredsstiller gjeldende forskriftskrav. Dette til tross for at 344 

hallen nylig ble oppgradert. De som kjenner hallen sier den er i god stand, men at den som alle andre 345 

bygg må vedlikeholdes jevnlig.  346 

Høsten 2015 kom det nye, skjerpede kompetansekrav for svømming i skolene. Det er trist at 347 

Byrådets svar på dette er nedleggelse av svømmehaller og svekkelse av svømmeundervisningen. 348 
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Som alternativ til byrådets foreslåtte nedleggelse av hallen er det foreslått av FAU ved Rolland skole 349 

at den heller får utvidet åpningstid. Hallen står i dag ubenyttet i helgene. Med en helgeåpen hall ville 350 

denne investeringen kunne utnyttes bedre enn i dag. Flere vil kunne få et svømmetilbud i nærmiljøet 351 

og skolene vil kunne opprettholde god svømmeundervisning.  352 

Åsane arbeiderparti støtter dette og ser ikke behov for en nedleggelse av bassenget, og ber byrådet 353 

revurdere dette forslaget, eventuelt utsette nedlegging til ny skolen er nærmere realisering.  354 

Forslag til vedtak: Arbeiderpartiet i Bergen vil utsette nedlegging av bassenget til ny skole 355 

er nærmere realisering. Oversendes Bystyregruppen. 356 

 357 

11. Ang skolebruksplanen 358 

Byrådet foreslår å overflytte elevene fra kalvatreet til Eidsvåg, når denne er ferdig rehabilitert. 359 

Kalvatreet har i dag mange elever med spesielle behov, det er viktig at disse blir ivaretatt i en ny 360 

sammenslått skole. Videre er det veldig viktig at kommunen tar ansvar for at skoleveien blir utbedret 361 

slik at ikke elevene får en farlig skolevei mellom Ervik og Eidsvåg. Her mener vi kommunen må ta 362 

ansvar, og ikke fraskyve seg ansvaret selv om fylket har ansvar for skolevei. Særlig gjelder dette fra 363 

krysset ved E 39 og frem til Eidsvåg skole. Det må også gjøres noe med innkjøringen til Eidsvåg skole. 364 

Mange av elevene kommer til skolen i spesialkjøretøy, og da må veien tilpasses dette behovet.  365 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes. Oversendes Bystyregruppen. 366 

 367 

12. Nyborgstunellen  368 

Åsane Arbeiderparti er opptatt av et det må bygges et veisystem som leder E39 utenom Bergen 369 

sentrum og skjermer Bergensdalen for gjennomgangstrafikk. I denne sammenheng er ringvei ØST og 370 

Nyborgstunellen viktig. Sistnevnte er allerede en del av NTP, og skal komme i siste del av perioden.  371 

For Åsane Arbeiderparti er det viktig at denne planen holdes, og ikke utsettes, selv om ringvei øst  372 

ikke er kommet like lang i plansystemet.  Hylkje/Almås området er viktig for fremtidig utbygging, ikke 373 

bare for Åsane, men også for hele Bergen. Denne utbyggingen stopper nå opp fordi Statens veivesen 374 

sier de ikke vil godkjenne flere «tilkjøringer» til E39 slik den er i dag. Derfor er det av avgjørende 375 

viktighet at Bergen kommune så snart som overhodet mulig igangsetter arbeidet med  376 

reguleringsplan for fremtidig tunell i dette området. 377 

 Arbeiderpartiet må igangsette reguleringsarbeider for Nyborgstunellen så snart som mulig. 378 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes. Oversendes redaksjonskomiteen. 379 

 380 

Forslag til årsmøte til Arbeiderpartiet i Bergen fra Fyllingsdalen 381 

arbeiderparti 382 

 383 

13. Nedskriving av Arbeiderpartiet i Bergen sin historie 384 

Fyllingsdalen Arbeiderparti ser det som viktig at partiets samlede historie blir nedskrevet og vil 385 

foreslå at partiet nedsetter en referansegruppe som sammen med fagpersoner fra de historiske 386 

miljøer i Bergen starter arbeidet med å nedtegnepartiets historie i Bergen. 387 
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Den politiske del av arbeiderbevegelse mangler en samlet nedskriving av bevegelsens historie fra da 388 

Sophus Phil en vårdag i 1885, 45 år gammel, steg i land i Bergen og la grunnlaget for den moderne 389 

arbeiderbevegelsens virke i Bergen. 390 

Siden har arbeiderbevegelsen satt sine spor på den lokale del og på den rikspolitiske del av vårt 391 

styringsett. Vi har fostret en rekke fremadstormmede kvinner og menn som har satt sine spor både 392 

i bevegelsen og samfunnet rundt oss. Det gjelder personer som i krigen 1940-1945 ikke minst viste 393 

en samfunnsholdning som vi som parti kan være stolte av. Blant mange av disse er det verd å nevne 394 

Nils Langhelle og Knut Tjønneland, uten at andre skal være glemt. 395 

Forslag til vedtak: Arbeiderpartiet i Bergen ber styret nedsette en historiegruppe som skal 396 

A kartlegge arkivmateriale B utarbeide forslag til hvordan AiBs historien kan ivaretas. Utvalget 397 

bes legge frem sin rapport på årsmøte i 2017.  398 

 399 

14. Arbeiderpartiet vil etablere en samlet tjeneste for demente og pårørende. 400 

Begrunnelse: Pr. i dag er det et konglomerat av kontor/etater pårørende til 401 

Alzheimersyke/hjelpetrengende må finne ut av og forholde seg til i en svært vanskelig situasjon. 402 

Demensgruppene i bydelene er til noe hjelp men langt fra bra nok. Demensgruppene må styrkes 403 

med flere ansatte. Gledelig at AP vil styrke dagsentertilbudene, og da er demensgruppene en viktig 404 

bidragsyter. 405 

Som pårørende til Alzheimersyke må en takle en lang periode i starten av sykdommen med å famle 406 

i blinde. Så kommer perioden der en innser og forstår at det er demens og hverdagen blir snudd på 407 

hodet. Forløpet fra en famler i blinde til en innser hva en står overfor er lang og kronglete, flere år 408 

med en utrolig mengde utfordringer tapper både pårørende og den alzheimersyke for krefter.  409 

Rådgivningstjenesten skal veilede pårørende og den demente om dagtilbud, privatøkonomi, 410 

rettigheter og muligheter for å kunne bo hjemme så lenge den demente ønsker og kan, bolig, 411 

sykehjemsplass, vergefunksjon etc. 412 

Andelen med diagnosen Alzheimer er økende i befolkningen. Derfor er det svært viktig at et slikt 413 

organ kan komme på plass raskt da dette vil gi økt verdighet og trivsel samt færre problemer og 414 

utfordringer for alle de det gjelder. Vi må gi hjelpetrengende livsglede i en vanskelig fase i livet 415 

tilbake! 416 

 Arbeiderpartiet vil etablere en samlet tjeneste for demente og pårørende 417 

Forslag til vedtak: Forslaget er dekket av kommunevalgprogrammet, derfor avvises dette.  418 

 419 

15. Det må settes av budsjettmidler til en frivillighetssentral i Fyllingsdalen 420 

Begrunnelse: Fyllingsdalen bydel har i dag en svært høy andel eldre, og andelen vil etter all 421 

sannsynlighet øke i årene fremover.  I dag er andelen eldre 16% og vil øke til 21% i 2024 ifølge SSB. 422 

 Det må settes av budsjettmidler til en frivilligsentral i Fyllingsdalen, med tilsvarende 423 

organisering som i Laksevåg og Loddefjord. Staten og Bergen kommune må bidra. 424 

Forslag til vedtak: Oversendes Bystyregruppen. 425 

 426 

16. Servicelinje for transport av eldre og bevegelseshemmede i Fyllingsdalen bydel 427 

Bakgrunn: Siden 1998 har det vært et eget rutetilbud; Servicelinjene, i deler av byen, for de som har 428 

vanskeligheter med å bruke det ordinære rutetilbudet eller hvor kollektivtilbudet mangler. Tilbudet 429 
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har vært rettet mot eldre og andre bevegelseshemmede, men er også åpent for andre brukere. 430 

Rutetilbudet gjør det lettere for disse gruppene å benytte servicefunksjoner og delta i aktiviteter.  431 

Servicelinjene kjører i dag tre ruter i området Landås, Grønnestølen, Løvstakksiden, Laksevåg, 432 

Møhlenpris, Nordnes og Sandviken. 433 

Hordaland fylkeskommune har ansvaret for driften av servicelinjene som opereres av Osbuss. Deler 434 

av Fyllingsdalen bydel har et godt utbygd kollektivtilbud, men mange kan ikke nyttiggjøre seg 435 

tilbudet. Det gjelder eldre og andre som pga. nedsatt førlighet har problemer med å komme seg på 436 

og av bussene, og det gjelder områder som ikke har et skikkelig kollektivtilbud. For beboerne i f. eks 437 

Krohnegården, Sælen, Strømme og Knappen er det i dag et dårlig rutetilbud. Det er viktig at alle 438 

innbyggere har like muligheter for å benytte seg av kollektivtjenestene, også Bybanen når den 439 

kommer til bydelen. 440 

Bydelssenteret Oasen med post i butikk, lege- og tannlegekontorer, apotek, pleie- og 441 

omsorgskontor, helsestasjon og bibliotek i tillegg til handlemulighetene og den sosiale arenaen som 442 

Oasen er med treff på kafeer, er vanskelig tilgjengelig for en stor del av bydelens innbyggere. 443 

I Fyllingsdalen bydel har selve Fyllingsdalen i dag en svært høy andel eldre. Av tallene fra 444 

Levekårsundersøkelsen fremgår det at denne andelen vil øke ytterligere i årene framover slik at 445 

selve Fyllingsdalen i løpet av noen år vil være Bergens eldrebydel. En utvidelse av Servicelinjene til 446 

Fyllingsdalen vil gi økt mobilitet og muligheter for bydelens eldre og bevegelseshemmede. 447 

Byrådens svar i 2010. Christine B. Meyer - Byråd for helse og inkludering: Servicelinjene som er 448 

etablert i områdene Landås, Grønnestølen, Løvstakksiden, Laksevåg, Møhlenpris, Nordnes og 449 

Sandviken gir et godt tilbud særlig til eldre og bevegelseshemmede som har vanskeligheter med å 450 

bruke det ordinære rutetilbudet eller der hvor det mangler kollektivtilbud. Servicelinjene drives av 451 

Hordaland fylkeskommune ved Skyss. 452 

Et slikt supplerende kollektivtilbud er et svært godt bidrag til å opprettholde god livskvalitet for 453 

brukerne og det bidrar også til at man kan bo lenger selvstendig i eget hjem. Byråden ser at det kan 454 

være behov for å utvide tilbudet til også å gjelde andre bydeler med et økende andel eldre og vil tak 455 

saken opp med Hordaland fylkeskommune med sikte på få til en utvidelse av ordningen. 456 

 Fyllingsdalen Arbeiderparti krever at det jobbes for at Servicelinje kommer på plass snarest 457 

også til Fyllingsdalen bydel. 458 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes. Oversendes Bystyregruppen/fylkestingsgruppen.  459 

 460 

17. Aktivitetssenter i Fyllingsdalen 461 

Finansbyråd Liv Røssland lovet eldresenter (heretter kalt aktivitetssenter) i Fyllingsdalen – det har 462 

ikke kommet. 463 

På bakgrunn av initiativ fra daværende leder i Fyllingsdalen bydelsstyre, Gunnar Ramsdal, i 2008 464 

lovet finansbyråd Liv Røssland at det gjennom ombyggingen av Fyllingsdalen sykehjem skulle 465 

komme et eldre/aktivitetssenter med et bredt tilbud. Dette har ikke skjedd. Fyllingsdalen 466 

Arbeiderparti mener at dette må komme nå.  467 

Begrunnelse: Fyllingsdalen forventes å bli den nye eldrebydelen. I dag er 16 prosent av innbyggerne 468 

over 67 år. I 2024 er denne andelen økt til 21 prosent, ifølge prognosene. Det er stort behov for et 469 

eldre/aktivitetssenter i bydelen. 470 

Forslag nr. 13-16 kan samlet sett sees under ett når det gjelder begrunnelse for hvorfor 471 

Fyllingsdalen Arbeiderparti fremmer forslagene. Årsaken er den store prosentandelen av eldre i 472 
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bydelen og økningen til 21 % i 2024. Det vil dermed si at bydelen får en enda større utfordring i 473 

løpet av de nærmeste årene. 474 

Forslag til vedtak: Intensjonene i forslaget støttes. Oversendes Bystyregruppen. 475 

 476 

18. Byutvikling i Fyllingsdalen 477 

Fyllingsdalen Arbeiderparti gleder seg til at bybanen nå kommer til dalen vår og ser fram til de 478 

incitamenter til byutvikling dette vil gi. Men det er viktig at denne utviklingen gjøres på en god 479 

måte og Fyllingsdalen AP hilser med glede det nye byrådets planer om bygging av nytt kulturhus i 480 

nærheten av Oasen. 481 

Fyllingsdalen Arbeiderparti har følgende krav: 482 

• Alle grønne områder ivaretas og videreutvikles 483 

• Friområdene i Kandaskogen og Løvstakken må skjermes og utvikles med belysning og 484 

benker 485 

• Det gode gangveinettet må tas vare på og bygges videre slik at det blir gode og sikre 486 

gangveier i hele bydelen 487 

• Sykkelnettet må utvides slik at hele bydelen får et godt og sammenhengende nett av 488 

sykkelstier. Dette både av hensyn til miljø og sikkerhet. 489 

• Sykkelnettet må også knyttes til det øvrige sykkelnettet i byen å en god måte. En løsning 490 

kan være ved en tunnel langs den kommende bybanen. 491 

• Eventuelle høyhus må plasseres skjønnsomt. 492 

• Legge til rette for innfartsparkering (park and ride) 493 

• Bybanen vil først og fremst knytte de store arbeidsplassene på Mindemyren og  494 

Haukeland til sentrum og til dalen og vil ikke være en god løsning for transport mellom 495 

sentrum og dalen. Oasen sin rolle som senter må opprettholdes. Den gode 496 

bussforbindelsen direkte til sentrum må opprettholdes til en eventuell bybane direkte til 497 

sentrum er etablert. 498 

• Når ringveiløsningen er ferdig, må trafikken fra Fyllingsdalen ledes korteste vei til ringveien 499 

for å avlaste dalen for gjennomgangstrafikk.  Dette må gjøres uten å bryte av  500 

gang- og sykkelveinettet. 501 

• Oasen må forbli sentrum i Fyllingsdalen og senterfunksjonene må videreutvikles. 502 

Forslag til vedtak: Dette må sees i sammenheng med ny kommunedelplan. I dette arbeidet må 503 

partilagene trekkes inn. Oversendes redaksjonskomiteen.  504 

 505 

19. Demokratisk sikring av handelsavtaler 506 

Norge har en åpen økonomi og er avhengig av handel med omverden. Gode handelsavtaler er 507 

derfor av vital betydning for norsk økonomi og det er viktig at det legges mye godt arbeid ned i å 508 

sikre at disse blir best mulig. 509 

Nå forhandler regjeringen to avtaler, TTIP og TISA. Prosessen rundt disse forhandlingene og fram til 510 

signering er ikke tillitvekkende. Det ble forsøkt kjørt gjennom med korte frister i sommer og viktige 511 

deler av innholdet er ikke åpent tilgjengelig. Dette er uheldig og inngir ikke tillit. Det gir også grunn 512 

til å stille spørsmål om hva det er som ikke tåler dagens lys og kan ikke aksepteres. 513 

Noe av det som er lekket ut er at store land som USA krever at en internasjonal rettsinstans hvor 514 

bedrifter og investorer har vesentlig innflytelse skal avgjøre tvister. Det er også slik at 515 

rammebetingelser ikke kan endres uten at investorene kan gå til søksmål. I praksis betyr dette at 516 

om en tjeneste er privatisert, kan den ikke tas tilbake. Et land kan ikke skjerpe miljøkrav eller 517 
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helsekrav gjennom politiske prosesser og beslutninger uten at investorene kan kreve erstatning for 518 

tapt fortjeneste. Og få disse søksmålene avgjort ved den internasjonale instansen hvor investorene 519 

har stor påvirkning. Vi har sett slike søksmål fra bla tobakksselskaper, fra det svenske 520 

energiselskapet Vattenfall når Tyskland stoppet atomkraft, fra legemiddelselskaper osv. 521 

• Arbeiderpartiet i Fyllingsdalen (Bergen) vil be moderpartiet følge opp denne saken i 522 

stortinget, sørge for at prosessen blir kvalitetssikret og vanlig krav til åpen informasjon 523 

etterleves. Videre sørge for at Norge ikke gir fra seg suverenitet men beholder fulle 524 

rettigheter til å gjøre politiske beslutninger til det beste for befolkning og miljø. 525 

Forslag til vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 526 

 527 

20. Tannhelsetjenesten – fortsatt en fylkeskommunal tjeneste 528 

Dagens regjering fra Høyre og Fremskrittspartiet, med støtte fra Venstre, har fattet en beslutning 529 

om at norsk tannhelsetjeneste skal overføres fra fylkeskommunene til kommunene.  530 

Arbeiderpartiet, Senterpartiet og SV ønsker å opprettholde en fylkeskommunal tannhelsetjeneste. 531 

Tannhelsetjenesten er blant de offentlige tjenestene som ligger på topp når det gjelder tilfredshet. 532 

En fylkeskommunal organisering har vært svært vellykket. 533 

Fyllingsdalen AP frykter at en kommunal organisering av tannhelsetjenesten vil bety dårligere 534 

service. Velstående kommuner har råd til opprettholde et godt tilbud, mens fattigere kommuner vil 535 

måtte kutte kostnader. Spesielt frykter vi at dette vil gå ut over sårbare grupper som rusavhengige 536 

og de med komplekse og dyre tannhelseproblemer, som har behov for hjelp fra 537 

spesialisttannhelsetjenesten. 538 

Regjeringspartiene ønsker trolig også å legge tannhelsetjenesten ut i det de kaller ”robuste” 539 

kommuner, for å gjøre kommunesammenslåinger enklere. 540 

• Fyllingsdalen AP ber AP i Bergen om at AP sin helsefraksjon på Stortinget konkret jobber 541 

videre for å sikre tannhelsetjenesten som en fylkeskommunal oppgave. 542 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes, og oversendes Fylkestingsgruppen. 543 

 544 

21. Bedre sikring av våre arkiver og historie 545 

For å etablere gode rutiner for sikker oppbevaring av partiets og lokallagenes historie gjennom 546 

forsvarlig lagring av dokumenter og eiendeler forøvrig, etableres det en arbeidsgruppe med slikt 547 

formål. Gruppens forslag blir å behandle på eget medlemsmøte etter at lokallagene er gitt 548 

anledning til å uttale seg til gruppens forslag. 549 

Begrunnelse: Fyllingsdalen arbeidersamfunn (FAS) disponerte fram til 2006 et eget kontor- og 550 

møtelokale hvor protokoller og andre dokumenter samt gjenstander ble oppbevart. Da lokalet 551 

måtte fraflyttes ble arkivene overført til Arbeiderpartiet i Bergen hvor de ble lagret i kjelleren. Kort 552 

tid etter ble arkivene ødelagt, som følge av en omfattende vannlekkasje og måtte kastes.  553 

21. november 2013 fyller FAS 50 år.  I den sammenhengen vil det være naturlig å se tilbake på vår 554 

historie. Et eget festskrift ville ikke være unaturlig å vurdere. Det vil imidlertid bli svært vanskelig å 555 

dokumentere vår historie som følge av at arkivene våre er ødelagt. 556 

Laget har ikke fått noe nytt fast møtelokale og har derfor heller ikke et sted som kunne egnet seg 557 

for arkiv og lager. Protokoller m.m. og utstyr oppbevares gjerne hos skiftende ledere og 558 

styremedlemmer. Det er vårt inntrykk at dette også er situasjonen i andre lokallag. Vi vil mene at 559 

dette er en svært sårbar og ikke tilfredsstillende oppbevaring av arkivene over tid.  560 
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Gjennom vårt arbeid skapes det fortsatt historie. Vi mener det er viktig at det nå etableres gode og 561 

sikre rutiner for sikker oppbevaring av fremtidens historie. Arbeidet med å sikre historien burde 562 

være lettere enn tidligere som følge av vår elektroniske og digitale hverdag.  563 

Arbeiderbevegelsens arkiv ble opprettet i 1905 og Bergen byarkiv i 1979. Det vil være naturlig å 564 

søke løsninger hvor en eller begge institusjonene gis oppgaver med å sikre vår historie.   565 

Forslag til vedtak: Se forslag 13  566 

 567 

22. Bedre liv for MS-pasienter 568 

Helsevesenet bør åpne opp for nye og mer helhetlige behandlingsmåter for MS-pasienter. 569 

Det finnes nye medisinske metoder som for eksempel veneblokking, som i dag utføres i bl.a. Tyskland 570 

og Bulgaria, men som ikke er godkjent for støtte her i landet.  Sammen med komplementære 571 

metoder som et sunt og godt kosthold uten bruk av ferdigmat, pluss fysioterapi, trening og 572 

meditasjon, har veneblokking gitt svært gode resultater for MS-pasienter i inn- og utland.   573 

Stamcelletransplantasjon mot alvorlig MS-sykdom er så vidt kommet i gang i Norge, dette må 574 

evalueres og eventuelt videreføres.   575 

Begrunnelse: MS er en kronisk betennelsessykdom i det sentrale nervesystemet som kan forårsake 576 

forskjellige grader av uførhet.  Noen får symptomer bare én gang, mens andre blir sterkt 577 

handikappede og havner i rullestol. Dagens medisiner kan i beste fall bare bremse sykdommen, og 578 

disse medisinene er dessuten ekstremt dyre for samfunnet.  579 

Inngrepet som brukes i forbindelse med veneblokking, er en teknikk som er vanlig ved 580 

hjerteoperasjoner, så vi synes det er merkelig at den ikke er anerkjent i Norge når det gjelder MS. 581 

Forslag til vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.   582 

 583 

23. Nasjonalt Senter for Sykehjemsmedisin 584 

Syke og gamle må sikres likeverdige medisinske tjenester og pleie enten de bor i institusjon, i 585 

omsorgsbolig eller hjemme. Med det økende antall eldre og kronisk syke, vil fremtidens 586 

helsepersonell trenge økt kunnskap om gamle og syke. Institutt for samfunnsmedisinske fag ved 587 

Universitetet i Bergen har et sterkt fagmiljø på alders- og sykehjemsmedisin og ønsker å etablere et 588 

nasjonalt senter for sykehjemsmedisin. Arbeiderpartiet i Bergen støtter forslaget om etablering av 589 

et slikt senter. 590 

Begrunnelse: Sykehjemmene med sine ca 41.000 plasser er den klart største institusjonsformen i 591 

norsk helsevesen. Til sammenligning er det ca 14.000 sykehussenger. 592 

Helse- og omsorgskomiteen viser i sin innstilling 424 L – 2010-2011, til at ”det eksisterer lite 593 

forskning i og på den kommunale helse- og omsorgstjenesten” og mener at forskning innen 594 

området er en ”viktig forutsetning for å øke kvaliteten på tjenestene, samt for å gjøre feltet mer 595 

faglig attraktivt”.  Å drive klinisk forskning er av stor betydning i arbeidet med å forbedre 596 

helsetjenesten, som når det gjelder behandling, pasientsikkerhet og effektiv drift. 597 

Samhandlingsreformen forutsetter at den medisinske kompetansen knyttet til kommunenes ansvar 598 

for eldre blir styrket. De samfunnsmedisinske fagmiljøene ved universitetene vil ha en sentral rolle i 599 

dette arbeidet. Etablering av et nasjonalt senter for sykehjemsmedisin vil være et viktig tiltak for å 600 

møte de faglige utfordringene innenfor Samhandlingsreformen. 601 
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Institutt for samfunnsmedisinske fag ved Universitet i Bergen har en unik og tverrfaglig 602 

forskningskompetanse på sykehjemsmedisin. Fagmiljøene ved instituttet har bred 603 

undervisningskompetanse og gjør et viktig arbeid med forskningsbasert undervisning innen 604 

grunnutdanningen i medisin og flere helsefag. Det er riktig at denne kompetansen styrkes gjennom 605 

etableringen av et nasjonalt senter for sykehjemsmedisin.  606 

Forslaget om etablering av et nasjonalt senter for sykehjemsmedisin støttes også av 607 

Pensjonistforbundet. 608 

Forslag til vedtak: Et slikt senter er etablert ved UiB (SEFAS), men senteret har ikke nasjonal 609 

status. Styret støtter forslaget. Oversendes Stortingsgruppen.  610 

 611 

24. Tilrettelegge vederlagsfrie forsamlingshus til politiske parti 612 

Arbeiderpartiet vil aktivt arbeide for å styrke lokaldemokratiet gjennom å tilrettelegge for 613 

vederlagsfrie forsamlingslokaler for politiske parti i alle bydeler. 614 

Forslag til vedtak: Forslaget sees i sammenheng med kommende bydelsreform. Oversendes 615 

bystyregruppen.    616 

 617 

25. Bedre busstilbud til Varden 618 

Arbeiderpartiet krever at busstilbudet til Varden blir gjenopprettet. Det midlertidige kuttet i linje 4 619 

må opphøre. Over 1000 personer skrev under på underskriftskampanje. Det viser alvoret. 620 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes, og oversendes Fylkestingsgruppen 621 

 622 

26. Partiansatte i AP kan ikke stille til valg 623 

I AP kan ikke partiansatte stille til valg. Dette handler om habilitet og kutyme. 624 

Forslag til vedtak: Forslaget avvises. Dette forslaget er ikke forenelig med Arbeiderpartiets 625 

alminnelige bestemmelser §13. Ingen enkeltgrupper som er medlem i organisasjonen kan 626 

ekskluderes fra å bli nominert på Arbeiderpartiets lister. Inhabilitet følger av pkt. 19 i samme 627 

paragraf. 628 

 629 

27. AP krever fortgang i arbeidet med ny lov mot personforfølgelse 630 

Bergen AP støtter stortingsrepresentant Lene Vågslid (AP) sitt arbeid med å få på plass en lov mot 631 

personforfølgelse (stalking) 632 

Regjeringen har lovet å presentere et lovforslag i Stortinget, men dette har ikke skjedd ennå. Både 633 

Danmark og Sverige har straffelover mot personforfølgelse.  634 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes, og oversendes Stortingsgruppen.  635 

 636 

28. Lyssetting og benker i Kanadaskogen 637 

Fyllingsdalen AP ber om at stien rundt Kanadaskogen lyssettes og at det kommer benker. 638 
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Forslag til vedtak: Oversendes Bystyregruppen.  639 

 640 

Forslag til årsmøte til Arbeiderpartiet i Bergen fra Sosialdemokratisk  641 

forum 642 

 643 

29. Et bedre vern for ofre av menneskehandel 644 

 645 

Norge har i dag et system hvor ofre for menneskehandel som anmelder forholdet kan søke om en 646 

refleksjonsperiode for å komme til hektene etter å ha anmeldt forholdet, hvor de kan få 647 

tidsavgrenset oppholdstillatelse under politiets etterforskning, og hvor de kan få asyl i Norge dersom 648 

de kan dokumentere at det er farlig å reise tilbake eller de har vitnet i retten.  649 

Det er derimot dessverre slik at kun et fåtall får slikt permanent asyl. De fleste returneres til sine 650 

opprinnelsesland, hvor de potensielt vil være i stor fare for represalier fra bakmenn, eller for igjen å 651 

bli offer for menneskehandel. Dette er særlig tilfelle siden mange av disse sakene fører til 652 

henleggelse, og at få bakmenn dermed blir dømt. I slike tilfeller vil ikke menneskehandelen være 653 

bevist, og offeret har dermed en svakere sak i forbindelse med asylsøknad. I Norge får man dermed 654 

beskyttelse i kraft av å være vitne, ikke i kraft av å være offer. 655 

En konsekvens er at mange ofre vegrer seg for å anmelde, siden sjansen for å få asyl fremstår som 656 

liten, og frykten for bakmennene blir dermed for stor. Norge bidrar dermed til å bygge opp under 657 

internasjonal menneskehandel, som i stor grad dreiser seg om at jenter og kvinner blir sendt fra 658 

fattige deler av verden for tvangsprostitusjon, heller enn å bidra til å komme denne typen grov 659 

kriminalitet til livs. 660 

I mange tilfeller vil denne typen politiarbeid være krevende økonomisk. Beviser, vitner og mistenkte 661 

vil ikke nødvendigvis være lokalisert i Norge. Det kreves dermed politisamarbeid på tvers av grenser, 662 

etterforskningsarbeid i utlandet og kontakt med offentlige instanser utenfor Norges grenser.  663 

Forslag: 664 

• Dersom politiet/UDI anser at det er sannsynlighetsovervekt for at en person som anmelder 665 

forholdet er offer for menneskehandel skal dette være grunnlag for innvilgelse av asyl. 666 

Dette skal ikke bortfalle fordi politiet ser seg nødt til å henlegge på bevisets stilling eller at 667 

offeret av andre grunner ikke får vitnet i rettssak. 668 

• Det må gis mer ressurser til politiet som er øremerket etterforskning av 669 

menneskehandelsaker slik at politiet gis mulighet til å i større grad samarbeide med 670 

offentlige instanser, og å gjøre undersøkelser i opprinnelseslandet. 671 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes, og oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti. 672 

 673 

30. Møt fosforkrisen tidlig! 674 

Store deler av den industrielle matproduksjonen internasjonalt er i dag basert på bruk av 675 

mineralgjødsel. Denne gjødselen er laget fra fosforholdig fosfatstein. Sakte, men sikkert, går 676 

verdens tilgjengelige reserver av fosfatstein tomme. Konsekvensene er at de globale prisene på 677 

mineralgjødsel vil skyte i været, fulgt av en sannsynlig vekst i matvareprisene. Noen forskere anslår 678 

at etterspørselen av fosfor vil overgå produksjonen allerede innen utgangen av dette århundret, 679 

kanskje så tidlig som rundt 2070. De første som vil merke dette er verdens fattigste: Småbønder i 680 
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utviklingsland som i dag er avhengig av å gjødsle åkrene med mineralgjødsel vil ikke få råd til 681 

gjødselen om den er mange ganger dyrere enn i dag. 682 

75 prosent av reservene av fosfatstein befinner seg i Marokko og i territoriet Vest-Sahara, som 683 

Marokko ulovlig okkuperer. Det er dermed ytterligere etiske og folkerettslige problemstillinger 684 

knyttet til det internasjonale samfunnets bruk av ressursen. 685 

Verdens matproduksjon slik den fungerer i dag lever derfor på lånt tid. Det er ikke et alternativ i 686 

framtiden å være avhengig av mineralgjødsel. Derimot må fosforet som allerede er i omløp 687 

forvaltes bedre.  Men det er svært begrenset hva som gjøres i Norge og internasjonalt. Det er store 688 

tap av fosfor i dag – et tap som internasjonale og norske myndigheter ikke gjør nok for å stoppe. 689 

En fersk rapport utgitt av Norsk Bonde- og Småbrukarlag og Støttekomiteen for Vest-Sahara trekker 690 

fram forskningen som fastslår at 80 % av alt fosforet som tas ut av fosfatsteinreservene forsvinner 691 

på veien mellom gruva og gaffelen. Det meste renner ut i elver og hav fra åkrene. Rapporten 692 

fastslår også at det ikke finnes en helhetlig strategi på fosforspørsmålet i Norge, og at flere sentrale 693 

etater ikke ser ut til å gjøre særlig mye på temaet. 694 

Å resirkulere fosforet som allerede er i omløp er den beste strategien for at reservene som allerede 695 

finnes skal vare lengst mulig. Forskning viser at det også vil være den beste støtten til verdens 696 

fattige bønder. 697 

Det er tvingende nødvendig at en satsning på resirkulering av denne livsviktige naturressursen må 698 

finne sted – før eller senere. Å være tidlig ute i forskningen på temaet vil kunne åpne betydelige 699 

muligheter for norsk næringsliv. 700 

Arbeiderpartiet i Bergen vil:  701 

• At norske myndighetene tar initiativ til en nasjonal fosforplattform som forener offentlige 702 

etater, privat næringsliv og forskningsmiljøer, med hensikt å samkjøre forskningen og 703 

tiltakene knyttet til forvaltningen av fosforressursene i Norge. 704 

• ha en økning i støtte til forskningsmiljøene i Norge som forsker på resirkulering av fosfor. 705 

• At norske myndigheter setter et mål for hvor mye av fosforet i organisk avfall som skal føres 706 

tilbake til landbruket, slik man har gjort i Sverige. 707 

• At Utenriksdepartementet tar initiativ til internasjonal kartlegging og overvåkning av 708 

gjenværende reserver av fosfatstein. 709 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes, og oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti. 710 

 711 

Forslag til årsmøte til Arbeiderpartiet i Bergen fra Årstad 712 

Arbeidersamfunn 713 

 714 

31. Ringvei øst 715 

APiB må arbeide for å få på plass stadfestet reguleringsplan for en ny Ringvei Øst strekningen Fana 716 

– Hop /Fjøsanger til Arna som avlasting fjerntrafikk E39 gjennom Bergensdalen.  717 

Vi ønsker: 718 

• Start opp planarbeid Ringvei øst nå. 719 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen.   720 

 721 
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32. Mindemyren / Wergeland  722 

APiB må engasjere seg i den pågående planprosess for området gjerne i samarbeid med beboere i 723 

området. Undersøke om mulighetene for og få inn i planene plassering av studenthybelbygg 724 

grunnet nærhet til bla Høyskolen. 725 

Vi ønsker:  726 

• Utvikle området Mindemyren / Wergeland studentboliger. 727 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen.  728 

 729 

33. Slettebakken Idrettsområde mm 730 

APiB må arbeide videre med og følge opp utvikling av Slettebakken til Idrettsområde og andre 731 

offentlige formål. Området må ryddes for forurensing, samt flytte nye slettebakken skole til dette 732 

området. Gamle Slettebakken skole tomt kan event. selges til servicebolig formål ol.   733 

Vi ønsker:  734 

• Utvikle området Slettebakken til idrettsformål og flytte skolen, samt fjerne forurensning. 735 

Forslag til vedtak: Oversendes Bystyregruppen. 736 

 737 

34. Forbud Fyrverkeri  738 

Nils Bull ved øyeavdelingen Haukeland universitetssykehus fører statistikk og advarer hvert år mot 739 

farene ved ukontrollert fyrverkeri. Likevel skades og blindes titalls personer hvert år og påføres 740 

ubotelige skader.    741 

Vi ønsker:  742 

• Stopp ukontrollert salg av fyrverkeri, og la dette være en offentlig oppgave. 743 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes. Oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti.  744 

 745 

35. Begrens bruk av unødvendig varetektsfengsling 746 

Den europeiske torturkomité og FNs menneskerettighetskomité har begge påpekt at den norske 747 

praksisen med utstrakt bruk av varetektsfengsling er i strid med internasjonal lov. 1. januar 2011 748 

var 23 prosent av de som satt fengslet i varetekt. Kritikken mot Norge går på at det 749 

varetektsfengsles for mange, for hardt og for lenge.  750 

Norge varetektsfengsler barn ned til 15 år, og man hører til stadighet i nyhetene at folk blir frikjent 751 

etter å ha sittet år i varetekt, med påfølgende erstatningsansvar. 752 

Arbeiderpartiet i Bergen ønsker:  753 

• En helhetlig gjennomgang av dagens praksis med sikte på å redusere unødvendig bruk av 754 

varetektsfengsling. 755 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes. Oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti.  756 

 757 
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Forslag til årsmøte til Arbeiderpartiet i Bergen fra Astud 758 

 759 

36. Normalisering av boligskatt 760 

Selv om det er et mål at individ eier egen bolig skaper den lave boligskatten ubalanse i norsk 761 

økonomi. Arbeiderpartiets Studentlag i Bergen mener den lave ligningsverdien på bolig må 762 

normaliseres for å skape noe i nærheten av symmetri mellom investeringer i bolig og andre aktiva. 763 

Ettersom store befolkningsgrupper allerede er tungt investert i boligmarkedet, og baserer dette på 764 

store låneopptak, må tiltaket innføres gradvis, slik at hver enkelt kan tilpasse seg et marked i 765 

forandring. 766 

Arbeiderpartiet mener at: 767 

• Å gradvis normalisere skattegrunnlaget for bolig, opp til 80% i likhet med annen eiendom. 768 

• At man ved behov for å stimulere til økt grad av selveie bør se etter andre mekanismer for 769 

dette som ikke står i konflikt med nøytralitetsprinsippet i skattesystemet. 770 

Forslag til vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  771 

 772 

37. Hybeltilsyn 773 

Bergen har et stort leiemarked som særlig i sentrum preges av hybelbebyggelse grunnet den store 774 

studentandelen i byen. Hybelbeboere er normalt i en sårbar bosituasjon, og aksepterer bostandard 775 

som ligger langt lavere enn både byggeforskrifter og andre bestemmelser legger opp til. 776 

Arbeiderpartiet i Bergen mener det bør opprettes en tilsynsordning for hybler i Bergen kommune 777 

som skal supplere brannvesenets tilsyn med tanke på å avdekke sopp, fukt og andre regelbrudd. 778 

Motargumentet mot en slik ordning er normalt at dette vil presse prisene på hybler videre oppover, 779 

men som politikere kan vi ikke operere med doble standarder. Hvis vi først bestemmer at 780 

mennesker skal bo under gitte forhold må vi også kunne påse at dette skjer. 781 

Et eksempel på slike kritiske hybelforhold fremkommer i denne artikkelen, og den er langt fra 782 

enestående: http://www.nrk.no/nordland/folte-seg-fanget-i-ulovlig-hybelhus-1.12733737 783 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 784 

• Det skal opprettes en tilsynsordning for hybler i Bergen kommune. 785 

Forslag til vedtak: Forslaget avvises. Det vises til eksisterende tilsynsordninger i Bergen 786 

Kommune.  787 

 788 

38. Vi trenger en nasjonal satsing på migrasjonsøkonomi 789 

Asyl- og innvandring ble i 2015 satt på dagsorden som aldri før, og er en åpenbar utfordring for 790 

velferdsstaten. Hvordan vi velger å takle dette må bero på grundige vurderinger av bærekraft for 791 

Norges sosiale system, og de verdier vi forfekter. Det har vist seg at Norge har lite fagkompetanse 792 

på konsekvenser av asyl- og innvandring, og det politiske ordskiftet preges i så måte av polarisering 793 

mellom dem som vil hjelpe alle, og dem som vil stenge alle ute. Arbeiderpartiet i Bergen mener det 794 

må satses på migrasjonsøkonomi, gjerne etter modell fra andre nasjonale sentere. Målet med 795 

satsingen blir å fremskaffe faglig forankrede nøytrale analyser av innvandring- og asyl, som 796 

politikere etterpå kan bruke til å fatte gode beslutninger. Asyl- og innvandring blir bare viktigere 797 

fremover, og dette må også gjenspeiles gjennom en nasjonal forskningssatsing. 798 

http://www.nrk.no/nordland/folte-seg-fanget-i-ulovlig-hybelhus-1.12733737
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Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 799 

• Det bør etableres en særskilt satsing på migrasjonsøkonomi, og at dette må skje utenfor 800 

politisk kontroll, ved en etablert forskningsinstitusjon i Norge. 801 

• Det nye satsingen bør skje utenfor Oslo. 802 

Forslag til vedtak: Forslaget avvises. Det vises ellers til SSB og det arbeid som gjøres der.  803 

 804 

39. Flytte finanstilsynet til Bergen 805 

Det er nedgangstider i kystnæringene, og arbeidsledigheten på Vestlandet stiger. Samtidig 806 

utdanner Bergen flere økonomistudenter enn alle andre byer i Norge. Økonomisk rettede 807 

arbeidsplasser skaper kompetansemiljøer, og maktmiljøer. Arbeiderpartiet i Bergen mener det vil 808 

være riktig av Arbeiderpartiet å flytte finanstilsynet fra Oslo til Bergen, og dermed bidra til å styrke 809 

det finansielle miljøet i Bergen og øke maktspredningen i landet. 810 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 811 

• Finanstilsynet bør flyttes til Bergen. 812 

• De ansatte må ivaretas på en god måte gjennom flytteprosessen. 813 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes. Oversendes Hordaland Arbeiderparti.  814 

 815 

40. Bergen kommune trenger en studentsatsing 816 

Monica Mæland sa i alle år at studenter bare er en gruppe som alle andre i Bergen. Dette mener vi 817 

er feil. Studenter er selvsagt en gruppe som ikke står over andre, men for Bergen er gruppen 818 

særskilt viktig. Vi ønsker at Bergen skal satse på de unge, og fremstå som attraktiv for studenter 819 

som studerer her - vi vil at de skal bli her også etter studiene. 820 

Som et godt eksempel på hvordan dette kan gjøres har Trondhjem laget prosjektet Nordens beste 821 

studieby. Dette er et samarbeidsprosjekt mellom utdanningsinstitusjonene og kommunen, som 822 

knytter tette bånd mellom aktørene i studentbyen, og prosjektet ledes av kommunen. I Bergen 823 

finnes Utdanning i Bergen, men der sitter ikke kommunen med regien, og resultatene er beskjedne. 824 

Vi ønsker at kommunen utreder hvordan man kan få til en bedre organisering av arbeidet med 825 

Bergen som studentby, etter modell fra Trondheim. 826 

De områdene som ble særskilt identifisert som fokusområder i Trondheim var: Omdømme og 827 

kommunikasjon (Trondheim som merkevare blant studenter), helhetlig campus- og byutvikling, 828 

studentbosetting, kultur og studentfrivillighet, idrett, helse, internasjonale studenter, kobling 829 

mellom studenter og næring i by og fylke. 830 

Rapport fra utredningen i Trondheim: 831 

https://www.trondheim.kommune.no/attachment.ap?id=66143 832 

Den endelige samarbeidsavtalen mellom Trondheim kommune og partnere: 833 

https://www.trondheim.kommune.no/attachment.ap?id=66145 834 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 835 

• Kommunen bør igangsette en prosess med sikte på å finne en god permanent løsning for 836 

samarbeid om studentrelaterte saker, etter modell fra Trondheim. 837 

https://www.trondheim.kommune.no/attachment.ap?id=66143
https://www.trondheim.kommune.no/attachment.ap?id=66145
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Forslag til vedtak: Forslaget støttes, og oversendes bystyregruppen 838 

 839 

41. Flere studentboliger på Grønneviksøren 840 

Bergen skal ta mål av seg å være Norges beste studentby. En viktig premiss for dette er at studenter 841 

kan bo i nærheten av arbeidsplassen sin. I Byrådserklæringen følger det at det skal bli 30% 842 

studentboligdekning, altså at 30% av studentene skal kunne bo i studentbolig i kommunen, en 843 

markert endring fra dagens 14,5%. Det er klart at en stor del av denne veksten må komme utenfor 844 

sentrumskjernen, men det er også klart at deler av den må komme i sentrum. Det er fremmet et 845 

klart ønske fra studentene og Studentsamskipnaden om å realisere et større studentboligprosjekt i 846 

tilknytning til eksisterende studentboliger i Grønneviksøren. Det er i denne sammenheng viktig at 847 

kommunen legger til rette for dette, slik at prosjektet kan la seg oppføre innenfor realistiske 848 

kostnadsrammer for Studentsamskipnaden og dermed studentene. Videre er det både av 849 

kommunale, og studentvelferdshensyn viktig å etablere en barnehage i området. 850 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 851 

• Det skal etableres studentboliger på Grønneviksøren 2 tomten ved Møllendalsveien. 852 

• Det skal etableres en barnehage i direkte tilknytning til prosjektet, og denne bør driftes av 853 

Studentsamskipnaden. 854 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen. 855 

 856 

42. Unisextoaletter må bli normen i samfunnet 857 

I dag krevers det at arbeidsplasser som hovedregel skal ha separate toaletter for menn og kvinner 858 

(https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/2011-12-06-1356#KAPITTEL_6). Dette er både 859 

unødvendig, og gir dårlig plassutnyttelse. Videre er det en rekke grupper som vil være tjent med 860 

unisextoaletter, slik som folk med mindre vanlig kjønnsidentitet, foreldre med barn, eldre med 861 

følge og lignende. 862 

Det er allerede i dag et unntak som sier at mindre foretak kan fravike kravet. Dette forslaget dreier 863 

seg i så måte om større foretak. 864 

Innvendingene mot forslaget går gjerne langs to linjer: Enten at unisextoaletter kan skape økt 865 

sjanse for uheldige episoder, eller at det er urimelig at personer av motsatt kjønn skal måtte bære 866 

lastene fra motparten (sminking foran speil / urin på toalettet). 867 

Trolig vil unisextoaletter føre til økt trafikk på toaletter av en betydelig størrelse, noe som må være 868 

preventivt for uheldige episoder. På samme måte er det naturlig å anta at et unisexmiljø vil gjøre at 869 

både menn og kvinner vil ta mer hensyn til sine medborgere uavhengig av kjønn når toalettet 870 

besøkes. 871 

Når ulempene synes mindre enn fordelene er det ingen grunn til ikke å endre lovteksten slik at man 872 

som hovedregel kan bygge unisextoaletter i landet. 873 

Arbeiderpartiet ønsker: 874 

• At §3-7 i kapittel 6 av forskrift om utforming og innretning av arbeidsplasser og 875 

arbeidslokaler endres slik at det ikke kreves atskilte toaletter for kvinner og menn. 876 

Forslag til vedtak: Forslaget avvises.  877 

 878 
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43. Elbilfordeler tilknyttet boligsoneparkering må bort 879 

I dag står det i Forskrift om offentlig parkering §8a at "Elektrisk og hydrogendrevet motorvogn kan, 880 

på plass der det er innført avgiftsparkering etter §2, parkeres uten at det betales avgift." 881 

Intensjonen med paragrafen er god, og innført for å få flere til å kjøre elbil, som i sin tur gir lavere 882 

lokale utslipp. Teksten har likevel en utfordring som nå aktualiseres for fullt i Bergen. 883 

Boligsoneparkering er et tiltak for å redusere antallet parkerte biler innen et gitt område for å 884 

unngå trengsel i tråd med fortetting. Med andre ord er det ikke et miljøtiltak, og har skiller i 885 

utgangspunktet ikke på hvilket drivstoff motorvognen nytter. 886 

I Bergen kommune har man for å åpne opp et rigid system innført parkometer i enkelte boligsoner, 887 

slik at man ved spesielle behov har anledning til å parkere i en fremmed boligsone. Dette er også bra. 888 

Utfordringen er at man ved å innføre parkometer i en boligsone automatisk gir elbiler og 889 

hydrogenbiler gratis adgang til å parkere i boligsoner siden det da er innført avgiftsparkering slik 890 

det fremkommer i forskriften over. 891 

For beboere som betaler en betydelig sum for å parkere i egen boligsone er det frustrerende når å 892 

Teslaer rulle opp utenfor eget hjem uten å betale, når man selv har betalt. Problemstillingen løses 893 

enkelt ved å gjøre et unntak fra bestemmelsene om gratis parkering i boligsoner. 894 

Arbeiderpartiet ønsker: 895 

• At boligsoneparkering innlemmes som et unntak fra Forskrift og offentlig parkering §8a, slik 896 

at alle motorvogner behandles likt i dette særtilfellet hvor miljø ikke er det overordnede 897 

målet med tiltaket. 898 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen.  899 

 900 

44. Barnefordeling til barnets beste 901 

Betydningen av å vokse opp med to foreldre og kjenne begge sine foreldres historie er viktig, og er 902 

blant annet nedfelt i FNs barnekonvensjon del 1.  903 

Barneloven §42 gir barn rett til samvær med den av foreldrene det ikke bor fast sammen med. 904 

Loven gir også en gjensidig rett til samvær til den som ikke er bostedsforelder. Likevel ser vi med 905 

bekymring og uro at barn mister dyrebar tid og kontakt med sine fedre (og enkelte mødre) etter et 906 

samlivsbrudd. BUFDIR sin oppvekstrapport fra 2013 viser at 84 prosent av de barna som ikke har 907 

delt omsorg og delt bosted etter foreldrenes samlivsbrudd, får redusert kontakten med sine fedre. 908 

Europakommisjonen konkluderte i rapporten “Equality and shared parental responsibility: the role 909 

of fathers” (dokument nummer 13870 av 14. september 2015) med at: 910 

• “Shared residence should become the rule for parental arrangements for children of all 911 

ages, including the very young.”  912 

• “…shared residence is beneficial for children of all ages, regardless of the financial situation 913 

of their parents.” 914 

Statistikken viser at flere og flere velger delt omsorg etter samlivsbrudd. Likevel er det færre barn 915 

som har delt omsorg i Norge, sammenlignet med våre naboland Sverige og Danmark. 916 

Svenske barn som bytter på å bo hos sine skilte foreldre har bedre psykisk helse enn barn som alltid 917 

bor hos en forelder. Det er også vist gjennom en mengde undersøkelser at barn som bor hos en 918 

forelder i gjennomsnitt har dårligere psykisk helse enn barn som bor omtrent like mye hos begge 919 

foreldrene. 920 
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I Danmark kom man i mars 2015 frem til en tverrpolitisk enighet om å innskjerpe sanksjoner ved 921 

samværssabotasje. I desember 2015 avsa København Tingrett en prinsipiell dom hvor en far fikk 922 

overført omsorgen fra moren. Årsaken til omsorgsovertakelsen var at barnet hadde vært forhindret 923 

samvær med sin far i fem år etter at moren rettet uriktige anklager mot faren i forbindelse med 924 

samlivsbruddet. I dag kan omsorgen bli overført til annen part om den ene forelderen holder 925 

barnet tilbake fra samvær i Danmark. Samværssabotasje kan også straffes med fengsel i Danmark. 926 

Dette står i sterk kontrast til norsk lovverk og rettspraksis i dag. 927 

Arbeiderpartiet ønsker: 928 

• At loven tar utgangspunkt i delt bosted, delt foreldreansvar og delt omsorg etter 929 

samlivsbrudd, med mulighet for å inngå andre avtaler når alle parter samtykker til det. 930 

Dersom man ikke kommer til enighet, vil delt bosted, delt foreldreansvar og delt omsorg 931 

være hovedregelen. 932 

• At foreldre som er dømt for overgrep eller vold mot egne barn automatisk skal miste retten 933 

til samvær. 934 

• At det presiseres i barneloven at ved samværssabotasje skal omsorgen overføres til den av 935 

foreldrene som garanterer at barnet får se begge foreldrene sine.  936 

• At juridiske sanksjoner ved samværssabotasje utredes. 937 

• At delt bosted registreres i Folkeregisteret.  938 

• At det forskes mer på utbredelsen og konsekvensene av samværssabotasje i Norge. 939 

 940 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes, og oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti.  941 

 942 

Forslag til årsmøte til Arbeiderpartiet i Bergen fra Laksevåg 943 

Arbeidersamfund 944 

 945 

45. Arbeidstidsutvalg 946 

Regjeringen nedsatte 15. aug 2015 et Arbeidstidsutvalg som skulle se på ulike sider ved 947 

organiseringen av arbeidstiden. Utvalget ble ledet av professor ved Universitetet i Oslo, Karen 948 

Helene Ulltveit-Moe. Hverken arbeidstaker eller arbeidsgiversiden har vært representert i utvalget.  949 

Utvalget leverte sin innstilling 6. jan 2016 og ventes sendt ut på høring i april. Høringsfristen er på 950 

tre måneder og vil være rundt 1. aug, ifølge Arbeids –og sosialdepartementet. 951 

Innstilling fra utvalget foreslår en rekke endringer innenfor bl.a: 952 

Gjennomsnittsberegning av alminnelig arbeidstid 953 

I dag må arbeidsgiver avtale bruk av gjennomsnittsberegning med tillitsvalgte eller arbeidstaker. 954 

Utvalget foreslår at arbeidsgiver kan bestemme mer selv, uten å måtte gjøre avtale med tillitsvalgte 955 

eller den ansatte. 956 

Arbeidsfri 957 

I dag skal arbeidstaker ha minst 11 timer sammenhengende arbeidsfri i løpet av 24 timer, men kan 958 

avtale med lokal tillitsvalgt (i virksomhet med tariffavtale) om unntak. Arbeidsfri kan likevel ikke 959 

være kortere enn 8 timer i løpet av 24 timer. Utvalget foreslår at arbeidsgiver kan bestemme den 960 

daglige arbeidsfrie perioden ned til 9 timer, uten å inngå avtale med tillitsvalgte eller arbeidstaker. 961 

Kvelds –og nattarbeid 962 
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I dag er arbeid mellom kl 21 og kl 06 regnet som nattarbeid og er bare tillatt dersom arbeidets art 963 

gjør det nødvendig. Utvalget foreslår at det må gis anledning å arbeide mellom kl 21 og kl 23 uten 964 

at dette regnes som nattarbeid. 965 

Innstilling fra utvalget foreslår også endringer innenfor bl.a: 966 

• Arbeidstakere i «delvis uavhengig stilling» 967 

• Petroleumssektoren 968 

• Utarbeidelse av turnus og skiftplaner 969 

Laksevåg Arbeidersamfund mener at forslagene fra utvalget vil gi et svekka vern for arbeidstakerne. 970 

Forslaget fra Arbeidstidsutvalget åpner for at arbeidsgiver kan pålegge lengre arbeidsdager og 971 

kortere hviletid, uten å måtte ha en dialog eller drøfting med de tillitsvalgte. Laksevåg 972 

Arbeidersamfund er også svært kritisk til at hverken arbeidstakerorganisasjonene eller 973 

arbeidsgiver-organisasjonene har vært representert i utvalget.  974 

Med bakgrunn i dette foreslår Laksevåg Arbeidersamfund at Arbeiderpartiet sentralt går i tett 975 

dialog med partene i arbeidslivet (arbeidsgivere og arbeidstakere) i løpet av høringsfristen,  for å få 976 

bredest mulige innspill til forslagene fra Arbeidstidsutvalget og også la partene kunne komme med 977 

eventuelle andre behov for endringer på området. Laksevåg Arbeidersamfund foreslår også at 978 

Arbeiderpartiet i Bergen tar dette opp på en faglig/politisk konferanse før høringsfristen går ut. 979 

 980 

Forslag til vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  981 

 982 

46. Bibliotek i Indre Laksevåg 983 

Bergens eldste bibliotek, Laksevåg Folkeboksamling, ble åpnet i 1884, samme år som 984 

parlamentarismen ble innført her i landet. 985 

Laksevåg Folkeboksamling hadde først tilhold på gamle Damsgård Skole. Etter krigen ble det til 986 

Laksevåg Folkebibliotek og lokalisert i en av de mange tyskerbrakkene på Jansonmarken. (I brakker 987 

lenger nede holdt forøvrig Holen Skole til etter bombingen i 1944.) Laksevåg Folkebibliotek forble 988 

her til 1961, da det fikk plass i Laksevåg Kommunehus – i større, nyere og mer tidsmessige lokaler. I 989 

2004, etter 120 år, ble biblioteket i Indre Laksevåg lagt ned av hensyn til kommunens dårlige 990 

økonomi. Brukerne ble henvist til Bokbussen. Den ble nedlagt etter et par år.  991 

I de snart 12 år som er gått har biblioteket i Indre Laksevåg vært sårt savnet. Det var en lære- og 992 

kulturinstitusjon i Laksevåg i 120 år.  Mange kjemper for å få det tilbake.  993 

Ifølge levekårsundersøkelsen av 2011 kommer Laksevåg nest dårligst ut av samtlige bydeler i 994 

Bergen, til tross for at den ved kommunesammenslåingen var blant de mest veldrevne. 995 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen. 996 

 997 

47. Svømmebasseng i ny(e) skole(r) på Laksevåg 998 

Damsgård og Holen skoler på Laksevåg er besluttet revet og erstattet med nye. Damsgård skole har 999 

svømmebasseng. Der er ikke lagt opp til fasiliteter hvor barna kan lære å svømme i de nye skolene. 1000 

På et folkemøte/paneldebatt i Laksevåg den 9.august 2013 ble bl.a. dette tatt opp. Representanter 1001 

for skoler, foreldre og velforeninger på Laksevåg påpekte hvor viktig det er med svømmebasseng 1002 

ved minst en av skolene. 1003 
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Arbeiderpartiets representant meddelte at Ap som opposisjonsparti hadde foreslått minst ett 1004 

svømmebasseng i Indre Laksevåg, men ble nedstemt. 1005 

Høyres representant fastholdt byrådets nei til svømmebasseng på de nye skolene: ''...Vi vil ikke ha 1006 

svømmebasseng i Laksevåg...'' og ''....Kostnadene er viktigst. Dere får to nye skoler, så dere får 1007 

bruke Helleren til svømmeopplæring.'' 1008 

Å bruke Helleren (nå ADO Arena) til svømmeopplæring vil for Laksevåg-barn innebære bussing til og 1009 

fra. To skoler, mange klasser – det blir mye bussing. Og det vil koste. I tillegg kommer betaling til 1010 

ADO Arena for bruk av deres fasiliteter. Over tid vil dette sannsynligvis koste Bergen Kommune mye 1011 

mer enn å inkludere svømmebasseng i en av de nye skolene.  1012 

Ifølge levekårsundersøkelsen av 2011 kommer Laksevåg nest dårligst ut av samtlige bydeler i 1013 

Bergen, til tross for at den ved kommunesammenslåingen var blant de mest veldrevne. 1014 

Med bakgrunn i ovenstående foreslår Laksevåg Arbeidersamfund at Arbeiderpartiet i Bergen 1015 

fastholder planene om å inkludere svømmebasseng i minst en av de nye skolene på Indre Laksevåg. 1016 

 1017 

Forslag til vedtak: Bystyret i møte 20. januar 2016 vedtok plan for fremtidig skole, uten basseng. 1018 

Forslaget blir derfor ikke behandlet.  1019 

 1020 

48. Økt satsing og evaluering av yrkesfagopplæringen.         1021 

Bakgrunnen for forslaget er at den faglige og teknologiske utviklingen krever arbeidstakere med høy 1022 

teoretisk og faglig kompetanse. Men den enkelte fagarbeider trenger teori som er tilpasset det faget 1023 

han/hun skal lære seg. Mer av teorien må derfor knyttes opp mot den praktiske undervisningen som 1024 

blir gitt i faget. Arbeiderpartiet bør derfor gjennomgå lærlingeordningen for å se på hvordan de ulike 1025 

modellene og veiene til fagutdanning fungerer. I tillegg må lærekandidat- og praksisbrevordningen 1026 

evalueres. Er det slik at lærekandidat- og praksisbrevordningen fører til at man kommer ut i arbeid. 1027 

Det er viktig å løfte yrkesfagene og anerkjenne fagutdanning som et likeverdig og fullgodt alternativ 1028 

til studiekompetanse. Kvalifiserte fagfolk er de som bokstavelig talt bygger landet gjennom sin 1029 

fagkompetanse. Skal vi opprettholde og videreutvikle fagkompetansen må vi øke satsingen på 1030 

yrkesfag de neste ti årene. Ungdommen må informeres om at yrkesfag er en like god og viktig 1031 

utdanningsvei som høyskole og universitetsutdanning.  1032 

Laksevåg Arbeidersamfund foreslår at Arbeiderpartiet sentralt ser på muligheten til å slå sammen 1033 

flere yrkesvalg, og at matematikk undervisningen tilpasses det enkelte yrkesfaget. En slik tilpassing 1034 

vil gi en bedre fagforståelse innen matematikk og det enkelte yrkesfaget. 1035 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen.  1036 

 1037 

49. Finlands 110 års jubileum 1038 

Finland feirer 100 års-jubileum 6. desember 2017. I den anledning kan Norge gi en gave ingen kan 1039 

overgå. Finlands høyeste punkt ligger i dag i en skrent på Haltifjellet (1324 moh). 1040 

Bjørn Geirr Harsson, en livslang veteran av Statens Kartverk, innså at Finnenes høyeste punkt er på 1041 

en fjellside, men at selve toppen (1331 moh) bare ligger noen titalls meter innenfor Norges grenser. 1042 

Med det kom han på idéen om å avstå et lite stykke av Norge, nærmere bestemt 0,015 1043 

kvadratkilometer, til Finland slik at de vil få et høyeste punkt som faktisk er på toppen av et fjell, og 1044 

ikke i fjellskråningen. 1045 
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Laksevåg Arbeidersamfund støtter initiativet om å forære Halditcochkka til Finland i jubileumsgave, 1046 

og oppfordrer Arbeiderpartiet i Bergen til å gjøre det samme. 1047 

Forslag til vedtak: Forslaget avvises.  1048 

Forslag til årsmøte til Arbeiderpartiet i Bergen fra Bergenhus 1049 

Arbeiderparti 1050 

 1051 

50. Økende arbeidsledighet  1052 

Over hele landet registreres det nå en markant økning i arbeidsledigheten. Vestlandet er hardest 1053 

rammet, i hovedsak på grunn redusert aktivitet i oljerelatert virksomhet. En situasjon med stadig 1054 

økende og høy ledighet må ikke gis anledning til å rotfeste seg. Konsekvensene av langtidsledighet 1055 

for den enkelte og samfunnet er svært uheldige. Dette må møtes med en aktiv holdning og 1056 

mottiltak, slik at flest mulig kan ha et arbeid å gå til i en forventet vanskelig periode for 1057 

sysselsettingen her i landet.  1058 

Regjeringen må derfor snarest ta de nødvendige initiativ blant annet ved at allerede vedtatte og 1059 

planlagte tiltak fremskyndes. Tilsvarende bør skje med nødvendig vedlikehold av eksempelvis 1060 

offentlige bygninger og veier.  1061 

Forslag til vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  1062 

 1063 

51. Totalfredning av sjøørretfiske i sjø hele året i Hordaland. 1064 

De siste årene har man forsøkt tidsbestemte fredningssoner for sjøørreten i Hordaland, dette har 1065 

ikke gitt tydelig oppsving i en ekstrem sårbar fiskebestand. Arbeiderpartiet ønsker at Hordaland i 1066 

fremtiden skal ha en bestand av sjøørret det går an å beskatte. Det går ikke an i dag. 1067 

Arbeiderpartiet i Bergen går inn for totalfreding av sjøørretfiske i sjø hele året i Hordaland. 1068 

Forslag til vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  1069 

 1070 

52. Utfylling i sjøen ved Saltkompaniet i Sandviken. 1071 

Sjøfronten i Sandviken må bevares. Den planlagte steinfyllingen i sjøen i Sandviken ved 1072 

Saltkompaniet må utredes. Å tillate utfylling i sjøen ved saltkompaniet er bare første skritt på full 1073 

utfylling og bebyggelse på fyllingen. Planen er utfylling i sjø på 42 mål der 32 mål vil være fylling 1074 

over vannflaten.  1075 

Tiltakets omfang tilsier at det ikke må gis dispensasjon fra rekkefølgekravet. Det krever også 1076 

konsekvensutredning av dette tiltaket, at de berørte naboer må få tid til å sette seg skikkelig inn i 1077 

prosjektet, og at det ikke nå må gis dispensasjon fra gjeldende Kommuneplan, Kommunedelplanens 1078 

arealdel og Havneplanens arealdel. 1079 

Byrådet i Bergen må gis anledning til å se tiltaket i helhet med andre tiltak for området, herunder 1080 

bybanetraseen.  1081 

En utfylling av mer enn 500 000 m3 over ca. 43 dekar på bunnen med fyllingshøyde til 8 meter 1082 

under normal vannstand, i seg selv – under selve utfyllingen – vil medføre en stor miljøforstyrrelse 1083 

(bråk/støy m.m.) for den omgivende boligbebyggelse på Måseskjæret, Sandviken Brygge, 1084 

Christineborg, Kyrresborg borettslag og Strandens grend – anslagsvis 600 boenheter.                                                                                                                                             1085 
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Dette prosjektet ikke er et rent miljøvernprosjekt med formål å tildekke forurenset sjøgrunn (fra et 1086 

tidligere tran-raffineri på landtomten). Dette og oppfyllingen til -8 meter er selvsagt bare første 1087 

trinn i en prosess som sikter mot storskala utbygging av boliger og næringslokaler på landtomten og 1088 

det senere fullt oppfylte tilleggsareal, (32 dekar: skråninger opp fra det større bunnarealet). 1089 

Arbeiderpartiet i Bergen bør ikke godkjenne den omsøkte utfylling før utbyggingsprosjektets 1090 

konsekvenser for eksisterende boligmiljø, den allerede overanstrengte trafikksituasjonen i 1091 

strøket/flyten i nordre innfartsåre, og for bydelens historisk-antikvariske kvaliteter, er klarlagt på 1092 

troverdig måte.  1093 

Forslag til vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  1094 

 1095 

53. Flyktninger og asylsøkere 1096 

Bergen mottar godt over 1000 flyktninger der frivillige utgjør flott massiv innsats.  Bergenhus 1097 

arbeiderparti ber årsmøtet om å få en utredning fra kommunen på hvilke muligheter asylsøkere 1098 

med midlertidig opphold skal kunne mestre å få seg jobb når arbeidsledigheten øker dramatisk som 1099 

vi nå ser?  1100 

Vi ber også om kommune utrede hvilke muligheter samme gruppe har når det gjelder å skaffe seg 1101 

egen bolig. Leiemarkedet har 5-600 ledige boliger hvor mange skal finne seg ny bolig etter 1102 

tidsbestemte leieavtaler. Vi ber kommunen om å kreve at regjeringen legger på bordet midler til å 1103 

bygge utleieboliger sa raskt som mulig.  Dette når Arbeiderpartiet sentralt har gått innfor et forlik 1104 

med regjeringen på at innen 5 år skal asylsøkere skal ha fremskaffet seg jobb og bolig i utfordrende 1105 

markeder. 1106 

Forslag til vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  1107 

 1108 

Forslag til årsmøte til Arbeiderpartiet i Bergen fra Universitetslaget 1109 

 1110 

54. Norsk oppfølging av klimaavtalen i Paris 1111 

Klimaavtalen inngått i Paris i desember 2015 betyr en usikker fremtid for fossile brennstoff: kull, 1112 

olje og gass. Fornybar energi og energilagring er også i rivende utvikling. Dette betyr at påviste 1113 

fossile ressurser kan ende opp som "ubrennbare" innenfor ambisjonen om 1,5 eller to graders 1114 

oppvarming som nå er satt internasjonalt. Innenfor levetiden av eksisterende olje- og gassfelt i 1115 

Nordsjøen vil det mest sannsynlig være etterspørsel etter fossile brensler, men det hefter stor 1116 

usikkerhet rundt spørsmålet om det vil være etterspørsel fra 2030 og utover for olje og gass fra nye 1117 

felt som ennå ikke er utbygd.  1118 

Staten har historisk hatt store inntekter fra olje- og gassproduksjon og gir derfor substansielle 1119 

finansielle insentiver, gjennom bl.a. friinntekten og avskrivningsreglene, til slik utvinning. Samtidig 1120 

løper staten en stor finansiell risiko dersom slike investeringer skulle vise seg å bli ulønnsomme i 1121 

fremtiden.  1122 

Verdens matsikkerhet er også under press på grunn av klimaendringene. Norsk sjømat kan i 1123 

fremtiden bli en enda viktigere del av verdens matvareforsyning dersom havområdene våre fortsatt 1124 

forvaltes på en bærekraftig måte.  1125 

• Arbeiderpartiet ønsker derfor å prioritere havområdene rundt Lofoten, Vesterålen og Senja 1126 

for fiske og utelukke disse områdene for olje- og gassproduksjon.  1127 



- 64 - 

• Arbeiderpartiet ønsker også en uavhengig utredning av den finansielle risikoen, særlig faren 1128 

for "ubrennbart karbon", som hefter ved mulig utbygging i Barentshavet før nye felter 1129 

åpnes her. 1130 

Forslag til vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 1131 

 1132 

55. Styrking av bibliotekene i Bergen 1133 

Bibliotekene er et viktig verktøy for byutvikling. Bibliotekene blir brukt av alle, de utvikler 1134 

leseferdighet, er møtearena - et sted der folk kan gå, også alene. De er et virkemiddel for 1135 

integrering, et sosialpolitisk virkemiddel blant annet for å beholde barn og unge i bydelene - de 1136 

moderne bibliotekene er så mye mer enn et kulturtilbud. 1137 

Tilgjengelighet er et nøkkelord. Derfor er bokbussen fremdeles savnet etter så mange år, et konsept 1138 

som lett kunne ha blitt videreutviklet. Bergen har 6 bydelsfilialer, men det er bare hovedbiblioteket 1139 

i sentrum som har søndagsåpent. 1140 

Store områder i Bergen har i dag ikke bibliotekfilialer: Laksevåg, Solheimsviken, Sandviken, 1141 

Ytebygda.  Og Landås som har lite velegnete lokaler, er stadig nedleggingstruet. 1142 

Det er uvanlig at en så stor by som Bergen ikke har flere bibliotekfilialer. Dette gjelder også dersom 1143 

vi ser ut av landet vårt. Edinburgh (450 000 innb.) i Skottland, har 28 filialer og 4-5 bokbusser. 1144 

Bergen, i det mye rikere Norge, burde da hatt 14 filialer og 2 bibliotekbusser. 1145 

Årsmøtet ber byrådet arbeide aktivt for etablering av flere filialer og søndagsåpne bibliotek, 1146 

allerede i forbindelse med budsjettarbeidet for 2017. 1147 

Forslag til vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 1148 

 1149 

56. Nedsetting av referansegruppe for å samle partiets historie i Bergen 1150 

Arbeiderpartiets universitetslag ser det som viktig at partiets samlede historie blir nedskrevet og vil 1151 

foreslå at partiet nedsetter en referansegruppe som sammen med fagpersoner fra de historiske 1152 

miljøer i Bergen starter arbeidet med å nedtegne partiets historie i Bergen. 1153 

Forslag til vedtak: Se forslag 13.   1154 

 1155 

57. Nei til målehysteriet 1156 

Som en del av kvalitetsarbeidet i grunnskolen her i Norge, har nasjonale prøver med vekt på 1157 

grunnleggende ferdigheter i lesing, matematikk og engelsk vært gjennomført i vel ti år her til lands. 1158 

Vårt parti har hele tiden uttrykt skepsis til offentliggjøring av prøveresultater, noe som er en del av 1159 

dagens praksis. Resultater fra nasjonale prøver brukes til å rangere skoler i samme kommune og 1160 

brukes også, blant annet i Oslo kommune, som resultatmål på rektor. Som en følge av dette har 1161 

enkelte skoler innarbeidet en praksis med at svake elever holdes hjemme, for at disse ikke skal dra 1162 

ned skolens resultat. Dette er misbruk av ordningen med nasjonale prøver som måleredskap – et 1163 

måleredskap som gir en nokså forenklet framstilling av de komplekse og sammensatte forholdene 1164 

ved den enkelte skole. 1165 

Ved en del skoler har ordningen med nasjonale prøver ført til at man prioritering drilling i 1166 

prøveinnholdet på bekostning av andre mål og retningslinjer skolen skal drive etter. Når man legger 1167 

så stor vekt på testing av et grunnleggende, men nokså snevert utvalg av ferdigheter, medfører 1168 
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dette også en skjevfordeling av faglig fokus og oppmerksomhet. Med dette representerer også 1169 

nasjonale prøver en tidstyv og faktor for økt byråkratisering av skolehverdagen. 1170 

At et land som Finland, som internasjonalt ofte blir framhevet for sin kvalitet på utdanningen, ikke 1171 

har nasjonale prøver, ser vi som en indikator på at det ikke trenger å være en direkte sammenheng 1172 

mellom gjennomføring av nasjonale prøver og kvalitet på skolen. 1173 

Årsmøtet ønsker derfor at dagens ordningen med nasjonale prøver avskaffes og at man finner 1174 

andre og mer formålstjenlige måter å kvalitetssikre skolen på – eksempelvis at nasjonale prøver 1175 

erstattes med utvalgsprøver. 1176 

Forslag til vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 1177 

 1178 

58. Bydelsreform 1179 

Styret i Arbeiderpartiet i Bergen setter i gang et utredningsarbeid om den kommende 1180 

bydelsreformen og organiseringen av den. Som et godt startgrunnlag kan arbeidet ta utgangspunkt 1181 

i den nåværende bydelsorganiseringen i Oslo. 1182 

Forslag til vedtak: Forslaget avvises. Det er vedtatt politikk, både i programmet og 1183 

byrådsplattformen. Arbeiderpartiet har videre fått bystyret med på en merknad for 2016 1184 

budsjettet som sier at Byrådet skal starte arbeidet i inneværende år.  1185 

 1186 

Forslag til årsmøte til Arbeiderpartiet i Bergen fra Arna 1187 

Arbeiderpartilag 1188 

 1189 

59. Endring av permitteringsregimet 1190 

Vi har i dag en rekordhøy arbeidsledighet, og slik det ser ut nå kommer den til å stige i 2016 og 1191 

2017. Derfor er det viktig å ha et permitteringsregime som sikrer stabil arbeidsstokk og som bidrar 1192 

til å opprettholde kompetansen i bransjene. Regjeringspartiene Høyre/FRP har frem til nå ikke 1193 

kommet med noen tiltak på tross av at vi har den høyeste arbeidsløsheten på over 20 år. 1194 

Derfor må det stilles krav til regjeringen om at reglene angående lengden på permittering må 1195 

utvides fra 30 til 52 uker.  1196 

Det må også ligges til rette for at rullerende permitteringer skal benyttes uten økte kostnader for 1197 

arbeidsgiver. Dette er viktig for at arbeidstakerne holder kontakt med bedriften, samt at 1198 

belastningen vil bli fordelt på alle. Det vil sannsynlig også være slik at sjansene til å beholde 1199 

kompetanse i bransjer hvor det er lavkonjektur blir vesentlig større. Med dagens regler svekkes 1200 

kompetansen innen mange yrker. 1201 

Betalingsplikt for arbeidsgiver ved permittering reduseres fra 10 til 5 dager. Dette vil gjøre at mange 1202 

arbeidsgivere vil velge å permittere i stedet for å si opp arbeidstakere. Det må også åpnes for 1203 

muligheter til å ta kurs når en er permittert, uten å miste dagpenger. 1204 

Arbeiderpartiet forlanger: 1205 

• Utvidelse av permitteringsperiode til 52 uker 1206 

• At det innføres bestemmelser om rullerende permitteringer uten at dette skal øke 1207 

kostnadene 1208 

• Betalingsplikt for arbeidsgiver reduseres til 5 dager 1209 
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• Åpne for muligheter til å ta kurs når en er permittert uten å miste dagpengene 1210 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen 1211 

 1212 

60. Endring i ferietillegg for dagpengemottakere 1213 

Fra 1. januar 2015 var det slutt på ferietillegg for dagpengemottakere. Ferietillegget utgjorde 9,5 1214 

prosent av brutto dagpenger for de som har mottatt dagpenger i mer enn åtte uker i løpet av ett 1215 

kalenderår. Begrunnelsen for forslaget var blant annet at mange er tilbake i jobb når ferietillegget 1216 

utbetales. 1217 

Slik er det ikke lenger. Arbeidsledigheten stiger og kommer til å være økende utover i 2016 og 1218 

2017, og mange er nå langtidsledige. For dem som er så heldig å få jobb er det ofte en midlertidig 1219 

ansettelse de får tilbud om på grunn av åpning for midlertidig ansettelse. Arbeidsledigheten øker og 1220 

flere og flere blir berørt av det. Med dette angriper de dem som har minst fra før. 1221 

Arbeiderpartiet forlanger at det skal betales feriepenger av arbeidsledighetstrygden fra første dag. 1222 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen 1223 

  1224 

61. Forslag vedrørende lokalisering av fremtidig logistikknutepunkt - og 1225 

godshavn i Bergensregionen 1226 

Bakgrunn 1227 

Jernbaneverket la i november 2015 frem en Konseptvalgutredning for logestikknutepunkt i 1228 

Bergensregionen. I denne er det to utredningsbehov som ligger til grunn for oppstarten av KVU 1229 

prosessen: 1230 

• Godsterminal for jernbane 1231 

• Godshavn for Bergensregionen 1232 

Dagens terminaler har begrenset kapasitet, og har i dag ikke kapasitet til å møte den forventede og 1233 

ønskede veksten på sjø og jernbane. En videre vekst ville kreve at det enten gjøres tiltak på de 1234 

eksisterende terminaler eller at det etableres nye terminaler i Bergensregionen. Arealet disse ligger 1235 

på i dag, ligger i områder hvor det er stor etterspørsel etter arealer til videre byutvikling. Det er 1236 

også bred politisk enighet i Bystyret om å bruke disse arealene til fremtidig byutvikling. 1237 

I den fremlagte KVU rapporten, anbefaler Jernbaneverket en delt løsning, hvor en videreutvikler 1238 

Dokken for videre havneformål og at en på sikt flytter havnen ut av Sentrum.   I den sammenheng 1239 

pekes det på to alternativer som er Sletten ved Flesland eller Ågotnes.  For godsterminal foreslår 1240 

Jernbaneverket at en gjør midlertidige tiltak på Nygårdstangen, som gjør at terminalen kan tjene 1241 

sitt formål i en 10 til 15 års periode for så å bli flyttet ut. Da peker en på to lokaliseringer som er 1242 

Unneland eller Rådal (Hordnesskogen). Disse områdene har ulike styrker og svakheter, som i en 1243 

samlet vurdering med KVU, høringsuttalelser og KS1 prosess vil danne det endelige grunnlag for 1244 

beslutning. 1245 

Uttale 1246 

• Arna Arbeidarpartilag vil beklage at Jernbaneverket ikke kunne gi klarere faglige 1247 

begrunnelser for de enkelte alternativer. 1248 

• Arna Arbeidarpartilag vil også beklage at ikke Jernbaneverket har gått dypere inn i 1249 

muligheten for å etablere et alternativ, hvor samlokalisering av de to terminalene kunne 1250 
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gjennomføres. Vi mener at det er vist til alternativer som både i funksjon og mulighet for 1251 

gjennomføring, absolutt burde vært utredet videre. 1252 

• Arna Arbeidarpartilag vil tilrå at Arbeiderpartiet i Bergen utsetter behandlingen av sak om 1253 

ovennevnte til et eget møte i representantskapet etter årsmøte. 1254 

• Arna Arbeidarpartilag mener det også er viktig å velge noen kriterier for et endelig vedtak 1255 

om lokalisering. I denne sammenheng er det viktig å ta utgangspunkt i vedtatt politikk og 1256 

det som er vårt felles grunnlag med samarbeidspartiene i Byrådet. 1257 

o Det vil her være avgjørende å legge mer av godstrafikken fra vei til bane og sjø.  1258 

o Det er viktig å sikre at en ny godsterminalhavn i bergensregionen kan betjene det 1259 

regionale behovet for godstransport og har fremtidsrettede og miljøvennlige 1260 

løsninger for håndtering av gods.  1261 

o Nærhet til der godset skal for å minske transportbehov. 1262 

o Legge vekt på klimavennlige transportløsninger og biologisk mangfold 1263 

Arna Arbeidarpartilag mener at dersom man ligger overnevnte punkt til grunn, vil en godsterminal 1264 

på Unneland/Espeland ikke være en egnet plassering. 1265 

Forslag til vedtak: Forslaget avvises. Arbeiderpartiet i Bergen skal ha et representantskapsmøte 1266 

som tar stilling til dette spørsmålet i mars 2016. 1267 

 1268 

62. La Reza bli! 1269 

Gjennom lokale media og støttegruppen i Ytre Arna, er vi gjort godt kjent med at Reza Hosein og 1270 

hans foreldre kan bli tvangsutsendt til Afghanistan. Reza er 6 år går i 1. klasse på Ytre Arna Barne- og 1271 

ungdomsskole. Han har gått i den lokale barnehagen og er godt integrert i lokalmiljøet. Gjennom 1272 

støttegruppen er vi blitt kjent med Reza som en kvikk og snill gutt, som har omsorg for de rundt seg. 1273 

Reza har sammen med familien bodd 5 år i Ytre Arna, dette er det eneste hjemstedet han kjenner til.  1274 

Foreldrene måtte flykte fra Afghanistan når Reza var 4 mnd. gammel, så han har ingen tilknytning til 1275 

foreldrenes hjemland. UNE tror ikke på familien når de forteller sin historie om å være forfulgt i 1276 

hjemlandet, dette fordi familien ikke kan fremskaffe synlige bevis. UNE har derfor vedtatt at Reza 1277 

og familien skal returneres til Afghanistan. For Reza og familien betyr det i realiteten at de skal 1278 

returneres til en flyktningeleir, de har ingen familie eller hjem å returnere til i Afghanistan.   1279 

Med denne bakgrunnen mener Arna Arbeidarpartilag at Reza og familien ikke bør sendes ut. Vi 1280 

mener at hensynet til barnet må vektlegges i denne saken og at Reza skal få slippe å vokse opp i en 1281 

flyktningeleir. Dersom familien sendes ut av landet, sendes de ut til en fremtid i usikkerhet og en 1282 

fremtid på flukt. Etter vårt skjønn har Reza en sterk tilknytning til Norge etter å ha bodd 1283 

mesteparten av sitt liv i Ytre Arna, her vil han ha en oppvekst i trygge omgivelser.  1284 

Arna Arbeidarpartilag ber om at myndighetene reverserer returneringsvedtaket og lar Reza og 1285 

familien bli. 1286 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen.  1287 

 1288 

Forslag til årsmøte til Arbeiderpartiet i Bergen fra Bergen AUF 1289 

 1290 

63. Endring av mattepensum på barne- og ungdomsskolen 1291 

Norges gjennomsnittskarakter på matteeksamen i 2015 var 2,9; Norges utfordring med mattefaget 1292 

er at vanskelig pensum læres for sent i skoleløpet. Alt det som er mer utfordrende i matematikken 1293 
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(algebra, funksjoner, likninger, sannsynlighet osv.), begynner ikke dagens elever med før i 9. og 10. 1294 

klasse. Dette fører til at elevene får tonnevis av nytt, krevende pensum på seg i løpet av kort tid, og 1295 

forventes å lære seg alt. I land som USA, lærer barna allerede simpel algebra i 5. klasse. Her 1296 

serveres den vanskeligere matematikken med teskje fra tidlig alder, i stedet for at man må drikke 1297 

hele flasken i en slurk når man blir eldre. Norge må se på hva andre land gjør godt og modellere seg 1298 

etter dem. For å lettere kunne overkomme det tyngre pensumet, bør man ha et solid grunnlag før 1299 

man begynner. Dette grunnlaget må fokuseres på å bygges opp tidligere enn de to siste årene på 1300 

ungdomsskolen. Et massivt pensum fører til at lærerne må gå unødvendig raskt gjennom det for å 1301 

klare å kunne dekke alt. Man må heller spre pensumet ut over flere skoleår, og fokusere på at 1302 

elever får lært seg stoffet før man går videre. 1303 

Arbeiderpartiet i Bergen vil: 1304 

• Innføre forsøk med lettere algebra og diverse i tidligere alder» til «Innføre forsøk med 1305 

lettere avansert matematikk i tidligere alder. 1306 

• Passe på å lære vekk matematikken i moderate mengder, i stedet for alt på en gang. 1307 

• Spre pensumet utover flere skoleår og fokusere på å bygge opp en solid grunnmur før 1308 

ungdomsskolen, eller tidlig i åttende. 1309 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen 1310 

 1311 

64. Donorstatus 1312 

Aldri før har det stått så mange mennesker i kø for et organ. Ved utgangen av 2014 stod 418 1313 

personer på listen. Dette er mennesker som er avhengige av en annens persons organer for å bli 1314 

frisk og leve et fullverdig liv. Spesielt siden mange på listen har en veldig kort forventet levealder 1315 

hvis ikke de får de organene de trenger. Bare i fjor mistet 12 personer livet mens de ventet på nye 1316 

organer. Samtidig så ser vi at 96% de spurte i en spørreundersøkelse gjort av stiftelsen 1317 

organdonasjon sier de er positive til å donere bort sine organer, mens bare 72% av pårørende sier 1318 

ja når de blir stilt spørsmålet1. Mange pårørende er usikre fordi man ikke vet hva den avdøde 1319 

mener, da man ikke har snakket om slikt på forhånd. Derfor velger mange pårørende å ikke gå med 1320 

på organdonasjon. I dag eksisterer det ingen nasjonale register for hvem som er eller vil bli 1321 

organdonorer i Norge. Man har dermed ingen mulighet for å vite hva folk tenker og mange går hele 1322 

livet uten å ofre spørsmålet en tanke. Samtidig hadde over 3 millioner mennesker førerkort i 2013, 1323 

og mest sannsynlig enda flere har det i dag. Dette er et identifikasjonspapir som skal oppdateres 1324 

hvert 15 år med nytt bilde. Ved å få mulighet til å kunne oppgi organdonasjonsstatus på førerkortet 1325 

vil dette gi anledning til å opplyse om organdonasjon, samtidig som det vil gi folk mulighet til å ta 1326 

stilling til spørsmålet og vise dette ovenfor andre. Siden førerkortet skal oppdateres hvert 15 år gir 1327 

dette mennesker mulighet til å kunne endre meningen etter hvert som de kommer til forskjellige 1328 

stadier i livet. Beslutningen er dermed ikke satt i stein når man står på Vegvesenet kontor for å få 1329 

førerkortet for første gang. Ved å ha dette på førerkortet vil det i tillegg gi helsepersonell nyttig 1330 

informasjon ved en ulykke, noe som kan gjøre at man tidligere kan planlegge for organdonasjon. 1331 

Arbeiderpartiet i Bergen vil at: 1332 

• Utstedelse av førerkort gir mulighet for innehaveren til å kunne oppgi sin 1333 

organdonasjonsstatus. 1334 

• Det skal gis mer informasjon om organdonasjon i skolen. 1335 

• Mennesker som ikke aktivt har reservert seg mot organdonasjon – Uansett grunn – Må 1336 

regnes som organdonorer. 1337 
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Forslag til vedtak: Forslaget avvises. Styret mener dette er en uheldig sammenblanding, selv om 1338 

intensjonen er god.  1339 

 1340 

65. Multiresistente bakterier - helsevesenets største utfordring!  1341 

I 1928 oppfant Alexander Fleming penicillin, verdens første antibiotika, men det var ikke før under 1342 

andre verdenskrig. Antibiotika reddet mange soldater under krigen fra infeksjoner som ville vært en 1343 

sikker død. Etter krigen fikk antibiotika sin virkelig debut på sivile sykehus, og sykdommer som før 1344 

hadde vært dødelig, ble nå helbredet uten problemer. 1345 

Utover 1900-tallet økte bruken av antibiotika dramatisk. Man begynte å bruke det i dyrefôr, man 1346 

hadde en svak legemiddelkontroll, og folk begynte å få en slepphendt holdning til bruken. Som 1347 

følge at dette utviklet det seg multiresistente bakterier. Bakterier der de fleste typene av 1348 

antibiotika ikke virker mot lenger på grunn av overforbruk eller feil bruk av antibiotika. Dette har 1349 

skjedd over en lang tid. Allerede fire år etter at man begynte å masseprodusere penicillin, begynte 1350 

de første bakteriene å utvikle resistans. Med dette begynte kappløpet mellom mennesket og 1351 

bakterien. Etter hvert som vi utviklet nye former for antibiotika, ble gamle ubrukelige. I dag i 1352 

Europa alene regner man med at 25 000 mennesker dør på grunnlag av antibiotikaresistente 1353 

bakterier hvert år1. I Norge har vi hatt et bra forhold til antibiotika, helsevesenet har hatt en 1354 

restriktiv og streng linje når det kommer til bruken av antibiotika slik at vi har ikke store problemer 1355 

med multiresistente bakterier slik man ser i Sør-Europa2. I Sør-Europa ser vi at sykdommer som 1356 

tuberkulose og stafylokokker igjen har blitt dødelige og problemer øker og øker for hvert år som 1357 

går. At vi i Norge har vært flinke, betyr ikke at vi ikke utsettes for fare hver dag som går, gjennom 1358 

globalisering har vår tilknytning til verden blitt så sterk at vi er i fare for å få slike bakterier bare ved 1359 

å dra på ferie til Grand Canaria. Dette gjør oss sårbare, dette gjør at operasjoner kan igjen bli 1360 

livsfarlige på grunn av operasjoner, dette gjør at sykdommer som tuberkuløse og stafolykker kan 1361 

komme til Norge og være ekstremt vanskelig å ta knekken på, dette tar oss tilbake til 1800-tallet. 1362 

Det er dermed på tide at man får nye våpen mot disse bakteriene. I dag skjer den meste av 1363 

utviklingen av nye typer antibiotika hos internasjonale legemiddelselskapene. De investere mindre 1364 

og mindre innenfor området antibiotika, da man ikke ser lite profitabelt. Å utvikle antibiotika tar 1365 

lang tid og koster mye penger, og for tiden tar det mindre og mindre tid fra antibiotikaen er 1366 

ferdigprodusert til den er verdiløs fordi på grunn av resistente bakterier. Da mulighetene for å tjene 1367 

penger på produktet blir mindre, så blir satsningen på nye typer antibiotika tilsvarende svakere. 1368 

Arbeiderpartiet i Bergen vil: 1369 

• At Norge skal rette til rette for oppstart av legemiddelselskaper i Norge 1370 

• At Norge skal gi økonomiske insentiver for utvikling av antibiotika og oppfordre EU og andre 1371 

land sterkt til å gjøre det samme 1372 

• At Norge skal legge til rette for utvikling av nye typer antibiotika 1373 

• At Norge skal sette temaet på agendaen i samtaler med EU og formane til økt moderasjon i 1374 

bruken av antibiotika 1375 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen 1376 

 1377 

66. Veien mot fornybarsamfunnet 1378 

For å bygge morgendagens samfunn trengs et grønt skifte. Oppbygging av fornybare næringer skal 1379 

være en katalysator til det grønne skiftet. Det krever en utfasing av petroleumsvirksomheten, 1380 

parallelt med en oppbygging av grønne næringer og arbeidsplasser. Arbeiderbevegelsen har alltid 1381 

gått i front for fremtidens løsninger og tatt utfordringene i samfunnet på alvor. Klimaproblemet er i 1382 

dag, sammen med fattigdom, den største globale utfordringen vi står ovenfor. En vellykket 1383 
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klimapolitikk krever stor innsats nasjonalt og internasjonalt, og på tvers av politikkområder. Skal vi 1384 

lykkes med å redusere utslippene av klimagasser slik at vi unngår de mest skadelige og uoversiktlige 1385 

konsekvensene av klimaendringer må vi øke både den nasjonale og internasjonale innsatsen. 1386 

Behovet for en internasjonalt forpliktende klimaavtale er stort, og Norge må være et foregangsland 1387 

i denne prosessen. 1388 

Olje- og gassvirksomhet er den største enkeltkilden til norske klimautslipp. En fortsatt satsing på 1389 

fossile energikilder vil bidra til en uforutsigbar fremtid. Norge må også i fremtiden ha et bærekraftig 1390 

næringsliv som skaper verdier og arbeiderplasser, og for å få dette til må vi allerede nå starte det 1391 

grønne skiftet. Dette vil kreve en større satsing på de fornybare næringene og det fornybare 1392 

samfunnet. Norge har økonomien, kompetansen og et arbeidsliv som gjør at vi kan gå foran i 1393 

omstillingen til et fornybart samfunn. Dette betyr blant annet at områder der det enda ikke er 1394 

åpnet for petroleumsvirksomhet må forbli urørt og opprettelse av nye gasskraftanlegg må stanses. 1395 

En konsekvens av dette er at Lofoten, Vesterålen og Senja ikke åpnes for petroleumsvirksomhet. 1396 

Norge må gå i klimafronten, og kan ikke vente til markedet tar tak. Staten må investere i omlegging 1397 

og nyskapning av den norske industrien til en grønnere industri som er mer energi effektiv og mer 1398 

CO2 effektiv igjennom karbonfangst. Hordaland Arbeiderparti mener at en viktig 1399 

finansieringsmekanisme for å få til dette er et klima- og teknologifond. Klima og teknologifondet 1400 

burde komme i gang før 2020, og Hordaland Arbeiderparti vil finansiere fondet ved å øke CO2-1401 

avgiften på sokkelen og overføre de ekstra midlene til fondet. På en slik måte kan vi skape flere nye 1402 

klimajobber. 1403 

Kompetansen som vi har opparbeidet oss innenfor offshoreindustri er unik. Vi må bygge på denne 1404 

kompetanse i det grønne skiftet, fordi den gir oss en fordel for å satse på offshore vindkraft og 1405 

andre fornybare næringer. Dette vil, sammen med Norges gode forutsetning for produksjon av billig 1406 

og fornybar energi, kunne gjøre oss til Europas grønne batteri. Gjennom å modernisere dagens 1407 

vannkraftanlegg og øke satsingen på fornybare energikilder vil vi kunne selge og transportere strøm 1408 

til det europeiske markedet. Dette vil erstatte energien fra europeiske kull- og gasskraftverk og 1409 

sørge for et grønnere energiforbuk i Europa. 1410 

For å lykkes med det grønne skiftet må vi bygge nye fornybare sektorer som kan overta for 1411 

petroleumsnæringen som nasjonens hjørnesteinsbedrift. Norge bør bli et foregangsland på 1412 

forskning og utvikling (FoU) av billig og bærekraftig energi for verdens befolkning gjennom 1413 

teknologioverføring og investeringer. Dagens politikk på fornybar energi gir ut konsesjoner og 1414 

støtte til mange bedrifter og industrier. Hordaland Arbeiderparti er opptatt av at Norges politikk på 1415 

fornybar energi må bli mer målrettet. Skal vi få til en "ny petroleumsindsustri" må vi satse helhetlig 1416 

på næringer der Norge har forutsetninger for å bli et foregangsland, for eksempel offshore 1417 

vindkraft. Den viktigste garantien for klima- og kunnskapsarbeidsplasser er at vi har solide og 1418 

robuste industrier som også i fremtiden vil være attraktive og lønnsomme arbeidsplasser. 1419 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 1420 

• Norsk industri må bli en grønn industri, gjennom utfasing av petroleumsindustrien og en 1421 

helhetlig fornybarsatsing.  1422 

• Norge skal jobbe for å bli Europas grønne batteri, basert på fornybar energi og en 1423 

leverandør av klimateknologi . 1424 

• Norge må bygge opp FoU av billig og bærekraftig energi og spre denne.  1425 

• Det må skapes støtteordninger for produksjon av fornybar energi og utvikling av ny 1426 

teknologi, mindre byråkrati i konsesjonssystemet og investeringsstøtte til klimateknologi.  1427 

• Minst 10 % Statens Pensjonsfond Utland (SPU) skal investeres i grønn virksomhet.  1428 

• Det må innføres stans i tildeling av nye konsesjoner på sokkelen og at ingen nye 1429 

konsekvensutredninger i petroleumssektoren gjennomføres . 1430 

• Lofoten, Vesterålen og Senja ikke skal åpnes for petroleumsvirksomhet eller 1431 

konsekvensutredninger. 1432 
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Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen 1433 

 1434 

67. Styrking av politikkopplæringen i ungdomsskolen 1435 

Den felles generelle læreplanen for grunnskole og videregående opplæring skal understøtte og styrke 1436 

verdier som har å gjøre med demokrati, menneskerettigheter, likestilling, toleranse, miljøvern, 1437 

solidaritet og rettferdighet. Den skal samfunnsoppdrag i å gi elevene forståelse og kunnskap om 1438 

demokrati og menneskerettigheter. Ved valget 2015 hadde 9 329 ungdom muligheten til å stemme 1439 

ved kommune og fylkes valget. Ungdom som stemte i 2015 lå på 59,9 % på landsbasis. 1440 

Dersom vi skal fortsette med prøveprosjekt ved å la 16åringer stemme bør vi ha en 1441 

politikkopplæring i ungdomsskolen som legger til rette for at elevene har nokk kunnskap til å gjøre 1442 

et slikt valg. Ved å ha en variert og praktisk politikk undervisning vil både kunnskapen og 1443 

stemmedeltakelsen blant ungdom øke. For å få en variert og praktisk opplæring skal 1444 

ungdomsskolene samarbeide med partiene samt ungdomspartiene. I opplæring skal man også 1445 

legge til rette for et skolevalg slik at elevene får utprøve kunnskapen sin i praksis. 1446 

Arbeiderpartiet i Bergen vil: 1447 

• Utvide politikkopplæringen i ungdomsskolen, slik at elevene har nokk kunnskap om den 1448 

norske politikken til å ta stilling til ulike samfunnsproblemer. 1449 

• Ungdomsskolene skal samarbeide med de ulike partiene samt. ungdomspartiene for å få en 1450 

praktisk og variert politikk undervisning. 1451 

• Legge til rette for et skolevalg under politikkopplæringen slik at elevene får prøve 1452 

kunnskapen sin i praksis. 1453 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen 1454 

 1455 

68. TISA/TTIP 1456 

TISA(Trade in Services Agreement) og TTIP(Transatlantic Trade and Investment Partnership) er to 1457 

strengt hemmeligholdte frihandelsavtaler som forhandles av verdens rikeste land og store 1458 

internasjonale konserner. Mye tyder på at begge avtalene vil føre til økt og irreversibel 1459 

privatisering, samt svekkelse av miljøhensyn, arbeidsrettigheter og forbrukerrettigheter – Dette er 1460 

en potensiell trussel mot fagforeningene, miljøet og ikke minst sosialdemokratiet. 1461 

TTIP er en avtale mellom USA og EU, men som i stor grad ikke er forhandlet av folkevalgte, men 1462 

derimot av internasjonale konserner for å øke deres innflytelse juridisk når det gjelder utforming av 1463 

politikk. Avtalen åpner for at store selskaper kan danne «lobbyråd» hvor all politikk utformet i de 1464 

enkelte land skal vurderes av selskapene selv før de implementeres. Dette betyr i praksis at 1465 

multinasjonale selskaper kan saksøke stater som prøver å innføre lover og regelverk som er 1466 

regulerende ovenfor industri og kapital. Avtalens punkt som heter «investorstat-tvisterløsningen» gir 1467 

store multinasjonale selskaper retten til å saksøke stater som innfører politikk og regelverk som 1468 

«Skader selskapets fremtidige profitt» - Altså arbeidsrettigheter, miljøhensyn og beskyttelse for 1469 

forbruker. Europakommisjonens egen rapport på avtalen kom frem til konklusjonen at avtalen kun vil 1470 

øke den årlige vekstraten i EU med 0,01% - Dette mot dårligere vern av både natur og arbeidere. 1471 

Dette er ingen tjent med. 1472 

TISA er en avtale som vil deregulere og liberalisere regelverk rundt konkurranseutsetting, 1473 

privatisering og personvern på internett. Allerede er Norge gjennom WTO(World Trade Organization) 1474 

med i en eksisterende frihandelsavtale rundt tjenester med navn GATS(General Agreement on Trade 1475 

in Services). Forskjellen er at TISA-avtalen vil åpne opp for enda større privatisering av offentlige 1476 

tjenester med et irreversibelt regelverk som vil hindre rekommunalisering og at det offentlige tar 1477 
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over tjenester igjen i fremtiden. Avtalen blir også forhandlet særs udemokratisk og som et resultat av 1478 

en hel rekke utviklingslands lite nåværende vilje for å privatisere og konkurranseutsette gjennom 1479 

WTOs internasjonale avtaler. Rundt 50 av verdens rikeste land startet derfor forhandlinger av TISA-1480 

avtalen som vil tvangsimplementeres hos WTOs medlemsland. Norge er en del av disse 1481 

udemokratiske og hemmeligholdte forhandlingene. Et av målene med TISA-avtalen er å hindre alle 1482 

reguleringer for internasjonale selskaper og at de får drive under samme vilkår som nasjonale 1483 

selskaper, noe som vil føre til outsourcing av arbeidsplasser, tapt skatt til staten og mindre kontroll 1484 

på arbeiderrettigheter. Avtalen inneholder en klausul som sier at privatiserte tilbud ikke kan gjøres 1485 

offentlige igjen, noe som vil være et angrep på ethvert demokrati. Målet med TISA er å privatisere 1486 

alle tjenester sett vekk fra militær, politi og rettsvesen. 1487 

Bergen AUF ønsker mer åpenhet om forhandlingene og må stille strengere krav til WTO om at alle 1488 

medlemsland må få innsikt i forhandlingene. EFTA-sekreteriatet må også jobbe aktivt opp mot EU-1489 

kommisjonen og EU-parlamentet for å jobbe mot TTIP-avtalen og for mer åpenhet. Alle forsøk på å 1490 

konkurranseutsette og privatisere offentlige tjenester gjennom TTIP og TISA er noe Bergen AUF er 1491 

sterkt i mot. 1492 

Arbeiderpartiet i Bergen vil: 1493 

• Jobbe for å sikre demokratisk behandling i WTO, samt åpenhet rundt forhandlingene 1494 

• Si nei til TTIP OG TISA-avtalene 1495 

• Bruke EFTA-sekretariatet aktivt for påvirkning og åpenhet rundt TTIP 1496 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen 1497 

 1498 

69. Renere byluft! 1499 

Denne vinteren har Bergen møtt store utfordringer med dårlig byluft. Grunnene til dårlig byluft er 1500 

mange. Transport knyttet industri og næringsliv, privatbilisme, ved- og oljefyring og dokking av skip 1501 

i havnen er de største synderne. 1502 

Renere byluft vil gagne hele byens befolkning. Store helserisikoer – Både akutt og kronisk – er 1503 

forbundet med høy luftforurensing på de verdier vi stadig har i Bergen om vinteren. Forskning viser 1504 

helt klart at folk som bor i risikoområder for dårlig byluft med høy konsentrasjon av svevestøv er 1505 

mer utsatt for å utvikle lungesykdommer som astma og lungekreft. Luften i Bergen vil bli et stort 1506 

helseproblem i Bergen om ikke nødvendige tiltak settes i gang. 1507 

Bergen AUF mener transport tilknyttet industri og næring må flyttes ut av sentrumsnære områder. 1508 

Godsterminalen må flyttes ut av sentrum for å sikre at minst mulig tungtrafikk går gjennom 1509 

sentrum. Dette vil sikre både mindre utslipp, men også bedre flyt i trafikk som forårsaker 1510 

forurensing. For å hindre utslipp fra skip som dokker i Bergen er elektrifisering av havnen et 1511 

nødvendig tiltak som Bergen AUF vil jobbe opp mot at skjer i nærmeste fremtid. 1512 

Bergen AUF mener at privatbilismen i stor grad må bli flyttet over til kollektivtransport i lengden. 1513 

Derfor støtter Bergen AUF innførelsen av rushtidsavgift i Bergen Kommune som et virkemiddel. 1514 

Samtidig er det viktig å ha handlingsrom til å sette inn ekstraordinære som datokjøring og 1515 

begrensninger på privatbilisme tiltak når luftkvaliteten i sentrum og på Danmarksplass innebærer 1516 

stor helserisiko. Dette krever at kommunen aktivt har kontakt med fylkeskommunen slik flere buss- 1517 

og baneavganger kan settes inn slike dager. 1518 

Rundt 50% av dagens utslipp av partikkelstøv(PM10) i Bergen kommer fra vedfyring ifølge SINTEF. 1519 

Oljefyring er så godt som faset ut i Bergen. Videre er det viktig å se på muligheter for å bytte ut den 1520 

gamle standen av vedfyringsovner i sentrum. Bergen AUF støtter videreføring av panteordningen 1521 

for gamle vedfyringsovner. Det er viktig at kommunen promoterer denne ordningen i enda større 1522 

grad i dag. Samtidig må kommunen aktivt bytte ut vedfyring med andre alternativer som 1523 
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varmepumpe og elektrisk varme i egne boliger. Over 1000 kommunalboliger i Bergen har 1524 

vedfyringsovner hvor flere er gamle av typen som slipper ut enorme mengder svevestøv. 1525 

Kommunen må få kartlagt hvilke boliger som innehar slike vedovner og snarest få byttet dem ut. 1526 

Arbeiderpartiet i Bergen vil: 1527 

• Flytte godsterminalen ut av sentrum 1528 
• Elektrifisere havnen i Bergen 1529 
• Støtte oppom rushtidsavgift i Bergen 1530 
• Videreføre datokjøring på dager med helsefarlig luftverdier 1531 
• Videreføre panteordningen for gamle vedovner 1532 
• Kartlegge og bytte ut gamle vedovner i kommunale bygg og kommunalboliger 1533 
Forslag til vedtak: Forslaget avvises. Dette er vedtatt politikk 1534 

 1535 

70. Den store migrasjonen – hva kan vi gjøre bedre? 1536 

Vi står ovenfor den største folkevandringen Norge og Europa har sett. Norge skal gjøre vårt for å 1537 

bedre situasjonen og gi asyl til de flyktningene som trenger det og som har rett og behov for vår 1538 

beskyttelse. Vi skal gi mennesker med en legitim grunn for beskyttelse asyl. Samtidig må vi gjør alt vi 1539 

kan for å få fortgang i integreringen og gjøre disse menneskene til en av den allmenne befolkningen. 1540 

Når flyktninger og asylsøker først kommer til Norge så ender de opp på et transittmottak. Der sitter 1541 

de mens UDI bekrefter deres identitet og de blir registret av Politiet før de kommer inn på ordinære 1542 

asylmottak. Ved disse mottakene er det lett for asylsøkerne å bli isolert og gå rundt med mye 1543 

dødtid og uten noe å fylle dagene sine med, selv om personer gjerne er der noen par uker. Ved å gi 1544 

disse personer tilgang til litteratur, leker og aktiviteter så vil man gi dem noe å fylle hverdagen med 1545 

og for barna på transittmottaket vil tilgangen til leker bare kunne hjelpe dem i å normalisere sin 1546 

hverdag. I tillegg så vil tilgangen til litteratur, muligens være langt på vei et viktig og tidlig tiltak for å 1547 

kunne øke språkforståelsen og dermed lette integreringen.  1548 

Vi ser nå et stort økt press på antall asylplasser. UDI har lagt ut 30.000 plasser på anbud , og man vi 1549 

vet alle det er en presset situasjonen. De enestående forholdene gjør at man skjønner at det trengs 1550 

hastetiltak for å kunne kompensere for situasjonen vi står oppe i. 1551 

Samtidig så ser vi at anbudsordningen for asylmottak har gjort at mange har kunnet tjene seg  1552 

styrtrike på disse tilbudene. Media har de siste ukene satt fokus på dette   ved flere anledninger og 1553 

vi kan lese om personer som tjener 2 millioner i måneden på asylmottak . Bergen AUF mener at det 1554 

ikke er ideelt at nærmere 80% av mottakene er privatdrevet og vil gjøre noe med dette. Bergen 1555 

AUF kan ikke sitte å se på at eiere tar ut store utbytter mens de kutter i tilbudet til asylantene - 1556 

Derfor mener vi at det er grunnleggende galt at hoved andelen av mottaksplasser er privatdrevet. 1557 

Pengene man bevilger til asylmottaket skal gå til verdige boforhold, aktivitetstilbud til beboerne og 1558 

gode arbeidsvilkår for de ansatte. Dette ser vi ofte ikke skjer når private aktører eier og drifter 1559 

mottak fordi tiltak for å bedre asylsøkere og flyktningers hverdag kan gå på profitten løs. 1560 

Andre fordelere ved at asylmottakene er offentlig eid er at det er lettere å kunne samarbeide 1561 

mellom mottak og kommune og gjør at det er lettere å samkjøre med kommunens tjenester, som 1562 

bibliotek, barnevern, helsetjenester og lignende.   1563 

Den situasjonen vi er i nå skaper et enda større behov for samarbeid mellom kommune og ideelle 1564 

organisasjoner. Det er viktig nå at kommunen legger til rette for at ideelle organisasjoner kan 1565 

komme med sine tilbud og sin ekspertise for å skape aktivitetstilbud og annet for beboerne på 1566 

mottakerne, slik at vi kan lettere integrere dem i samfunnet.  1567 

Etter at det ble vedtatt at man skulle ha et akuttmottak på den gamle lærerhøyskolen på Landås, 1568 

har private, frivillige og ideelle organisasjoner strømmet til for å kunne bidra. VI har sett at Norsk 1569 
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Folkehjelp har stilt opp med det de har av aktiviteter og tilbud, vi ser at Folkeuniversitet vil tilby 1570 

sine kunnskaper og muligheter for å drive norskopplæring for beboerne, og vi ser at befolkningen 1571 

på Landås virkelig har lyst til å bidra og prøver å organisere frivillige til å ta del av av aktivitetene. 1572 

Dette engasjement må man ta vare på og kommunen må komme på banen her for å legge til rette  1573 

for samarbeide på tvers av organisasjoner og privat engasjement.  1574 

Samtidig så ser vi at menneskene som flykter fra blant annet de grusomme hendelsene i Syria er 1575 

middelklassen, som gjerne er ressurssterke mennesker med en greit til god utdannelse. I dag er det 1576 

svært få som får ta seg arbeid uten oppholdstillatelse. Man ser at mange faglærer mennesker sitter 1577 

igjen hjemme uten å få utnyttet sin arbeidskraft. Bergen AUF vil at man skal se på muligheten for at 1578 

arbeidstillatelsen skal gjelde fra dagen man kommer til en eventuelt utreisedato. Ved å gi 1579 

mennesker som har fått oppholdstillatelse i Norge mulighet til å kunne arbeide styrker vi 1580 

integrasjonen i sammen og sysselsettingen er en viktig del av dette. 1581 

Regjeringen svarte på denne flyktningkrisen med å opprette en ny ministerpost; Innvandrings- og 1582 

integreringsminister, og gi denne til FrPs Sylvi Listhaug. FrPs nye vidunderbarn innfridde for FrP-1583 

velgerne rollen sin så til de grader når hun i fjor høst lanserte regjeringens tiltak for å skaffe Norge 1584 

Europas strengeste innvandringspolitikk; perioden for å få permanent opphold i Norge utvides fra 1585 

tre til fem år, man vil  begrense visumfriheten for asylsøkere, den midlertidige oppholdstillatelsen 1586 

vil ikke gi rett til permanent opphold, og gir heller ikke grunnlag for familieinnvandring, enslige 1587 

mindreårige asylsøkere skal gis beskyttelse fram til fylte 18 år, før det på nytt skal tas en vurdering 1588 

om man da enda har krav på opphold og de gjør endringer i reglene om rettshjelp i utlendingsloven, 1589 

og vil fjerne retten til fri rettshjelp i avvisningsaker.  1590 

Dette er bare av noen av forslagene Regjeringen har lagt frem, men alle disse forslagene er med 1591 

med på å stagnere integreringsprosessen. Spesielt enslige mindreårige asylsøkere har i Norge i dag 1592 

for dårlige rettigheter. Dagens asylpolitikk tar i for liten grad hensyn til barn og unge og Bergen AUF 1593 

mener at hensynet til barns beste må gå foran innvandringspolitiske hensyn, slik det står skrevet i 1594 

FNs barnekonvensjon artikkel 3 som Norge er bundet av. Bergen AUF vil også at Norge skal signere 1595 

og ratifisere FNs tredje tilleggsprotokoll til Barnekonvensjonen og slik sikre barns juridiske 1596 

rettigheter og klagemulighet i asylsaker. Bergen AUF mener videre at bosetting av enslige 1597 

mindreårige asylsøkere bør prioriteres mer enn i dag og at staten følgelig skal dekke hele kostnaden 1598 

knyttet til dette. 1599 

Tiltakene til Regjeringen vil i verste fall føre til at enslige mindreårige asylsøkere, altså barn uten 1600 

foreldre med seg til Norge, som har skapt seg et miljø her, fått seg venner, lært seg språket og 1601 

kulturen og fått seg en bedre framtid skal kunne kastet ut av Norge når de er 18, til et land de ikke 1602 

kjenner, et land de ikke har noe til felles med annet enn fødested, bare fordi det er blitt fredeligere 1603 

der. 1604 

Sylvi Listhaugs tiltak har den siste uken vist seg å være katastrofale for asylsøkere som har kommet 1605 

over Storskog i Finnmark. Senest i går kan vi se at regjeringen busser ut barn og familier uten at de 1606 

har fått en rettferdig gjennomgang av asylsøknaden sin. FNs høykommissær for flyktninger har 1607 

reagert og mener regjeringens utsendelser bryter med menneskerettighetene. Bergen AUF krever 1608 

total stopp av utsendelsene over Storskog nå og at Norge følger FNs råd om hvilke land som er trygt å 1609 

returnere asylsøkere til. Regjeringen betegner blant annet krigsherjede Bagdad og omkringliggende 1610 

områder, borgerkrigsherjede Yemen, Tripoli i Syria som styres av militsgrupper, Russland som ikke 1611 

har et mottaksapparat for asylsøkere og det brutale diktaturet Eritrea som trygt å returnere til, stikk i 1612 

strid med hva FN mener. Norge må følge FNs råd og slutte å returnere asylsøkere til land som ikke er 1613 

godkjent av FN. Forhandlinger med diktaturet Eritrea om en returavtale for asylsøkere må også 1614 

stanses ettersom det er klare bevis på at returnerte asylsøkere i landet opplever klare brudd på 1615 

menneskerettighetene og kan forvente tortur, fengselsstraffer og forfølgelse. 1616 

Arbeiderpartiet i Bergen: 1617 



- 75 - 

• Vil gi tilgang til litteratur, leker og aktiviteter på transittmottak. 1618 

• Krever verdige og akseptable boforhold i alle asylmottak. 1619 

• Vil jobbe for at asylmottak skal driftes og eies av de offentlige eller av ideelle aktører. 1620 

• Krever at en større del av profitten hos private aktører brukes på aktivitet- og 1621 

integreringstiltak på private mottak. 1622 

• Krever at kommunen tilrettelegger for samarbeid mellom mottak og ideelle- og frivillige 1623 

organisasjoner, og private initiativ. 1624 

• Ønsker at man skal se på muligheten for at arbeidstillatelsen skal gjelde fra dagen man 1625 

kommer til en eventuelt utreisedato. 1626 

• Krever at AUF og AP fordømmer de nye tiltakene som Regjeringen har lagt frem, spesielt de 1627 

som går på bekostning av enslige mindreårige asylsøkere. 1628 

• Krever at AP stemmer imot de integreringshemmende forslagene Regjeringen har lagt  1629 

frem, spesielt de som går på bekostning av enslige mindreårige asylsøkere. 1630 

• Mener at asylsøkende barn må få rett på barnehageplass, skolegang og tilbud om plass i 1631 

den videregående skolen. 1632 

• Mener at Norge må signere og ratifisere FNs tredje tilleggsprotokoll til  1633 

Barnekonvensjonen. 1634 

• Mener at Norge må følge FNs høykommissær sine anbefalinger og dagens returavtaler må 1635 

gjennomgås i lys av disse anbefalingene. 1636 

• Krever at utsendelser over Storskog til Russland opphører umiddelbart. 1637 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen 1638 

 1639 

71. Fri rett til å være folkevalgt! 1640 

I dagens samfunn har man som borger plikt til å akseptere verv man har fått gjennom kommune-, 1641 

fylkes- eller stortingsvalg. Dette er en samfunnsplikt som følger med privilegiet å bli folkevalgt. 1642 

For å gjøre denne byrden mindre har arbeidstakere i dag rett til fri fra arbeid for å ta del i dette 1643 

arbeidet. Dette følger av arbeidsmiljøloven §12-13. Formålet med bestemmelsen er at 1644 

arbeidstakere skal gis mulighet til å skjøtte utføringen av offentlige verv også når vervet medfører 1645 

fravær fra arbeidet. 1646 

Samtidig så ser man etter kommune- og fylkestingsvalget at det er mange studenter som er blitt 1647 

folkevalgte. Disse har ikke like rettigheter til fri fra studiene for å skjøtte sine plikter som folkevalgt. 1648 

Studentene er da prisgitt at studiestedet er forståelsesfull nok for deres situasjon og hjelper dem 1649 

med å legge opp studieløpet slik at de greier å gjennomføre begge. I dag fullfører bare 40% av 1650 

studenter på bachelor innenfor normert tid.  1651 

Det er et viktig prinsipp i et moderne demokrati at alle grupper er representert. Studenter må 1652 

dermed på lik linje som vanlige arbeidstakere har mulighet til å delta og ikke bli motarbeidet i deres 1653 

forsøk for å gjennomføre privilegiet det er å være folkevalgt. 1654 

Arbeiderpartiet i Bergen krever: 1655 

• At studenter må få lovfestet rett til å kunne skjøtte sine plikter som folkevalgt på lik linje 1656 

som vanlige arbeidstakere. 1657 

   Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen 1658 

 1659 

Forslag til årsmøte til Arbeiderpartiet i Bergen fra Fana Arbeiderparti 1660 

 1661 
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72. Bergensbanen 1662 

Kortere kjøretid på Bergensbanen er et samfunnsøkonomisk og klimamessig svært godt tiltak. 1663 

• I et moderne samfunn er rask og sikker kommunikasjon en avgjørende faktor for velstand 1664 

og utvikling.  En erstatning for fly må komme. 1665 

• Fly slipper ut ca 20 ganger mer CO2 pr ”person km” enn tog.  Klimasituasjonen krever en 1666 

mer miljøvennlig transport. 1667 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at dette bør være Arbeiderpartiets kampsak på samferdselssektoren. 1668 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen 1669 

 1670 

 1671 

73. Logistikknutepunkt i Bergensregionen 1672 

 1673 

Godsterminal i Rådalen/Unneland har store konsekvenser for nærområdene. 1674 

Godsterminalens beliggenhet bør diskuteres på et representantskapsmøte i Arbeiderpartiet i 1675 

Bergen våren 2016.  1676 

Forslag til vedtak: Forslaget avvises. Arbeiderpartiet i Bergen skal ha et representantskapsmøte 1677 

som tar stilling til dette spørsmålet i mars 2016. 1678 

 1679 

 1680 

74. Eldreomsorg 1681 

Fana Arbeiderparti ber Arbeiderpartiet i Bergens bystyregruppe se til at eldreomsorgen i Bergen 1682 

kommune bli trappet opp i tråd med kommunevalgprogrammet og Byrådets tiltredelseserklæring. 1683 

Allerede i dag er det ca. 100 pasienter på avlasting/korttidsplass som er for syk til å sendes hjem og 1684 

en rekke hjemmeboende pasienter trenger medisinsk pleie og omsort minst fem ganger i døgnet, 1685 

for øvrig lik kostnaden av en sykehjemsplass. 1686 

Råstølen, som er det første av tre planlagte  sykehjem står tidligst ferdig i 2018. For det planlagte 1687 

nye Midtbygda sykehjem er tomten ikke avklart ennå, og byggestart for sykehjemmet på Sandli er 1688 

ikke bestemt. 1689 

Det er allerede behov for 300 ekstra plasser i dag, og i 2030 blir det første av de store 1690 

etterkrigskullene 85 år. Det er derfor viktig at eldreomsorgen i Bergen kommune blir trappet opp. 1691 

Det stipulerte behovet for nye sykehjemsplasser /heldøgns pleieplasser er 1000 personer i 2025. 1692 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes. Oversendes bystyregruppen.  1693 

 1694 

75. Flere spesialskoleplasser i Bergen kommune. 1695 

Bergen kommune har for få spesialskoler for utviklingshemmede. 1696 

Alle grunnskoleelever har rett til å gå på nærskolen, og retten til et forsvarlig og likeverdig 1697 

opplæringstilbud er primært knyttet til nærskolen.   1698 
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Elever med utviklingshemming, eller store lærevansker har i mange tilfeller behov for en skolehverdag 1699 

som er tilpasset deres behov, og ikke minst i et miljø utenfor de ordinære nærskolene. 1700 

Foreldre som søker, men opplever at deres barn ikke får plass i spesialskole er bekymret for deres 1701 

utvikling. Bergen kommune har i dag kun en spesialskole.  1702 

Arbeiderpartiet i Bergen ber om det opprettes flere plasser for elever som har behov for 1703 

spesialundervisning i et beskyttet miljø.  1704 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen.   1705 

 1706 

Forslag til årsmøte til Arbeiderpartiet i Bergen fra Fagbevegelsens 1707 

partilag  1708 

 1709 

76. Arbeid til alle – et krafttak mot ledighet! 1710 

2016 vil bli et tungt år for norske arbeidstakere. Arbeidsledigheten stiger til nivåer vi må tilbake til 1711 

forrige borgerlige regjering for å se. Ytelser til arbeidsledige kuttes. De lovbestemte arbeidsvilkår 1712 

svekkes, og erfaringen viser oss at økt ledighet gir et mer brutalt arbeidsliv.  1713 

Nedturen i oljeindustrien rammer Vestlandet spesielt. I 2014 var hver femte arbeidsplass i 1714 

Hordaland direkte eller indirekte oljerelatert, med leverandørindustrien som den sterkeste 1715 

motoren. Når oljeselskapene trekker ned vedlikehold og investeringer merkes det godt i vårt fylke, 1716 

og ledigheten her har økt med over 50% siden oktober 2013. Virkningene av dette melder seg etter 1717 

hvert også i andre bransjer og vi frykter en sterk økning i ledigheten i 2016. 1718 

Olje og gassvirksomheten vil ta seg opp når oljeprisene stiger. Dette har vi sett før. Dagens lave 1719 

oljepris skyldes rekordhøy global oljeproduksjon og en lavere vekst i forbruket enn antatt. Etter 1720 

hvert som produksjonen fra feltene faller må det investeres i nye felt. Siden 2014 har 1721 

utbyggingsprosjekter for 380 milliarder dollar blitt satt på vent på verdensbasis. Også på norsk 1722 

sokkel har prosjekter blitt utsatt og vedlikehold skjøvet ut. Tap av kompetanse og kapasitet kan 1723 

koste oss dyrt når oljeselskapene igjen investerer. 1724 

Paris-avtalen om klimagassreduksjoner vil lede verden inn i en karbonnøytral fremtid hvor bruk av 1725 

olje, gass og kull vil måtte reduseres kraftig. En omstilling av de globale energisystemene samtidig 1726 

som energiforbruket øker som følge av befolkningsvekst vil ta tid. Norge må ta sin del av ansvaret. 1727 

Vi må omstille energibruken i Norge. Vi må redusere klimagassutslipp fra olje og gassproduksjon og 1728 

vi må bygge nye bærekraftige næringer på den kompetanse og kapasitet vi har i våre viktigste 1729 

næringer i dag.  1730 

Kompetanse er ferskvare og det tar lang tid å erstatte industrikapasitet som er borte. Det må derfor 1731 

nå føres en politikk som demper markedets nedbrytende kraft samtidig som vi legger grunnlaget 1732 

for nye lønnsomme næringer basert på fornybare ressurser.   1733 

Arbeiderpartiet i Bergen vil: 1734 

• Øke permitteringsperiodens lengde fra 30 til 52 uker og tilpasse ordningen slik at den også 1735 

treffer oljenæringen som har 2-4 skiftordninger. 1736 

• Gjøre det mulig for arbeidstakere som tar utdanning ved siden av arbeid å fortsette 1737 

utdanningen også under permittering/arbeidsledighet uten bortfall av dagpenger  1738 

• Legge til rette for at bedriftsintern opplæring kan kombineres med dagpenger under 1739 

permittering 1740 
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• Gi Oljedirektoratet kompetanse og ressurser til å se til at utbyggingsprosjekter på norsk 1741 

sokkel er godt nok planlagt og har kontrakts strategier som sikrer gjennomføring på tid og 1742 

kostnad for på den måten å hindre at asiatiske verft vinner med kunstig lave anbud som 1743 

etterfølges av forsinkelser og kostnadsøkninger 1744 

• At myndighetene bruker de virkemidler som er tilgjengelig for å hindre at nødvendig arbeid 1745 

på norsk sokkel skyves ut i tid for å pynte på oljeselskapenes regnskaper. 1746 

• At det iverksettes et arbeid for å få utført plugging av forlatte brønner på sokkelen og på 1747 

den måten utnytte ledig kapasitet i næringen. 1748 

• At myndighetene bruker alle tilgjengelige virkemidler for å sikre at lønnsomme og 1749 

tidskritiske modifikasjoner og utbygginger på sokkelen blir gjennomført mens der er 1750 

kapasitet i industrien 1751 

• At fergeflåten fornyes med lavutslipp og utslippsfrie ferger på alle strekninger 1752 

• At det igangsettes et program for fornying av nærskipsfartsflåten som stimulerer til bygging 1753 

av lavutslipp og utslippsfrie fartøy 1754 

• At klima- og teknologifondet økes til 100 milliarder kroner slik at avkastningen sikrer 1755 

finansiering av flere store industriprosjekter for utslippsreduksjon og energieffektivitet 1756 

• At det utarbeides en strategi for hvordan Norge kan bruke overskudd av fornybar energi til 1757 

å etablere ny og fremtidsrettet industri 1758 

• At det etableres et offentlig FoU-program for å bidra til teknologioverføring fra 1759 

petroleumssektoren til andre næringer 1760 

• Fremskynde bygging av nye kystvaktskip og sikre bygging på norske verft 1761 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen.  1762 

 1763 

77. Dele, og fordele? 1764 

Nye delingstjenester (mobilapplikasjoner) gjør at kunde og tilbyder bringes nærmere.  Eksempler er 1765 

bl.a. Uber, AirBnB, Deleting.no. Disse åpner muligheten for å leie ut bl.a. eiendeler og husvære på 1766 

kort varsel og varighet, med minimal innsats. Videre åpner det for å utføre tjenester som en 1767 

biinntekt på liten skala.  1768 

Dette gir effektiv utnyttelse av de totale ressurser, men det åpner tydelig for en rekke nye 1769 

utfordringer. Nye virksomheter vil kunne fortrenge modne virksomheter, som kan føre til tap av 1770 

arbeidsplasser og skatteinntekter. 1771 

Arbeiderpartiet må sikre at den nye virksomhetsorganiseringen populært kalt "deleøkonomi" bidrar 1772 

til felleskapet på lik linje som tradisjonelle bedrifter. Det må sikres at det ikke innføres en ny arena 1773 

for svart arbeid og at forbrukerrettighetene sikres. For å drive innenfor "deleøkonomien" skal også 1774 

de nye delingstjenestene forholde seg til lover og forskrifter i Norge, slik tradisjonelle bedrifter må. 1775 

All økonomisk aktivitet forbundet med delingstjenester må derfor skattlegges på en rimelig måte.  1776 

Det må også sikres at de nye tjenestene ikke bidrar til en negativ arbeidsmarkedsutvikling. Det må 1777 

sikres at arbeid og tjenester som utføres gjennom delingstjestene ikke fortrenger viktig infrastruktur 1778 

og forverrer arbeidsvilkår. Arbeiderpartiet må sikre at ikke de nye app-styrte virksomhetene blir 1779 

kontraktørfeller som fortrenger sikre faste jobber innenfor konkurrerende virksomheter. 1780 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen.  1781 

 1782 

78. Stamveiforbindelse mellom Bergen og Oslo 1783 

Fagbevegelsens partilag vil ha RV7 som andre stamveiforbindelse mellom Bergen og Oslo. 1784 
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E134 blir naturlig valg som stamvei for trafikken sør i Hordaland. Men samtidig går i dag 2/3 av 1785 

trafikken øst-vest i en av de fire øst-vest-veiene ut fra Bergen, og det kommer nye veier Bergen-1786 

Voss og Oslo-Hønefoss. Hardangerbroen er alt bygget, og da er det naturlig også å bygge 1787 

Hardangerviddatunnelen og gjøre RV7 til andre øst-vest-trasèen.  1788 

Forslag til vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  1789 

 1790 

79. Faste ansettelser 1791 

Hovedregelen i Norge er at man ansettes i fast stilling. Men dette utfordres stadig av kreative 1792 

arbeidsgivere og høyresiden. Innen bemanningsbransjen er det vanlige i dag at arbeidstakerne 1793 

ansattes som "fast ansatt uten garantilønn". Gjennom ansettelsesformen, ”fast ansatt uten 1794 

garantilønn” har arbeidsgiver ingen plikt til å tildele noe nytt oppdrag. For tida mellom oppdragene 1795 

løper det verken lønns- eller arbeidsplikt. Avtalen innebærer ingen trygghet for arbeid og inntekt. 1796 

Arbeidsmiljølovens regler om stillingsvern for fast ansatte gjelder i praksis ikke, med mindre en blir 1797 

sagt opp mens en er under oppdrag. Det er sterkt bekymringsverdig når slik løs tilknytning 1798 

begynner å spre seg til andre bransjer.  1799 

Ansettelsesformen rammer den enkelte arbeidstaker, men den undergraver også det offentlige 1800 

trygdesystemet ved at bemanningsforetakene på denne måten unndrar seg forpliktelser andre 1801 

arbeidsgivere har ved bl.a. permitteringer og overlater regningen til det offentlige. Løsere 1802 

tilknytning mot arbeidsgiver hvor arbeidstaker stiller svakere grunnet manglende vern, sammen 1803 

med arbeidsgivers manglende vilje til å investere i kompetanse hos arbeidstaker, utfordrer den 1804 

norske modellen og velferdssamfunnet. 1805 

Arbeiderpartiet vil derfor tydeliggjøre definisjonen av en fast stilling. Denne skal fremstå tydelig i 1806 

Arbeidsmiljøloven. 1807 

Arbeiderpartiet mener at en fast ansettelse i arbeidsmiljølovens forstand forutsetter en bestemt 1808 

stillingsstørrelse og en tilsvarende forutsigbar lønn, noe som innebærer reelt stillingsvern med bl.a. 1809 

lønn i oppsigelsestid uavhengig av om arbeidstaker får utføre arbeid i oppsigelsestiden. 1810 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes, og oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti.  1811 

 1812 

80. Arbeiderpartiet skal legge til rette for økt bruk av biogass som drivstoff  1813 

Biogass er metan produsert av avløpsslam, husdyrgjødsel, matavfall og annet organisk materiale. 1814 

Biogass er særlig godt egnet som drivstoff på busser, lastebiler, varebiler og personbiler, og er i dag 1815 

det eneste drivstoffet som blir produsert av lokale råstoffer i Norge. 1816 

Biogass er en fornybar energiform som reduserer utslippene både av globale klimagasser og lokale 1817 

miljøutslipp. 1818 

Klimagevinsten kommer fra tre områder:  1819 

• Ved å bruke organisk materiale til produksjon av biogass, reduseres utslippene av metan 1820 

• Ved å bruke fornybar biogass istedenfor fossilt drivstoff 1821 

• Restene fra produksjonen av biogass (bioresten) kan brukes som gjødsel istedenfor 1822 

kunstgjødsel som gir utslipp av klimagasser 1823 

Bruk av biogass som drivstoff gir ikke utslipp av svovel og partikler, og utslippet av nitrogen er 1824 

lavere enn med diesel. 1825 

For å få til en god og effektiv utnyttelse av biogass som drivstoff må det bygges opp en verdikjede 1826 

fra innsamling av råstoff, via bruk og til at bioresten blir brukt som gjødsel.  1827 
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Arbeiderparti i Bergen vil foreslå følgende tiltak som kan styrke en slik verdikjede: 1828 

• Innsamling av matavfall og annet organisk materiale i alle kommuner 1829 

• Forbud mot forbrenning av matavfall 1830 

• Innsamling av slam og overskuddsfór fra fiskeoppdrett 1831 

• Økt støtte til bygging av biogassanlegg hos Enova 1832 

• Økt bruk av biogass som drivstoff på busser og tyngre kjøretøy 1833 

• Utbygging av fyllestasjoner 1834 

• Systematisk bruk av bioresten som gjødsel 1835 

Forslag til vedtak: Forslaget avvises. Bergen Kommune skal sette i gang BIOgass anlegg i 2017.  1836 

 1837 

Forslag til årsmøte til Arbeiderpartiet i Bergen fra Bergen 1838 

Arbeidersamfund  1839 

 1840 

81. Legetjenester og andre kommunale helsetjenester i Bergen 1841 

I Bergen som i andre kommuner er allmennlegetjenesten en svært viktig del av kommunens 1842 

lovpålagte helsetjeneste. Nesten alle fastleger i Bergen har avtaler som praktiserende leger basert 1843 

på driftstilskudd, refusjon fra NAV og mellomlegg fra pasienten. Kommunen har ikke lenger leger 1844 

med fast lønn, slik som før fastlegereformen. Atskillige leger ønsker å ha fast lønn fremfor å være 1845 

selvstendig næringsdrivende. Ikke minst gjelder det mange kvinnelige leger. Nå utgjør kvinner ca. 1846 

70 % av nyutdannede medisinere. 1847 

Helsetjenesten både i kommunene og på sykehusene er i stadig utvikling og endring. Blant annet 1848 

har det sammenheng med samhandlingsreformen, som ga kommunene større ansvar for en rekke 1849 

pasienter. Helse- og omsorgsdepartementet med flere arbeider nå for å styrke helsetjenesten for 1850 

mange hjemmeboende pasienter med betydelige behov. Ett eksempel er primærhelseteam. Slike 1851 

team innebærer at fastlegepraksisen skal omfatte sykepleier, administrativt personell og eventuelt 1852 

annet helsepersonell i tillegg. Slike team er ment å bli befolkningens viktigste kontaktpunkt med 1853 

helse- og omsorgstjenesten. 1854 

Et annet begrep er oppfølgingsteam. Dette er team som skal følge opp pasienter med store og 1855 

sammensatte behov. Her inngår selvsagt blant annet lege og sykepleier. I flere år har det vært liten 1856 

deltakelse av leger på helsestasjoner og i skolehelsetjenesten. Det gir ofte ikke en fullverdig 1857 

helsestasjons- og skolehelsetjeneste. 1858 

Bergen kommune trenger nå en grundig gjennomgang av vesentlige deler av 1859 

kommunehelsetjenesten for å sikre at innbyggerne får tilstrekkelig og godt utformede tjenester i 1860 

årene fremover. Arbeiderpartiet i Bergen bør sørge for en grundig gjennomgang av legetjenesten 1861 

og andre kommunale helsetjenester. Dette må skje på bakgrunn av erfaringer de senere år og de 1862 

endringene som vil komme i organisering av tjenester. 1863 

Bergen Arbeidersamfund vil be om at Arbeiderpartiet i Bergen nedsetter et utvalg for å komme 1864 

med forslag til forbedringer og modernisering av tjenestetilbudet. Dette bør skje i samarbeid med 1865 

partiets medlemmer i byrådet. 1866 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes og oversendes Bystyregruppen.  1867 

 1868 
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82. Enslige mindreårige asylsøkere 1869 

Saksbehandlingen for enslige mindreårige må prioriteres, slik at minst mulig av barndommen 1870 

tilbringes på mottak. Samtidig må enslige mindreårige plasseres på egne asylmottak for barn under 1871 

18 år, alternativt i egne avdelinger på ordinære mottak. 1872 

Siden 2013 har 781 barn forsvunnet fra norske mottak. 178 av disse er enslige mindreårige 1873 

asylsøkere. Fra Kripos er det rapportert at de kjenner til kjente seksualforbrytere og mennesker 1874 

tilknyttet menneskehandel som har oppholdt seg i nærheten av asylmottak. Arbeiderpartiet mener 1875 

at samarbeidet mellom mottak, UDI, politiet og barnevernet må bli bedre for å sikre de enslige 1876 

mindreåriges trygghet og sikkerhet. 1877 

Arbeiderpartiet mener at barnevernet, gjennom barnevernlovens kapittel 5A, skal få direkte 1878 

omsorgsansvar for alle enslige asylsøkende barn som kommer til Norge, også de mellom 15 og 18 år.  1879 

Arbeiderpartiet i Bergen vil at: 1880 

• Enslige mindreårige må bosettes i egne avdelinger eller egne mottak i påvente av 1881 

søknadsbehandling. 1882 

• Enslige mindreårige mellom 15 og 18 år må ivaretas av barnevernet. 1883 

• Enslige mindreårige må ha rett til helsehjelp utover akutt helsehjelp og deres psykiske 1884 

helsetilbud må bedres. 1885 

• Samarbeidet og rapporteringsplikten mellom politiet, barnevernet, UDI og mottakene må 1886 

bedres. 1887 

Forslag til vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  1888 

 1889 

83. Et godt og inkluderende møte med Bergen 1890 

Bergen kommune må være drivkraft og foregangskommune i kompetanseoppbygging for å 1891 

tilrettelegge for et godt og inkluderende møte med Bergen for asylsøkere og flyktninger. Fokuset 1892 

må være todelt: De som lever i mottakene og de som jobber i mottakene. Bergen skal de to neste 1893 

årene skal bosette 1750 flyktninger, som er mer enn en dobling fra de siste års nivå. 1894 

På grunn av den store tilstrømningen av asylsøkere og flyktninger, er det et utvidet behov for å 1895 

implementere kompetanse, både til de som skal arbeide på de etablerte mottakene og til 1896 

fagpersoner innen de ordinære tjenestene i kommunene som skal følge opp. Situasjonen medfører 1897 

at det etableres en rekke nye akuttmottak i Bergen og omegn som ellers i landet både for 1898 

målgruppene enslige mindreårige- og for voksne asylsøkere. Vi må forvente at situasjonen vil være 1899 

spesielt krevende i kommuner der det etableres nye, eller utvidete asylmottak som i Bergen. Det er 1900 

viktig å prioritere kompetanseheving og faglig støtte der både tilsatte i mottakene og ansatte innen 1901 

en rekke kommunale tjenester vil ha et umiddelbart behov for opplæring. 1902 

Vi vet at det er et stort behov for kompetanseoppbygging i kommunene. Det vil også være behov 1903 

for kompetansekartlegging i mottakene for å kunne skreddersy tiltak.  1904 

Den store økningen i antall mottak, skaper mye usikkerhet i noen kommuner, mens andre har lang 1905 

erfaring og høy kompetanse. Vi vet også at de tjenester som skal ivareta asylsøkere har veldig 1906 

variert erfaring. Ressurssenter om vold, traumatisk stress og selvmordsforebygging, Vest (RVTS 1907 

Vest) er allerede ute i kommunene og har en del undervisning og veiledning, og har innledet et 1908 

samarbeid med Høgskolen i Bergen for å kunne utvide aktivitetene. 1909 

Se link til deres arbeid: http://www.rvtsvest.no/flyktningsituasjonen/ 1910 

Størsteparten av flyktningene er enslige menn og gutter. Hvordan kartlegge og få til meningsfulle 1911 

aktivitetstilbud for disse? Her gjelder det å spille på lag med alle som kan bidra med kompetanse, 1912 

http://www.rvtsvest.no/flyktningsituasjonen/
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men også frivillig innsats. Det er et stort behov for språkopplæring, f.eks. få tips om bøker som er 1913 

lettleste for voksne. Det psykososiale miljøet for asylsøkere som venter på oppholdstillatelse må 1914 

vies større oppmerksomhet. Bosetting kommer lenger ut i prosessen, men er også en viktig del av 1915 

arbeidet. 1916 

Det er svært lite aktivitet i mottakene på dagtid. Forslag til tiltak kan være: Hverdagstrening, «mini-1917 

intro» for asylsøkere, film med fokus på den enkelte asylsøker sin fortelling og møtet mellom ulike 1918 

kulturer, osv. I tillegg er det stort behov for besøkshjem, ta noen med på kino, på kafe, etc. 1919 

Det bør opprettes arbeids- og faggrupper som kan jobbe med ulike prosjekter rettet mot 1920 

kommunehelsetjeneste, mottak, integrering, etc. både på kort og lang sikt for å oppnå hurtigere og 1921 

gode resultater. Kommunen har et hovedansvar, det er derfor viktig at tiltak i offentlig regi blir 1922 

samordnet med UDI og Fylkesmannen. Fylkesmannen er UDIs mann og har et koordineringsansvar. 1923 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 1924 

• Bergen kommune må være drivkraft og foregangskommune i kompetanseoppbygging i asyl- 1925 

og flyktningarbeidet.  1926 

• Bergen kommune må foreta snarlig kompetansekartlegging i mottakene for å kunne 1927 

skreddersy tiltak. 1928 

• Det må etableres en tett samhandling mellom kommunale tjenestene, RVTS sitt 1929 

kompetansprogram og Høgskolen i Bergen (HiB) sitt brede nettverk. 1930 

• Det bør opprettes arbeids- og faggrupper som kan jobbe med ulike prosjekter rettet mot 1931 

kommunehelsetjeneste, mottak, integrering, etc. både på kort og lang sikt. Her kan RVTS og 1932 

HiB være viktige samarbeidsparter. 1933 

• Det må etableres veiledningsgrupper for ansatte i mottakene. Her kan HiB bistå som har 1934 

lang erfaring med veiledningsgrupper i kommunene. 1935 

• Helsesøstrene er en sentral yrkesgruppe med god kunnskap og erfaring i et flerkulturelt 1936 

perspektiv som vil være viktig i asyl- og flyktningarbeidet. 1937 

• Det må skapes meningsfulle aktiviteter i mottakene, og det psykososiale miljøet bør 1938 

vektlegges i større grad. Her må det samhandles med mange parter og frivillige. 1939 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen.  1940 

 1941 

84. Mobbing i skolen 1942 

Mobbing i skolen er fremdeles et stort samfunnsproblem til tross for økende oppmerksomhet på og 1943 

innsats mot mobbing de siste årene. Vi kjenner til saker i media som har fått særdeles tragiske utfall. 1944 

Mobbing kan gi svært alvorlige konsekvenser for barn og unges liv og merke dem forresten av livet. 1945 

I Bergensskolene har vi retningslinjer for skolemiljøet som sier:  1946 

• Alle elever i skolen har rett til et godt psykososialt miljø som fremmer helse, trivsel og 1947 

læring 1948 

• Det psykososiale miljøet skal være slik at det gir hver enkelt elev trygghet og sosial 1949 

tilhørighet 1950 

• Alle skoler har plikt til å ha et skolemiljøutvalg. 1951 

Det er nylig publisert en rapport om skolers arbeid med elevenes psykososiale miljø som er mye å 1952 

lære av (NOVA Rapport 14/2015). Oppdraget ble gitt av Utdanningsdirektoratet. En har her studert 1953 

barne- og ungdomsskoler med god praksis i arbeidet med å legge til rette for et godt og trygt 1954 

skolemiljø.  1955 

Undersøkelsen viser at skolene i hovedsak opererer med tre overordnede strategier: 1956 

atferdsregulering, relasjonsarbeid og fellesskapsbygging som i hovedsak har positive konsekvenser 1957 
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for det psykososiale miljøet både sett fra elever, lærere og ledelse. Med atferdsregulering forstås 1958 

virkemidler og praksiser rettet mot å regulere elevene til å opptre på måter som oppfattes å 1959 

fremme godt lærings- og psykososialt elevmiljø. Dette er en helt sentral strategi for skolene. Den 1960 

andre hovedstrategien er relasjonsarbeid som først og fremst dreier seg om læreres arbeid for å 1961 

skape gode relasjoner til elevene, men også om skolens relasjoner til foreldre. Flere av de 1962 

skoleansatte framhever foreldresamarbeid som noe av det viktigste tiltaket de har i 1963 

skolemiljøarbeidet. Miljøbygging som den tredje hovedstrategien handler om å skape gode 1964 

relasjoner mellom elevene: tiltak som fremmer tilhørighet, inkludering, fellesskap og samhold 1965 

mellom elevene på skolen eller i klassen (NOVA rapport 14/2015).  1966 

Forskning på dette feltet har også vist at det har foregått en utvikling over tid der forklaringer og 1967 

intervensjoner har beveget seg fra fokus på individuelle overgripere og ofre til at mobbing er et 1968 

systemisk problem som krever intervensjoner rettet mot hele skolekonteksten, med andre ord en 1969 

skoleomfattende tilnærming (Richard, Schneider og Mallet 2011). 1970 

Å komme mobbing til livs er med andre ord et felles ansvar for hele skolen representert ved 1971 

ledelse, lærere, elevrepresentanter og foreldrerepresentanter. Kunnskap om mobbing og tiltak som 1972 

virker er viktig for alle i skolen. Det gjelder skoleledelse, lærerstab, elevråd, samarbeidsutvalg, 1973 

foreldreråd og skolemiljøutvalg, men også i det enkelte klassemiljø i samarbeid med 1974 

foreldrerepresentanter som f. eks. klassekontakter. En felles omforent innsats er derfor nødvendig 1975 

for å få snudd holdninger og få til endret atferd som skaper et sunt og trygt skolemiljø. 1976 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 1977 

• Bergen kommune skal ha nulltoleranse for mobbing og utvikle handlingsprogram med 1978 

overordnede strategier som atferdsregulering, relasjonsarbeid og fellesskapsbygging som 1979 

inkluderer skolenes ledelse, lærerstab, elevrepresentanter og foreldrerepresentanter. 1980 

• Det gjennomføres systematisk opplæring for ledelse, lærerstab, elevrepresentanter og 1981 

foreldrerepresentanter. Her kan man hente inn kompetanse fra universitet og 1982 

høgskolemiljøer. 1983 

• Alle skoler har i dag skolemiljøutvalg hvor både elever og foreldre er representert. Det bør i 1984 

tillegg oppnevnes mobbeombud i kommunen som skal overvåke skolenes arbeid mot 1985 

mobbing samt være et sted å henvende seg for elever og foreldre som ikke opplever å bli 1986 

hørt i skolen ved mobbing. 1987 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen.  1988 

 1989 

Arbeiderpartiets forslag til tiltak: 1990 

http://www.arbeiderpartiet.no/Aktuelt/Utdanning/Arbeiderpartiet-med-strakstiltak-mot-mobbing 1991 

 1992 

85. Retten til å søke asyl i Norge 1993 

Kriger i Midtøsten, Afganistan og andre steder har ført til store mengder flyktninger og asylsøkere 1994 

til Europa, inklusive Norge. Svært usikre forhold og dårlige levevilkår også andre steder, som i 1995 

mange afrikanske land, medvirker til det store tallet på flyktninger. 1996 

I likhet med flere andre land har Norge de siste månedene foretatt vesentlige innstramninger i 1997 

muligheten for å komme til landet som asylsøkere og flyktninger. FNs Høykommissær for 1998 

flyktninger hevder at Norge bryter bestemmelser i Menneskerettighetskonvensjonen.  Amnesty 1999 

International, NOAS og den norske Helsingforskomiteen mener også at Norge avviser og returnerer 2000 

asylsøkere med reelt beskyttelsesbehov. Ordføreren i Sør-Varanger (Kirkenes) er også av den 2001 

mening at en del asylsøkere avvises ved grensa eller transporteres ut av Norge uten å få ivaretatt 2002 

http://www.arbeiderpartiet.no/Aktuelt/Utdanning/Arbeiderpartiet-med-strakstiltak-mot-mobbing
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sine rettigheter til å søke asyl. I verste fall blir mennesker med reelt beskyttelsesbehov sendt ut av 2003 

landet og tilbake til forfølgelse, tortur og i verste fall død. 2004 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at Norge må overholde sine forpliktelser til å gi flyktninger og 2005 

asylsøkere grunnleggende rettigheter til å få behandlet søknad om asyl i Norge eller et annet land. 2006 

Vi krever at norske myndigheter følger aktuelle bestemmelser i menneskerettighetene i tråd med 2007 

krav og retningslinjer fra Høykommissæren for flyktninger. Arbeiderpartiet i Bergen vil be 2008 

Arbeiderpartiet og partiets representanter på Stortinget arbeide for at Norge medvirker til at 2009 

flyktninger og asylsøkere får ivaretatt sine rettigheter i henhold til våre internasjonale forpliktelser. 2010 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen.  2011 

 2012 

86. Endringer i friskoleloven 2013 

I Bergensområdet er det mange elevplasser utenfor den offentlige skolen. I behandlingen av 2014 

skolestruktur, f.eks. knyttet til antall elevplasser fordelt på ulike skoler og tilbudsstruktur, er det kun 2015 

de offentlige skolene fylkeskommunen forvalter. Det er Utdanningsdirektoratet som godkjenner 2016 

søknader om oppstart av friskoler, mens fylkeskommunen kun er en høringspart. Dersom det skulle 2017 

være er en stor overkapasitet i skolestrukturen (ved behandling av PS 78/2015 Dimensjonering av ST 2018 

i Bergen 2015 var det omlag en overkapasitet på 1000 elevplasser ved Bergensskolene) kan 2019 

lokalpolitikerne kun løse dette ved å trappe ned tilbudet i den offentlige skolen, og kanskje også 2020 

måtte legge ned offentlige skoler for å sikre en økonomisk bærekraftig skolestruktur.  2021 

Konsesjoner til oppstart av private elevplasser har i dag ingen tidsbegrensning. Det vil si at når en 2022 

aktør først har fått godkjent sin søknad om et gitt antall elevplasser, er det mer eller mindre umulig 2023 

både for Utdanningsdirektoratet og Fylkeskommunen å trekke disse tilbake med mindre aktøren 2024 

bryter norsk lov. Men selv når friskoler bryter loven, f.eks. ved å ta ut utbytte, er det få som mister 2025 

sin konsesjon. Her bør man vurdere å oftere inndra konsesjonene og stille strengere krav til 2026 

selskapsstruktur, for å sikre at skolesektoren ikke tiltrekker seg aktører som gang på gang 2027 

systematisk omgår regelverket for å ta ut utbytte.     2028 

For alle friskoler, særlig de som opererer i tråd med norsk lov, må det selvsagt være forutsigbare 2029 

rammer, da det bl.a. gjøres investeringer i bygg og utstyr. Aktørene må være sikre på at konsesjonen 2030 

ikke trekkes tilbake så fort et flertall snur. På en annen side er det problematisk, og kanskje også 2031 

udemokratisk, at slike omfattende endringer i skolepolitikken og i skolestrukturen er irreversible.  2032 

Dagens ordning og friskolelov medfører at lokalpolitikere ikke har noen som helst innvirkning på en 2033 

stor andel av skolestrukturen. I teorien kan et flertall i dag legge store rammer og begrensninger på 2034 

fremtidens politikere, dersom man skulle velge å åpne for flere private aktører. Denne 2035 

problemstillingen er særlig aktuell i Bergensområdet i dag.  2036 

Når en søknad skal godkjennes etter friskoleloven, søkes det bl.a. om et gitt antall elevplasser. 2037 

Dersom aktøren skulle ønske å øke dette antallet må det en ny søknad til. Dette er helt nødvendig 2038 

for å sikre en effektiv og bærekraftig skolestruktur. Men dersom årskullene skulle synke, og 2039 

behovet for skoleplasser i den videregående skolen går ned, vil det kun være det offentlige som må 2040 

redusere tilbudet ved sine skoler. Verken Fylkeskommunen eller Utdanningsdirektoratet kan 2041 

pålegge friskolene å dimensjonere sitt tilbud i tråd med en eventuell nedadgående elevmasse. En 2042 

slik situasjon kan svekke den offentlige skolen, og i tillegg sentralisere skolestrukturen. Av erfaring 2043 

vet man at private aktører stort sett ønsker å etablere seg i sentrumsnære områder, da dette stort 2044 

sett er mest lukrativt, mens den offentlige skolen og lokalpolitikere gjerne ønsker å opprettholde en 2045 

desentralisert skolestruktur for å begrense reiseavstanden for elevene og i visse tilfeller nærhet til 2046 

eksisterende ungdomsskoler.   2047 
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Dette kan enkelt løses ved å angi både elevtall og andelen av den totale elevmassen som friskolen 2048 

har. På denne måten må også friskolene nedjustere sitt tilbud når elevtallene går ned, samtidig som 2049 

man unngår å øke antallet elever utenfor den offentlige skolen dersom årskullene øker. Her bør det 2050 

selvsagt tas utgangspunkt i langsiktige trender, og ikke små variasjoner i elevtallet fra år til år.  2051 

I dag åpner regelverket for at det er mulig å ta over konsesjoner til private skoleplasser, 2052 

eksempelvis dersom en privat aktør skulle gå konkurs.  2053 

Når fylkeskommunen og Utdanningsdirektoratet skal vurdere en søknad etter friskoleloven om 2054 

oppstart av en friskole, vurderer man blant annet den planlagte størrelsen på tilbudet (antall 2055 

elevplasser), studieretning og hvorvidt det vil kunne ramme det offentlige tilbudet på en negativ 2056 

måte. Samtidig vurderer man også aktøren. Dersom det er en søknad om å starte en privat 2057 

yrkesfagsskole der bransjen selv skal drive skolen, vil det f.eks. være uheldig dersom bransjen er 2058 

delt i spørsmålet. Derfor er det problematisk både for fylkeskommunen og Utdanningsdirektoratet 2059 

at konsesjonene per i dag er omsettelige.   2060 

Videregående opplæring er en rettighet og et offentlig ansvar. I Sverige, hvor store deler av dette 2061 

tilbudet er privatisert, har det oppstått problemer når disse private aktørene går konkurs eller ikke 2062 

ønsker å drive skolen lengre, rett og slett fordi man har bygget ned det offentlige tilbudet.  2063 

For hver elev som går ut av den offentlige skolen mister fylkeskommunen midler til å drive sitt 2064 

tilbud. Dette gjør det økonomisk uansvarlig å drive den offentlige skolen med stor overkapasitet.  2065 

Derfor bør det vurderes å fastslå et tak på andelen elever utenfor den offentlige skolen, slik at det 2066 

offentlige ikke risikerer å sitte uten et tilbud dersom en friskole av en eller annen grunn skulle 2067 

legges ned.  2068 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 2069 

• friskolenes utbytteforbud må håndheves strengere 2070 

• konsesjoner til friskoler som allerede har fått godkjent sin søknad om opprettelse av skoler 2071 

etter friskoleloven skal ikke lenger være permanente 2072 

• friskoler skal søke godkjenning om antall elevplasser og andel av den totale elevmassen 2073 

som tilbudet vil representere dersom det godkjennes 2074 

• Dersom en ny aktør skal overta eksisterende elevplasser ved en friskole, stilles det krav til 2075 

ny søknadsprosess 2076 

• det skal settes et tak for hvor stor andel det private tilbudet i den videregående skolen kan 2077 

utgjøre 2078 

Forslag til vedtak: Oversendes redaksjonskomiteen.  2079 

 2080 

89. Akademia som motor i kunnskapssamfunnet, velferdsutviklingen og 2081 

demokratiet 2082 

Som med alle andre offentlig finansierte tjenester er målet med akademia å få mest mulig 2083 
langsiktig nasjonal og internasjonal samfunnsnytte ut av hver investerte krone. Utvikling og 2084 
formidling av vitenskapelig basert kunnskap om teknologiske, naturvitenskapelige og 2085 
kulturvitenskapelige forhold og sammenhenger er en grunnleggende forutsetning både for 2086 
nasjonal samfunnsbygging og for globalt utviklingsarbeid. 2087 

I daglig politikk er det vanlig å måle akademias samfunnsnytte ut fra evne til å levere flest og best 2088 
mulig utdannede kandidater, og mest mulig forskning av høyest mulig kvalitet på et 2089 
internasjonalt nivå. Likefullt har akademia også et samfunnsoppdrag som går ut over dette. 2090 
Sektoren skal forvalte og være arenaer for fri kritisk tenkning og vitenskapelig basert søken etter 2091 
ny viten og erkjennelse. Valg av tema for, og innhold av forskning og undervisning, skal være 2092 
basert på faglig kunnskap og erkjennelsesinteresse.  2093 
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Forskningens resultater skal være allment tilgjengelige for faglig basert etterprøving og kritikk, 2094 
og for bruk i samfunnet. Resultatene skal kunne danne grunnlag for politiske beslutninger, debatt 2095 
og for å kunne utvikle næringslivet og offentlig forvaltning. 2096 

Det norske forsknings- og utdanningsmiljøet er lite i en internasjonal sammenheng, og må 2097 
forvaltes som en samlet nasjonal ressurs når det gjelder fordeling av arbeidsoppgaver og 2098 
ressurser. Norsk nasjonal forsknings- og utdanningspolitikk mangler i dag politisk ledelse med 2099 
vilje og evne til å forvalte helheten på dette området. Dette gir seg utslag i mangel på helhetlig 2100 
strategisk tenkning, og tilfeldige avgjørelser både når det gjelder spørsmål om fusjoner og 2101 
organisasjonsmodell for institusjonene. Samtidig synes politisk ledelse å ha vansker med å komme 2102 
frem til en finansieringsmodell for sektoren som lar seg begrunne og diskutere ut fra 2103 
fornuftsmessig forståelige kriterier. Arbeiderpartiet mener det er avgjørende at rikspolitikere tar 2104 
et klarere og sterkere ansvar for og styring av en helhetlig forvaltning og nasjonal strategi for et 2105 
så stort og omfattende politisk område som høyere utdanning- og forskning er. 2106 

Arbeiderpartiet ser det som spesielt viktig at man får en mer langsiktig styring av sektoren, både i 2107 
samhandlingen med institusjonene og når det gjelder overordnet strategi for utviklingen av 2108 
høyere utdanning og forskning.  2109 

Vi foreslår derfor også at det hvert tiende år skal utarbeides en langtidsplan for forskning og 2110 
høyere utdanning, som kan utgjøre rammen for forpliktende plandokumenter for de enkelte 2111 
institusjoner, og som er under løpende oppdatering i sin virketid. 2112 

Samlet sett er det norske systemet noenlunde effektivt per krone investert, men det har også noen 2113 
særskilte utfordringer: 2114 

• Vi er fremragende internasjonalt bare på noen få områder, og det er for lite kontakt med 2115 

forskningsfronten på mange områder. 2116 

• Vi må kunne forvente bedre utdanning per krone investert. 2117 

• Sektoren mangler tilstrekkelig politisk ledelse på nasjonalt nivå, og departementet mangler 2118 

også et faglig nivå som kan matche uh-sektoren.  2119 

• Vi har en organisasjonsstruktur som oppfordrer til kortsiktige lokale gevinster, både når det 2120 

gjelder utdanningstilbud og når det gjelder forskningsstrategi. 2121 

• Forskningsproduksjonen i Norge er ikke god nok sett i forhold til antall tilsatte i faglige 2122 

stillinger. 2123 

• Det mangler evne til å styre ressursbruken slik at vi får dekket behovet for utdanning på de 2124 

områder der behovet er størst. Det mangler vilje til å møte problemer med rekruttering til og 2125 

stort frafall fra viktige utdanningsveier innen lærer- og helsefag. For få utdanner seg innen 2126 

helsefag, og for få lærere velger å bli i yrket. 2127 

• Det gjøres for lite systematisk arbeid for å bedre studiemiljøet ved institusjonene. For mange 2128 

begynner på høyere utdanning uten å fullføre den. Rådgivning om studievalg må bli bedre 2129 

gjennom hele utdanningsløpet slik at den enkelte får et bedre grunnlag til å velge rett 2130 

utdanning. 2131 

• Teknologiutviklingen endrer arbeidsmarkedet, og flere må i fremtiden ta høyere  2132 

utdanning. Vi mangler en samlet strategi for hvordan man skal motivere og legge  2133 

forholdene til rette slik at flere av dem som tradisjonelt ikke har tatt høyere utdanning  2134 

gjør det. 2135 

• Vi har et betydelig etterslep på utstyrs- og infrastrukturinvesteringer i sektoren. Vi trenger 2136 

en samlet plan for utbygging, oppgradering og vedlikehold både nasjonalt og for de enkelte 2137 

institusjonene. 2138 

• Forskning og høyere utdanning i Norge er for tilfeldig organisert, i betydelig grad på 2139 

grunnlag av lokale initiativ og institusjonsinterne hensyn. Sammenslåing og arbeidsdeling 2140 

mellom institusjonene må være et nasjonalt ansvar og ikke baseres ensidig på lokale 2141 

prioriteringer og taktiske overveielser. 2142 

• Den interne organisering av virksomheten ved institusjonene er uensartet og til dels klart 2143 

uhensiktsmessig. Det må utarbeides en nasjonal normering for de statlige institusjonene med 2144 
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fokus på en mer effektiv ledelsesmodell på det utførende nivå for forskning og undervisning, 2145 

og en forenkling av det institusjonelle styringssystemet med klarere ansvarsforhold og 2146 

kompetansefordeling. 2147 

• Arbeidslivsrelevans av de ulike studiene er lite avklart, og til dels lite vektlagt. 2148 

• Kvalitetssikringen av praksis knyttet til studiene er i dag ikke god nok. 2149 

• Studieåret er for kort og uheldig inndelt. Studieåret må være et fullt arbeidsår og finansieres 2150 

deretter. Det bør jobbes for å spre eksamener utover året, unngå lange eksamensperioder og 2151 

dermed gjøre studier læringsorientert fremfor eksamensorientert.  2152 

• Studiene må finansieres som en fulltidsbeskjeftigelse. Studiekvaliteten lider av at studenter 2153 

blir stadig mer avhengig av biinntekter, noe som går på bekostning av studier og andre 2154 

relevante aktiviteter. 2155 

• Større tempo i utbyggingen av studentboliger er nødvendig for å unngå at studentene tvinges 2156 

ut på et kostbart privat boligmarked, i konkurranse med og til fortrengsel for andre 2157 

boligsøkende. 2158 

• Det er behov at for undervisere og norske studenter tilegner seg bedre interkulturell 2159 

kompetanse, utover engelskspråklige land. 2160 

Justering av finansieringsmodellen 2161 

Dagens finansieringsmodell har ført til ”akademisk drift”; at institusjoner legger store ressurser 2162 
inn for å utvikle doktorgradsprogrammer i håp om å oppnå universitetsstatus, til dels på 2163 
bekostning av styrking og utvikling av fagmiljø og studietilbud innen institusjonenes 2164 
kjerneområder. Bak dette ligger en utbredt misnøye med dagens finansieringsmodell, som i 2165 
vesentlig grad er basert på institusjonenes formelle status, supplert med innslag av 2166 
«belønningsmidler» knyttet til omfanget av vitenskapelig publisering og antall uteksaminerte 2167 
kandidater. Dette knytter seg i liten grad til finansieringen til de konkrete oppgaver 2168 
institusjonene har. 2169 

Arbeiderpartiet vil gå i bresjen for å gjøre to hovedgrep med finansieringsmodellen for å bøte på 2170 
dette. Kriteriene for finansieringen av institusjonene må bli institusjonsnøytrale, og i stedet 2171 
knyttes  til generelle kriterier som relaterer seg til virksomheten ved institusjonene. 2172 
Finansieringen bør samtidig splittes i en forskningsdel og en utdanningsdel, slik at det blir 2173 
tydeligere hvilke forventninger man har til innretningen av virksomheten. En slik endring gjør 2174 
det enklere å gi tilstrekkelig finansiering til institusjoner som har kapasitet til, og som oppgave, å 2175 
bygge opp og opprettholde fremragende forskningsmiljøer. Samtidig kan det gis finansiering til å 2176 
utvikle et godt faglig og pedagogisk utdanningstilbud for studier der det er behov for et stort 2177 
antall kandidater, uten at dette i seg selv tilsier en tilsvarende stor forskningsinnsats på området 2178 
ved institusjonen. 2179 

Nasjonale oppgaver i universitets- og høgskolesektoren som museumsdrift, nasjonale sentre og 2180 
lignende må finansieres særskilt. 2181 

Det må være et ansvar for sentrale myndigheter å ta stilling til hvilke studie- og forskningsmiljø 2182 
det skal satses på innen de enkelte fagområder, og for ansvarsfordeling mellom institusjonene 2183 
både innen forskning og utdanning. 2184 

Arbeiderpartiet vil: 2185 

• Erstatte dagens finansieringsmodell med et nytt, transparent og forståelig system for 2186 

fordelingen av de nasjonale ressurser til forskning og høyere utdanning. Kravet om at 2187 

undervisningen skal være forskningsbasert opprettholdes, men utdanning og forskning 2188 

finansieres separat. 2189 

• Lage finansieringskriterier som er oppgavebasert og helt institusjonsnøytrale. 2190 

• Finansiere særskilte oppgaver utover utdanning og forskning særskilt. 2191 

Utdanningskvalitet 2192 

Norge har et utdanningssystem på høyere nivå som er akseptabelt, men langt fra fremragende. 2193 
Med tanke på de ressurser som benyttes og det kandidatgrunnlaget som finnes, bør vi kunne 2194 
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hente et ytterligere potensiale. Problemet er dels manglende status knyttet til 2195 
utdanningsoppgaver, samt lav intensitet i en rekke utdanningsløp. Så lenge det ikke på 2196 
institusjonsnivå er et klarere budsjett- og regnskapsmessig skille mellom utdanning og forskning 2197 
er det krevende for nasjonale myndigheter å fokusere innsats på en av delene. Undervisningen ved 2198 
institusjonene må finansieres på en måte som gjør det mulig å satse på utvikling av bedre 2199 
tilpassede pedagogiske modeller med satsing på blended learning, og da særlig økt lærerkontakt i 2200 
små grupper i stedet for kateterforelesninger. 2201 

Arbeiderpartiet vil også peke på at ordningen med Sentre for fremragende utdanning har fungert 2202 
godt, og bør styrkes og videreutvikles. Fleksibel og langsiktig finansiering til pedagogiske 2203 
utviklingsprosjekter gjennom disse sentrene vil synliggjøre at utdanning og forskning er likestilte 2204 
aktiviteter for universiteter og høgskoler. 2205 

Det er også viktig at studenter har faste kontakter som de kan samtale med og få råd av, for å få 2206 
den trygghet og systemforståelse som trengs for å få et best mulig utbytte i studiehverdagen. 2207 
Arbeiderpartiet vil innføre en prøveordning med utpekte mentorer for alle studenter, som 2208 
innebærer at alle skal ha en ansatt med et særlig ansvar for å følge opp den enkelte student. Dette 2209 
vil medføre økt trygghet og kvalitet for de studentene som er ved institusjonen, og kan bidra til 2210 
økt rekruttering til studiene 2211 

Et godt læringsmiljø er avgjørende for trivselen, og for hvilket utbytte studenter får av 2212 
studietiden. Derfor vil Arbeiderpartiet foreslå at det vedtas en ny forskrift til Universitets- og 2213 
høgskoleloven som stiller konkrete krav til studentenes fysiske og psykiske læringsmiljø. 2214 

Arbeiderpartiet vil: 2215 

• Innføre systemer for styrket nasjonal og lokal kontroll med kvaliteten på det pedagogiske 2216 

tilbudet som gis studentene. 2217 

• Foreta en systematisk sammenligning av arbeidsmengde og læringsmål på ulike studium, og 2218 

sørge for heving av de faglige krav på studier der disse er lave i dag. NOKUT sitt 2219 

studiebarometer gir gode indikatorer for hvilke studier studentene opplever som mest 2220 

krevende. Denne problemstillingen må imidlertid ses i sammenheng med diskusjonen om 2221 

studiefinansiering og bruk av hele kalenderåret. 2222 

• Innføre en prøveordning med mentorer for alle studenter i Norge. 2223 

• Styrke og videreutvikle ordningen med Sentre for fremragende utdanning.  2224 

• Vedta en ny forskrift til Universitets- og høgskoleloven som stiller mer konkrete krav til 2225 

studentenes fysiske og psykiske læringsmiljø. 2226 

Fremragende forskning og publisering 2227 

Norge er et lite land, og det er urealistisk at vi skal kunne konkurrere med store nasjoner når det 2228 
gjelder bredde og gjennomgående kvalitet av forskningsproduksjon. Men Norge er et av verdens 2229 
rikeste land målt per innbygger, og det ligger et globalt ansvar på oss om å bruke en forholdsvis 2230 
større del av våre ressurser på forskning enn andre land. Her er ikke Norge gode nok, og vi må 2231 
sette av mer offentlige midler til å fylle både vårt nasjonale behov og vårt globale ansvar innen 2232 
forskning. Dette er i siste instans et ansvar for våre øverste nasjonale myndigheter, Regjeringen og 2233 
Stortinget. 2234 

Organisering og ansvar for gjennomføringen av den nasjonale forskningspolitikken er et sentralt 2235 
tema. I den forbindelse kan det være grunn til å ta opp både organiseringen og mandatet for 2236 
Norges Forskningsråd til fornyet vurdering. Forskningsrådet fungerer gjennomgående godt som 2237 
ansvarlig for fordeling av midler til forskningsprogrammer. Det er likevel ikke naturlig for rådet å 2238 
ta ansvar for etterfølgende faglige vurdering av de forskningsresultatene som fremkommer, noe 2239 
som ville være svært krevende og i vesentlig grad en dublering av bedømmelser og faglig diskurs 2240 
i vitenskapssamfunnet. Det er dog problematisk at rådet heller ikke synes å ta ansvar for at 2241 
forskningsresultatene blir formidlet på en slik måte at de når ut både i vitenskapssamfunnet og i 2242 
samfunnet forøvrig.  Det er i dag en utbredt oppfatning at forskningsrådet i dag ikke har mandat, 2243 
sammensetning og legitimitet til å ha eneansvar for overordnede forskningsstrategiske valg og 2244 
vurderinger.  Vi trenger et organ med et tydelig ansvar for og legitimitet til å foreta overordnede 2245 
forskningspolitiske valg, og for realiseringen av disse. 2246 
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Det offentliges satsing på forskning bør skje gjennom rammer og overordnede målsettinger. Vi 2247 
mener at sentre for fremragende forskning har virket godt, og at dette er et verktøy som bør 2248 
brukes i større grad. 2249 

Resultatene fra forskning finansiert av det offentlige eller utført ved statlige universiteter og 2250 
høgskoler må være fritt tilgjengelig og regnes som offentlig eid. Det bør etableres flere 2251 
insentivordninger for å stimulerer til økt bruk av åpen publisering, og det bør gis bestemmelser i 2252 
Universitets- og høyskoleloven om at forskning som er utført ved institusjoner under denne loven 2253 
fritt skal kunne brukes og distribueres til forskere og studenter uten omkostninger i form av 2254 
vederlag til forlag eller organisasjoner. Det er viktig at forfattere og opphavsmenn beholder 2255 
opphavsretten til det de produserer, men når dette er gjort i offentlig tilsettingsforhold, må det 2256 
offentlige kunne bruke publisert materiale uten å gi noe ytterligere vederlag. 2257 

Globalisering gjør at Norge må fremtre som en bærer av åpenhets- og tilgengelighetsidealer i 2258 
kunnskapsmarkedet, av hensyn til faglig kvalitet og ut fra en etisk forpliktelse til å sørge for at 2259 
resultatene av vår forskning kommer verdenssamfunnet til gode i størst mulig grad, både når det 2260 
gjelder teknologiutvikling, sykdomsbekjempelse, fattigdomsbekjempelse og bærekraftig utvikling. 2261 
Både forsknings- og utdanningsfinansieringen bør ta høyde for dette i større grad enn i dag. 2262 

Arbeiderpartiet vil: 2263 

• Sette av mer offentlige midler til å fylle vårt globale samfunnsansvar innen forskning og 2264 

formidling av forskningsresultater. 2265 

• Arbeide for at 3% av BNP går til forskning innen 2030. 2266 

• Omorganisere forskningsrådet med en tredeling mellom langsiktig strategisk utvikling og 2267 

opprettholdelse av grunnforskningsmiljøer, satsing på temabestemt grunnforskning på 2268 

enkeltområder, og anvendt forskning. 2269 

• Utvikle en personalpolitikk som gjør satsing på forskerkarriere mer attraktiv for studentene, 2270 

basert på fast tilsetting som dominerende hovedregel, og et like sterkt stillingsvern mot 2271 

oppsigelse som det ordinære arbeidslivet. 2272 

• Videreutvikle satsingen på sentre for fremragende forskning og forskningsdrevet 2273 

innovasjon, med særlig vekt på å sikre samspillet med det omliggende forskningsmiljø, å 2274 

trekke fremragende studenter inn i virksomheten, og å sikre at den faglige kompetanse som 2275 

er utviklet, ikke går tapt ved utløpet av prosjektperioden. 2276 

• Lovfeste ”åpen publisering” for all statlig finansiert forskning ved utdanningsinstitusjoner i 2277 

Norge. 2278 

• Kanalisere en større del av offentlige forskningsmidler direkte til institusjonene over 2279 

statsbudsjettet på grunnlag av ansvarsfordeling på ulike fagområder. 2280 

• Rydde i støtteordninger til forskning, slik at det går klart frem hva ulike aktører kan og bør 2281 

søke om. 2282 

Frafallet må ned i høyere utdanning 2283 

Frafallet fra høyere utdanning er i dag for høyt. Skifte i utdanningsløp kan være både sunt og 2284 
nødvendig med tanke på kandidatkvalitet, faglig interesse og valg av livsløp. Men det er viktig at 2285 
dette skjer på et tidlig tidspunkt i studiet, og ikke etter at studenten har investerte flere år av sitt 2286 
liv forgjeves. Det er avgjørende viktig at det gis god informasjon om det enkelte studieløp i 2287 
forkant av opptaket, slik at studenten er best mulig i stand til å velge riktig tidlig, både med tanke 2288 
på vanskelighetsgrad, fagretning og potensielt arbeid ved endt studie. En viktig del av dette må 2289 
omhandle hva slags yrker utdanningen typisk fører frem til. 2290 

Det er også grunnleggende viktig at undervisning særlig de første studieårene legges opp med et 2291 
pedagogisk og faglig tilbud som er tilpasset de nye studentenes bakgrunn og forutsetninger, med 2292 
stor vekt på smågrupper og god lærerkontakt. NOKUT bør få et særlig ansvar for å følge opp 2293 
studier med stort frafall eller strykprosent. Den økonomiske insentivordningen knyttet til antall 2294 
uteksaminerte kandidater må også ha en særlig komponent med fratrekk for frafall og dårlig 2295 
gjennomstrømming. Frafall er en så stor økonomisk belastning for samfunnet at vi bør strekke oss 2296 
langt for å motvirke nettopp det.  2297 
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Rasjonalisering og automatisering vil over tid fortrenge mange arbeidsplasser som i dag ikke 2298 
krever høyere utdanning. For å møte denne utfordringen er det nødvendig at en større del av 2299 
befolkningen tar høyere utdanning. Det er en særlig utfordring å få unge fra hjem uten 2300 
akademiske tradisjoner til å satse på høyere utdanning. Vi må ha et særlig fokus på dette, og det 2301 
bør nedsettes en arbeidsgruppe som kan jobbe med denne problemstillingen. 2302 

Arbeiderpartiet vil: 2303 

• At det skal foreligge ajourførte oversikter over hvilke jobber uteksaminerte kandidater går ut 2304 

til etter endt studium. 2305 

• Skjerpe kravene til pedagogisk og faglig tilrettelegging i studietilbudet de første årene, for å 2306 

redusere frafall, stryk og dårlig gjennomstrømming i studiene.  2307 

• Gi NOKUT et særlig ansvar for å følge opp studier som viser unormalt høyt frafall eller 2308 

strykprosent.  2309 

• At rådgivningstjenestene i grunnskolen, den videregående skolen, og ved høyere 2310 

utdanningsinstitusjoner styrkes. 2311 

• Nedsette en arbeidsgruppe som skal se på hvilke tiltak som kan iverksettes for å få flere uten 2312 

akademisk familiebakgrunn til å satse på høyere utdanning.  2313 

• At finansieringsmodellen inkluderer sterkere insentiver for studentgjennomstrømning. 2314 

Organisering og dimensjonering 2315 

Akademia har i dag en organisering som har blitt til dels gjennom politiske vedtak og dels 2316 
gjennom desentrale prosesser gjennom om lag hundre år. Det som i sin tid var en riktig struktur 2317 
for høyere utdanning, ble mindre naturlig når utdanningsrevolusjonen allmenngjorde 2318 
universitetene, og senere da høgskolene ble faglig sterkere. På 90-tallet begynte det politiske 2319 
arbeidet med å lage et helhetlig system som kunne stå seg over tid, noe som kulminerte i NOU 2320 
2008:3, Ny struktur i høyere utdanning. Oppfølgingen av denne utredningen har imidlertid vært 2321 
usystematisk og lite energisk, hovedtrekkene i den etablerte institusjonsstrukturen er stadig 2322 
intakt, til tross for at den på flere måter er lite funksjonell både for institusjonene og ut fra et 2323 
overordnet nasjonalt perspektiv. 2324 

Kvalitetssikringen av norsk høyere utdanning er stadig en utfordring. Her er Nasjonalt organ for 2325 
kvalitet i utdanning (NOKUT) et viktig redskap. Det må foretas en gjennomgang og reform av 2326 
mandat og arbeidsform for NOKUT. Mandatet må utvides til ikke bare å stille krav til 2327 
kvalitetssikringssystemer, men til å også omfatte direkte faglig kontroll med selve kvaliteten i 2328 
utdanningen. Det bør også vurderes å bygge dagens NOKUT inn som en del av et nytt direktorat 2329 
for høyere utdanning og forskning. 2330 

Akademias virksomhet er av natur langsiktig, men avhengighet av kortsiktige politiske 2331 
strømninger og finansieringsmodeller gjør det vanskelig for sektorens institusjoner å utvikle en 2332 
langsiktig strategi for utvikling og vedlikehold av forsknings-, utviklings- og 2333 
utdanningsvirksomheten. Dette medfører at det er særlig viktig å skape langsiktighet og 2334 
tverrpolitisk enighet på nasjonalt plan om hvilken vei man vil gå for nettopp denne sektoren. Vi 2335 
ser det derfor som formålstjenlig at regjeringen hvert tiende år legger frem en langtidsmelding 2336 
for forskning- og høyere utdanning. 2337 

Arbeiderpartiet vil: 2338 

• At Stjernø-utvalgets tanker i hovedsak legges til grunn for strukturene i sektoren, at 2339 

prosessen styres nasjonalt, men at det samtidig foretas en gjennomgang av reglene i 2340 

Universitets- og høyskoleloven som etablererer en mer rasjonell og mindre byråkratisk 2341 

styringsstruktur ved institusjonene. 2342 

• Utvide NOKUTs mandat til å omfatte direkte faglig kvalitetskontroll med 2343 

sanksjonsmulighet av de utdanningstilbudenene som gis, og etablere NOKUT som en del av 2344 

et nytt direktorat for høyere utdanning- og forskning. 2345 

• At det hvert tiende år skal utarbeides en langtidsplan for forskning og høyere utdanning. 2346 

Studentvelferd og utjevningstiltak 2347 
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Utdanning er et effektivt virkemiddel for å la mennesker få muligheten til å endre sin livssituasjon 2348 
til det bedre. Det er avgjørende viktig at utdanningstilbudet gis innenfor rammer som når ut til 2349 
hele befolkningen. Dette var bakteppet da man innførte Lånekassen, studiefinansiering og begynte 2350 
med offentlig subsidiert studentboligbygging. 2351 

Studiestøttens kjøpekraft har falt jevnlig de siste tiårene, når man sammenligner med 2352 
befolkningen for øvrig. Arbeiderpartiet mener det er viktig at studiestøtten i likhet med andre 2353 
sosiale ordninger vi støtter beholder sin kjøpekraft, og at dette ikke skal måtte forhandles om fra 2354 
år til år. Den enkleste måten å påse dette er å regelfeste at studiestøtten justeres årlig i henhold til 2355 
justeringen av folketrygdens grunnbeløp. 2356 

For å gjøre studier mulig for alle, og for å sikre at studentene kan fokusere på studier og annen 2357 
relevant aktivitet, er det viktig å hegne om heltidsstudenten. Hvert ekstra år studenter bruker på 2358 
studier, gir et samfunnsøkonomisk tap, i form av tapte skattekroner. Det er viktig at studenter har 2359 
et forutsigbart og tilstrekkelig økonomisk grunnlag i form av lån og stipend til å kunne leve 2360 
nøkternt, i henhold til dagens standarder. Arbeid på siden av studier kan være et supplement, men 2361 
skal ikke være nødvendig for å studere i Norge. 2362 

Arbeiderpartiet mener det er avgjørende viktig å bevare gratisprinsippet, både av hensyn til 2363 
optimal bruk av menneskelige ressurser, og ut fra sosialpolitiske rettferdighetsidealer. Høyere 2364 
utdanning gir mulighet for sosioøkonomisk mobilitet, og lik tilgang på utdanning er en 2365 
grunnstein i et egalitært samfunn. 2366 

I tillegg til selve studiefinansieringen er studentboligbygging et sentralt element for å få ned 2367 
bokostnadene til studentene, og dermed få ned behovet for økt studiestøtte. Arbeiderpartiet har 2368 
som mål art det skal bygges 3000 studentboliger i året inntil vi når målsettingen om en 2369 
dekningsgrad på 30% på hvert enkelt studiested. Arbeiderpartiet vil i tillegg til å bygge nye 2370 
studentboliger satse på å oppruste allerede etablerte studentboliger.  2371 

Arbeiderpartiet vil: 2372 

• At studiestøtten reguleres etter folketrygdens grunnbeløp. 2373 

• Øke studiestøtten til 1,5 ganger grunnbeløpet i folketrygden, med samme andel lån og 2374 

stipend som i dag. 2375 

• Fortsatt slå fast at høyere utdanning i Norge som hovedregel er gratis, også for utenlandske 2376 

studenter. 2377 

• Bygge minst 3000 nye studentboliger årlig inntil man når en studentboligdekning på 30% på 2378 

hvert enkelt studiested. 2379 

• Rehabilitere inntil 2000 studentboliger årlig, utover ovennevnte nybygg. 2380 

Etter- og videreutdanning 2381 

Arbeiderpartiet må ha en helhetlig politikk når det gjelder etter- og videreutdanning på høgskole- 2382 
og universitetsnivå. De fleste arbeidstakere må en eller flere ganger i livet sitt delta på etter- og 2383 
videreutdanning på høgskole og universitetsnivå for å kunne fungere i et arbeidsliv i stadig 2384 
endring. 2385 

Det må også kunne gis et tilbud til de voksne som har avbrutt sine studier og som ikke har en 2386 
fullført utdannelse. Dette tilbudet må også kunne bli gitt som desentralisert og fleksibel utdanning 2387 
på ettermiddag/kveldstid ved siden av full jobb. Det må også være slike tilbud til arbeidstakere 2388 
som må skifte jobb og trenger en helt ny utdannelse. 2389 

For å opprettholde bosetningsmønsteret i Norge, bør høgskoler og universitet samarbeide med 2390 
studieforbund. 2391 

Mange universiteter og høgskoler sliter med å nå ut med sine etter- og videreutdanningstilbud i 2392 
distriktene. Vi mener at enkelte institusjoner mangler den lokalkunnskapen som trengs for å 2393 
kunne sette opp utdanningstilbud som lokalt næringsliv etterspør.  2394 

For å sikre kvalitet i utdanningen og fagmiljøet i desentralisert utdanning må i dag minst 50 2395 
prosent av årsverkene knyttet til studiet utgjøres av tilsatte i hovedstilling ved den ansvarlige 2396 
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institusjonen. Av disse skal det være personer med minst førstestillingskompetanse i de sentrale 2397 
delene av studiet.  2398 

Vi mener at en ved studier som gjennomføres i samarbeid med studieforbund etter 2399 
Voksenopplæringsloven kapittel 2, skal kravene i forskrift om kvalitet i høyere utdanning §7, 2400 
tredje ledd, første punktum anses å være oppfylt dersom årsverkene knyttet til studiet utgjøres av 2401 
tilsatte i hovedstilling ved institusjonen og /eller samarbeidende studieforbund. 2402 

Arbeiderpartiet vil: 2403 

• Endre studietilsynsforskrift om kvalitet i høyere utdanning slik at Studieforbund etter 2404 

Voksenopplæringsloven kan gi godkjent høyere utdanning i samarbeid med aktuelle 2405 

universitet og høyskoler. Undervisningspersonell som er ansatt i studieforbundet og som 2406 

tilfredsstiller studietilsynsforskriftens krav om førstestillingskompetans skal kunne telles 2407 

med  i utdanningsinstitusjonens fagmiljø. 2408 

• At det utarbeides en NOU om etter- og videreutdanning i Norge. 2409 

• At det legges særskilt til rette for desentralisert og fleksibel etter- og videreutdanning som 2410 

kan gjennomføres kombinert med arbeid. 2411 

• At det jobbes særskilt med utvikling av pedagogikk for fjernundervisning. 2412 

Forslag til vedtak: Forslaget vedtas. Oversendes årsmøtet i Hordaland.  2413 

 2414 

Forsendt innkommet forslag 2415 

90. TV 2 må forbli i Bergen 2416 

Arbeiderpartiet i Bergen er bekymret for at TV 2s hovedkontor vil forsvinne fra Bergen og flyttes 2417 
til Oslo. 2418 

 Siden oppstarten har TV 2 vært en suksess, en utfordrer til NRK, en viktig aktør i demokratiet, 2419 
en nyhets- og aktualitetsleverandør plassert på Vestlandet, men med blikket vendt mot verden. 2420 

Med sin tilstedeværelse i Bergen skiller TV 2 seg fra resten av Medie-Norge. Det er viktig for 2421 
norsk mediemangfold. 2422 

TV 2 er også viktig for Bergen. Et bredt utspring av nye virksomheter og tilhørende 2423 
arbeidsplasser følger av TV 2s tilstedeværelse. StormGeo, Wolftech, Vizrt og Vimond er noen 2424 
eksempler.  2425 

I etableringen av Media City Bergen har TV 2 vært motoren i prosjektet, og helt avgjørende for 2426 
at prosjektet blir en realitet. Riksdekkende aviser har lagt ned sine kontorer i Bergen og 2427 
mediebedrifter med Vestlandet som kjerneområde sliter. Uten TV 2 i byen vil den vestlandske 2428 
medieklyngen miste mye av sin slagkraft. 2429 

TV 2s nåværende avtale med staten utløper 31. desember 2016.  2430 

Arbeiderpartiet i Bergen oppfordrer storting og regjering til å sikre fortsatt kommersiell 2431 
allmennkringkasting fra Bergen i god tid før TV 2s avtale utløper. 2432 

Forslag til vedtak: Forslaget vedtas, oversendes stortingsgruppen. 2433 

2434 
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2435 

Vedtekter for Arbeiderpartiet i Bergen 1 
Veiledning 2 
Svart tekst er original 3 
Grønn tekst er foreslått endring fra vedtektskomiteens flertall 4 
Rød tekst er foreslått endring fra vedtektskomiteens mindretall 5 
Blå tekst med understrekning er styrets innstilling, som legges til grunn ved votering 6 
Orange tekst ny innstilling fra styret på bakgrunn av tilbakemelding fra Arbeiderpartiet, 7 
legges til grunn der det er aktuelt.  8 
Momentene i endringene som kan tenkes å være meningsbærende er forsøkt uthevet med 9 
grå bakgrunn. 10 
 11 
NB: Det er gjort enkelte endringer i paragrafnummer fra de gamle vedtektene slik at man 12 
kommer videre i dokumentet selv om enkeltparagrafer er strøket, lagt til, flyttet eller slått 13 
sammen. 14 

Innholdsfortegnelse 15 

1 Formål 93 16 
2 Organisasjon 93 17 
3 Årsmøte 94 18 
4 Representantskap 96 19 
5 Styret 98 20 
6 Habilitet 99 21 
7 Kvinnenettverket 100 22 
8 Nominasjoner 100 23 
9 Bystyregruppen 102 24 
10 Fagligpolitisk arbeid 103 25 
11 Lagsledersamling 103 26 
12 Tårnhjørnefondets statutter 104 27 
13 Revisjon 105 28 
14 Kontrollkomité 105 29 
15 Kontingent 105 30 
16 Vedtektsendringer 106 31 
17 Oppløsning 106 32 

 33 

1 Formål 34 

§1.1 Arbeiderpartiet i Bergen er et kommuneparti av Arbeiderpartiet, og tilsluttet Hordaland 35 

Arbeiderparti.  36 

 37 

§1.2 Kommunepartiet skal i samarbeid med partilagene arbeide for Arbeiderpartiet etter de 38 

retningslinjer som partiet lokalt og sentralt har lagt fram i program, vedtekter og vedtak. 39 

Bestemmelsene i § 1 – 17 er å anse som vedtekter som utfyller Arbeiderpartiets lover og 40 

retningslinjer. 41 

 42 

Enstemmig komitéforslag til §1.2: 43 

§1.2 Kommunepartiet skal i samarbeid med partilagene arbeide for Arbeiderpartiet etter de 44 

retningslinjer som partiet lokalt og sentralt har lagt fram i program, vedtekter og vedtak. 45 

Bestemmelsene i § 1 – 17 er å anse som vedtekter som utfyller Arbeiderpartiets lover og 46 

retningslinjer. 47 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas.  48 

2 Organisasjon 49 

§2.1.Arbeiderpartiet i Bergen består av partiavdelinger og AUF-lag. Tilmelding skjer skriftlig til 50 

partistyret. Det må være minst 10 medlemmer for å etablere en ny partiavdeling. 51 
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 52 

Enstemmig komitéforslag til §2.1: 53 

§2.1 Arbeiderpartiet i Bergen består av partilag og AUF-lag. Tilmelding skjer skriftlig til 54 

partistyret. Det må være minst 10 medlemmer for å etablere et nytt partilag.  55 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 56 
 57 

§2.2.Partilag dannes etter godkjennelse i kommunepartiet, og skal normalt dekke et 58 

geografisk område, fortrinnsvis en bydel. Faglag dannes innen en arbeidsplass, fagforening, 59 

bedrift/etat eller sammenslutning av bedrifter/etater. Forumlag kan dannes av en gruppe 60 

medlemmer med et spesielt interesseområde uavhengig av bostedsadresse. AUF-lag 61 

organiseres etter AUF`s og vedtekter. 62 

 63 

Majoritetsforslag til §2.2: 64 

§2.2 Partilag dannes etter godkjenning av årsmøtet i kommunepartiet. Partilag kan dannes for å 65 

dekke et geografisk område (bydelslag), på en arbeidsplass eller i fagforeninger (faglag) eller av 66 

en gruppe medlemmer med et spesielt interesseområde (forum). AUF-lag organiseres etter AUF 67 

sine vedtekter.  68 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 69 
 70 

§2.3 Individuelt medlemskap tegnes i hovedsak gjennom kommunepartiets tilmeldte lag nevnt i 71 

pkt.1 i denne paragraf. Styret kan godkjenne direkte medlemskap i Arbeiderpartiet i Bergen. 72 

3 Årsmøte 73 

§3.1.Kommunepartiets representantskap holder årsmøte innen utgangen av februar måned. 74 

Representantene innkalles med minst 6 ukers varsel. Forslag som ønskes behandlet på 75 

årsmøtet, må være styret i hende senest 14 dager før årsmøtet. Årsmøtet behandler 76 

årsmelding, regnskap, innkomne forslag og budsjett for kommende periode. 77 

 78 

Enstemmig komitéforslag til §3.1: 79 

§3.1 Kommunepartiets representantskap holder årsmøte innen utgangen av februar måned. 80 

Representantene innkalles med minst 6 ukers varsel. Forslag som ønskes behandlet på årsmøtet, 81 

må være styret i hende senest 14 dager før årsmøtet (med unntak av vedtektsendringer, jfr. § 82 

16.2). Årsmøtet behandler årsmelding, regnskap, innkomne forslag og budsjett for kommende 83 

periode. 84 

 85 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 86 

 87 
Styrets nye innstilling: Styret opprettholder den opprinnelige ordlyden i §3.1 88 
Begrunnelse: Det skal være lik frist mellom politiske saker og organisatoriske, dvs. 14 dager.  89 
 90 
§3.2.Årsmøtet velger et styre på 9 medlemmer og 2 varamedlemmer. Blant de 9 91 
medlemmene velges leder, politisk nestleder, organisatorisk nestleder, kasserer, 92 
studieleder og kvinnekontakt. Styrets funksjonstid er på 1 år. 93 
 94 
I tillegg tiltrer en representant fra Bergen AUF styret med fulle rettigheter. AUF sin 95 
representant velges på årsmøte, mens vara for AUF sin representant velges av Bergen AUF. 96 
Styret har følgende som tiltrer med tale og forslagsrett; 1representant fra bystyregruppen, 1 97 
representant fra byrådet (når dette er aktuelt) og 98 
1 representant fra fylkestingsgruppen. 99 
 100 

Enstemmig komitéforslag til §3.2: 101 

§3.2 Årsmøtet velger et styre på 9 medlemmer og 2 varamedlemmer. Blant de 9 medlemmene 102 

velges leder, politisk nestleder, organisatorisk nestleder, kasserer, studieleder og kvinnekontakt. 103 
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Politisk nestleder er leders stedfortreder. I tillegg tiltrer Bergen AUF styret med ett medlem som 104 

har tale-, forslags- og stemmerett. Styrets funksjonstid er på 1 år. 105 

 106 

1 representant fra bystyregruppen, 1 representant fra byrådet (når dette er aktuelt) og 1 107 

representant fra fylkestingsgruppen tiltrer styret med tale- og forslagsrett. 108 

 109 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 110 
 111 
Styrets nye innstilling: Organisatorisk nestleder er også sekretær i styret.  112 
 113 
Begrunnelse: Det er spesifisert i Arbeiderpartiets retningslinjer at sekretær skal være en av rollene 114 
i kommunepartiets styre.  115 
 116 

 117 

§3.3 Ved alle valg, nominasjoner og oppnevninger skal begge kjønn være representert med 50 %. 118 

 119 

§3.4.Årsmøtet velger utsendinger til Hordaland Arbeiderpartis årsmøter og 120 
representantskap etter fylkespartiets regler. 121 
 122 

Enstemmig komitéforslag til §3.4: 123 

§3.4 Årsmøtet velger utsendinger til Hordaland Arbeiderpartis årsmøter og representantskap 124 

etter fylkespartiets vedtekter. 125 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 126 

 127 

§3.5 Årsmøtet velger en kontrollkomité på 3 medlemmer med varamedlemmer. Årsmøtet 128 

velger leder av komitéen.  129 

 130 
§3.6.På årsmøtet før et kommunevalg, velges en programkomité bestående av 7 medlemmer og 131 
en nominasjonskomité på 9 medlemmer. Bergen AUF velger selv sin representant i 132 
programkomiteen og i nominasjonskomiteen. 133 
 134 

Enstemmig komitéforslag til §3.6: 135 

§3.6 På årsmøtet året før et kommunevalg, etter forslag fra styret, velges en programkomité 136 

bestående av 6 medlemmer og en nominasjonskomité på 8 medlemmer. I tillegg tiltrer Bergen 137 

AUF programkomité og nominasjonskomité med ett medlem som har tale-, forslags- og 138 

stemmerett. 139 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 140 

 141 

§3.7.Årsmøtet velger, etter forslag fra styret, en valgkomité på 9 medlemmer, deriblant en 142 

representant fra Bergen AUF. Valgkomiteen skal fremme innstilling til årsmøtet om de valg som 143 

er nevnt i denne paragrafen. Valgkomiteen skal dessuten, etter forslag fra lagene og partistyret, 144 

innstille på valg av utsendinger til Hordaland Arbeiderpartis årsmøter, representantskap og 145 

nominasjonsmøte. Styret fremmer forslag til nominasjonskomité. 146 

 147 

Enstemmig komitéforslag til §3.7: 148 

§3.7 Årsmøtet velger, etter forslag fra styret, en valgkomité på 8 medlemmer. I tillegg tiltrer 149 

Bergen AUF valgkomité med ett medlem som har tale-, forslags- og stemmerett. Valgkomitéen 150 

skal fremme innstilling til årsmøtet om de valg som er nevnt i denne paragrafen. Valgkomitéen 151 

skal dessuten, etter forslag fra lagene og partistyret, innstille på valg av utsendinger til 152 

Hordaland Arbeiderpartis årsmøter, representantskap og nominasjonsmøte. Styret fremmer 153 

forslag på kandidater til nominasjonskomité i Hordaland Arbeiderparti. 154 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 155 

 156 
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§3.8.Årsmøtet velger et utvalg på 3 medlemmer som skal behandle eventuell 157 

suppleringsvalg til kommunale komiteer, styrer, råd og utvalg som tilligger bystyret. 158 

Utvalget sammensettes slik: 1 fra bystyregruppen, etter innstilling fra gruppen – 1 fra 159 

partistyret – 1 som ikke er medlem av partistyret eller bystyregruppen. 160 

 161 

Enstemmig komitéforslag til §3.8: 162 

§3.8 Årsmøtet velger et suppleringsutvalg på 3 medlemmer som skal behandle eventuelle 163 

suppleringsvalg til kommunale komitéer, styrer, råd og utvalg som oppnevnes av bystyret. 164 

Utvalget sammensettes slik: 1 fra bystyregruppen, etter innstilling fra gruppen – 1 fra partistyret 165 

– 1 som ikke er medlem av partistyret eller bystyregruppen.  166 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 167 

 168 

§3.9 Alle medlemmer i Arbeiderpartiet i Bergen inviteres til årsmøtet med tale- og forslagsrett.  169 

 170 

§3.10 Ekstraordinært årsmøte avholdes når representantskapet bestemmer det, eller når 171 

partilag som representerer minst 2/5 deler av medlemmene, krever det. Ekstraordinært 172 

årsmøte innkalles med minst 14 dagers varsel.  173 

 174 
Styrets nye innstilling: Ekstraordinært årsmøte skal kunngjøres minst fire uker før det avholdes, 175 
og møtet kan kun behandle de saker som det fremgår av sakslista ved kunngjøring om 176 
ekstraordinært årsmøte.  177 
 178 
Begrunnelse: Dette er nedfelt i Arbeiderpartiets sentrale vedtekter.  179 

 180 

§3.11 Styrets medlemmer har ikke stemmerett på årsmøtet ved behandling av beretning og 181 

regnskap.  182 

 183 
3.12. Partiavdelingene skal avholde sine årsmøter senest 14 dager før kommunepartiets 184 
årsmøte. Forberedende komité for politiske og organisatoriske saker velges i 185 
representantskapet minst 3 uker før årsmøte. 186 
 187 

Enstemmig komitéforslag til §3.12: 188 

§3.12 Partilagene skal avholde sine årsmøter senest 14 dager før kommunepartiets årsmøte 189 

(jfr. 3.1.). Forberedende redaksjonskomité for innkomne forslag til årsmøte i kommunepartiet 190 

velges i representantskapet minst 3 uker før årsmøte. 191 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 192 

 193 

4 Representantskap 194 

§4.1 Representantskapet er kommunepartiets høyeste myndighet mellom årsmøtene, og tar 195 

avgjørelser i alle saker som ikke er tillagt partistyret eller bystyregruppen. Representantskapets 196 

oppgave er å vedta politiske og organisatoriske forslag og å drive politikkutforming for 197 

Arbeiderpartiet i Bergen. 198 

 199 

Dissensforslag fra Rasmus Haugen Sandvik til §4.1: 200 

Endre §4.1 til: Representantskapet er kommunepartiets høyeste myndighet mellom årsmøtene, 201 

og tar avgjørelser i alle saker som ikke er tillagt partistyret eller bystyregruppen. 202 

Styrets innstilling: Dissens forkastes - Med 7 stemmer ble dissensen forkastet. 1 støttet 203 

dissensen.   204 

 205 

§4.2 I representantskapets møter er det bare de valgte representanter som har stemmerett. Alle 206 

partimedlemmer har tale- og forslagsrett.  207 

 208 
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§4.3.Det tilsluttede partiavdelinger velger sine representanter til Representantskapet etter 209 

denne skala: 1 representant for hver påbegynt 15. medlem. 210 
 211 
Gammel 4.4.Representantene velges for kommunepartiets årsmøteperiode. Foreninger eller 212 
lag må være tilmeldt med minst 10 medlemmer for å få representasjonsrett. 213 
 214 
Gammel 4.5.Partistyret kan i spesielle tilfeller dispensere fra denne bestemmelsen. 215 

 216 

Enstemmig komitéforslag til §4.3, gammel §4.4 og gammel §4.5 som over står som et punkt: 217 

§4.3 Partilagene velger sine representanter til Representantskapet etter følgende formel: 1 218 

representant for hver påbegynt 15. medlem, men med minst 10 medlemmer for å få 219 

representasjon. Ved dobbeltmedlemsskap i de lag/organisasjoner som er representert i 220 

Representantskapet, skal medlemskapet bare telles med i et av lagene når beregningen av 221 

lagenes/organisasjonenes representasjon i Representantskapet skal foretas. 222 

 223 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 224 

 225 

Styrets nye innstilling: Setning som starter med Ved dobbeltmedlemskap osb. avvises 226 

 227 

Begrunnelse: Dette er ikke gjennomførbart. Partiet har ikke tilgang til AUF sine 228 

medlemsregister, de er en egen selvstendig organisasjon og skal behandles deretter.  AUF er 229 

partiets ungdomsorganisasjon, deres medlemsregister er deres ansvar og vi kan ikke kreve de 230 

utlevert. De må som andre organisasjoner dokumenter disse ovenfor offentlige myndigheter 231 

når det gjelder statsstøtten. Det er også veldig at AUFere møter opp i de lokale partilagene, 232 

det vitaliserer og fornyer oss som parti og bevegelse. Styret ser derfor ikke behov fra å fravike 233 

gjeldende praksis når det gjelder representativitet på representantskapene.  234 

 235 

§4.4 Partilagene velger vararepresentanter i prioritert rekkefølge til representantskapet. Listen 236 

på vararepresentanter kan være lenger enn antall faste representanter partilagene har i 237 

representantskapet. Vararepresentantene må være innregistrert før årsmøtets begynnelse, hvis 238 

ikke annet er bestemt. Det er partilaget sitt ansvar å fylle kvoten sin. 239 

 240 

§4.5 Representantene og vararepresentantene velges for kommunepartiets årsmøteperiode. 241 

Partistyret kan i spesielle tilfeller dispensere fra denne bestemmelsen.  242 

 243 

§4.6 Medlemmene i partistyret møter i representantskapet med fulle rettigheter.  244 

 245 

§4.7 Nystartede lag møter med 1 representant med fulle rettigheter det året stiftelsesmøtet er 246 

avholdt. 247 

 248 

§4.8 Møter i representantskapet holdes så ofte styret bestemmer det, når bystyregruppen ber 249 

om det, eller når partilag som representerer minst 2/5 av medlemmene ber om det. 250 

 251 

§4.9 Følgende innkalles til å møte i representantskapet og møter med tale – og forslagsrett: 252 

Byråder, bystyregruppen, stortingsrepresentantene fra Bergen, Bergensrepresentantene i 253 

fylkestingsgruppen, bydelsstyregruppene, representanter som tiltrer partistyret, medlemmer i 254 

styret i Bergen AUF, styremedlemmer i Hordaland Arbeiderparti og AUFs fylkesstyremedlemmer 255 

fra Bergen. 256 

 257 

§4.10 Representantskapet velger utsendinger til nominasjonsmøtet i Hordaland Arbeiderparti 258 

etter de regler som er fastsatt av fylkespartiet.  259 

 260 

§4.11 Programmer og valglister vedtas av representantskapet. 261 

 262 
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§4.12 Partistyret og gruppestyret innstiller i felleskap overfor representantskapet på partiets 263 

kandidater til bystyrets komitéer. Gruppestyret avgir innstilling til bystyregruppen på 264 

oppnevning av andre styrer, råd og utvalg.  265 

 266 

§4.13 Når det gjelder suppleringsvalg i perioden, henvises til § 3. 267 

 268 

§4.14 Representantskapet innstiller på partiets kandidater til fylkestinget etter innstilling fra 269 

nominasjonskomitéen.  270 

 271 
Styrets nye innstilling: Ordet Nominasjonskomite endres til valgkomite. 272 
 273 
Begrunnelse: Det er bare fylkesparti som kan ha nominasjonskomite jf. Arbeiderpartiets vedtekter.  274 

 275 

Enstemmig komitéforslag til ny §4.15: 276 

§4.15 Når godkjent referat fra representantskapsmøter foreligger, skal disse legges ut på 277 

Arbeiderpartiet i Bergen sin nettside. 278 

 279 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 280 

 281 

Dissensforslag fra Rasmus Haugen Sandvik og Steinar Sætre til ny §4.16: 282 

§4.16 Bystyregruppen, fylkestingsgruppen og styret i Arbeiderpartiet i Bergen orienterer 283 

representantskapet om sin virksomhet siden forrige representantskapsmøte, fortrinnsvis skriftlig 284 

i forkant av representantskapsmøter, subsidiært muntlig i møtene. 285 

 286 

Styrets innstilling: Dissens forkastes - Med 7 stemmer ble dissensen forkastet. 1 støttet 287 

dissensen.   288 

5 Styret 289 

§5.1 Styret skal lede partiarbeidet i kommunen. Det har ansvar for partiets økonomi og 290 

forbereder representantskapets virksomhet. Styret skal sikre en god kontakt mellom 291 

bystyregruppen og partilagene. 292 

 293 

Dissensforslag fra Rasmus Haugen Sandvik til §5.1: 294 

Endre §5.1 til: Styret skal forvalte representantskapets vilje mellom representantskapsmøtene, 295 

og lede det daglige arbeidet. Styret har ansvar for partiets økonomi og forbereder 296 

representantskapsmøter. Styret skal sikre en god kontakt mellom bystyregruppen og 297 

partilagene. 298 

 299 

Styrets innstilling: Dissens forkastes - Med 7 stemmer ble dissensen forkastet. 1 støttet 300 

dissensen. 301 

 302 

§5.2 Styret består av 9 medlemmer med funksjonstid på 1 år. I tillegg tiltrer en representant fra 303 

Bergen AUF styret med fulle rettigheter. 304 

 305 

Tiltredende medlemmer med tale- og forslagsrett: 306 

 307 

- partiets fastlønte sekretær  308 

- leder av bystyregruppen 309 

- 1 representant fra byrådet (når det er aktuelt) 310 

- 1 representant fra fylkestingsgruppen 311 

 312 
Tiltredende medlemmer, med unntak av partisekretær, velges av de respektive gruppene.  313 
 314 
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Styrets nye innstilling: Setning endres til følgende: Tildtredende medlemmer, men unntak av 315 
partisekretær og leder av bystyregruppen, velges av de respektive gruppene. 316 
  317 

§5.3.Leder, politisk nestleder og organisatorisk nestleder utgjør arbeidsutvalget. 318 
Arbeidsutvalget forbereder styremøtene og legger frem for styret de løpende saker. 319 
Arbeidsutvalget kan fatte endelig vedtak i saker av mindre prinsipiell betydning og i saker hvor 320 
styret har delegert myndighet til AU. 321 

I slike saker forutsettes det at AU er enstemmig, og at vedtakene føres i protokoll som 322 
fremlegges for styret som referatsak. 323 
 324 

Enstemmig komitéforslag til §5.3: 325 

§5.3 Leder, politisk nestleder og organisatorisk nestleder utgjør arbeidsutvalget. Arbeidsutvalget 326 

forbereder styremøtene og har ansvar for å holde styret fortløpende orientert om viktige saker. 327 

Arbeidsutvalget kan enstemmig fatte endelig vedtak i saker av mindre prinsipiell betydning og i 328 

saker hvor styret har delegert myndighet til Arbeidsutvalget. Dersom Arbeidsutvalget benytter 329 

denne fullmakten skal dette protokollføres og fremlegges for styret til orientering.  330 

 331 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas.  332 

 333 

§5.4.Styret oppnevner følgende faste utvalg: 334 

Studieutvalg med studieleder som leder og organisasjonsutvalg med leder utgått fra styret. 335 

Øvrige utvalg og ad hoc utvalg som styret finner formålstjenlig for å fremme partiets arbeid. 336 
Studieutvalget skal planlegge og drive informasjons- og opplæringsvirksomhet i samarbeid med 337 

styret, partiavdelingene og Bergen AOF- forening. 338 

Partisekretæren tiltrer utvalgene etter ønske/behov. 339 

 340 

Enstemmig komitéforslag til §5.4: 341 

§5.4 Styret skal hvert år oppnevne et organisasjonsutvalg og et studieutvalg med henholdsvis 342 

organisatorisk nestleder og studieleder fra styret som ledere i utvalgene. Partisekretæren tiltrer 343 

utvalgene ved behov. 344 

 345 

Styret kan videre opprette ad hoc utvalg etter behov. 346 

 347 

Organisasjonsutvalget skal gjennomgå kommunepartiets vedtekter og eventuelt foreslå 348 

endringer, og ellers planlegge kampanjeaktiviteter for styret og partilagene.  349 

 350 

Studieutvalget skal planlegge og drive informasjons- og opplæringsvirksomhet i samarbeid med 351 

styret, partilagene og AOF Hordaland. 352 

 353 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas.  354 

 355 

§5.5.Partisekretæren fører møteprotokoll fra styrets og representantskapets møter. 356 
Protokollene godkjennes av styret. 357 
 358 

Enstemmig komitéforslag til §5.5: 359 

§5.5 Partisekretæren fører møteprotokoll fra styrets og representantskapets møter. 360 

Protokollene godkjennes av henholdsvis styret og representantskapet. 361 

 362 

Styrets innstilling: Styret tiltrer ikke innstillingen. 363 

6 Habilitet 364 

§6.1.Et medlem av nominasjons- eller valgkomité er å anse som inhabil når vedkommende er 365 

foreslått nominert og ønsker nominasjon. Nominasjons- og valgkomiteen skal vurdere 366 

vedkommende sin habilitet når han/hun er eller har vært gift eller samboer med foreslått 367 
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person. Det samme gjelder ved rett oppadgående eller nedadgående slektskap med en foreslått 368 

kandidat. I tilfeller hvor et medlem av nominasjons- eller valgkomiteen blir vurdert som inhabil 369 

skal vedkommende tre ut av komiteen. 370 

 371 

Enstemmig komitéforslag til §6.1: 372 

§6.1 Et medlem av nominasjons- eller valgkomité er å anse som inhabil når vedkommende er 373 

foreslått nominert og ønsker nominasjon. Nominasjons- og valgkomitéen skal vurdere 374 

vedkommende sin habilitet når han/hun er eller har vært gift eller samboer med, eller har et 375 

nært slektskap med foreslått person. I tilfeller hvor et medlem av nominasjons- eller 376 

valgkomitéen blir vurdert som inhabil skal vedkommende tre ut av komitéen og varamedlem 377 

skal tre inn som nytt fast medlem i komitéen. Dersom tvil skal endelig avgjørelse tas av 378 

kontrollkomitéen. 379 

 380 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas.  381 

 382 
Styrets nye innstilling:  383 
1. Legge inn ny setning nr. 3: Et medlem av en nominasjonskomité ved kommunestyrevalg er å 384 
anse som inhabil når han/hun er foreslått nominert på uthevet («forhåndskumulert») plass og 385 
ikke selv har erklært seg uaktuell som kandidat. 386 
 387 
2. Styrets nye innstilling: Siste setning strykes. 388 
 389 
Begrunnelse:  390 
1. Landsmøtet har gjort en endring.  391 
2. Det er Kontrollkomiteen/Innstillingsutvalget som avgjør sin habilitet  392 

7 Kvinnenettverket 393 

§7.1 Årsmøtet velger en kvinnekontakt blant styrets medlemmer. Kvinnekontakten har ansvaret 394 

for kvinnenettverket i Arbeiderpartiet i Bergen. 395 

 396 

§7.2 Kvinnenettverket skal være pådriver for å sette kvinnepolitiske saker på dagsorden. 397 

Kvinnenettverket skal rekruttere, skolere og motivere alle kvinner i partiet til politisk arbeid, og 398 

særlig lederposisjoner. Alle kvinner i Arbeiderpartiet i Bergen skal få tilbud om å engasjere seg i 399 

kvinnenettverket.  400 

8 Nominasjoner 401 

§8.1 Representantskapet fastsetter tidsfrister for nominasjonsprosessen. 402 

 403 

Enstemmig komitéforslag til §8.1: 404 

§8.1 Representantskapet fastsetter tidsfrister for nominasjonsprosessen. Disse tidsfristene må 405 

sikre at partilagene får tid til å behandle og levere forslag. 406 

 407 

a) Ved kommunevalg får partilagene frist for å melde inn kandidater fra eget og eventuelt 408 

andres lag, i prioritert rekkefølge. 409 

b) Ved fylkestingsvalg og stortingsvalg får partilagene frist til å melde inn kandidater fra Bergen. 410 

c) Nominasjonskomitéen skal vurdere alle innkomne forslag likt, uavhengig av hvor mange 411 

ganger enkeltpersoner er foreslått. 412 

 413 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas.  414 

 415 
Styrets nye tilleggsinnstilling: punkt c endres til Nominasjonskomite/Innstillingsutvalg 416 
 417 
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§8.2 Ved kommunevalg fastsetter Representantskapet hvor mange som skal gis stemmetillegg 418 

etter forslag fra partistyret. 419 

 420 

Dissensforslag fra Rasmus Haugen Sandvik, Steinar Sætre og May-Brit Nordås tillegg til §8.2: 421 

Tillegg: Kandidater som ikke er aktivt rangert på endelig valgliste i kommunevalget skal settes 422 

opp i tilfeldig rekkefølge. 423 

Styrets innstilling: Dissens forkastes. Med 4 stemmer ble dissensen forkastet (leder brukte sin 424 

dobbeltstemme). 4 støttet innstillingen. 425 

 426 

§8.3 Etter innstilling fra styret velger årsmøtet nominasjonskomité foran både stortingsvalg og 427 

kommunevalg på 9 medlemmer, hvorav en fra Bergen AUF. Bergen AUF velger selv sin 428 

representant i nominasjonskomitéene. Ved sammensetting av nominasjonskomitéene skal 429 

bredden i partiet være representert.  430 

 431 
Styrets nye innstilling: Stryke ordene både stortingsvalg i 1 linje.  432 
Styrets nye innstilling: Ny siste setning i §8.3: Etter innstilling fra styret, velger årsmåtet 433 
Innstillingsutvalg foran stortingsvalg. 434 
 435 
Begrunnelse: : Jf. de sentrale vedtektene er det kun Hordaland Arbeiderparti som kan nedsette 436 
nominasjonskomite foran Stortingsvalg og fylkestingsvalg.  437 

 438 

§8.4 Ved Stortingsvalg setter nominasjonskomitéen, etter forslag fra partilagene, opp en 439 

alfabetisk liste i første runde av nominasjonsprosessen. Rangering av kandidatene skjer i andre 440 

runde av nominasjonen, også etter forslag fra partilagene.  441 

 442 
Styrets nye innstilling: Ordet Nominasjonskomite erstattes med ordet Innstillingsutvalget. 443 
 444 

§8.5 Partistyret ber alle partilagene innen fastsatt frist å sende forslag til nominasjonskomitéen 445 

på de medlemmer de ønsker nominert. 446 

 447 
Styrets nye innstilling: Ordet Innstillingsutvalg skal stå etter ordet nominasjonskomiteen. 448 
 449 

§8.6 Nominasjonskomitéen utarbeider et foreløpig forslag til liste, som sendes alle partilag til 450 

behandling.  451 

 452 
Styrets nye innstilling: Ordet Innstillingsutvalg skal stå etter ordet nominasjonskomiteen. 453 
 454 
 455 

§8.7 Partilagene skal innen en nærmere fastsatt tidsfrist uttale seg om nominasjonskomitéens 456 

innstilling. 457 

 458 
Styrets nye innstilling: Ordet Innstillingsutvalg skal stå etter ordet nominasjonskomiteen. 459 
 460 

Dissensforslag fra Rasmus Haugen Sandvik - ny §8.X: 461 

Nytt punkt §8.X: Forslag på kandidater og innspill på kandidater skal leveres 462 

nominasjonskomiteen på en slik måte at de kan gjøres kjent for partistyret og lokallagene. Alle 463 

forslag på kandidater fremlegges for organisasjonen sammen med nominasjonskomiteens 464 

foreløpige listeforslag. Alle innspill på kandidater fremlegges for organisasjonen sammen med 465 
nominasjonskomiteens endelige innstilling. 466 

 467 

Styrets innstilling: Dissens forkastes - Med 7 stemmer ble dissensen forkastet. 1 støttet 468 

dissensen. 469 

 470 

§8.8 Partiets kommunevalgprogram skal sluttbehandles før nominasjonen finner sted.  471 
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 472 
Styrets nye innstilling:  473 
 474 
1. Nytt tilleggs punkt § 8.8 med følgende tekst:  475 
Kommunepartiet kan foreta nominasjon av ordførerkandidat, varaordførerkandidat og 476 
byrådslederkandidat før resten av lista nomineres. Kommunepartiet skal i så fall ha fastsatt dette 477 
som en del av nominasjonsprosessen. Forhåndsnominasjonen skal foretas av medlemsmøtet eller 478 
representantskapet. Nominasjonskomiteens innstilling til disse plassene må bekjentgjøres før 479 
møte. Nominasjon av disse plassene er å anse som endelige og kan ikke tas opp igjen på 480 
nominasjonsmøtet der nominasjon av de øvreige plassene på lista skal foretas. 481 
 482 
Begrunnelse: Jf. Sentrale vedtekter.  483 
 484 
2. nytt pkt. §8.9: Beholdet teksten fra 8.8 med følgende tillegg: Ved forhåndsnominasjon av 485 
ordførerkandidat, varaordførerkandidat og byrådslederkandidat, må ikke 486 
kommunevalgprogrammet sluttbehandles før disse er nominert.Den endelig listen kan ikke endres 487 
 488 
Begrunnelse: Jf de sentrale vedtekter.  489 

9 Bystyregruppen 490 

§9.1 Partiets representanter og vararepresentanter i bystyret danner partiets Bystyregruppe.  491 

 492 

§9.2 Partistyret skal umiddelbart etter et kommunevalg innkalle partiets representanter i det 493 

nye bystyret til et fellesmøte med partistyret for å konstituere bystyregruppen. Fellesmøtet 494 

velger et gruppestyre.  495 

 496 

§9.3 Bystyregruppen og byråder utgått fra Arbeiderpartiet skal i samarbeid med partistyret 497 

arbeide etter partiets program, lover og vedtak.  498 

 499 
Styrets nye innstilling: Gruppen er ansvarlig ovenfor kommunepartiene. 500 
 501 
§9.4 Bystyregruppen ordner sitt arbeid etter egne regler som skal være program, lover og 502 
vedtak. 503 
 504 

Enstemmig komitéforslag til §9.4: 505 

§9.4 Bystyregruppen ordner sitt arbeid i henhold til program, lover og vedtak. 506 

 507 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 508 

 509 

§9.5 Leder og inntil 2 andre styremedlemmer og AUFs representant i partistyret møter i 510 

bystyregruppen med tale-, forslags- og stemmerett. 511 
 512 

Enstemmig komitéforslag til §9.5: 513 

§9.5 Partileder, inntil 2 andre styremedlemmer, partilagslederne, partisekretær og AUFs 514 

representant i partistyret kan møte i bystyregruppen med tale- og forslagsrett.  515 

 516 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 517 

 518 
Styrets nye innstilling: Endres til tale- forslag- og stemmerett. 519 
 520 
Begrunnelse: Følger av de sentrale vedtekter. 521 
 522 
§9.6 Partisekretæren har rett til å tiltre bystyregruppen og gruppestyret med tale- og 523 
forslagsrett. 524 
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 525 

Enstemmig komitéforslag til §9.6: 526 

§9.6 Partileder og partisekretær tiltrer gruppestyret med tale- og forslagsrett.  527 

 528 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 529 

 530 
Ny innstilling fra styret:  Partileder tiltrer gruppestyret med tale, forslags og stemmerett.  531 
Partisekretær tiltrer med tale- og forslagsrett. 532 
 533 
Begrunnelse:  Følger av de sentrale vedtekter. 534 
 535 
 536 

§9.7 Foran hvert bystyremøte holder gruppen møte for å behandle de saker som er oppført på 537 

kartet. 538 

 539 

§9.8 Det føres protokoll fra gruppens møter. Gruppen legger frem årsmelding for 540 

kommunepartiets årsmøte.  541 

 542 

§9.9 Vedtak i bystyregruppen er bindende. Ønsker noen å stå fritt i forhold til slike vedtak, må 543 

bystyregruppen eller partistyret avgjøre dette. 544 

 545 

Styrets nye innstilling: Legge inn et nytt § med følgende tekst:  546 

 547 

Vedtak i kommunestyregruppa eller kommunepartiet ved årsmøtet eller representantskapet 548 

er bindende ved behandling i kommunestyret dersom det behandlende organ ikke har vedtatt 549 

noe annet. 550 

 551 

Begrunnelse: Jf.de sentrale vedtektene.  552 

 553 

§9.10 Større saker av økonomisk- og/eller prinsipielle karakter skal gruppen forelegge 554 

representantskapet til uttalelse. Partistyret, eller en tredjedel av gruppens medlemmer, kan 555 

innanke for representantskapet. 556 

 557 

§9.11 Partiets representanter i kommunale styrer og utvalg skal danne grupper. Disse gruppene 558 

skal organiseres og arbeide etter de samme regler som bystyregruppen.  559 

10 Fagligpolitisk arbeid 560 

§10.1 Arbeiderpartiet i Bergen skal drive aktivt fagligpolitisk arbeid gjennom  561 

samarbeidskomitéen mellom partiet og LO-Bergen og omland.  562 

 563 
§10.2 Komiteens sammensetning og arbeidsoppgaver er nedfelt i egne 564 
retningslinjer godkjent av styret. 565 
 566 

Enstemmig komitéforslag til §10.2: 567 

§10.2 Komitéens sammensetning og arbeidsoppgaver er nedfelt i sentrale retningslinjer mellom 568 

LO og Arbeiderpartiet. 569 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas.  570 

11 Lagsledersamling 571 

§11.1 Arbeiderpartiet i Bergen skal ha lagsledersamlinger minst to ganger å året. 572 

 573 

Enstemmig komitéforslag til §11.1: 574 

§11.1 Arbeiderpartiet i Bergen skal ha lagsledersamlinger minst 1 gang i halvåret. 575 
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Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 576 

 577 

§11.2 Lagsledersamlingen sin oppgave består av å utveksle informasjon mellom styret og 578 

partilagene, samt drøfte viktige saker for partiet. 579 

 580 

§11.3 Lagsledersamlingen skal bestå av lederne i partilagene, AUF lag og styret i Arbeiderpartiet 581 

i Bergen. Om partilagsleder ikke kan møte, skal en annen fra styret i partilaget møte. 582 

12 Tårnhjørnefondets statutter 583 

§12.1 Fondets formål 584 

Arbeiderpartiet i Bergen har avsatt midlene fra salget av Arbeiderpartiet i Bergen sine aksjer i 585 

Tårnhjørnet AS i sin helhet i eget fond, med fratrekk av opparbeidet gjeld til Tårnhjørnet AS og 586 

nedskriving av aksjene i partiets regnskap, slik at fondets grunnkapital pr. 01.01.03 utgjør kr 587 

7.960.673,-. Arbeiderpartiet i Bergen kan øke fondets grunnkapital. 588 

 589 

§12.2 Plassering av fondet 590 

Fondets grunnkapital skal plasseres slik at sikkerhet og avkastning blir ivaretatt. Det skal bli lagt 591 

særlig vekt på å opprettholde fondets realverdi.  592 

 593 

§12.3 Fondets styre 594 

Styret i Arbeiderpartiet i Bergen er fondets styre og bestemmer fondets plassering etter 595 

retningslinjene under pkt. 2. 596 

 597 

§12.4 Disponering av fondets avkastning 598 
Disponering av fondets avkastning 599 
Uttak av fondet gjøres på årlig basis, basert på en forventet langsiktig avkastning på 600 
gjennomsnittlig 7 % av fondets verdi pr år. 601 
 602 
Det taes ut et årlig beløp tilsvarende opptil 5 % av porteføljen. Pengene 603 
blir fordelt slik: 604 

3/4 blir overført Arbeiderpartiet i Bergen sitt ordinære budsjett og regnskap 605 
1/4 blir overført til Arbeiderpartiet i Bergen sitt valgkampfond 606 
 607 
Det etableres et aktivitetsfond på kroner 100.000,- til aktivitet i partilagene. 608 
Aktivitetsfondet justeres opp til kroner 100.000 den 31. desember hvert år, ut fra hvor mye 609 

penger som er brukt fra fondet. 610 
 611 
Uttak av Tårnhjørnefondet vurderes løpende av styret i Arbeiderpartiet i Bergen. Viser det seg at 612 
den gjennomsnittlige avkastningen pr år blir betydelig mindre enn 7%, reduseres det årlige 613 
uttaket. Fondets verdi skal ikke bli forringet.  614 
 615 

Enstemmig komitéforslag til §12.4: 616 

§12.4 Disponering av fondets avkastning 617 

Det kan tas ut et årlig beløp på inntil 5 % av porteføljen, med de begrensninger som følger av 618 

pkt 12.2. 619 

Av det uttatte beløp disponeres kr 150.000,- til Aktivitetsfond til aktiviteter i partilagene.  620 

Aktivitetsfondet justeres opp til kr 150.000 ved årsmøtets behandling av årsbudsjettet. Resten 621 

av beløpet disponeres av styret ved oppsett av budsjett. 622 

 623 

Styrets innstilling: Styret tiltrer ikke innstillingen. 624 

 625 

Forslag fra styret 626 

§12.4 – siste avsnitt og siste setning endres til: 627 
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Fondets realverdi skal ikke bli forringet. Ved beregning av verdi skal basisåret 01.01.2003 628 

legges til grunn, justert for konsumprisindeks.  629 

 630 

Styrets innstilling: Styret tiltrer og foreslår at endringen vedtas.  631 

 632 

§12.5 Regnskap for fondet 633 
Det skal føres eget regnskap for fondet som skal revideres av revisor og legges frem for 634 
godkjenning av årsmøtet i Arbeiderpartiet i Bergen 635 
 636 

Enstemmig komitéforslag til §12.5: 637 

§12.5 Regnskap for fondet 638 

Det skal føres eget regnskap for fondet som skal revideres av revisor og legges frem for 639 

godkjenning av årsmøtet i Arbeiderpartiet i Bergen. Fondets realverdi i forhold til grunnkapital 640 

skal fremgå av årlige regnskap.  641 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 642 

 643 

§12.6 Endring av fondets statutter 644 

Disse statutter kan bare endres av årsmøtet i Arbeiderpartiet i Bergen med ¾ flertall.  645 

13 Revisjon 646 

§13.1 Til å utføre revisjonsarbeid engasjerer styret en registrert revisor eller et revisjonsselskap 647 

av autoriserte revisorer. 648 

 649 

Årsmøtet velger en kontrollkomité på 3 medlemmer med 2 varamedlemmer som har som 650 
oppgave å kontrollere om de økonomiske disposisjoner er gjort i henhold til gjeldende 651 

vedtekter og vedtak. 652 
 653 
Kontrollkomiteen skal avgi beretning til årsmøtet om sitt arbeid. 654 
 655 

Enstemmig komitéforslag til §13.1 og tillegg av kapittel 14: 656 

Endring: Flytte alt som angår kontrollkomitéen til eget kapittel 14. 657 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 658 
 659 

14 Kontrollkomité 660 

§14.1 Årsmøtet velger en kontrollkomité på 3 medlemmer med 2 varamedlemmer som har som 661 

oppgave å kontrollere om de økonomiske beslutninger og vedtak er gjort i henhold til gjeldende 662 

vedtekter og andre styringsdokumenter. 663 

 664 

§14.2 Referat fra styremøter og representantskapsmøter sendes kontrollkomitéens medlemmer 665 

fortløpende. 666 

 667 

§14.3 Kontrollkomitéen gjennomgår protokollene, årsmelding og regnskap og legger frem 668 

beretning på årsmøtet.  669 

 670 

§14.4 Kontrollkomitéen skal avgi beretning til årsmøtet om sitt arbeid. 671 

 672 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 673 

15 Kontingent 674 

§15.1 Medlemmene betaler kontingent etter de satser landsmøtet vedtar.  675 

Kommunepartiets andel av kontingenten fastsettes av Landsmøtet.   676 
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16 Vedtektsendringer 677 

§16.1 Endring av vedtektene kan bare foretas på et årsmøte. For gyldig vedtak kreves det et 678 

flertall på årsmøtet. 679 

 680 

Enstemmig komitéforslag til nytt punkt §16.2: 681 

§16.2 Endringer av vedtektene må fremmes til styret i Arbeiderpartiet i Bergen innen 1. 682 

november og gjøres kjent for partilagene innen 20. november for å kunne behandles på 683 

årsmøtet i februar påfølgende år. 684 

 685 

Styrets innstilling: Styret tiltrer innstillingen og foreslår endringen vedtas. 686 

 687 

Styrets nye innstilling: Styret avviser forslaget.  688 

 689 

Begrunnelse: Endringen strider mot Landsmøte vedtatte vedtekter 690 

 691 

§16.3 Endring av Tårnhjørnefondets statutter krever ¾ flertall, jfr §12.6.  692 

17 Oppløsning 693 

§17.1 I tilfelle oppløsning skal Arbeiderpartiet i Bergens eiendeler tilfalle Hordaland 694 

Arbeiderparti. 695 
 696 
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Forslag til vedtektsendringer 1 
 2 

Forslagsstiller: Fyllingsdalen Arbeiderparti 3 

Vi foreslår at punkt 6 om HABILITET skal følge forvaltningsloven. Det betyr at AP og tillitsvalgte i 4 
Arbeiderpartiet skal følge forvaltningsloven, som også omfatter politisk tillitsvalgte. 5 
Forslag til vedtak: Styret foreslår at dette forslaget avvises. Vår organisasjon er ikke et offentlig 6 
organ eller organisasjon. Forvaltningslovens bestemmelser gjelder offentlige institusjoner og 7 
offentlige ansatte. Arbeiderpartiet har i § 11 pkt. 13 bestemmelser for dette.  8 
 9 
Seniorutvalget sin representasjon i AP i Bergen 10 

Tekst: 11 

Endringsforslag til nye vedtekter for Arbeiderpartiet i Bergen: 12 

Tilleggsforslag § 3.2: 13 

Seniorutvalget tiltrer styret med ett medlem som har tale-, forslags og stemmerett 14 

Forslag til vedtak: Forslaget avvises.  15 

Tiltredende styremedlemmer i dag kommer fra AUF og bystyregruppen. Styret vil innkalle 16 
representanter fra seniorgruppen i saker som det er naturlig å be om råd i. Seniorgruppen kan be om 17 
å få møte i styret i spesielle saker.   18 

Tilleggsforslag § 3.4: 19 

Seniorutvalget sikres representasjon blant utsendingene til Hordaland Arbeiderpartis årsmøter og 20 
representantskap med 2 medlemmer. 21 

Forslag til vedtak: Forslaget avvises. Representasjon kommer kun fra organisasjonsleddet.  22 

§ 4 Representantskap 23 

Seniorutvalgets representasjon i representantskapet anses å være dekket inn under § 4.2 den 24 
generelle tale-og forslagsrett for alle partimedlemmer. 25 

Begrunnelse: Seniorutvalget i Arbeiderpartiet i Bergen bestå av vel 40% av medlemsmassen. Utvalget er 26 
aktivt med gode temaer på sine møter, som er godt besøkte. I takt med utviklingen av en moderne 27 
partiorganisasjon er det viktig å få alle deler av organisasjonen med i beslutningsprosessene. En rekke av 28 
de saker som partiet skal ta stilling til i de nærmeste årene gjelder en god og forsvarlig eldreomsorg og 29 
ikke minst andre saker som kan bidra til en verdig alderdom. Det er like viktig at både unge og eldre blir 30 
representert med sine synspunkter i Arbeiderpartiet i Bergens organer. 31 

Forslag til vedtak: Styret foreslår at dette forslaget avvises. Seniorene er medlem i partilagene og er 32 
representert utfra dette medlemskapet. Vi viser eller til Arbeiderpartiets vedtekter § 4.  33 

Fra universitetslaget 34 

nominasjonsprosess til stortingsvalget 35 
For å sikre en bredest mulig deltakelse av Arbeiderpartiets medlemmer i nominasjonsprosessen til 36 
stortingsvalget 2017, foreslår Universitetslaget at det legges opp til en forhåndsnominasjon. Modell for 37 
et slikt opplegg som sikrer medlemmenes innflytelse, finner man i det opplegget som Oslopartiet har 38 
brukt tidligere. 39 

Forslag til vedtak: Forslaget avvises. Viser for øvrig til styrets vedtektsendringsforslag.  40 
 41 
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Midlertidig innstilling fra redaksjonskomiteen 1 

Endelig innstilling vil bli lagt frem under årsmøtet lørdag 6. februar. 2 
 3 
Redaksjonskomiteen har bestått av:  4 
Øystein Hassel (leder), Sonja Irene Dyrkorn, Magne Blom, Linda Lein, Emil André Engø, Endre 5 
Tvinnereim, Line Berggreen Jacobsen, Atle Rasmussen, Kine Bratli Dale, Reidar Staalesen.  6 
 7 
Sekretær: Emil Gadolin 8 
 9 
 10 
Redaksjonskomiteen foreslår at følgende forslag avvises: 11 
36 – Normalisering av boligskatt 12 
62 – La Reza bli! 13 
63 – Endring av mattepensum på barne- og ungdomsskolen 14 
75 – Flere spesialskoleplasser i Bergen kommune 15 
78 – Stamveiforbindelse mellom Bergen og Oslo 16 
 17 
 18 
Redaksjonskomiteen foreslår at følgende forslag oversendes bystyregruppen: 19 
18 – Byutvikling i Fyllingsdalen 20 
32 – Mindemyren / Wergeland 21 
43 – Elbilfordeler tilknyttet boligsoneparkering må bort 22 
52 – Utfylling i sjøen ved Saltkompaniet i Sandviken 23 
 24 
 25 
Enkeltforslag med ny tekst fra redaksjonskomiteen: 26 
 27 
 28 
22. Bedre liv for MS-pasienter 29 
Redaksjonskomiteens innstilling: Følgende forslag vedtas og oversendes årsmøtet i Hordaland 30 
Arbeiderparti (HAP): 31 
 32 

Bedre liv for MS-pasienter 33 

 34 
MS er en kronisk betennelsessykdom i det sentrale nervesystemet som kan forårsake  35 
forskjellige grader av uførhet.  MS gir stort helsetap og er derfor viktig å prioritere i arbeidet  36 
med å utvikle bedre behandling. Sykdommen rammer ofte unge og gir sterkt redusert  37 
livskvalitet.  38 
 39 
Det finnes nye medisinske metoder som for eksempel veneblokking, som i dag utføres i andre 40 
land, men som ikke er godkjent i Norge.  41 
 42 
Stamcelletransplantasjon mot alvorlig MS-sykdom er et eksempel på en ny medisinsk metode 43 
som er kommet i gang i Norge. Denne metoden må evalueres og eventuelt videreføres.  44 
 45 
Arbeiderpartiet i Bergen mener at:  46 
 47 

 Helsevesenet bør vurdere å åpne opp for nye og mer helhetlige behandlingsmåter for MS-48 
pasienter 49 

 Stamcelletransplantasjon mot alvorlig MS-sykdom må evalueres og eventuelt videreføres 50 
med økte midler 51 

 52 
 53 
41. Flere studentboliger på Grønneviksøren 54 
 Redaksjonskomiteens innstilling: Følgende forslag vedtas og oversendes bystyregruppen: 55 
 56 

Flere studentboliger i Bergen 57 

 58 
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Bergen tar mål av seg å være Norges beste studentby. Et viktig element i dette er at studenter  59 
kan bo i nærheten av arbeidsplassen og studiestedet sitt. I byrådserklæringen til  60 
Arbeiderpartiet, KrF og Venstre følger det at det skal bli 30 % studentboligdekning, altså at  61 
30 % av studentene i Bergen skal kunne bo i studentbolig i kommunen. Dette er en markant 62 
endring fra dagens dekningsgrad på 14,5 %. En stor del av denne veksten vil måtte komme 63 
utenfor sentrumskjernen, men deler av veksten bør også kunne realiseres i sentrumsnære  64 
områder. Studentene i Bergen har lenge ønsket en større utbygging av studentboliger i 65 
Grønneviksøren.  66 

Kommunen bør så langt som mulig legge til rette for at Studentsamskipnaden i Bergen kan 67 
realisere sine boligbyggeprosjekter i nær framtid og innenfor realistiske kostnadsrammer. Det er 68 
viktig at etablering av barnehager blir sett i sammenheng, og at barnehager blir prioritert i større 69 
utbyggingsprosjekter. Kommunen bør prioritere å stille gode tomter til disposisjon for utbygging 70 
av studentboliger i områder som ligger nært studiestedene i kommunen. 71 

Arbeiderpartiet i Bergen vil: 72 

 At kommunen stiller tomter til disposisjon for utbygging av studentboliger i områder som 73 
ligger nær de store studiestedene 74 

 75 
 76 
 77 
45. Arbeidstidsutvalg 78 
Redaksjonskomiteens innstilling: Følgende forslag vedtas og oversendes årsmøtet i HAP: 79 
 80 

Arbeidstidsutvalg 81 

 82 
Arbeidstidsutvalget leverte 6. januar 2016 innstillingen «NOU 2016:1 Arbeidsutvalget – 83 
Regulering av arbeidstid – vern og fleksibilitet». I innstillingen foreslår utvalget en rekke 84 
endringer som griper sterkt inn i arbeidsgivers og arbeidstakers rettigheter. Arbeiderpartiet i 85 
Bergen stiller seg derfor undrende til at partene i arbeidslivet ikke ble invitert inn i utvalget. Det 86 
er partene i arbeidslivet som vet hvor skoen trykker, og deltakelse fra disse kunne derfor bidratt til 87 
å styrke arbeidet i utvalget. 88 
 89 
Innstilling fra utvalget foreslår en rekke endringer innenfor blant annet: 90 
 91 
Gjennomsnittsberegning av alminnelig arbeidstid 92 
I dag må arbeidsgiver avtale bruk av gjennomsnittsberegning med tillitsvalgte eller arbeidstaker. 93 
Utvalget foreslår at arbeidsgiver kan bestemme mer selv, uten å måtte gjøre avtale med 94 
tillitsvalgte eller den ansatte. 95 
 96 
Arbeidsfri 97 
I dag skal arbeidstaker ha minst 11 timer sammenhengende arbeidsfri i løpet av 24 timer, men  98 
kan avtale med lokal tillitsvalgt (i virksomhet med tariffavtale) om unntak. Arbeidsfri kan  99 
likevel ikke være kortere enn 8 timer i løpet av 24 timer. Utvalget foreslår at arbeidsgiver kan 100 
bestemme den daglige arbeidsfrie perioden ned til 9 timer, uten å inngå avtale med tillitsvalgte 101 
eller arbeidstaker. 102 
 103 
Kvelds- og nattarbeid 104 
I dag er arbeid mellom kl. 21 og kl. 06 regnet som nattarbeid og er bare tillatt dersom arbeidets art 105 
gjør det nødvendig. Utvalget foreslår at det må gis anledning å arbeide mellom kl. 21 og kl. 23 106 
uten at dette regnes som nattarbeid. 107 
 108 
Utvalget foreslår også endringer innenfor blant annet 109 

 Arbeidstakere i «delvis uavhengig stilling» 110 
 Petroleumssektoren 111 
 Utarbeidelse av turnus og skiftplaner 112 
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Dersom regjeringen får flertall for disse endringene vil styrkeforholdet i arbeidslivet endres. 113 
Arbeidsgiver vil få økt styringsrett over arbeidstid, mens tillitsvalgte og ansattes muligheter til å 114 
påvirke sin egen arbeidstid svekkes. 115 
 116 
Arbeiderpartiet i Bergen krever at: 117 

 Partene i arbeidslivet må tas med i den videre behandling av rapporten 118 
 Tillitsvalgte og ansattes mulighet til å påvirke egen arbeidstid ikke svekkes 119 

 120 
 121 
48. Økt satsing og evaluering av yrkesfagopplæringen 122 
Redaksjonskomiteens innstilling: Følgende forslag vedtas og oversendes årsmøtet i HAP: 123 
 124 

En bedre yrkesfagopplæring 125 

 126 
Gode fagarbeidere bygger Norge. Det er en viktig nasjonal oppgave å heve statusen og stillingen 127 
til fagutdanningene. En solid yrkesfagutdanning gir gode muligheter til den enkelte og legger 128 
grunnlaget for framtidens velferd gjennom å bidra til høy kvalitet i både offentlig og privat sektor. 129 
Gode yrkesfaglige utdanninger med økt gjennomføring gir arbeidslivet nok og riktig kompetanse. 130 
Det har avgjørende betydning for at vi lykkes med å utvikle både dagens og fremtidens næringer 131 
og bedrifter. 132 
 133 
Arbeiderpartiet i Bergen vil at elevene på yrkesfag skal kunne få prøve seg i arbeidslivet allerede 134 
fra første år på fagutdanningen. Ved å legge til rette for at yrkesfagene kan ha flere 135 
vekslingsmodeller og mer fleksibilitet i hvordan fag og timer fordeles mellom ulike klassetrinn, 136 
vil en ikke bare bidra til økt motivasjon, men også til god læring. Undervisningen i fellesfag og 137 
programfag må knyttes til lærefaget. 138 
 139 
Bedriftene og foretakene bør ha innflytelse på hva elevene lærer. Gjennom tett samarbeid med og 140 
mellom de faglige rådene som partene i arbeidslivet er en del av, vil en kunne få til en bedre 141 
samhandling mellom hva elevene lærer og hva bedriftene og foretakene har behov for.  142 
 143 
Vi må også sikre at alle får læreplass. Dimensjoneringen av skoletilbudet må baseres på 144 
arbeidslivets reelle behov. Yrkesopplæringsnemdene i fylket må spille en sentral rolle i å få 145 
samarbeid mellom arbeidsliv og fylke til å fungere best mulig. I tillegg bør en øke 146 
lærlingstilskuddet slik at det blir mer attraktivt å være lærebedrift. Dette er særlig viktig i den 147 
nåværende økonomiske situasjonen, da flere private aktører ser seg nødt til å slutte å ta inn 148 
lærlinger.  149 
 150 
Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 151 

 Fylket sammen med nasjonale myndigheter bør legge til rette for at elevene på 152 
yrkesfagene kan få en mer praksisnær opplæring, bl.a. gjennom vekslingsmodeller og 153 
fleksibilitet i studieoppbygningen  154 

 Lærlingetilskuddet må økes 155 
 Kommune, fylke og stat skal innføre klausuler i offentlige anbud om at bedrifter må være 156 

aktive lærebedrifter 157 
 Samarbeidet mellom partene i arbeidslivet og skolene må styrkes 158 
 Fylket må sørge for at skoletilbudet står i samsvar med det reelle behovet i arbeidslivet 159 

 160 
 161 
51. Totalfredning av sjøørretfiske i sjø hele året i Hordaland 162 
Redaksjonskomiteens innstilling: Følgende forslag vedtas og oversendes årsmøtet i HAP: 163 
 164 

Totalfredning av sjøørret 165 

 166 
For en rekke fritids- og sportsfiskere er sjøørret den mest populære fisken å fiske etter i sjøen. 167 
Men sjøørreten har det stadig blitt mindre av, noe som mange ytre påvirkninger kan ha skyld i. 168 
Kraftregulering av vassdrag, høyt press av lakselus, byutvikling med kanalisering og stenging av 169 



- 111 - 

vassdrag er faktorer som beviselig tærer på sjøørretstammer. I tillegg er det alt for liten kunnskap 170 
rundt minstemål og reguleringer på sjøørretfisket. 171 
 172 
De siste årene har man forsøkt tidsbestemte fredningssoner for sjøørreten i Hordaland, men dette 173 
har ikke gitt en tydelig oppsving i en ekstrem sårbar fiskebestand. Arbeiderpartiet ønsker at 174 
Hordaland i fremtiden skal ha en bestand av sjøørret det går an å beskatte. Det er ikke mulig i 175 
dag. 176 
 177 
Arbeiderpartiet i Bergen mener: 178 

 At det må innføres et prøveprosjekt over en fireårsperiode hvor sjøørreten totalfredes for 179 

fiske med både garn, stang og andre redskaper hele året i sjø 180 

 181 
 182 
57. Nei til målehysteriet 183 
Redaksjonskomiteens innstilling: Følgende forslag vedtas og oversendes årsmøtet i HAP: 184 
 185 

Nei til målehysteriet 186 
 187 
Som en del av arbeidet med kvalitetsutviklingen i grunnskolen i Norge, har nasjonale prøver  188 
med vekt på grunnleggende ferdigheter i lesing, matematikk og engelsk vært gjennomført i vel  189 
ti år. 190 
 191 
Arbeiderpartiet har hele tiden uttrykt skepsis til offentliggjøring av prøveresultater, noe som som 192 
gjøres i dag. Resultater fra nasjonale prøver brukes til å rangere skoler i kommunene og brukes 193 
også, i flere kommuner, som del av resultatmål for rektor.  194 
 195 
En uønsket effekt er at enkelte skoler legger opp undervisningen til prøveinnholdet på bekostning 196 
av andre mål og retningslinjer skolen skal drive etter. Når man legger så stor vekt på testing av et 197 
grunnleggende, men nokså snevert utvalg av ferdigheter, medfører dette en skjevfordeling av 198 
faglig fokus og oppmerksomhet. Gjennom dette representerer nasjonale prøver en «tidstyv» og en 199 
faktor for økt byråkratisering av skolehverdagen. 200 
 201 
Finland er et godt eksempel på et land, som internasjonalt gjennom PISA- testen blir trukket  202 
frem for sin kvalitet på utdanningen, som ikke har nasjonale prøver. Dette mener vi viser at det 203 
ikke er en direkte sammenheng mellom gjennomføring av nasjonale prøver og kvalitet på og i 204 
skolen. 205 
 206 
Arbeiderpartiet i Bergen mener: 207 

 At dagens ordning med nasjonale prøver i grunnskolen avskaffes, og at man finner andre 208 

og mer formålstjenlige måter å kvalitetssikre skolen på – eksempelvis ved at nasjonale 209 

prøver erstattes med utvalgsprøver 210 

 211 
 212 
65. Multiresistente bakterier – helsevesenets største utfordring! 213 
Redaksjonskomiteens innstilling: Følgende forslag vedtas og oversendes årsmøtet i HAP: 214 
 215 

Multiresistente bakterier 216 
 217 
Folkehehelseinstituttet anslår i en rapport fra 2009 at det forekommer 25.000 ekstra dødsfall i 218 
Europa på grunn av antibiotikaresistens. Ifølge The Review on Antibiotic Resistance (AMR) dør 219 
50.000 mennesker årlig i USA og Europa på grunn av resistente bakterier. På verdensbasis er 220 
tallet opp mot 700.000. 221 
 222 
Antibiotika spiller en nøkkelrolle i dagens pasientbehandling. For at antibiotika også i fremtiden 223 
skal være en effektiv behandling mot alvorlige infeksjonssykdommer, må antibiotikabruken være 224 
riktig og minst mulig. Fortsetter dagens utvikling med økende antibiotikaresistens, kan vi om kort 225 
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tid komme i en situasjon der infeksjonsrisikoen ved å gjennomføre standardoperasjoner som 226 
keisersnitt, hofteoperasjoner og hjertekirurgi blir for stor. En slik utvikling vil uten tvil få store 227 
konsekvenser for nordmenns helse. 228 
 229 
Forbruket av antibiotika har vært økende i Norge fra 2005 til 2012 med en svak nedgang i 2013 230 
og 2014. Økt antibiotikabruk øker forekomsten av antibiotikaresistens. Om lag 80 prosent av all 231 
forskrivning av antibiotika til humant bruk skjer i allmennpraksis. 232 
 233 
Regjeringen la i juni 2015 frem Nasjonal strategi mot antibiotikaresistens (2015-2020) etter sterkt 234 
press fra opposisjonen. Den angir retning, konkrete mål og tiltaksområder for det samlede 235 
arbeidet mot antibiotikaresistens innenfor helsesektoren, husdyr og kjæledyr, fisk og klima og 236 
miljø frem mot 2020. Strategien setter blant annet mål om å redusere bruken av antibiotika i 237 
befolkningen med 30 prosent innen 2020 sammenlignet med 2012. Videre har regjeringen lagt 238 
frem en handlingsplan mot antibiotikaresistens i helsetjenesten, igjen etter press fra opposisjonen 239 
på Stortinget. I planen bes Helsedirektoratet utrede mulighet for kampanjer - innenfor nåværende 240 
rammer. Handlingsplanen medfører kun 5 millioner og sier lite om tildelinger etter 2016. 241 
Regjeringen bidrar ikke til sikre rammer for dette viktige arbeidet, og det medfører usikkerhet 242 
rundt oppfølgingen av handlingsplanen og strategien. 243 
 244 
Et redusert totalforbruk av antibiotika i Norge er alene ikke tilstrekkelig for å hindre videre 245 
utbredelse av antibiotikaresistens. Økt satsning på forskning på resistente bakterier, utvikling av 246 
nye typer antibiotika, samt en styrking av det internasjonale samarbeidet på feltet er strengt 247 
nødvendig. 248 
 249 
Forbruket av antibiotika til norske husdyr er blant de aller laveste i Europa. I perioden 1995-2013 250 
ble forbruket til landdyr redusert med 35 prosent. Hvis man bare ser på matproduserende dyr, var 251 
reduksjonen på 38 prosent. De viktigste årsakene til vårt lave antibiotikaforbruk er god dyrehelse, 252 
dyktige og ansvarlige bønder, veterinærer som praktiserer ansvarlig bruk av antibiotika og et godt 253 
samarbeid mellom næringen og myndighetene. For kjæledyr var det en økning i antibiotikabruken 254 
på 18 prosent i perioden 1995-2013. Importen og smuglingen av kjæledyr er stor, og utgjør 255 
allerede en risiko for både dyre- og folkehelsen. 256 
 257 
Arbeiderpartiet i Bergen mener: 258 

 At myndighetene bør styrke det internasjonale samarbeidet innen forskning på 259 

antibiotikaresistens og (multi-)resistente bakterier og oppfordre til økt forskning på  260 

feltet gjennom økte forskningsmidler 261 

 At regjeringen følger opp handlingsplanen mot antibiotikaresistens, og sikrer en 262 

forutsigbarhet i midler til tiltak 263 

 At helsedirektoratet får øremerkede midler utover dagens overføringer til å utvikle 264 

kampanjer om riktig bruk av antibiotika rettet mot helsetjenesten og befolkningen 265 

 At nasjonale myndigheter må gi økonomiske insentiver for utvikling av nye typer 266 

antibiotika og sterkt oppfordre EU og andre land til å gjøre det samme 267 

 At nasjonale myndigheter skal sette temaet om økt moderasjon i bruken av antibiotika på 268 

agendaen i samtaler med EU og andre internasjonale fora 269 

 At regjeringen bør følge opp strategiplanen mot antibiotikaresistens nøye, herunder  270 

særlig 271 

o At forbruket av antibiotika til matproduserende landdyr (husdyr) blir redusert 272 

med minst 10 % innen 2020 (sammenlignet med forbruket i 2013) 273 

o At forbruket av antibiotika til kjæledyr skal reduseres med minst 30 % 274 

(sammenlignet med 2013) innen 2020 275 
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o At narasin og andre koksidiostatika med antibakteriell virkning skal fases ut av 276 

kyllingproduksjonen innen 2020 277 

 278 
67. Styrking av politikkopplæringen i ungdomsskolen 279 
Redaksjonskomiteens innstilling: Følgende forslag vedtas og oversendes bystyregruppen: 280 
 281 

Økt demokratiopplæring i bergensskolen 282 
 283 
Det er viktig for Arbeiderpartiet at de unge blir hørt. Det står forankret i partiprogrammet at 284 
Arbeiderpartiet i Bergen ønsker å videreføre Ungdommens bystyre, samt styrke 285 
demokratiopplæringen i skolen. 286 
 287 
Demokratiopplæring er en uttalt målsetning for norsk skole. Bergen kommune driver 288 
demokratiopplæring gjennom skoleverket, samt gjennom Ungdommens Bystyre. I 2011 la Trond-289 
Viggo Torgersen frem utredningen «Ungdom, makt og medvirkning», som blant annet 290 
understreket viktigheten av at ungdom ikke bare lærer om demokratiske prosesser gjennom 291 
skolen, men at ungdom også betraktes som demokratiske aktører og får delta i og praktisere 292 
demokratiske prosesser. 293 
 294 
Arbeiderpartiet i Bergen vil derfor: 295 

 At Bergen kommune vurderer å lage en plan for bedre demokratiopplæring for ungdom i 296 
kommunen 297 

 298 
 299 
71. Fri rett til å være folkevalgt! 300 
Redaksjonskomiteens innstilling: Arbeiderpartiet i Bergen støtter intensjonen i det opprinnelige forslaget 301 
om at studiesteder i større grad må legge til rette for at folkevalgte studenter skal ha mulighet til å skjøtte 302 
sitt verv som folkevalgt. Oversendes stortingsgruppen. 303 
 304 
 305 

Opprinnelig forslag: 306 
 307 
I dagens samfunn har man som borger plikt til å akseptere verv man har fått gjennom  308 
kommune-, fylkes- eller stortingsvalg. Dette er en samfunnsplikt som følger med privilegiet å bli 309 
folkevalgt. 310 
 311 
For å gjøre denne byrden mindre har arbeidstakere i dag rett til fri fra arbeid for å ta del i dette 312 
arbeidet. Dette følger av arbeidsmiljøloven §12-13. Formålet med bestemmelsen er at 313 
arbeidstakere skal gis mulighet til å skjøtte utføringen av offentlige verv også når vervet medfører 314 
fravær fra arbeidet. 315 
 316 
Samtidig så ser man etter kommune- og fylkestingsvalget at det er mange studenter som er blitt 317 
folkevalgte. Disse har ikke like rettigheter til fri fra studiene for å skjøtte sine plikter som 318 
folkevalgt. Studentene er da prisgitt at studiestedet er forståelsesfull nok for deres situasjon og 319 
hjelper dem med å legge opp studieløpet slik at de greier å gjennomføre begge. I dag fullfører 320 
bare 40% av studenter på bachelor innenfor normert tid. 321 
 322 
Det er et viktig prinsipp i et moderne demokrati at alle grupper er representert. Studenter må 323 
dermed på lik linje som vanlige arbeidstakere har mulighet til å delta og ikke bli motarbeidet i 324 
deres forsøk for å gjennomføre privilegiet det er å være folkevalgt. 325 
 326 
Arbeiderpartiet i Bergen krever: 327 

 At studenter må få lovfestet rett til å kunne skjøtte sine plikter som folkevalgt på 328 

lik linje som vanlige arbeidstakere. 329 

 330 
 331 
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77. Dele, og fordele? 332 
Redaksjonskomiteens innstilling: Følgende forslag vedtas og oversendes årsmøtet i HAP: 333 
 334 

Delingsøkonomi 335 

 336 
I løpet av få år har delingsøkonomi blitt en verdensomspennende milliardindustri. Via digitale 337 
plattformer gis private personer anledning til å dele og leie ut underutnyttede ressurser. 338 
Forretningsmodellen generer store inntekter som tilfaller private aktører og delingsselskapene, 339 
men utfordrer vårt regelverk og skattesystem så vel som forbrukerrettigheter. Den 340 
teknologidrevne delingsøkonomien har utviklet seg så raskt at dagens regelverk ikke er tilpasset 341 
de nye forretningsmodellene.  342 
 343 
En viktig del av forretningsmodellene er at de private aktørene ikke er ansatt i delingsselskapene, 344 
men opererer som selvstendige kontraktører. Det betyr at i den grad de private aktørene 345 
opparbeider skattepliktig inntekt, vil de selv være ansvarlige for å oppgi inntekten til 346 
skattemyndighetene. For øyeblikket har imidlertid norske skattemyndigheter svært liten mulighet 347 
til å identifisere og kontrollere inntekter. 348 
 349 
Arbeiderpartiet må sikre at den nye virksomhetsorganiseringen bidrar til felleskapet på lik linje 350 
som tradisjonelle næringer. Det må sikres at det ikke innføres en ny arena for svart arbeid og at 351 
forbrukerrettighetene sikres. Videre må det sikres at tjenestene ikke bidrar til en negativ 352 
markedsutvikling hvor viktig infrastruktur svekkes og arbeidsvilkår forverres. 353 
 354 
Arbeiderpartier i Bergen mener at: 355 

 Det må sikres at delingsøkonomi bidrar til felleskapet på lik linje som tradisjonelle 356 
næringer 357 

 Det må etableres et tilpasset rapporteringssystem av inntekter for private aktører 358 
 Det må arbeides for at utenlandske delingsselskaper pålegges rapporteringsplikt for 359 

norske skatteyteres inntektsforhold 360 
 361 
 362 
 363 
84. Mobbing i skolen 364 
Redaksjonskomiteens innstilling: Følgende forslag vedtas og oversendes bystyregruppen: 365 
 366 

Mobbing i skolen 367 

 368 
Til tross for økt oppmerksomhet og innsats er mobbing i skolen fremdeles et stort problem. 369 
Gjennom media har vi fått kjennskap til enkeltsaker med særdeles tragiske utfall. Det er ikke tvil 370 
om at mobbing kan ha svært alvorlige konsekvenser for barn og unge. 371 
 372 
Bergensskolene har følgende felles retningslinjer for skolemiljøet: 373 

 Alle elever i skolen har rett til et godt psykososialt miljø som fremmer helse, trivsel og 374 

læring 375 

 Det psykososiale miljøet skal være slik at det gir hver enkelt elev trygghet og sosial 376 

tilhørighet 377 

 Alle skoler har plikt til å ha et skolemiljøutvalg. 378 

 379 
NOVA publiserte nylig en rapport om hvordan et utvalg skoler arbeider med elevenes 380 
psykososiale miljø. (Rapport 14/2015). Forskerne har studert barne- og ungdomsskoler som på en 381 
bevisst måte legger til rette for et godt og trygt skolemiljø. Disse skolene opererer i hovedsak med 382 
tre overordnede strategier: atferdsregulering, relasjonsarbeid og fellesskapsbygging. 383 
Atferdsregulering oppnås gjennom virkemidler og praksis som tar sikte på å motivere elevene til 384 
å opptre på måter som fremmer et godt lærings- og psykososialt elevmiljø. Den andre 385 
hovedstrategien er relasjonsarbeid, læreres arbeid for å skape gode relasjoner til elever og 386 
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foreldre. Flere ansatte framhever foreldresamarbeidet som noe av det viktigste. Styrking  av 387 
fellesskapet handler om å skape gode relasjoner mellom elevene; tiltak som fremmer tilhørighet, 388 
inkludering, fellesskap og samhold. 389 
 390 
Annen forskning på dette feltet viser en utvikling over tid, bort fra forklaringer om  391 
individuelle overgripere og ofre til å se mobbing som et systemisk problem.  Intervensjonene  392 
må derfor rettes mot hele skolekonteksten, med en skoleomfattende tilnærming (Richard, 393 
Schneider og Mallet 2011). Å komme mobbing til livs er et felles ansvar for hele skolen, 394 
representert ved ledelse, lærere, elevrepresentanter og foreldrerepresentanter, men også  395 
elevråd og samarbeidsutvalg og det enkelte klassemiljø i samarbeid med foreldrekontakter.  396 
Alle i skolen må ha kunnskap om mobbing og tiltak som virker. En felles gjennomtenkt  397 
innsats er nødvendig for å få snudd holdninger og få fram atferd som skaper et sunt og trygt 398 
skolemiljø. 399 
 400 
Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 401 
 Bergen kommune skal ha nulltoleranse for mobbing  402 
 Det gjennomføres systematisk opplæring for ledelse, lærerstab, elevrepresentanter og 403 

foreldrerepresentanter. Kompetanse fra universitets- og høgskolemiljøer innhentes. 404 
 Alle skoler skal ha aktive handlingsplaner mot mobbing 405 
 Det skal fattes enkeltvedtak i alle mobbesaker for å ivareta elevenes rettssikkerhet 406 
 Det bør i tillegg vurderes om foreldre og elever alltid kan få oppnevnt en fagperson som kan 407 

støtte og bistå foreldre og elever i møte med barnehagen og skolen i saker som gjelder 408 
enkeltbarns opplevelse av mobbing. 409 

 410 
 411 
86. Endringer i friskoleloven 412 
Redaksjonskomiteens innstilling: Følgende forslag vedtas og oversendes årsmøtet i HAP: 413 
 414 

Endringer i Lov om frittstående skoler (friskoleloven) 415 

 416 
I hht Lov om frittstående skoler kan frittstående skoler (heretter kalt privatskoler) opprettes og driftes som 417 
et supplement til den offentlige skolen. På denne måten kan foreldre og elever velge andre skoler enn det 418 
offentlige. Det er Utdanningsdirektoratet som godkjenner søknader om oppstart av private skoler, mens 419 
Fylkeskommunen utelukkende er en høringsinnstans. Dette på tross av at Fylkeskommunen har et 420 
overordnet ansvar for den totale skolestrukturen i fylket. I Bergensområdet er mange elevplasser i den 421 
videregående skolen i privat regi, noe som innebærer at lokalpolitikere ikke har innvirkning på en stor del 422 
av skolestrukturen.  423 
  424 
For hver elev som går ut av den offentlige skolen mister fylkeskommunen midler til å drive  425 
sitt tilbud. Dette gjør det økonomisk uansvarlig å drive det offentlige tilbudet med stor  426 
overkapasitet. Ved stor overkapasitet av elevplasser i skolestrukturen, slik man har hatt  427 
innenfor studiespesialiserende i Bergen de siste årene, vil fylkespolitikerne kompensere ved å  428 
trappe ned tilbudet i den offentlige skolen. Som ytterste konsekvens medfører dette at  429 
politikerne ville måtte legge ned én offentlig skole for å sikre en økonomisk bærekraftig  430 
skolestruktur.  431 
 432 
I Norge har man rett på videregående opplæring. Det offentlige er pliktig til å ha et tilbud til  433 
alle. Derfor er det dypt problematisk at det offentlige kan risikere å stå uten et tilstrekkelig  434 
tilbud dersom en privat skole legges ned. I Sverige, hvor store deler av skoletilbudet er  435 
privatisert, har man sett eksempler på nettopp dette.  436 
Derfor bør det vurderes å innføre et tak på hvor stor andel av elevene som kan gå på tilbud  437 
utenfor den offentlige skolen.  438 
 439 
I dag har konsesjoner for oppstart av private elevplasser ingen tidsbegrensning. Det medfører  440 
at når en aktør først har fått godkjent sin søknad, er det tilnærmet umulig både for  441 
Utdanningsdirektoratet og Fylkeskommunen å trekke konsesjonen tilbake med mindre aktøren bryter 442 
norsk lov. Selv når loven brytes, f.eks. ved å ta ut utbytte, viser det seg at det er få som mister sin 443 
konsesjon.  444 
 445 
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Private aktører ønsker stort sett å etablere seg i sentrumsnære områder, mens den offentlige   446 
skolen gjerne søker å opprettholde en desentralisert skolestruktur. Når en privatskole opprettes   447 
gis det godkjenning for et spesifikt antall elever. Dersom antallet ønskes økt, stilles det krav   448 
om ny søknadsprosess. Dersom årskullene synker og det samlete behovet for elevplasser i den  449 
videregående skolen går ned, får ikke dette konsekvenser for elevtallet til de private skolene.   450 
Verken Fylkeskommunen eller Utdanningsdirektoratet kan i dag pålegge de private skoler å  451 
dimensjonere sitt tilbud i tråd med et eventuelt nedadgående elevtall. Per nå er det bare den   452 
offentlige skolen som må redusere sitt tilbud. En slik situasjon svekker den offentlige skolen,   453 
øker den private andelen av skolestrukturen og kan ytterligere sentralisere skoletilbudet. Dette   454 
kan enkelt løses ved å angi både elevtall og andelen av den totale elevmassen som friskolen  455 
har. På denne måten må også friskolene nedjustere sitt tilbud når elevtallene går ned, samtidig   456 
som man unngår å øke antallet elever utenfor den offentlige skolen dersom årskullene øker.  457 
Her bør det selvsagt tas utgangspunkt i langsiktige trender, og ikke små variasjoner i elevtallet  458 
fra år til år.  459 
  460 
Arbeiderpartiet i Bergen vil arbeide for at: 461 
 462 

 det skal settes tak på hvor stor andel privatskolene kan utgjøre av det samlede tilbudet  463 
 antallet elevplasser og tilbudets andel av den totale elevmassen skal inngå i  464 

søknadsprosessen for opprettelsen av en privatskole 465 
 konsesjoner for privatskoler ikke lenger skal være permanente, og at det ved  466 

overdragning av elevplasser fra én aktør til en annen skal stilles krav om ny søknad  467 
 privatskolenes utbytteforbud må bli klarere og lovverket må håndheves strengere 468 

 469 
 470 
Uttalelser: 471 
Redaksjonskomiteen innstiller på at følgende uttalelser vedtas: 472 
 473 

Arbeid til alle – industri, klima og miljø 474 
Ivaretar forslag 5, 50, 54, 66, 76 475 
Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti. 476 
Merk! To dissenser i denne uttalelsen. 477 
 478 
 479 
Vestlandet er hardt rammet av krisen i petroleumsnæringen hvor mange tusen arbeidsplasser er 480 
forsvunnet de siste to årene. Likevel kommer det jevnt og trutt nye overskrifter med oppsigelser og 481 
reduksjoner. Regjeringen sitter handlingslammet og ser på. 482 
 483 
Klimaproblemet er i dag, sammen med fattigdom, den største globale utfordringen vi står ovenfor. 484 
Arbeiderbevegelsen har alltid gått i front for fremtidens løsninger og tatt utfordringene i samfunnet på 485 
alvor. En vellykket klimapolitikk krever stor innsats nasjonalt og internasjonalt. Paris-avtalen om 486 
klimagassreduksjoner vil lede verden inn i en karbonnøytral fremtid hvor bruk av olje, gass og kull vil 487 
måtte reduseres kraftig. En omstilling av de globale energisystemene samtidig som energiforbruket øker 488 
som følge av befolkningsvekst og forbedring av levestandard i verden, vil ta tid. Norge må ta sin del av 489 
ansvaret. 490 
 491 
Industri 492 
Statoil har gjennomført drastiske kutt siste par årene, effektivisering av eget selskap og 493 
leverandørindustrien har det vært behov for, men ikke i den størrelsesorden det er gjennomført. Mye  494 
av kuttene er gjort for å kunne betale aksjeutbytte og dermed tilfredsstille børsene og børskursen.  495 
Norges befolkning er Statoils største eier med over 70 %, et eierskap som må brukes aktivt. 496 
Oljeselskapene må gjennomføre nødvendig vedlikehold og investeringer for å ivareta ressursene og 497 
verdiene. 498 
 499 
Norge har historisk hatt store inntekter fra olje- og gassproduksjon gjennom aktivt statlig eierskap. 500 
Oljeprisen er i dag den laveste på over ti år og nye investeringer på norsk sokkel bærer større risiko enn 501 
før. Denne risikoen må tas i betraktning når utbygging vurderes. Norsk oljeproduksjon må utfases gradvis 502 
og erstattes av mer klimavennlig industri. 503 
 504 
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For at Norge skal holde seg til internasjonale klimaforpliktelser må færre felter tildeles gjennom 505 
konsesjonsrunder. 506 
 507 
Norsk industri er grunnlagt på høy kompetanse, som en blant annet ser innen oljerelatert industri og 508 
verftsindustrien. Vi må bygge på denne kompetansen blant annet for å satse på offshore vindkraft og 509 
andre fornybare næringer. Norge har gode forutsetninger for produksjon av billig og fornybar energi. 510 
Dette kan forbedres gjennom økt satsing på modernisering av vannkraftanlegg, noe som vil kunne bidra 511 
positivt globalt sett. 512 
 513 
Staten må ta nødvendige grep for å fremskynde offentlige investeringer, og en bør ha fokus på 514 
investeringer som fører til energieffektivisering av offentlige bygg. 515 
 516 
Arbeiderpartiet i Bergen vil: 517 

 Oppgradere Mongstadraffineriet for å ta imot og raffinere Johan Sverdrup-oljen 518 
 Gjennomføre nødvendig og forebyggende vedlikehold på offshoreinstallasjoner 519 
 At myndighetene bruker alle tilgjengelige virkemidler for å sikre at lønnsomme og tidskritiske 520 

modifikasjoner og utbygginger på sokkelen blir gjennomført for å øke feltenes levetid og 521 
utvinningsgrad, mens der er kapasitet i industrien 522 

 Gi norsk leverandørindustri muligheter til å produsere større deler av leveransene hjemme 523 
 Gi Oljedirektoratet kompetanse og ressurser til å se til at utbyggingsprosjekter på norsk sokkel er 524 

godt nok planlagt og har kontrakts strategier som sikrer gjennomføring på tid og kostnad for på 525 
den måten å hindre at asiatiske verft vinner med kunstig lave anbud som etterfølges av 526 
forsinkelser og kostnadsøkninger 527 

 At det iverksettes et arbeid for å få utført plugging av forlatte brønner på sokkelen og på den 528 
måten utnytte ledig kapasitet i næringen 529 

 Satse på offshorevindkraft og modernisere vannkraftanlegg 530 
 Alle fergestrekninger som går ut på anbud skal det være en forutsetning at det benyttes 531 

nullutslippsferger der det er mulig; ellers skal det være lavutslippsferger 532 
 Investerer i nye kystvaktfartøyer som bygges i Norge 533 
 At det igangsettes et program for fornying av nærskipsfartsflåten som stimulerer til bygging av 534 

lavutslipp og utslippsfrie fartøy 535 
 Bidra til finansiering og tilrettelegging til utbygging av landstrøm både i havnene og på  536 
 skipene 537 
 Staten tar nødvendige grep for å energi effektivisere offentlige bygg 538 
 Tildele færre felter på norsk sokkel i konsesjonsrundene 539 

 540 
DISSENS: Redaksjonskomiteens mindretall (Atle Rasmussen, Line Berggreen 541 
Jacobsen og Kine Bratli Dale) vil stryke linje 502-503 og kulepunktet på linje 536. 542 
 543 
Redaksjonskomiteens flertall (Øystein Hassel, Emil André Engø, Sonja Irene Dyrkorn, 544 
Reidar Staalesen, Linda Lein og Magne Blom) ønsker at dette skal bli stående. 545 

 546 
 547 
 548 
 549 
Klima og miljø 550 
Norge må gå i klimafronten, og kan ikke vente til markedet tar tak. Staten må investere i omlegging og 551 
nyskapning av den norske industrien til nye bærekraftige næringer som er mer energi effektiv og mer 552 
CO2-effektiv. Arbeiderpartiet i Bergen mener at en viktig finansieringsmekanisme for å få til dette er et 553 
klima- og teknologifond. 554 
 555 
Norge bør bli et foregangsland på forskning og utvikling (FoU) av billig og bærekraftig energi for 556 
verdens befolkning gjennom teknologioverføring og investeringer. Dagens politikk på fornybar energi gir 557 
ut konsesjoner og støtte til mange bedrifter og industrier. Arbeiderpartiet i Bergen er opptatt av at Norges 558 
politikk på fornybar energi må bli mer målrettet. Skal vi få til en «ny petroleumsindustri» må vi satse 559 
helhetlig på næringer der Norge har forutsetninger for å bli et foregangsland, for eksempel offshore 560 
vindkraft. Den viktigste garantien for klima- og kunnskapsarbeidsplasser er at vi har solide og robuste 561 
industrier som også i fremtiden vil være attraktive og lønnsomme arbeidsplasser. 562 
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 563 
Verdens matsikkerhet er også under press på grunn av klimaendringene. Norsk sjømat kan i fremtiden bli 564 
en enda viktigere del av verdens matvareforsyning dersom havområdene våre fortsatt forvaltes på en 565 
bærekraftig måte. En konsekvens av dette er at Lofoten, Vesterålen og Senja ikke åpnes for 566 
petroleumsvirksomhet. 567 
 568 
Det er allerede utbredt petroleumsaktivitet i Barentshavet – et svært viktig beiteområde for flere viktige 569 
fiskeressurser, deriblant norsk arktisk torsk. Det skal ikke åpnes for ytterligere utbygning i Barentshavet. 570 
For å sikre fiskeriene i Barentshavet må det heller ikke tillates at det åpnes opp for petroleumsvirksomhet 571 
stadig lengre nord. 572 
 573 
Iskanten må ikke flyttes. 574 
 575 
Norge må også i fremtiden ha et bærekraftig næringsliv som skaper verdier og arbeidsplasser, og for å få 576 
dette til må vi allerede nå starte det grønne skiftet. Ny, klimavennlig teknologi må tas i bruk i norsk 577 
oljenæring. Det må forskes mer på måter for å effektivisere lagring av klimagassutslipp i saline 578 
formasjoner og uttømte olje- og gassreserver. 579 
 580 
Arbeiderpartiet i Bergen vil: 581 

 Bidra i større grad til forskning og utvikling av andre energibærere, slik som for eksempel 582 
hydrogen 583 

 At en større del av Statens Pensjonsfond Utland (SPU) skal investeres i fornybar eller 584 
miljømessig bærekraftig virksomhet 585 

 Det må skapes bedre støtteordninger for produksjon av fornybar energi og utvikling av ny 586 
teknologi, mindre byråkrati i konsesjonssystemet og investeringsstøtte til klimateknologi 587 

 Prioritere havområdene rundt Lofoten, Vesterålen og Senja for fisk og fiske, og utelukke disse 588 
områdene for olje- og gassproduksjon 589 

 Skjerme Barentshavet for ytterlige utbygging 590 
 Iskanten bevares som i dag 591 
 Klima- og teknologifondet økes til 100 milliarder kroner slik at avkastningen sikrer finansiering 592 

av flere store industriprosjekter for utslippsreduksjon og energieffektivitet 593 
 Staten må bidra til forskning på lagring av CO2 i olje- og gassindustrien 594 
 Det utarbeides en strategi for hvordan Norge kan bruke overskudd av fornybar energi til å 595 

etablere ny og fremtidsrettet industri 596 
 Det etableres et offentlig FoU-program for å bidra til teknologioverføring fra petroleumssektoren 597 

til andre næringer 598 
 599 
 600 

DISSENS: Redaksjonskomiteens mindretall (Atle Rasmussen, Line Berggreen 601 
Jacobsen og Kine Bratli Dale) vil stryke linje 566-569 og kulepunktet på linje 587. 602 
 603 
Redaksjonskomiteens flertall (Øystein Hassel, Emil André Engø, Sonja Irene Dyrkorn, 604 
Reidar Staalesen, Linda Lein og Magne Blom) ønsker at dette skal bli stående. 605 

 606 
 607 
 608 
 609 
 610 
 611 

Uttalelse nr. 2: Permitteringer 612 
Ivaretar forslag 5, 50, 59, 60, 76 613 
Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti. 614 
 615 
2016 vil bli et tungt år for norske arbeidstakere. Arbeidsledigheten stiger til nivåer vi må tilbake til forrige 616 
borgerlige regjering for å se. Ytelser til arbeidsledige kuttes. De lovbestemte arbeidsvilkår svekkes, og 617 
erfaringen viser oss at økt ledighet gir et mer brutalt arbeidsliv. 618 
 619 
Nedturen i oljeindustrien rammer Vestlandet spesielt. I 2014 var hver femte arbeidsplass i Hordaland 620 
direkte eller indirekte oljerelatert, med leverandørindustrien som den sterkeste motoren. Når 621 
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oljeselskapene trekker ned vedlikehold og investeringer merkes det godt i vårt fylke, ledigheten har økt 622 
med over 50 % siden oktober 2013. Virkningene av dette melder seg etter hvert også i andre bransjer og 623 
vi frykter en sterk økning i 2016. 624 
 625 
For at bedriftene skal stå rustet til fremtidige oppdrag, samt å kunne bidra til omstilling og det grønne 626 
skiftet, er det viktig at de gis mulighet til å beholde kompetansen. Den største ressursen i bedriftene er de 627 
ansatte og deres kompetanse, som det tar lang tid å erstatte når den først er borte. Det må føres en politikk 628 
som demper markedets nedbrytende kraft samtidig som vi legger grunnlaget for nye lønnsomme 629 
næringer. 630 
 631 
Fra 1.1.15 fjernet regjeringen ferietillegg for dagpengemottakere, både arbeidsledige og permitterte. 632 
Begrunnelsen fra H/Frp for å fjerne dette var at de fleste var kommet tilbake i jobb. Feriepenger er 633 
erstatning for lønn i det tidsrommet en har ferie. Arbeidsledige og permitterte, samt deres familie, har 634 
også behov for ferie. Dette må derfor reverseres. 635 
 636 
Arbeiderpartiet i Bergen vil: 637 

 Permitteringsperioden utvides fra 30 til 52 uker 638 
 Ordningen tilpasses slik at den også treffer ulike rotasjonsordninger 639 
 Det innføres bestemmelser om rullerende permitteringer uten at dette skal øke kostnadene 640 
 Betalingsplikt for arbeidsgiver reduseres til 5 dager 641 
 Åpne for muligheter til å ta kurs/etterutdanning når en er permittert/arbeidsledig uten å miste 642 

dagpengene 643 
 Gjøre det mulig for arbeidstakere som tar utdanning ved siden av arbeid å fortsette utdanningen 644 

også under permittering/arbeidsledighet uten bortfall av dagpenger 645 
 Legge til rette for at bedriftsintern opplæring kan kombineres med dagpenger under permittering 646 
 Ferietillegget for permitterte/arbeidsledige må gjeninnføres 647 

 648 
 649 
 650 
 651 

Uttalelse nr. 3: Asyl- og flyktningpolitikk 652 
Ivaretar forslag 53, 70, 82, 83, 85 653 
Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes stortingsgruppen og årsmøtet i Hordaland 654 
Arbeiderparti. 655 
 656 
Mennesker på flukt 657 
59,5 millioner mennesker er på flukt i verden i dag. Fra sine hjem, fra sine nabolag, fra livene de har 658 
skapt for seg og sine. Unge og gamle, kvinner og menn. Arbeiderpartiet skal være en pådriver for å finne 659 
løsninger på årsakene til at mennesker blir drevet på flukt, men vi skal og være partiet med de beste 660 
løsningene for å hjelpe de som allerede er blitt tvunget til å flykte. 661 
 662 
Et bedre rustet mottaksapparat 663 
Arbeiderpartiet vil føre en politikk som skaper forutsigbarhet for enkeltpersoner og familier i mottak. Det 664 
mottakssystemet mennesker som søker asyl i Norge møter, spiller en nøkkelrolle i integreringsarbeidet. 665 
De skal ha et verdig botilbud, bli aktivisert på mottakene, og deres rettsikkerhet skal ivaretas. Lykkes vi 666 
med dette er sjansene for å lykkes med det videre integreringsarbeidet større. 667 
 668 
Høsten 2015 så vi for alvor hvilke store mangler som fortsatt preger det norske mottakssystemet,  669 
særlig når det kommer til organiseringen av akutt innkvartering av asylsøkere. UDI er i dag avhengig  670 
av private aktører i driften av både akutte og permanente asylmottak. Dette fører til at store 671 
fellesskapsverdier tidvis havner over på private hender, og spesielt er vi sårbare for dette i akutte 672 
situasjoner. 673 
 674 
Arbeiderpartiet er ikke motstander av at andre enn offentlige aktører ønsker å bidra for å løse en akutt 675 
situasjon, men vi mener prinsipielt at drift av mottak er en offentlig oppgave som best løses av 676 
kommunene selv, med støtte fra ideelle organisasjoner. Prinsipielt mener vi at det alltid skal føres god 677 
kontroll med hvordan fellesskapets midler blir brukt i tråd med formålet, noe som er avgjørende for 678 
tilliten til velferdstjenestene. 679 
 680 
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En viktig faktor for kvaliteten og sikkerheten på mottakene er bemanning. Vi ser at det ved enkelte 681 
mottak gjerne er frivillige som utfører oppgaver som naturlig hører hjemme hos en ansatt. Frivillige 682 
organisasjoner har gjerne et idealistisk engasjement og et ønske om å bedre situasjonen til beboere i 683 
asylmottak. Dette er positivt, men forvaltningen av et asylmottak kan ikke basere seg på dugnad. 684 
Eventuell innsats fra frivillige må derfor aldri fortrenge ansatt arbeidskraft, men komme i tillegg til de 685 
grunnleggende tjenestene ved et asylmottak. 686 
 687 
Flere kommuner opplevde i høst at de ikke ble konsultert på en god nok måte når det ble opprettet mottak 688 
i kommunen. For å sikre en mer forutsigbar mottaksstruktur for fremtiden er det nødvendig at staten tar et 689 
større ansvar for koordineringen av mottakene, i god og tett dialog med kommunene. 690 
 691 
Derfor vil Arbeiderpartiet i Bergen: 692 

 At alle asylmottak skal ha verdige og akseptable boforhold med meningsfulle aktiviteter 693 
 Ruste opp eksisterende mottak driftet av det offentlige 694 
 Gi flere kommuner anledning til å drifte mottak gjennom økonomiske stønader og økt faglig 695 

kompetanse 696 
 At hovedregelen skal være at mottakene skal være drevet av offentlige eller ideelle aktører 697 
 Føre strengere kontroll med midler som tildeles mottak drevet av ikke-offentlige aktører 698 
 Stille strengere krav til kvaliteten på innholdet i driften i anbudsprosessen 699 
 At kommunen får tilbud om å opprette mottak selv, før UDI tar avgjørelsen om å opprette et 700 

privat mottak 701 
 Ha en lovendring som forbyr å ta ut utbytte for private eiere som drifter asylmottak 702 
 Opprette en nasjonal pott som kommunene som driver asylmottak kan søke støtte fra for tiltak 703 

som gir kvalitetsheving, som barnehage og ekstra norskundervisning på mottaket 704 
 Stille krav til grunnbemanning ved mottakene 705 
 At staten i større grad instruerer kommunene i spørsmål om bosetting 706 

 707 
Asylbarn 708 
Arbeiderpartiet i Bergen mener dagens asylpolitikk i for liten grad tar hensyn til asylsøkende barn og 709 
unge. Mange asylbarn er født i Norge eller har oppholdt seg i landet i en årrekke og fått en «særlig 710 
tilknytning til riket» ettersom saksbehandlingstiden for å få søknaden sin behandlet er lang og de i 711 
mellomtiden har fått venner og blitt en del av nærmiljøet gjennom barnehage, skole og fritidsaktiviteter. 712 
Likevel risikerer de å bli sendt ut av landet. Arbeiderpartiet i Bergen mener at hensynet til barnets beste 713 
må gå foran innvandringspolitiske hensyn i saker med lengeværende asylbarn, i tråd med utlendingsloven 714 
§ 38 tredje ledd om at barnets beste skal «være et grunnleggende hensyn» i saker som gjelder barn. 715 
Hensynet til barnets beste er dessuten nedfelt i artikkel 3 i FNs barnekonvensjon, som Norge er bundet av. 716 
Arbeiderpartiet i Bergen vil også at Norge skal signere og ratifisere FNs tredje tilleggsprotokoll til 717 
Barnekonvensjonen for å sikre barns juridiske rettigheter og klagemulighet i asylsaker. 718 
Saksbehandlingstiden ved behandling av asylsøknader må kortes ned.  719 
 720 
Asylbarn har i dag rett og plikt til grunnskoleopplæring, men de har ikke samme rettighetene til 721 
videregående opplæring. Et vilkår for å få rett til videregående opplæring er at en har lovlig opphold i 722 
landet. Dersom en ennå ikke har fått oppholdstillatelse har en likevel bare rett til videregående opplæring 723 
dersom det er sannsynlig at en vil oppholde seg i landet i minst tre måneder. De som fyller 18 i løpet av et 724 
skoleår, har rett til å fullføre påbegynt skoleår. Pr. i dag er det opp til hver enkelt fylkeskommune 725 
hvorvidt de ønsker å tilby videregående oppplæring utover disse bestemmelsene. Arbeiderpartiet i Bergen 726 
mener at alle asylbarn bør ha lik rett til videregående opplæring, uavhengig av hvilket fylke de er bosatt i. 727 
Det må komme på plass et nasjonalt loverk som muliggjør dette. 728 
 729 
Derfor vil Arbeiderpartiet i Bergen: 730 

 Arbeide for å få ned saksbehandlingstiden på asylsøknader 731 
 At hensynet til barnets beste skal gå foran innvandringspolitiske hensyn i saker med 732 

lengeværende asylbarn 733 
 At Norge signerer og ratifiserer FNs tredje tilleggsprotokoll til Barnekonvensjonen 734 
 Arbeide for et nasjonalt lovverk som muliggjør at alle asylbarn har lik rett til videregående 735 

opplæring uavhengig av hvilket fylke de er bosatt i 736 
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 737 
Enslige mindreårige asylsøkere 738 
Saksbehandlingen for enslige, mindreårige asylsøker (EMA)  må prioriteres, slik at minst mulig av 739 
barndommen tilbringes på mottak. Samtidig må enslige mindreårige plasseres på egne asylmottak for 740 
barn under 18 år, alternativt i egne avdelinger på ordinære mottak. 741 

Siden 2013 har 781 barn forsvunnet fra norske mottak. 178 av disse er enslige mindreårige asylsøkere. 742 
Fra Kripos er det rapportert at de kjenner til kjente seksualforbrytere og mennesker tilknyttet 743 
menneskehandel som har oppholdt seg i nærheten av asylmottak. Arbeiderpartiet mener at samarbeidet 744 
mellom mottak, UDI, politiet og barnevernet må bli bedre for å sikre de enslige mindreåriges trygghet og 745 
sikkerhet. 746 

Arbeiderpartiet mener at barnevernet, gjennom barnevernlovens kapittel 5A, skal få direkte 747 
omsorgsansvar for alle enslige asylsøkende barn som kommer til Norge, også de mellom 15 og 18 år. 748 
 749 
Antallet enslige, mindreårige asylsøkere som kommer til Norge har økt kraftig. Imidlertid er det liten vilje 750 
hos kommunene til å bosette denne gruppen. En av grunnene er at staten bare finansierer 80 prosent av 751 
utgiftene til barnevernstiltak for EMA. Ettersom kommunene på forhånd ikke kan vite hvilke behov de 752 
enslige asylsøkende barna har, knytter det seg stor usikkerhet til finansieringen av bosettingen av denne 753 
gruppen. Asylbarn en sårbar gruppe som det er viktig at vi ivaretar på en god måte. Derfor bør staten 754 
fullfinansiere utgiftene til enslige, mindreårige asylsøkere, slik at disse kan bosettes i kommunene 755 
raskere. 756 
 757 
Derfor vil Arbeiderpartiet i Bergen at: 758 

 Enslige mindreårige må bosettes i egne avdelinger eller egne mottak i påvente av 759 
søknadsbehandling 760 

 Enslige mindreårige mellom 15 og 18 år må ivaretas av barnevernet 761 
 Enslige mindreårige må ha rett til helsehjelp utover akutt helsehjelp og deres psykiske  762 
 helsetilbud må bedres 763 
 Samarbeidet og rapporteringsplikten mellom politiet, barnevernet, UDI og mottakene må  764 
 bedres 765 
 Staten må fullfinansiere utgiftene til barnevern for enslige, mindreårige asylsøkere 766 

 767 

Et godt og inkluderende møte med Bergen 768 
Bergen kommune må være drivkraft og foregangskommune i kompetanseoppbygging for å tilrettelegge 769 
for et godt og inkluderende møte med Bergen for asylsøkere og flyktninger. Bergen skal de to neste årene 770 
skal bosette 1750 flyktninger, som er mer enn en dobling fra de siste års nivå. 771 
 772 
På grunn av den store tilstrømningen av asylsøkere og flyktninger, er det et utvidet behov for å 773 
implementere kompetanse, både til de som skal arbeide på de etablerte mottakene og til fagpersoner innen 774 
de ordinære tjenestene i kommunene som skal følge opp. Det er viktig å prioritere kompetanseheving og 775 
faglig støtte der både tilsatte i mottakene og ansatte innen en rekke kommunale tjenester vil ha et 776 
umiddelbart behov for opplæring. 777 
 778 
Den store økningen i antall mottak, skaper mye usikkerhet i noen kommuner, mens andre har lang 779 
erfaring og høy kompetanse. Vi vet også at de tjenester som skal ivareta asylsøkere har veldig variert 780 
erfaring. Ressurssenter om vold, traumatisk stress og selvmordsforebygging, Vest (RVTS Vest) er 781 
allerede ute i kommunene og har en del undervisning og veiledning, og har innledet et samarbeid med 782 
Høgskolen i Bergen for å kunne utvide aktivitetene. 783 
 784 
En må legge til for meningsfylte aktivitetstilbud. Her gjelder det å spille på lag med alle som kan bidra 785 
med kompetanse, men også frivillig innsats. Det psykososiale miljøet for asylsøkere som venter på 786 
oppholdstillatelse må vies større oppmerksomhet. 787 
 788 
Det bør opprettes arbeids- og faggrupper som kan jobbe med ulike prosjekter rettet mot 789 
kommunehelsetjeneste, mottak og integrering, både på kort og lang sikt for å oppnå hurtigere og gode 790 
resultater. Kommunen har et hovedansvar, det er derfor viktig at tiltak i offentlig regi blir samordnet med 791 
UDI og Fylkesmannen. Fylkesmannen har koordineringsansvar. 792 
 793 
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I høst opprettet byrådet prosjektet «Bergen bidrar» – et kontaktsenter som samordner, koordinerer og 794 
videreformidler tilbud til flyktninger i kommunen. «Bergen bidrar» hjelper blant annet med rådgivning og 795 
formidling av boliger til flyktninger på det private markedet. Arbeiderpartiet i Bergen mener det er 796 
avgjørende at kommunen legger ned stor innsats i bosettingsarbeidet, og legger til rette og forenkler 797 
samarbeid med private.  Samtidig må staten stille opp med tilskudd til at Bergen og andre kommuner kan 798 
bygge flere utleieboliger. 799 

Derfor vil Arbeiderpartiet i Bergen at: 800 

 Bergen kommune må være drivkraft og foregangskommune i kompetanseoppbygging i asyl- og 801 
flyktningarbeidet 802 

 Bergen kommune må foreta snarlig kompetansekartlegging i mottakene for å kunne skreddersy 803 
tiltak 804 

 Det må etableres en tett samhandling mellom kommunale tjenestene, RVTS sitt 805 
kompetansprogram og Høgskolen i Bergen (HiB) sitt brede nettverk 806 

 Det bør opprettes arbeids- og faggrupper som kan jobbe med ulike prosjekter rettet mot 807 
kommunehelsetjeneste, mottak, integrering, etc. både på kort og lang sikt. Her kan RVTS og HiB 808 
være viktige samarbeidspartnere 809 

 Det må etableres veiledningsgrupper for ansatte i mottakene. Her kan HiB bistå som har lang 810 
erfaring med veiledningsgrupper i kommunene 811 

 Det må skapes meningsfulle aktiviteter i mottakene, og det psykososiale miljøet bør vektlegges i 812 
større grad. Her må det blant annet samhandles med frivilligheten 813 

 Det må legges ned stor innsats i bosettingsarbeidet, og kommunen må forenkle og legge  814 
til rette for godt og smidig samarbeid med innbyggere som vil stille bolig til disposisjon for 815 
bosetting 816 

 817 
Introduksjonsprogram med vekt på språk- og arbeidspraksis 818 
Flyktninger som deltar i ordinært arbeid som tiltak i introduksjonsprogrammet har høyere sannsynlighet 819 
for å lykkes enn de som ikke har arbeid som en del av programmet. Dessuten er språklæring en 820 
avgjørende faktor. Arbeiderpartiet i Bergen mener derfor at introduksjonsprogrammet for den enkelte bør 821 
innrettes med særlig vekt på både språkpraksis og arbeidspraksis fra et tidlig stadium. Dette forutsetter 822 
godt samarbeid mellom kommunen og lokalt næringsliv, mellom ulike kommunale etater, eventuelt også 823 
med frivillige organisasjoner. Det er viktig at innvandrere i språkpraksis ikke blir utnyttet på 824 
arbeidsplassen ved at en trekker ned den ordinære bemanningen samtidig som en tar inn 825 
språkpraksiskandidater. 826 
 827 
Derfor mener Arbeiderpartiet i Bergen at: 828 

 Introduksjonsprogrammet må innrettes med særlig vekt på språkpraksis og arbeidspraksis fra et 829 
tidlig stadium 830 

 831 
Midlertidig arbeidstillatelse 832 
Det er et viktig prinsipp at asylsøkere som trolig vil få opphold, raskest mulig kommer i aktivitet. 833 
Lovverket åpner i dag for at asylsøkere som ennå ikke har fått svar på søknaden sin kan få midlertidig 834 
arbeidstillatelse dersom identiteten er avklart og en har gjennomført asylintervju. Arbeiderpartiet i  835 
Bergen støtter opp om Stortingets enstemmige vedtak av 13.10.2015: “Stortinget ber regjeringen  836 
komme tilbake til Stortinget med en vurdering av forslag til nye kriterier som gjør det enklere å få 837 
midlertidig arbeidstillatelse mens asylsøknaden er til behandling.” Det bør vurderes hvorvidt en kan gi 838 
midlertidig arbeidstillatelse også før en har vært til asylintervju, ettersom ventetiden for å få  839 
asylintervju er lang. 840 
 841 
Derfor mener Arbeiderpartiet i Bergen at: 842 

 Regjeringen må legge frem forslag til nye kriterier som gjør det enklere å få midlertidig 843 
arbeidstillatelse mens asylsøknaden er til behandling 844 

 845 
Internasjonalt perspektiv 846 
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FNs høykommissær for flyktninger har bedt om mer innsats i og rundt Syria. Millioner av flyktninger i 847 
nærområdene trenger hjelp til mat og drikke, husly, varme, strøm og skolegang. Norge arbeider  848 
sammen med andre giverland for å finansiere ytterligere hjelpetiltak. Dette arbeidet må sikres og  849 
utvikles videre.  850 

Arbeiderpartiet i Bergen mener: 851 

 At Norge må bidra til økt finansiering av hjelpetiltak i flyktningenes nærområder og spille en 852 
aktiv rolle i et felles europeisk eller internasjonalt system for slike hjelpetiltak 853 

 854 
 855 

Uttalelse nr. 4: Nei til feilslåtte innstramninger 856 
Ivaretar forslag 70 og 85 857 
Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes stortingsgruppen og årsmøtet i Hordaland 858 
Arbeiderparti. 859 
 860 
Arbeiderpartiet skal føre en human og rettferdig asyl- og flyktningpolitikk. I krisetider er det viktig at vi 861 
er nettopp rettferdige og ikke glemmer vår solidariske forpliktelse ovenfor andre mennesker; at vi holder 862 
hodet kaldt og hjertet varmt. Mennesker på flukt har behov for trygge rammer, forutsigbarhet og 863 
oppnåelige krav om de skal nå målet om opphold i Norge.  864 
 865 
Arbeiderpartiet skal være partiet som viser vei i de store spørsmålene. I Norge har vi tradisjon for å møte 866 
kriser med brede forlik, og Arbeiderpartiet vil også i fremtiden søke tverrpolitisk enighet i slike spørsmål. 867 
Vi må likevel være kritiske og ta til motmæle når regjeringen møter flyktningkrisen med politikk som 868 
bryter med våre grunnleggende verdier. 869 
 870 
Nå har regjeringen foreslått 40 innstramningstiltak for en strengere asylpolitikk. Arbeiderpartiet i  871 
Bergen vil aktivt utfordre Høyre/FrP-regjeringen når de fronter forslag som skaper en mer usikker fremtid 872 
for asylsøkere i Norge, og som går til angrep på deres mulighet til å yte rettslig motstand i 873 
avvisningssaker.  874 
 875 
Arbeiderpartiet i Bergen mener at Norge må overholde sine forpliktelser til å gi flyktninger og  876 
asylsøkere grunnleggende rettigheter til å få behandlet søknad om asyl i Norge eller et annet land. Vi 877 
krever at norske myndigheter følger aktuelle bestemmelser i menneskerettighetene i tråd med krav og 878 
retningslinjer fra Høykommissæren for flyktninger. Det er sterkt beklagelig at Norge returnerer 879 
asylsøkere til land som det etter høykommissærens syn ikke er trygt å returnere til. Arbeiderpartiet i 880 
Bergen vil be Arbeiderpartiet og partiets representanter på Stortinget arbeide for at Norge medvirker  881 
til at flyktninger og asylsøkere får ivaretatt sine rettigheter i henhold til våre internasjonale  882 
forpliktelser. 883 
 884 
Rettssikkerhet 885 
Arbeiderpartiet i Bergen mener mennesker uten beskyttelsesbehov skal raskest mulig returneres fra 886 
Norge. Vi mener likevel at det er viktig å ivareta rettssikkerheten til asylsøkere. Regjeringen foreslår å 887 
avvikle fritt rettsråd i avvisningssaker for asylsøkere. De vil vurdere det samme for enslige mindreårige 888 
asylsøkere. Arbeiderpartiet i Bergen mener det er uproblematisk å tilby fritt rettsråd til mennesker som 889 
har behov for juridisk hjelp. Vi mener det er et lite målrettet og effektivt tiltak for bedre saksbehandling å 890 
skulle gjennomføre dette. 891 
 892 
Derfor vil Arbeiderpartiet i Bergen: 893 

 Si nei til regjeringens forslag om å avvikle fritt rettsråd i avvisningssaker for asylsøkere, og nei til 894 
å vurdere lignende tiltak for enslig mindreårige asylsøkere 895 

 896 
Permanent oppholdstillatelse 897 
Arbeiderpartiet i Bergen mener det skal stilles realistiske krav til mennesker som søker om 898 
oppholdstillatelse i Norge. Kravene skal ikke skape større usikkerhet – usikkerhet hemmer integrering. 899 
 900 



- 124 - 

Regjeringen foreslår en regel om tre års selvforsørgelse og en regel om at permanent oppholdstillatelse 901 
kan avslås dersom det foreligger «innvandringsregulerende hensyn». De vil også heve kravet til botid for 902 
å få permanent oppholdstillatelse fra tre til fem år. Arbeiderpartiet i Bergen mener forslagene skaper 903 
usikkerhet og vil føre til at mange av de som faktisk skal bli boende i Norge må forholde seg til en 904 
langvarig midlertidighet. Dette er svært uheldig for mennesker som har flyktet og som trenger trygghet og 905 
stabilitet for å integrere seg. I en tid med økende arbeidsledighet og hvor vi vet at det er de med minst 906 
tilknytning til arbeidslivet som sliter mest, er det uakseptabelt å kreve tre års selvforsørgelse før man kan 907 
få permanent oppholdstillatelse. 908 
 909 
Derfor vil Arbeiderpartiet i Bergen: 910 

 Si nei til regjeringens forslag om selvforsørgelse i tre år 911 
 Si nei til regjeringens forslag om at permanent oppholdstillatelse kan avslås dersom det foreligger 912 

«innvandringsregulerende hensyn» 913 
 Si nei til regjeringens forslag om å heve kravet til botid fra tre til fem år for å få permanent 914 

oppholdstillatelse 915 

 916 
Familiegjenforening 917 
Arbeiderpartiet i Bergen mener vilkårene for å kunne få innvilget familiegjenforening ikke må være 918 
utformet på en slik måte at det sender flere mennesker på flukt. Vi kan ikke akseptere at mennesker som 919 
allerede lever i frykt for situasjonen til familien sin i krigsherjede områder, skal bli stilt ovenfor krav som 920 
skaper større usikkerhet og hindrer integrering. 921 
 922 
Regjeringen foreslår å innføre et underholdskrav på over 300.000 kroner og et krav om fire års arbeid og 923 
utdanning i Norge for flyktninger som ønsker familiegjenforening. Å nekte familiegjenforening over lang 924 
tid vil kunne være en psykisk påkjenning for mange familier. Et fireårskrav vil i realiteten holde familier 925 
adskilt i flere år, ettersom det for mange vil være vanskelig å komme i jobb tidlig og fordi 926 
saksbehandlingstiden er lang. 927 
 928 
Den lange ventetiden vil også kunne føre til at flere kvinner og barn legger på flukt. I dag er 8 av 10 929 
asylsøkere menn som kommer alene. Fordi flukten over Middelhavet er farlig reiser mennene først, og så 930 
kommer familiene etter på familiegjenforening. Forslaget vil dermed kunne føre til at det kommer flere 931 
asylsøkere til Norge, noe også UDI-direktøren har advart mot. 932 
 933 
Derfor vil Arbeiderpartiet i Bergen: 934 

 Si nei til regjeringens forslag om strengere vilkår for familiegjenforening, og nei til at disse også 935 
innføres for flyktninger 936 

 937 
Grensekontroll 938 
Arbeiderpartiet i Bergen mener Norge skal være et land med oversikt og god kontroll over egne grenser. 939 
Det er nødvendig for tryggheten til befolkningen og for at mennesker som tar seg inn og ut av landet gjør 940 
dette på lovlig vis, og i ordnede former. 941 
 942 
Grensepolitikken vår skal ikke ha som mål om å avskrekke mennesker fra å søke asyl i Norge – vår 943 
praksis må ta utgangspunkt i et felleseuropeisk ansvar om mer rettferdig fordeling av asylsøkere. Vår 944 
grensepolitikk kan ikke være i strid med prinsippet om ansvarsdeling i flyktningkonvensjonens fortale. 945 
 946 
Å innføre visumplikt for asylsøkere vil ramme mange. Politiet vil gis myndighet til å kunne bortvise 947 
mennesker på grenseovergangene, uten skriftlig vedtak eller klagerett. Arbeiderpartiet i Bergen mener 948 
kompetansen på realitetsbehandling av asylsøknader ligger i UDI, og ønsker derfor ikke å fjerne UDI som 949 
vedtaksmyndighet i disse spørsmålene. 950 
 951 
Regjeringen ønsker og muligheten til å kunne utvise mennesker med beskyttelse i et land, eller med 952 
opphold i et trygt tredjeland og gi de innreiseforbud i hele Schengenområdet. Tiltaket har tvilsom  953 
effekt. I dag er dette snakk om mennesker som allerede nektes å få realitetsbehandlet søknaden sin i 954 
Norge. Disse bortvises allerede ved grensen. Vi kan ikke se hvordan det å skulle gi disse menneskene 955 
innreiseforbud til hele Schengen-området vil være et tiltak for å løse dagens situasjon, snarere tvert i  956 
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mot. 957 
 958 
Vi kan ikke akseptere at mennesker nektes innreise til Schengen kun fordi de søker asyl. Det er en liten 959 
hensiktsmessig ressursbruk som vil tvinge ressurser vekk fra mer trengende saker i Norge og over på 960 
«straffetiltak». 961 
 962 
Derfor vil Arbeiderpartiet i Bergen: 963 

 Si nei til regjeringens forslag om utvidet hjemmel til å utvise personer med beskyttelse eller 964 
opphold i et annet land, og mulighet til å gi innreiseforbud til hele Schengen-området 965 

 Jobbe for å sikre og ivareta et system for grensekontroll som harmoniserer med vårt 966 
felleseuropeiske ansvar 967 

 Si nei til regjeringens forslag om visumplikt for asylsøkere 968 
 Si nei til regjeringens forslag om at polititjenestemenn kan bortvise asylsøkere på grense mot 969 

nordisk naboland, uten skriftlig vedtak og uten klagerett 970 

 971 
Internflukt 972 
Regjeringens forslag om å fjerne kravet om at det ikke må være urimelig å henvise til internflukt møter 973 
kritikk fra FN. UNHCR er av den oppfatning at «rimelighetsvilkåret» er en del av 974 
Flyktningkonvensjonen, og mener regjeringens forslag om å gå bort fra kravet vil være i strid med 975 
konvensjonen. Norges fremste juridiske eksperter på området retter den samme kritikken mot regjeringen. 976 
Arbeiderpartiet i Bergen deler denne oppfatningen, og vil derfor si nei til regjeringens forslag om å gå 977 
vekk fra «rimelighetsvilkåret». 978 
 979 
Derfor vil Arbeiderpartiet i Bergen: 980 

 Si nei til regjeringens forslag om å gå vekk fra «rimelighetsvilkåret» 981 

 982 
Bevis- og risikokrav 983 
Dagens praksis for bevis- og risikokrav er i tråd med anbefalingene fra UNHCR. Beviskravet sier at 984 
forklaringen må være «noenlunde sannsynlig», mens risikokravet sier at det skal være «velbegrunnet 985 
frykt» for alvorlige overgrep ved utsendelse. Regjeringen foreslår å endre beviskravet til «sannsynlig» og 986 
risikokravet til «sannsynlig følge» av utsendelse. Dette er en innstramning som vil føre til at flere som i 987 
dag har grunnlag for beskyttelse, vil få avslag. Arbeiderpartiet i Bergen mener dagens praksis er 988 
tilstrekkelig, og vil følge UNHCRs anbefalinger. 989 
 990 
Derfor vil Arbeiderpartiet i Bergen: 991 

 Si nei til regjeringens forslag for ny praksis for bevis- og risikokrav 992 

 993 
Barn på flukt 994 
Tredje ledd i utlendingslovens bestemmelse om beskyttelse (§ 28) sier at «Ved vurderingen etter første 995 
ledd skal det tas hensyn til om søkeren er barn». Dette ønsker regjeringen å fjerne. Arbeiderpartiet i 996 
Bergen mener barn bør ha en lavere terskel for å få innvilget beskyttelse enn voksne, som følge av en 997 
barnesensitiv vurdering. 998 
 999 
Regjeringen ønsker også å utvide bruken av midlertidig oppholdstillatelser til å gjelde alle barn under 18 1000 
år, og begrunner dette med at mange sender barna sine i forveien slik at de kan søke om 1001 
familiegjenforening senere. Tallene taler likevel imot regjeringen - Av de 499 enslige mindreårige 1002 
asylsøkerne som fikk beskyttelse i Norge i 2013, er det bare 28 som er gjenforent med familien sin i 1003 
Norge i etterkant. Arbeiderpartiet i Bergen mener derfor det ikke er behov for å utvide bruken av 1004 
midlertidige oppholdstillatelser for alle under 18 år. 1005 
 1006 
Derfor vil Arbeiderpartiet i Bergen: 1007 

 Si nei til forslaget om å fjerne hele tredje ledd i utlendingslovens bestemmelse om beskyttelse 1008 



- 126 - 

 Si nei til forslaget om utvidet bruk av midlertidige oppholdstillatelser til å gjelde alle barn under 1009 
18 år 1010 

 1011 
 1012 

Uttalelse nr. 5: Samferdsel på Vestlandet 1013 
Ivaretar forslag 3, 31, 72 1014 
Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti. 1015 
 1016 
Arbeiderpartiet i Bergen ønsker et trygt, effektivt og miljø- og klimavennlig transportsystem for Bergen 1017 
og regionen som helhet, med gode kommunikasjonslinjer til regionsentre på Vestlandet og til andre 1018 
landsdeler. Regionen og et større Vestland er avhengig av at Bergen og Bergensområdet fungerer som 1019 
vekstmotor. 1020 
 1021 
En bærekraftig utvikling i byene er en forutsetning for å nå Norges klimamål.  En målsetning for  1022 
Bergen må være å redusere klimagassutslippene med 50 % i perioden 1991-2030. Dette betyr at 1023 
fotgjengere, syklister, buss og bane skal ha prioritet fremfor privatbilen. Veksten i transportbehovet i 1024 
Bergen må løses ved kollektivtransport, sykling eller gange. I tilknytning til sentrale bybanestopp og 1025 
bussterminaler vil Arbeiderpartiet bygge rikelig med innfartsparkeringer både for bil og sykkel. 1026 
Motorisert transport skal i størst mulig grad utføres av nullutslippskjøretøyer, mens fossilbiler og tunge 1027 
kjøretøyer på diesel fases ut. 1028 
 1029 
Kollektivtilbudet i Bergen må bygges ut og takstene holdes lave. Arbeiderpartiet vil arbeide for økt  1030 
statlig finansiering til utbygging og drift av kollektive transportmidler. Statens andel, som i perioden  1031 
fra 2002-2015 har vært på 15 %, bør økes til 70 % for å gi rask utbygging av bybane, sykkel- og 1032 
gangveier. 1033 
 1034 
Arbeidet med en bymiljøavtale for Bergen må forseres. Det er behov for store investeringer i årene som 1035 
kommer med bybanen til Fyllingsdalen og Åsane, videreutvikling av gå- og sykkelbyen, Nyborgtunnelen 1036 
og Ringvei øst. Når Statens vegvesen leverer sin utredning på dette i første kvartal 2016, må en arbeide 1037 
for gjennomføring av tiltakene i neste rullering av NTP. 1038 
 1039 
Bergen trenger fleksible permanente virkemidler og strakstiltak for å bedre luftkvaliteten, særlig i kalde 1040 
og tørre perioder. Ved siden av tidsdifferensierte bompengesatser og flerdobling av taksten på dager med 1041 
høy luftforurensing, vil Bergen også innføre miljødifferensierte bompenger og etablere lav- og 1042 
nullutslippsoner. Arbeidet med å elektrifisere havnen må prioriteres og skip må vises bort fra havnen ved 1043 
høy forurensing. 1044 
 1045 
Arbeiderpartiet i Bergen ønsker mest mulig parallell planlegging og utbygging av bybane til 1046 
Fyllingsdalen og Åsane, og effektiv kollektivbetjening av Sotra ved hjelp av bybane til Straume. 1047 
 1048 
Mest mulig sammenhengende kollektivtraseer må reguleres på nye og etablerte veisystemer inn mot 1049 
Bergen. Dimensjoneringen av nye veisamband må være tilpasset en utvikling som reduserer 1050 
personbiltransporten og gir kollektivtrafikken prioritet. Regionale veisamband må være del av et helhetlig 1051 
hovedveisystem som føres utenom bysentrum gjennom et funksjonelt ringveisystem, der ny Ringvei øst 1052 
blir sentral for å lede trafikken utenom Bergen sentrum. 1053 
 1054 
Arbeiderpartiet i Bergen støtter konklusjonen i øst/vest-utredningen om å satse på to hovedtraseer  1055 
mellom Øst- og Vestlandet. Et viktig mål for øst-vestforbindelser er tryggere og mer pålitelig  1056 
veitransport vinterstid. E134 Haukelifjell bør være en av hovedtraseene, og en KVU for en arm med 1057 
påkobling mot Bergen, der samtlige mulige diagonaltraseer vurderes, bør igangsettes snarest. 1058 
Arbeiderpartiet i Bergen beklager at regjeringen har valgt ikke å gjennomføre KVU for strekningen 1059 
Odda-Bergen. 1060 
 1061 
Før Arbeiderpartiet i Bergen velger den andre øst-vest traseen, vil partiet avvente KVU om strekningen 1062 
Voss-Gol som er forventet å foreligge utpå høsten, som skal se Rv52 Hemsedalsfjellet opp mot Rv7 1063 
Hardangervidda. Avstander, trygghet, reisetid, betjening av folkerike regioner, bærekraft og 1064 
nyttetransport blir viktige kriterier. 1065 
 1066 
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For øvrig vil E16 til Voss, parallelt med bygging av ny jernbanetrasé, samt nytt Sotrasamband og E39 fra 1067 
Os være viktige samband. E39 Hordfast er viktig for å styrke Vestlandsregionen og binde sammen 1068 
Bergen-Stavanger til en tilnærmet felles bo- og arbeidsregion med 1 million mennesker. Det bør legges til 1069 
rette for lettbane mellom Bergen og Stavanger.  1070 
 1071 
Arbeiderpartiet vil styrke togets konkurransekraft både på person- og godstransport, med en raskere 1072 
togforbindelse vest-øst. Med intercityløsning til Voss og Ringeriksbane vil Bergensbanen med en reisetid 1073 
ned mot 4 timer bli konkurransedyktig med fly på strekningen Bergen-Oslo. Moderniseringen av 1074 
Bergensbanen vil også styrke jernbanens konkurransekraft i godsmarkedet. 1075 
 1076 
Arbeiderpartiet i Bergen vil: 1077 

 Få på plass en bymiljøavtale for Bergen med 70 % statlig andel 1078 
 Prioritere utbygging og drift av kollektive trafikkmidler, gang- og sykkelveier 1079 
 Legge til rette for flere innfartsparkeringsplasser ved hovedinnfartsårene, både i Bergen og 1080 

omegnskommunene 1081 
 Arbeide for rimeligere billettpriser til kollektivtransporten 1082 
 Innføre miljødifferensierte bompenger og lav- og nullutslippsoner, samt øke bomtakstene på 1083 

dager med høy luftforurensing 1084 
 Elektrifisere havnen 1085 
 Planlegge og bygge ut bybane til Fyllingsdalen og Åsane mest mulig parallelt  1086 
 Starte reguleringsarbeid for Nyborgtunnelen  1087 
 Utrede og regulere Ringvei øst så raskt som mulig 1088 
 Arbeide for at fremtidig løsning for Ringvei øst ikke medfører at man flytter problemet med 1089 

inversjon og dårlig luftkvalitet fra Bergensdalen til Arnadalen 1090 
 Arbeide for økt statlig andel på Sotrasambandet 1091 
 Prioritere kollektivtrafikken på det nye Sotrasambandet 1092 
 Arbeide for at bybanen på sikt skal gå til Straume på Sotra 1093 
 Regulere mest mulig sammenhengende kollektivfelt på innfartsårene til Bergen 1094 
 Arbeide for at E16 og E39 blir ferdig utbygd 1095 
 Arbeide for at E134 Haukelifjell blir en av de fremtidige hovedforbindelsene mellom øst og  1096 
 vest 1097 
 Ta stilling til den andre øst-vest-traseen etter at utredning med sammenligning av alternativene 1098 

Rv7 Hardangervidda og Rv52 Hemsedalsfjellet foreligger til høsten 1099 
 1100 
 1101 
 1102 

Uttalelse nr. 6: TTIP/TISA 1103 
Ivaretar forslag 19 og 68 1104 
Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti. 1105 
 1106 
EU og USA forhandler for tiden om Transatlantic Trade and Investment Partnership (TTIP). Dette vil bli 1107 
verdens største frihandels- og investeringsavtale. Norge er ikke med i TTIP-forhandlingene, men er en 1108 
aktiv pådriver i prosessen.  1109 
 1110 
Norge deltar derimot i forhandlingene om Trade in Services Agreement (TISA), der 50 av verdens rikeste 1111 
land fremforhandler en internasjonal frihandelsavtale for tjenesteyting.  1112 
 1113 
Felles for TTIP og TISA er at innholdet i forhandlingene i stor grad hemmeligholdes. Dette er et stort 1114 
demokratisk problem, da deltakerne representerer velstående land og store internasjonale konserner med 1115 
klare egeninteresser. 1116 
 1117 
Informasjon lekket fra forhandlingene tyder på at begge avtalene vil føre til økt og irreversibel 1118 
privatisering av offentlige tjenester, i tillegg til  svekkelse av arbeidstakerrettigheter og -vilkår, samt 1119 
forbrukerrettigheter og miljø. Det er en trussel mot fagbevegelsen, miljøet og ikke minst fellesskapets 1120 
velferdsrettigheter. 1121 
 1122 
TTIP-avtalen mellom USA og EU blir i liten grad fremforhandlet av folkevalgte, men derimot av 1123 
internasjonale konserner. Avtalen legger opp til at multinasjonale selskaper kan saksøke stater som prøver 1124 
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å innføre lover og regelverk som regulerer industri og kapital. Det aktuelle punktet i avtalen heter 1125 
«investor/stat-tvisteløsningen», og gir store multinasjonale selskaper retten til å saksøke stater som 1126 
innfører politikk og regelverk som «skader selskapets fremtidige profitt». En slik ordning vil kunne gå på 1127 
bekostning av arbeidstakerrettigheter, miljøhensyn og forbrukerbeskyttelse. EU og USA har mer enn 1128 
antydet at TTIP-avtalen skal omfatte markedsadgang for varer, tjenester og offentlige anskaffelser, og 1129 
markedsadgang og beskyttelse for investeringer. Europakommisjonens egen rapport om avtalen 1130 
konkluderte med at avtalen bare vil øke den årlige vekstraten i EU med 0,01 %.  1131 
 1132 
TISA-forhandlingene tar sikte på å presse frem handel med tjenester gjennom konkurranseutsetting og 1133 
privatisering av offentlige tjenester. Det er en avtale som vil deregulere og liberalisere regelverk rundt 1134 
konkurranseutsetting, privatisering og personvern.  1135 
 1136 
Gjennom World Trade Organization (WTO) er Norge allerede med i General Agreement on Trade in 1137 
Services (GATS) – en eksisterende frihandelsavtale for tjenesteyting. Forskjellen er at TISA-avtalen  1138 
vil åpne opp for enda større privatisering av offentlige tjenester som attpåtil er irriversibel. Dette vil  1139 
blant annet være til hinder dersom det offentlige skulle ønske å ta tilbake tjenester som allerede er 1140 
privatisert.  1141 
 1142 
Arbeiderpartiet i Bergen krever mer åpenhet om forhandlingene. Det må stilles strengere krav til WTO 1143 
om at alle medlemsland skal ha innsikt i forhandlingene. EFTA-sekreteriatet må aktivt arbeide inn mot 1144 
EU-kommisjonen og EU-parlamentet for å offentliggjøre TTIP-avtalen og for mer åpenhet. 1145 
 1146 
Arbeiderpartiet i Bergen vil: 1147 
• arbeide for å sikre demokratisk behandling i WTO og åpenhet rundt forhandlingene 1148 
• si nei til TTIP og TISA 1149 
• bruke EFTA-sekretariatet aktivt for påvirkning og åpenhet rundt TTIP og TISA 1150 
 1151 
 1152 

Uttalelse nr. 7: Bibliotektilbudet i Bergen 1153 
Ivaretar forslag 46 og 55 1154 
Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes bystyregruppen. 1155 
 1156 
Bibliotekene spiller en stor rolle i lokalsamfunnet. For at et demokrati skal fungere må alle innbyggerne 1157 
ha lik tilgang på informasjon, og bibliotekene bidrar til dette. Bibliotekene er også en svært viktig arena 1158 
for integrering av nye bergensere. Dessuten er biblioteket fremdeles et av få steder i samfunnet vårt hvor 1159 
en kan være uten å måtte betale for seg. Det er en verdi i seg selv. 1160 
 1161 
Lese- og skriveopplæring og videre leseutvikling er grunnlaget for all læring, og skolebibliotek kan være 1162 
en sentral støtte for satsingene som retter seg mot lesing. Et godt skolebibliotek gir næring til leselyst og 1163 
tilgang til informasjon og opplevelser. Et godt utbygd skolebibliotek jevner ut sosiale, språklige, og 1164 
økonomiske forskjeller blant elevene. Det er viktig for skolens pedagogiske utvikling og dermed en viktig 1165 
del av barn sin skolehverdag. Derfor slår Arbeiderpartiet i Bergen fast at skolebibliotekene er en viktig 1166 
del av skolen, og må ivaretas deretter. 1167 
 1168 
Bibliotekene er ikke bare steder der byens innbyggere kan låne bøker, men også viktige møteplasser for 1169 
nærmiljøene, på tvers av aldergrupper, kulturer og samfunnslag. I dag har Bergen Offentlige Bibliotek 1170 
seks bydelsfilialer i tillegg til hovedbiblioteket i sentrum. Når nye filialer skal opprettes bør områder med 1171 
levekårsutfordringer prioriteres. Derfor mener Arbeiderpartiet i Bergen at et bibliotek i Indre Laksevåg 1172 
bør prioriteres først. 1173 
 1174 
Arbeiderpartiet i Bergen mener: 1175 

 At byrådet må arbeide for å opprette en ny bibliotekfilial på Indre Laksevåg 1176 
 1177 
 1178 
Forslag som avvises til fordel for uttalelsene utarbeidet av redaksjonskomiteen: 1179 
3, 5, 19, 31, 46, 50, 53, 54, 55, 59, 60, 66, 68, 70, 72, 76, 82, 83, 85 1180 
 1181 


